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Değerli Voleybol Ailesi,

Dergimizin bu sayısında, bir dizi başarı, mücadele öyküsü sıralayabilir; yoğun, 
dolu dolu bir voleybol sezonunun ardından teşekkürlerle, açıklamalarla dolu 
bir özet verebilirdim.

Örneğin, her birine paragraflar, sayfalar ayırmak pahasına, bir sezonunu daha 
geride bırakan Plaj Voleybolu Ligimizden, Avrupa Kupalarında artık neredey-
se birbirleriyle yarışır hâle gelen kulüp takımlarımızdan, Fenerbahçe Univer-
sal Bayan Voleybol Takımının üç yıldır devam eden zirve yürüyüşünü Şampi-
yonlar Ligi Şampiyonluğu ile taçlandırışından uzun uzun söz edebilir,

Alınan Avrupa Kupası sonuçlarını afişe edip bir sene öncekiyle mukayese ede-
rek; Federasyonumuzun 2009’da aldığı “OYUNDA EN FAZLA 2 YABANCI” 
kararının, bazı kulüp ve kişilerin iddia ve kehanet ettiği gibi Türk Voleybolu-
nun uluslararası yüzüne negatif değil, aksine çok pozitif yansıdığından dem 
vurabilirdim.

Lig ve kupa sezonu öyküsünden sonra Milli Takımlarımıza dönüp Ankara’da 
yapılan elemeleri geçerek bir kez daha Avrupa Şampiyonası Finallerine katıl-
ma hakkı elde eden Genç Erkek Milli Takımımızdan bahsedebilir,

Ardından, 1-6 Mayıs tarihlerinde Ankara’da yaşadığımız, Sultanlarımızın ger-
çeğe dönüştürdüğü, takım sporlarının 52 yıllık Olimpiyat rüyasını konu ede-
bilir, Olimpiyat yolculuğuna çıkmayı kafasına koymuş Sultanlarımızın önüne 
dikilen tüm takımları eşi benzeri görülmemiş bir ses duvarıyla çökerten, yüre-
ği sevgi dolu voleybol seyircisine sayfalar dolusu teşekkür edip; organizasyon 
yeteneğiyle dünyaya parmak ısırtarak bir başka başarı öyküsüne daha imza 
atan Türkiye Voleybol Federasyonu personelini uzun uzun övebilir,

Dünya Grand Prix’si ve Avrupa Ligi olmak üzere iki cephede birden savaşan 
Sultanlarımızın ısrarlı yürüyüşlerine, fedakârca mücadele edişlerine övgü 
dolu paragraflar ayırabilir, 

Bir başka Olimpiyat rüyasını gerçeğe dönüştürmek için Alanya’nın sıcak 
kumsallarında ter döken Plaj Voleybolu Erkek Milli Takımlarımızın, filede bir 
kez de Olimpiyat derecesi için yükselecek Sultanlarımızın, hemen ardından 
Ankara’da ve Polonya’da Avrupa Şampiyonluğu için mücadele edecek Genç 
Sultanlarımızın ve Genç Aslanlarımızın nasıl çalıştıklarını anlatabilir,

Bir önceki Liseler Dünya Şampiyonunu yenerek Dünya Üçüncüsü olan TVF 
Spor Lisesi Bayan Voleybol Takımını iltifatlara boğabilirdim.

Uluslararası standartlardaki tesislere erişme taahhüdümüzün üçüncü ayağı 
olan İzmir Atatürk Voleybol Kompleksinin açılışından perspektifler sunup; bir 
kez daha kendi törenine gelirmiş gibi koşarak gelen ve “55 Avrupa Federas-
yonu arasında Türkiye Voleybol Federasyonunun yanına yaklaşabilecek bir 
tek Federasyon yoktur.” diyerek performansımızı dünyaya “RESMEN” bir 
kez daha ilan eden Andre Meyer’e teşekkür edebilir,

Tüm bu başarılarla dolu süreci ödüllendirerek moral ve motivasyonumuzu 
artıran Türkiye Gazeteciler Cemiyetine, Türkiye Spor Yazarları Derneğine, sa-
yamayacağım kadar çok okul ve üniversiteye, Milliyet Gazetesine, Türkiye Ga-
zetesine bir taraftan şükranlarımı sunarken bir taraftan da bu desteklerinin 
bizler için ne kadar önemli ve değerli olduğunu açıklayabilirdim.

Hepsi tamam. Çokça yazıldı, çizildi, her bir başarı, hikâyesiyle, övgüleri ve ba-
şarıya rağmen artık alıştığımız, eleştiri adı altındaki kişiselleştirilmiş saldırılarla 

gazetelere, televizyon ekranlarına, internet 
sitelerine çokça taşındı.

Samimiyetle eleştirenlere de, kutlayıp sevinci-
mize ortak olanlara da teşekkür ediyor; bu ve-
sile ile çok kısa özetlemiş olduğum lige, tesis-
leşmeye ve milli takımlara dönük performan-
sımızın takdirini spor kamuoyuna bırakarak 
bir başka noktaya dikkat çekmek istiyorum: 
SİSTEM...

Türk Voleybolu, evet, kabuk değiştiriyor, ge-
lişiyor, büyüyor; üst düzeydeki ligleri aynı za-
manda dünyanın üst düzeydeki ligleri arasın-
da sayılıyor; milli takımları her kategoride hiç 
doymamacasına başarıdan başarıya koşuyor. 
Türkiye Voleybol Federasyonunun uluslarara-
sı standartların üstündeki tesisleri dört büyük 
şehrimizi kucaklıyor ve elbette tüm bu geliş-
meler beklenti çıtasını, değil sadece voleybol-
da, Türk Spor tarihinde dahi hiç olmadık irtifa-
lara yükseltiyor. Bu çok net durum, geçmişte 
“büyük başarı” sayılan birçok uluslararası 
derecenin bugün vasat bir başarı bile sayılma-
ması sonucunu, bu sonuç da “Nereye kadar?” 
sorusunu doğuruyor.

Örneğin, dünyanın en üstün voleybol ekolle-
rinden olan Bulgaristan ve Sırbistan’ın varlığı-
na rağmen bugün Balkan İkinciliği “başarısız-
lık” sayılabiliyor.

Örneğin, bir zamanlar genç ve yıldız kategori-
lerinde (özellikle erkeklerde) on yıllık dilimler-
le nasip olan Avrupa Şampiyonası katılımları 
bugün “başarı” değil, zorunluluk sınıfından 
sayılıyor.

Avrupa Ligi İkinciliği zaten “başarı” değil. Dün-
ya Grand Prix’sine katılmamak bir “başarısız-
lık” artık.

A Erkeklerde, doğrudan katılımlı 1967 Şam-
piyonasından 2007 yılına kadar rüyasını bile 
göremediğimiz Avrupa Şampiyonasına abone 
sayılıyoruz; katılamazsak bu da başarısızlık sa-
yılacak.

A Bayanlarda Avrupa ve Dünya Şampiyonası 
katılımları ise beklenti çıtasını bile aşmış, ade-
ta kesin kayıt yaptırmışız; katılamazsak büyük 
başarısızlık. Ancak bu çıtanın nereye yükseldi-
ğini gösteren bir başka parametre daha var. 
Artık Avrupa Şampiyonasında da Dünya Şam-
piyonasında da ilk dört dereceye oynaması 
bekleniyor Sultanların. Bu bile belki iyimser bir 
değerlendirme sayılabilir. Avrupa Şampiyo-
nasında bir kez ikincilik, bir kez de üçüncülük 
elde etmişiz çünkü. Olimpiyat katılım çıtası da 
yükseldiğine göre, bir dahaki Olimpiyatlara 
katılmamak demek, gözümüzün üstünde ka-
şımız var demek olacak; öyle görünüyor.

Başyazı

Erol Ünal KARABIYIK
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Kulüplerimiz kanatlanıp uçtu. Hangi kupaya baksanız en az bir 
Türk takımını yarı finale kadar yürümüş görüyorsunuz artık. Alın-
madık kupa bırakmıyor Türk Kulüpleri. Challenge Kupası, Cev Ku-
pası, Şampiyonlar Ligi Kupası, Dünya Kulüpler Kupası bugün Türk 
Kulüplerinin müzelerinde.

TVF Spor Lisesi Dünya Üçüncüsü oldu. Bundan böyle liselerde bı-
rakınız Türkiye İkinciliğini veya Türkiye Şampiyonluğunu, Dünya 
Dördüncülüğü bile başarı sayılmayacak.

Tesislerimiz uluslararası standartları yakalamış, biraz da aşmış 
durumda. Federasyonumuz, Bursa Cengiz Göllü Voleybol Komp-
leksinin de yakın zamanda katılımıyla Ankara, İstanbul, İzmir ve 
Bursa olmak üzere dört büyük şehirde her türlü uluslararası üst 
düzey turnuvayı, Dünya Şampiyonası dahil her türlü şampiyonayı 
göğüsleyebilecek kapasiteye sahip.

Türkiye Voleybol Federasyonu, Ankara’da 7 (Başkent Voleybol 
Salonu, Beştepe Voleybol Salonu, Selim Sırrı Tarcan Voleybol Sa-
lonu, Beştepe Plaj Voleybolu Kortu - Salonu, Başkent Kondisyon 
Merkezi, Volley Hotel Ankara, Olimpik Performans Laboratuvarı), 
İstanbul’da 5 (Burhan Felek Voleybol Salonu, Burhan Felek Plaj 
Voleybolu Kortu - Salonu, TVF 50. Yıl Voleybol Salonu, Burhan Fe-
lek Kondisyon Merkezi, Volley Hotel İstanbul), İzmir’de 4 (Atatürk 
Voleybol Salonu, Atatürk Plaj Voleybolu Kortları, Atatürk Kondis-
yon Merkezi, Volley Hotel İzmir), Bursa’da 3 (TVF Cengiz Göllü Vo-
leybol Salonu, Kondisyon Merkezi, Volley Hotel Bursa) ve nihayet 
Foça’da henüz devir teslim işlemleri yapılamadığı için devralama-
dığımız, ama tahsis protokolünü imzaladığımız Foça (CEV) Plaj Vo-
leybolu Merkezi olmak üzere 20 tesise hükmediyor bugün. Tüm 
bu tesislerde yer alan ve tesisler kadar bakım, hizmet ve personel 
gerektiren idari bina ve ofisleri de sayıya dahil etmiyorum.

Düşününüz; tesisiniz yoksa, eleştirilecek tesisiniz de yok demek-
tir. Bugün 20 tesisiniz var; yani eleştirilecek 20 hedefe sahipsiniz.

Avrupa, Dünya çapında başarılarınız yoksa, başarılı olamadığınız 
turnuvalarda dahi başarısız sayılmazsınız. Ama şimdi Dünya Dör-
düncüsü, Dünya İkincisi, Dünya Şampiyonu olmuş bir Yıldız Bayan 
Takımınız var.

Olimpik Gençlik Şampiyonu ve Avrupa Şampiyonalarına abone ol-
muş bir Yıldız Erkek Takımınız var.

Avrupa Üçüncüsü olmuş bir Genç Bayan Takımınız var.

Dünya Altıncısı, Avrupa İkincisi ve Avrupa Üçüncüsü olmuş, Dünya 
Grand Prix’sinde ilk dörde oynayan bir A Bayan Takımınız var.

Avrupa Şampiyonalarına abone olmuş, bugüne kadar yapılan 5 
Avrupa Ligi Dörtlü Finalinin Dördüne katılmış, iki kez Üçüncülük 
kupasına uzanmış bir A Erkek Takımınız var. 

Artık her geri derecede yerden yere vurulacaksınız demektir.

Geçmişte kulüplü milli takım antrenörleriniz varken bugün A ve 
Genç Milli Takımlarda istihdam ettiğiniz milli takım anrenörleriniz 
var; kadrolu masörleriniz, kondisyonerleriniz, fizyoterapistleriniz 
var.

Spor Genel Müdürlüğünün maaş verdiği personel yapısından 
çoktan sıyrılıp çıkmışsınız. İdari personel, salon ve otel personeli 
olmak üzere tamamen kendi bütçe kaynaklarınızla istihdam etti-
ğiniz (Milli Takm Antrenörleri dahil) 80 personeliniz var.

Bu, eskiye oranla en az yedi misli daha fazla iş üretme anlamına 
geldiği kadar, en az yedi misli daha fazla hata yapma, eleştirile-
cek iş üretme potansiyeline eriştiğiniz anlamına da gelir. Kimse hiç 
tesisiniz yokken 20 personelle iş gördüğünüzü dikkate almaz da 

20 tesisi 80 personelle (Bu sayıya milli takım antrenörleri, 
masör ve fizyoterapistler de dahildir) yaşatmaya çalışır-
ken dev binaların kapı eşiğindeki tozdan dolayı bile suçla-
nır, suçlanmasanız da ayıplanırsınız.

Ankara, İstanbul ve İzmir’de yaz kış açık voleybol okulları-
nız, bu alt yapı ocaklarında gece gündüz demeden voley-
bolcu olarak yetiştirmeye çalıştığınız kızlı erkekli 500’ün 
üzerinde miniğiniz var. Bu okulların masrafları, buralarda 
istihdam ettiğiniz alt yapı uzmanı antrenörleriniz var.

Bu, salt Federasyonunuzun çabalarıyla voleybolu bilen, 
seven yüzlerce çocukluk nüfusu her yıl ülkeye kazandırdı-
ğınız anlamına geldiği kadar, bu çabalara hiç girmediğiniz 
günlere nispetle 500 misli daha fazla eleştirileceğiniz an-
lamına da gelir.

Geçmişte 2 (Bayan/Erkek olmak üzere toplam 4) Liginiz, 
118 Lig takımınız vardı. Bugün 1’i Plaj Voleybolu Ligi olmak 
üzere 6 (Bayan/Erkek olmak üzere toplam 12) Liginiz, 365 
Lig takımınız var.

Yani yapmanız gereken çok daha büyük bir organizasyon, 
sağlamanız gereken çok daha akıl dolu ve akıcı koordinas-
yon, hoşnut etmeniz gereken çok daha fazla kulüp, do-
layısıyla çok daha fazla yeni nesil voleybolcu ve voleybol 
seyircisi, ama bir o kadar da çözülmesi gereken problem 
ve göğüslenmesi gereken eleştiriler...

Geçmişte yoktu; bugün İl Karmalarınız var. Başta Ankara 
ve İstanbul olmak üzere tüm Türkiye’yi okul okul, sınıf sı-
nıf tarayan yetenek avcısı İl Koordinatörleriniz, milli takım 
antrenörleriniz var. Talepleri, istekleri, ihtiyaç ve beklenti-
leri an be an artan, büyüyen binlerce çocuk, binlerce veli, 
binlerce eleştiri demektir bu.

Bugün, önceden voleybol topunu ancak uzaktan göre-
bilmiş 2.000 orta öğretim okulunda topuyla, filesiyle, 
direğiyle 2.000 nizami müsabaka setiniz, 12.000 nizami 
müsabaka topunuz, binlerce ilköğretim okulunda mini 
voleybol setleriniz ve sayısı 100 bini aşmış mini voleybol 
topunuz var. Bir oyuncağın dahi bir çocuğun hayatında 
neler ifade edebildiğini göz önüne alırsanız, bu yüz bin to-
pun voleybol sevgisini nesilden nesile nasıl katlayacağını 
daha iyi takdir edebilirsiniz. Tabii eleştirileri de.

Tüm bu saydıklarım, yapılanların küçük bir kısmıdır. An-
cak, bu yapılanlar sayesindedir ki, Türk Voleybolunun çıta-
sı çok, ama çok yükselmiş vaziyettedir.

Bu nedenle Türk Voleybolu, bugün sisteme ve disipline 
her zamankinden fazla ihitiyaç duymaktadır. İş görme 
performansınızı planlarınız, projeleriniz ve bu tasarımları-
nızı hayata geçirme kararlılığınız belirler. Tamamladığınız 
her işten sonra geriye bakıp gördüğünüz şeye strateji de-
nir.

Plan, proje ve stratejilerinizin koordinasyonu ise 
“SİSTEM”dir.

Türk Voleybolu, bugünkü seviyesine geçmişten bu güne 
görev alan Federasyon Başkanlarının açtığı yolda, attığı 
temelde ilerleyerek sistemli çalışmayla gelmiştir ve Türk 
Voleybol Camiası bu sistemin dejenere edilmesine izin 
vermeyecek kadar sağduyuludur.

Saygılarımla.
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Stoa, eski Yunan’da çarşı-pazar anlamına geliyor. 

Kemeraltı da diyebileceğimiz ‘stoa’nın, kemeraltın-
da toplanan filozoflarca kurulduğu söyleniyor. Stoa-
cılar doğaya uygun yaşamayı felsefe olarak edinmiş 
kısaca. Stoa ekolünün ünlülerinin biri Cicero, diğeri 
Sokrat.

Misal Sokrat… Karısı huysuz, bezdiren bir kadınmış. 
Kayınvalidesi ondan da beter. Tarihin en ünlü feyle-
soflarından Sokrat da çareyi Stoa’ya gidip dükkan 
dükkan dolaşıp esnafla söyleşip dert yanmakta bu-
lurmuş.

Giderek bu bir ekol olmuş. Sokrat ekolünde durma-
dan dır dır edip dert yananlara ‘stoacı’ deniyormuş.

Ortada bir üretim yok yani.

Günümüzde Yunanistan’ın düştüğü durumu bu stoa-
cılık geleneği ile ilişkilendirenler var.

Yargı şöyle: Stoacı gelenekten gelen Yunanlılar, 
Avrupa Birliğine girmenin de etkisiyle sürekli konu-
şup gülüp eğlenerek hayatın geçeceğine inandılar. 
Birçok Avrupa Birliği ülkesinden daha yüksek hayat 
standardına sahiplerdi. Özellikle Almanlar buna kar-
şı çıkıyorlardı. “Onlar üretip tasarruf yaparken Yu-
nanlı siestalarda, gece eğlencelerindeydi!”

Hayatlarını vıdı vıdı ile geçiriyorlardı.

Bu görüşlerin de aslında rivayet olduğu ortaya çıktı.

Durumun böyle olmadığını Prof. Dr. Korkut 
Boratav’ın bir köşe yazısından öğreniyoruz:

“Peki, Yunan halkı, kriz öncesinde hak edilmemiş bir 
rehavet içinde mi yaşamaktaydı?

Almanya’da ‘tembel Yunanlılar’ tevatürü yaygın-
laşınca sağduyulu kişiler uluslararası istatistiklere 
baktılar. Sonuç Almanları yalanladı: Yıllık çalışma sü-
releri bakımından Yunanistan 2 bin 120 saatle OECD 
ülkelerinin ikincisidir; sadece Kore’nin gerisindedir. 
Yıllık ücretli izin ortalama 23 gün; AB’nin en alt sıra-
larında.. Ortalama emeklilik yaşı 61.7; AB ortalaması-
nın üstünde…”

Ben de kendi görüşümü ekleyeyim:

Hasan Kulaç

TVF Basın Danışmanı

Yunanistan’ın üretim sahipleri ve 
emekçileri aklandığına göre, sorumlu-
luk, ülkelerin burjuvalarına veya dev-
letlerine aittir.

Sorabilirsiniz, “Bu kadar vıdı vıdı yap-
tın, voleybol bunun neresinde?”

Size söyleyeyim, voleybol yazının tam 
içinde.

Hatta kopya da vereyim.

Anahtar kelimeler: Üretim ve vıdı vıdı!

“Spesifik olarak voleybol”a gelirsek…

İçinde alın terinin, emeğin bulunduğu, 
şampiyonlukların yer aldığı bir dergi 
hazırladık.

Günümüzün 
‘STOA’cıları

Hayatlarını VIDI VIDI 
ile geçiriyorlardı...

Ed
itö

rd
en
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Avrupa’da tüm rakiplerini yenen, eleme ve final sürecini mükemel bir 
performans sergileyerek noktalayan Sarı-Lacivertli bayanlar Şampiyonlar 
Ligi Şampiyonu oldu

H
asan Kulaç

Fotoğraflar: M
ert Bülent U

çm
a

Değerli büyüğüm, sayın dostum Saf-
fet Eraybar (Ki, kendisi Olimpiyat 
elemelerinde bana yardımcı olmak 
için Ankara’ya gelmişti), yanında bir 
heyetle inceleme ziyaretinde bulun-
du. TVF Voleybol Lisesi, Federasyon, 
salonlar... Voleybola dair her yeri ge-
zip not aldılar. Yanlarında bir kaç ti-
şört getirmişlerdi, Ankara’da çocuk-
lara verdik. Üzerinde şöyle diyordu: 
“Voleybol hayatın gülen yüzüdür.” 

Bu yazıdan bahsettiğimde, Gazi Üni-
veritesi Bayan Takımı Antrenörü Dr. 
Cengiz Akarçeşme de “Bence Voley-
bol su, nefes, hayattır.” betimleme-
sinde bulunmuştu.

Sadede gelirsek, voleybolun yüzü-
müzü güldürmediğini, hayatımızın 
gülen yüzü olmadığını kim söyleye-
bilir? 

Yüzü asla gülmeyen bir kaç 
asık surat var, bunu son dü-
dük çaldığında gördüğümü 
de söyleyemeden geçemeye-
ceğim!

Voleybolun Türk spor yaşa-
mına katkıları tavan yaptı. 
Herkesin ortak görüşü şu: 
“Son yılların en büyük sportif 
olayı, A Bayan Milli Takımı-
mızın Olimpiyatlara katılma 
hakkını elde etmesidir!”

Konumuza dönersek...

2012 Londra Olimpiyatları Av-
rupa Kıta Eleme müsabakala-
rı, 6 günde 32 bin seyircinin 
salonda izlediği bir organi-
zasyondu. CEV’in resmi kayıt-
ları söylüyor bunu.

Olimpiyatlar 
Sultan görecek
2012 Londra Olimpiyat Oyunlarına katılma hakkı kazanarak Türkiye’nin 
52 yıllık özlemini dindiren A Bayan Milli Takım, Londra’nın puslu havasını 
aydınlatan bir ışık olmaya aday
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Salona giremeyenlerin bir kısmı Fe-
derasyona, bir kısmı Sezgin Hoca’ya, 
bir kısmı Sinem Hanım’a, bir kısma 
bana, Orhan’a, Bahri’ye kızdılar, yü-
züme telefon kapatanlar vardı.

Bazıları da tavşan dağa küsmüş mi-
sali gelmemiş!

Açılış Bulgaristan’la

A Bayanlar, kısa bir kamp döneminin 
ardından Bulgaristan maçıyla turnu-
vanın açılışını yaptı. “Bulgaristan mı, 
biz bunları rahat geçeriz!” ön görüş-
leri ile ama büyük ciddiyetle çıktık 
maça!

Bir kaza çok önemli yaralar açardı. 
Milli Takımımız buna izin vermedi. 
Takımımız şu kadroyla mücadele 
etti: Gözde (5), Bahar (11), Neslihan 
(10), Esra (18), Eda (6), Naz (3), Gi-
zem (L), Gülden (L)  69 dakika süren 
ve 3-0 kazandığımız karşılaşmanın 
setleri 25- 21, 25- 17, 25- 15  sona erdi.
Salonun dörtte üçünü dolduran ta-
raftarların desteği ile sahaya çıkan 

Millilerimiz Bulgaristan karşısında adeta şov yaptı. Sporcuları-
mızın hepsi üzerlerine düşen görevleri iyi şekilde yerine geti-
rirken, seyircilerden de maç sonuna kadar büyük alkış aldılar. 

Maç sonrası Kaptan Esra, duygularını şöyle dile getirdi, “Bi-
zim için ilk maç çok önemliydi. Arkadaşlarım da bunun bilin-
cindeydiler. Rakibin oyun taktiğini kısa sürede çözdük. Ona 
göre oynadık. Maçı alırken zorlanmadık. Arkadaşlarımın 
hepsi de görevlerini en iyi şekilde yaptılar. Hepsine teşekkür 
ediyorum. Şimdi yarınki Hırvatistan ile oynayacağımız maça 
bakıyoruz.”

Sırada Hırvatistan vardı

Maratonun ikinci günü rakip 
Hırvatistan, Avrupa Şampiyo-
nasından kalma bir rövanş ta-
lebimiz var. Maçı 3-0 kazana-
rak hem bu rövanş meselesini 
halledip hem de yarı finalin 
kapısını ardına kadar aralıyor-
duk. 

Takımımız karşılaşmayı Gözde 
(13), Bahar (2), Neslihan (13), 
Esra (8), Eda (6), Naz (3), Gi-
zem (L), Gülden (L), Cansu (3) ile oynadı.  

Yeterli taraftar desteğini yine yanında bulan Filenin Sultanları 
Hırvatistan’a nefes aldırmadı. Liberolarımız Gizem ve Gülden 
Hırvatistan karşısında da harikalar yarattı. Milli pasörümüz 
Naz yine klasını konuşturdu. Kaptan Esra manşetleriyle libe-
rolara yardımcı oldu. Smaçlarıyla da takımına sayıları kazan-
dırdı. Neslihan, Gözde ve Eda ile Bahar da hem bloklarıyla, 
hem de smaçlarıyla rakibini dağıttı. 

Sırada Almanya var

Evet, sırada Almanya vardı. Hani şu, hangi spor dalında yen-
sek olay yarattığımız sanayi ve spor devi, disiplin abidesi Al-
manya. Ama kızlarımız dev mev dinlemedi.

Almanya maçında Eda 
(9), Naz (5), Gözde (12), 
Bahar, (10), Neslihan 
(16), Esra (11), Gizem 
(L), Gülden (L) Cansu, 
Neriman (6), Polen (1) 
forma giydi.

3-1 kazandığımız mü-
cadelenin setleri 25- 
18, 16- 25, 23- 25, 28- 
30  sona erdi ve maç 
114 dakika sürdü.

 Ankaralı voleybol se-
verler bu maçta da Fi-
lenin Sultanlarını yalnız 
bırakmadı. Bu büyük 
desteği arkasına alan 
Sultanlar ilk seti kay-

İSTATİSTİK  
SAYI: 75- 53  
RAKİP HATADAN SAYI: 22- 18  
SERVİS: 74- 54  
SERVİSTEN SAYI: 7- 1  
HATALI SERVİS: 10- 13  
HÜCUM: 75- 75  
HÜCUMDAN SAYI: 36- 31  
BLOKTAN SAYI:  
MANŞET: 41- 64  
HATALI MANŞET: 2- 12   

İSTATİSTİK  
SAYI: 75- 53  
RAKİP HATADAN SAYI: 28- 18  
SERVİS: 74- 54  
SERVİSTEN SAYI: 4- 1  
HATALI SERVİS: 8- 15  
HÜCUM: 86- 77  
HÜCUMDAN SAYI: 35- 27  
BLOKTAN SAYI: 9- 7  
MANŞET: 39- 66  
HATALI MANŞET: 4- 15   
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betse de toparlanmayı ba-
şardı.

Ben ikinci set başlar-
ken, üç adım mesafeden 
Neslihan’ı gördüm. “Bizim 
mahallemizde nasıl set 
alırlar?” diyen bir ifadey-
le, bıçkın bir mahalleli gibi 
bakıyordu ki, kaybetme 
ihtimalimiz bana göre kal-
mamıştı, rahatladım.

Sultanlar seti kaybetme-
sine rağmen Ankaralı ta-

raftarlar durmadı. Sürekli tezahürat yaptı. Bu destekle sahaya 
çıkan Sultanlar, Almanlara salonu dar etti; üç set arka arkaya 
alarak Alman takımını şaşkına çevirdi. Takımla taraftar usta işi 
bir birliktelik oluşturdu.

Maç sonrası takım ve taraftarlar büyük sevinç yaşadı. Başkan 
Karabıyık sahaya inip yarı finale yengilisiz ve bir tek set vererek 
çıkan takımı tebrik etti.

Yeni rakip Rusya

Bir günlük dinlenmenin 
ardından başlayan yarı fi-
nallerde rakibimiz Rusya 
idi. Bir zamanların Dünya 
Şampiyonu bir voleybol 
ekolü Rusya…

Olimpiyat yolunda dev bir 
adım daha atmak istiyor-
sak eğer, bu dev rakibi de 
geçmeliydik.

Gözde (13), Bahar (10), 
Neslihan (21), Esra (3), Eda (9), Naz (9), Gizem (L), Gülden (L) 
Polen (2), Özge, Neriman (19) kadrosuyla oynadık maçı.   Mü-

cadele 114 dakika sürdü. Maçı 3-1 (26- 28, 26- 
24, 25- 16, 25- 21) kazandık, finaldeydik.

Yine seyircimiz, yine kızlarımız, yine protokol, 
yine TVF peroneli, yine basınımızla güç oluş-
turduk. Rusya ilk seti alsa da maçın çekişmeye 
açık olduğu belliydi. Kızlarımız yılmadı, biz de 
Anadolu deyimiyle ibiğimizi bırakmadık. Maçın 
son düdüğü çaldığında, planlandığı gibi final-
deydik. Hoş bir duyguydu. Yine tatmak isterim 
doğrusu.

Maç sonu büyük sevinç yaşandı. Başkan Erol 
Ünal Karabıyık sahaya indi sporcuları tek, tek 
tebrik etti. Sporcular final maçını da kazanıp 
Olimpiyatlara gideceğiz sözü verdiler.

Polonya ile final 

Almanya’yı geçen Polonya rakibimiz olmuştu. 
Bir açık hesap da onlarla vardı, 2003’te Anka-

İSTATİSTİK  
SAYI: 75- 53  
RAKİP HATADAN SAYI: 28- 18  
SERVİS: 74- 54  
SERVİSTEN SAYI: 4- 1  
HATALI SERVİS: 8- 15  
HÜCUM: 86- 77  
HÜCUMDAN SAYI: 35- 27  
BLOKTAN SAYI: 9- 7  
MANŞET: 39- 66  
HATALI MANŞET: 4- 15   

İSTATİSTİK  
SAYI: 102- 89  
RAKİP HATADAN SAYI: 16- 35  
SERVİS: 101- 90  
SERVİSTEN SAYI: 6- 2  
HATALI SERVİS: 12- 5  
HÜCUM: 161- 132  
HÜCUMDAN SAYI: 64- 43  
BLOKTAN SAYI: 16- 9  
MANŞET: 85- 89  
HATALI MANŞET: 6- 13   

İSTATİSTİK  
SAYI: 92- 98  
RAKİP HATADAN SAYI: 27- 28  
SERVİS: 93- 97  
SERVİSTEN SAYI: 7- 3  
HATALI SERVİS: 14- 10  
HÜCUM: 125- 128  
HÜCUMDAN SAYI: 45- 52  
BLOKTAN SAYI: 14- 15  
MANŞET: 87- 79  
HATALI MANŞET: 11- 8  
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ra’daki Avrupa Şampiyonasından kalan. 
Sporda kin olmaz ama bu rövanş heyeca-
nıydı.

2003’ten bu yana köprünün altından çok 
sular geçti. Türkiye’nin gidip tatmadığı or-
ganizasyon kalmadı. Sırada Olimpiyat var-
dı ve o tarihi oyunlar Sultanları görecekti. 
Polonya’yı takdir etmekle birlikte işimizin 
Rusya maçından daha kolay olacağına ina-

nanlardandım. Final, 8 bin seyircinin salondan, bir 
kaç bininin dışarıdan, Sports TV ekranlarından mil-
yonların desteği ve dualarıyla başladı.

Öncelikle söylemeliyim ki, çok insan küstürdüm, 
kırdım. Davetiye ve bilet yoktu. Yoktu, çünkü yer 
yoktu. TRT’den Güven Göktaş aradan onca zaman 
geçmesine rağmen halen söyleniyor. 

Vakti çok olan kısa yazarmış; 52 yıllık rüyayı gerçek-
leştiren maçı kısaca özetleyeyim, gerisini fotoğraf-
lara bırakacağım.

3-0 kazandığımız karşılaşmanın setleri 25- 22, 25- 22, 
25-19 sona erdi. Mutluyduk, gururluyduk, Olimpi-
yattaydık. Polonya takımı, “Seyirciyle başedeme-
dik” dese de bizim takımın seyircisi ile ayrısı gay-
rısı yoktu ki, biz böyle bir takımdık. Ben yine gurur 
dolu, ağlıyordum.

2012 Londra Olimpiyatlarına vize alan (A) Milli Ba-
yan Voleybol Takımı, hem Türk voleybol tarihinde 
bir ilke imza attı hem de 52 yıldır takım sporlarında 
olimpiyatlara katılamayan ülkemizin bu özlemine 
son verdi.

Kutlama gecesi pasta 
ile sona erdi. 

Başkan Karabıyık, Motta ile Fidayda 
oynarken, başarmanın haklı sevincini 
yaşıyordu.

• Gözde (10), 
• Bahar (6), 
• Neslihan (14), 
• Esra (2), 
• Eda (7), 
• Naz (6), 

• Gizem (L), 
• Gülden (L) 
• Polen, 
• Özge, 
• Neriman (8) 

BİZE BU ZAFERİ GETİREN KADRO 

8
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Fenerbahçe Universal Avrupa arena-
sının bir numaralı kupası olan Şampi-
yonlar Liginde zorlu final-four sınavı-
na Azerbaycan’ın başkenti Bakü’de 
üst üste olmak üzere üçüncü kez 
çıktı. 

Bu sezon Avrupa’da fırtına gibi esen 
ve oynadığı 12 karşılaşmadan sadece 
birini kaybederek tarihinde üçüncü 
kez dörtlü finallere katılma hakkı ka-
zanan Fenerbahçe daha önce ikinci-
lik ve üçüncülük ile döndüğü bu tur-
nuvadan bu kez şampiyonluk çıkardı. 

Birincisinde (3-4 Nisan 2010) Fransa-
Cannes’da 2., ikincisinde (19-20 Mart 
2011) İstanbul’da 3. olmuştu

Sarı-Lacivertliler Sokolova’ya ilave-
ten, sezon başında Koreli Kim Yo-
ung, Brezilya Milli Takımı kaptanı 
Claudino Fabiana’nın yanı sıra ABD’li 
Logan Tom gibi üç dev oyuncu ile 
anlaşarak gücüne güç kattı; böylece 
bu yenilmez armada oluşturuldu.

Fenerbahçe sezon başında Şampi-
yonlar Ligi B Grubunda yer aldı. Bu 
grupta Alman Dresdner, Fransız 

Mulhouse ile Azerbaycan Lig 
lideri Rabıta Bakü takımlarının 
önünde liderliği yakaladı. 

Sarı Melekler, Play-Off Gru-
bunda Çek Cumhuriyeti tem-
silcisi Prostejov ekibini, çey-
rek finalde tekrar karşısına 
çıkan son Dünya Kulüpler 
Şampiyonu Rabıta Bakü ta-
kımını eleyerek Final-Four’a 
yükseldi. 

Final-Four’da da coştu

Fenerbahçe, Avrupa Şam-
piyonlar Ligi şampiyonlu-
ğu apoletini ilk kez deplas-
manda dost ve kardeş ülke 
Azerbaycan’da taktı. 

Belki, bunu yakalamak kolay 
olmadı. Fakat mücadele vardı, 
cesaretini ortaya koymak var-
dı. Belki de herşeyden daha 
önemlisi forma aşkı vardı. 

Fransa temsilcisi Cannes, 
grupta Eczacıbaşı Vitra’yı, 
çeyrek finalde de Vakıfbank 

Avrupa’da tüm rakiplerini yenen, eleme ve final sürecini mükemel bir 
performans sergileyerek noktalayan Sarı-Lacivertli bayanlar Şampiyonlar 
Ligi Şampiyonu oldu

Ragıp Tekin
M

illiyet Gazetesi Voleybol Yazarı 

Melekler böyle istedi

F.Bahçe Universal 
Şampiyonlar Şampiyonu
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takımlarını kupa dışına itmişti. Bu 
psikolojik neden karşısında Sarı Me-
lekler, stresi yüksek Cannes maçında 
güçlü bir performans ortaya koyarak 
sonuca gitmeyi başardı. 

Azerbaycan Haydar Aliyev Spor 
Kompleksinde 24-25 Mart tarihinde 
oynanan Bayanlar Şampiyonlar Ligi 
yarı final maçında Fenerbahçe, Dün-
ya yıldızı Ekaterina Gamova’nın takı-
mı Rus Dinamo Kazan’ı 3-1 yenerek 
finale yükseldi. 

Sarı Melekler, Dinamo Kazan karşı-
sında oyun disiplininden kopmadan 
mücadeleyi seven bir düzeni salona 
yansıtınca zaferi getirdi. İlk setten 
sonra, rakibin etkili servisine karşı 
alınan yüzdesi yüksek manşetler, 
pasör Naz’a düzgün gelince, o da ta-
kımını yönlendirirken zorluk çekme-
di. Fenerbahçe smaçörleri Shashko-
va (Rusya) ile Logan Tom (ABD) ve 
Eda’nın köşelerden, arka ortadan da 
muhteşem Kim’in ürettiği sayılarla 
oyun anlayışını rakibine kabul ettir-
di. 

Dinamo Kazan antrenörü Rishat Gil-
yazutdinov pasör çaprazı Gamova 

üzerinden hücum yapmak-
ta ısrar edince, Sarı Me-
lekler de bu ısrarı boşa 
çıkartarak aktif bloklar-
da durdurdu. Böylece 

oyundan düşürerek rakibin hücum gücünü zayıflattı. Aktif 
bloklarla rakibini durdurdu. 

Sarı-Lacivertliler finale Brezilyalı antrenör Jose Roberto 
Quimares’in (Ze Roberto) yönetiminde, pasör Naz Ayde-
mir, Logan Tom (ABD), Claudino Fabian (Brezilya), Lioubov 
Shashkova (Rusya), Kim Koung (Kore), Eda Erdem, libero Ni-
han Yeldan’dan oluşan kadrosuyla çıktı. 

Avrupa’nın bir numaralı kupasının finalinde, 6 kez final-four 
oynayan Gürcistan asıllı Victoria Ravva’nın takımı Fransa tem-
silcisi ve lig lideri Cannes ile karşılaştığı liderlik maçında ra-
kibine göz açtırmadı. Fenerbahçe, Kim Koung’un sergilediği 
oyunla birlikte, maçı net bir skorla kazanınca ilk kez şampi-
yonluğa adını yazdırarak mutlu sona ulaştı. 

Bu kupa, Fenerbahçe’nin takım sporlarındaki ilk Avrupa Şam-
piyonluğu olarak kulüp tarihine geçti.

Bu arada; dötlü finalin ev sahibi Azerbaycan Milli Takımı’nın 
baş antrenörü Faig Garaev’in Bakü’de Türk dostlarına göster-
diği ilgi, maçları izleyen voleybol yazarları tarafından takdirle 
karşılandı. 

Kardeş ülke Azerbaycan halkının da büyük destek verdiği Sa-
rı-Lacivertli ekibimiz, finalde hırsı ve kazanma isteğini en gü-
zel şekilde alana yansıtınca,bu zafere şahit olan Azeri ve Türk 
seyircinin coşkulu alkışını aldı. 

İşte, bir şampiyonluğun kısa öyküsü. 

Bu öykünün baş kahramanı Sarı Melekler. 
Şampiyonluğu istemek amaçtı. 

Çünkü, Melekler böyle istedi ; Fenerbahçe Şampiyon

10
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GALATASARAY CEV Kupasında 
Avrupa İkincisi

Galatasaray Bayan Takımı CEV Kupası Finali’nde, 
İstanbul’da 3-1 kazandığı maçın rövanşında Yama-
may Busto Arsizio’ya altın sette kaybetti. 

Temsilcimiz için her şey iyi başlamıştı. Finalin İstan-
bul’daki ayağında rakibini yenmiş, İtalya’daki rövan-

şa umutlu gitimişti. 

İtalya’daki maça da iyi başlayan 
Galatasaray oldu, 4-0 öne geç-

ti. Farkı eriten Yamamay Bus-
to Arsizio, etkili oyununu 

sürdürerek ilk seti 25-19 
önde tamamladı.

İkinci seti de ev sahibi 
İtalyan takımı açık farkla 
25-13 önde tamamlamayı 
başardı ve setlerde 2-0 
öne geçti.

Üçüncü sete de Galatasa-
ray hatalar yaparak başladı. 

Ancak ikinci teknik molaya 16-
15 önde giren Sarı-Kırmızılı ta-

kım, seti 25-23 önde tamamlayarak 
setlerde durumu 2-1’e getirdi.

Dördüncü sette büyük çekişme yaşandı. Saha 
ve seyirci desteğini iyi kullanan Yamamay, 
mücadeleyi 25-23 önde tamamladı ve karşılaş-
madan 3-1 galip ayrılarak, şampiyonluk müca-
delesini altın sete taşıdı.

Galatasaray Bayan 

Voleybol Takımı, 

CEV Kupası finalinde 

İtalya’nın Yamamay 

Busto Arsizio takımına 

altın sette yenilerek 

Avrupa İkincisi oldu

ALTIN SETTE KAYBETTİK 

Altın sete iyi başlayan İtalyan temsilcisi 
4-0 üstünlüğü yakaladı. 

Toparlanan Galatasaray farkı 2’ye 
indirdiyse de sayılar bulan Yamamay Busto 

Arsizio skoru 7-3’e getirdi. Galatasaray’ın ha-
talarının ardından Arsizio, farkı açtı ve 

9-3’lük skorun ardından sarı kırmızılı 
ekibin molası geldi. Farkı 4’e 

indirmeyi başaran Galatasaray, 
skoru 11-7’ye getirse de 

Calderon’un hatasının ardından 
fark tekrardan 5’e çıktı. 

Farkı koruyan Yamamay Busto Arsizio 
altın seti 15-9 önde tamamladı ve 

2011-2012 sezonu 
CEV Kupası’nın sahibi oldu.
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21 Ocak 2012 tarihinde kaybettiklerimiz sayfasına 
adını üzülerek yazdığımız Oktay Kökden dostla-
rımdan, dostlarından dinlediğim kadarıyla bir gü-
zel insandı. Veya örnek kaptandı. Ya da büyük kap-
tandı. Yeri doldurulmaz bir centilmendi. Müthiş bir 
oyuncuydu. İyi bir aile reisi, iyi bir iş arkadaşı…

Voleybolda Oktay 
KÖKDEN

17Y
I
 L

Günümüz sporcularının örnek alacağı bir kişilik.

Kendisi ile ilgili bir haber yapmayı düşünürken, Kökden’in 
“Voleybolde 17 yıl Oktay Kökden” isimli otobiyografisi eli-
mize geçti.

Oktay Kökden, bize hiç iş bırakmamış, kendi işini kendi gör-
müştü. Voleybol hayatını ayrıntılı ve özet olarak kitapta top-
lamıştı.

Yazılarında değişiklik yapmadan, kendisinin yazdığı şek-
liyle sayfalarımıza taşıdık. Tanımayan nesiller için Oktay 
Kökden’in seyir kitabında şunlar yazılıydı…

Hayat
1946 yılında Afyon’da doğdum.
1953-58 yıllarında Adana Cebesoy İlkokulu’nda okudum.
1958-61 yıllarında Adana Tepebağ Ortaokulu’nda okudum.
1961-65 yıllarında Adana Erkek Lisesi’nde okudum.
1966 yılında İstanbul Fen Fakültesinde okudum.
1967-71 yıllarında Istanbul Şişli İktisadi Ticari İlimler 
Akademisi’nde okudum.
1970 yılında evlendim.
1971 yılında Eczacıbaşı Reçetesiz Mamüller Servisinde göre-
ve başladım.
1975-76 yıllarında Ankara Cumhurbaşkanlığı Muhafız 
Alayı’nda askerlik görevimi yaptım.
1980. Halen Eczacıbaşı Reçetesiz Mamüller Pazarlama Servi-
sinde görev yapmaktayım.

Voleybol
1963 yılında Adana Erkek Lisesi takımında oynadım.
1963-67 yıllarında Adana Şampiyonu Karataş’ta oynadım.
1967-68 ve 1968-69 sezonlarında Rasimpaşa’da yer aldım…
1969-70 sezonunda Eczacıbaşı’na transfer oldum.
1969-70 sezonunda Eczacıbaşı İstanbul II. Küme Şampiyonu 
oldu.
1970-71 sezonunda Eczacıbaşı İstanbul I. Küme Şampiyonu 
oldu.
1971-72 sezonunda Türkiye 4.sü olduk.
1972-73 sezonunda Türkiye 3.sü olduk.
1973-74 sezonunda Türkiye 2.si olduk.
1973-74 sezonunda ilk kez Spor Bakanlığı Kupası’nı kazan-
dık.
1974-75 sezonunda Avrupa Kupa Galipleri Kupası’nda 1. 
turda Aris Bonnevoi (Lüxemburg) eledik.
II. turda Interlance Zaandam (Hollanda) ile oynadık 
ve elendik.

Ka
yb

etti
kl

er
im

iz

Günümüzün sporcularına, gençlerine örnek 
teşkil edecek büyük insan Oktay Kökden’in 
voleybol yaşamı
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1974-75 Türkiye Şampiyonu Muhafızgücü’nde oynadım. 1975-76 
sezonunda ilk defa Deplasmanlı Voleybol Ligi’nde Türkiye Şam-
piyonu olduk.
1976-77 sezonunda Türkiye Deplasmanlı Voleybol Ligi’nde 2. ol-
duk.
1976-77 sezonunda Avrupa Şampiyon Kulüpler Kupasında 1. 
turda PTY Wien Avusturya’yı eledik. II. turda CSKA Moskova ile 
(Rusya) ile oynadık ve elendik.
1976-77 sezonunda Spor Bakanlığı Kupasını kazandık.
1977-78 sezounda Türkiye Deplasmanlı Voleybol Ligi şampiyonu 
olduk.
1977-78 sezonunda Avrupa Kupa Galipleri’nde 1. turda Sant. Cu-
cat (İspanya) ile oynadık.
1977-78 sezonunda Avrupa Kupa Galipleri II. turda Vasas Buda-
pest (Macaristan) ile oynadık.
1977-78 sezonunda Avrupa Kupa Galiplerinde III. turda Deltal-
loyd (Hollanda) ile oynadık ve finale kaldık.
1977-78 sezonunda Assen’de (Hollanda) Avrupa Kupası finalle-
rine katıldık.
1977-78 sezonunda Avrupa Kupa Galipleri finali. 1) Ruda Hvezda 
(Çek.), 2) Azsolsteyn (Polonya), 3) Paoletti, 4) Eczacıbaşı  (Tür-
kiye).
1978-79 sezonunda Türkiye Deplasmanlı Voleybol Ligi’nde Şam-
piyon olduk.
1978-79 sezonunda Avrupa Şampiyon Kulüpler Kupasında 1. tur-
da Dinamo Tiran’ı (Arnavutlk) eledik.
1978-79 sezonunda Avrupa Şampiyon Kulüplerde II. turda 
Rebels-Lier’I (Belçika) eledik.
1978-79 sezonunda Avrupa Şampiyon Kulüpler Kupasında III. 
turda Plomenien (Polonya) ile oyadık ve elendik.
1978-79 sezonunda Spor Bakanlığı Kupası’nı Muhafızgücü’nü 
Ankara’da yenerek kazandık.
1979-80 sezonunda Deplasmanlı Voleybol Ligi’nde Şampiyon ol-
duk.
1979-80 Avrupa Şampiyon Kulüpler Kupası 1. Turunda Biel-
Bienne’i (İsviçre) eledik.
1979-80 Avrupa Şampiyon Kulüpler Kupası II. turunda Kelly-
Girl’ü (İngiltere) eledik.
1979-80 Avrupa Şampiyon Kulüpler Kupası III. turunda Modrica’yı 
(Yuoslavya) eledik ve finale kaldık.

1979-80 Avrupa Şampiyon Kulüpler Kupası finali 
Ankara’da yapıldı. Birinci gün Cilppan Torino (İtal-
ya), ikinci gün C.H. Bratislava (Çekoslovakya) ile 
oynadık.
1979-80 Avrupa Şampiyon Kulüpler finalinde üçün-
cülük maçını Pieksamaky (Finlandiya ile yaptık. 
1979-80 Avrupa Şampiyon Kulüpler Kupası finali:
1) Clippan Torino (İtalya), 2) C.H. Bratislava (Çekos-
lovakya), Eczacıbaşı (Türkiye), 4) Pieksamaky (Fin-
landiya).

Aktif spor yaşantımı noktalarken; yıllarca Türkiye 
Şampiyonluğunu kazanmış, Avrupa Şampiyon Ku-
lüpler Kupası’nda önce dördüncü, 1979-80 sezo-
nunda üçüncü olan Eczacıbaşı voleybol takımının 
kaptanı olarak uzun spor yaşantımda duyduğum 
mutlulukları, tüm sporcu kardeşlerimin tatmalarını 
yürekten dilerim.

Neler söylediler?
Kaptan Oktay Kökden’in kitabında, kendisi hakkında 
görüş bildiren zevatın yazdıkları yazılardan alıntılar 
şöyle:

Büyük Kaptanlar’ın Görevi Bitmez…
… Aradan onbir yıl geçti. Oktay’ın kaptanlık yaptığı 
Eczacıbaşı Voleybol Takımı üçüncü kümeden Avrupa 
finallerine yükseldi, dört kez Türkiye Şampiyonluğu-
nu, beş kez Spor Bakanlığı Kupası’nı kazandı, Avrupa 
üçüncüsü olmayı başardı.

Bugün Oktay voleybol oynamayı bırakıyor. Ama kap-
tanlığı bırakmayacak, teknik sorumlularla birlikte yıl-
larca takımını yönetmeyi sürdürecek.

Şakir Eczacıbaşı
Eczacıbaşı Spor Kulübü Başkanı

Hırs, Azim, Mücadele; İşte Kaptan Oktay…
… Oktay voleybolden oyuncu olarak ayrılırken, mü-
cadelenin güzel örneklerini tüm genç voleybolculara 
miras bıraktı. Genç sporcuların yanında beraber ye-
tişenlerin onun izinde yürümeleri en büyük dileğim.
Cengiz Göllü
Voleybol Milli Takım Antrenörü
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Plajda HALKBANK ve 
BEŞİKTAŞ Şampiyon

Bu yıl ikinci kez düzenlenen TVF Plaj Voleybolu Liginin mutlu 
sona erişen takımları Halkbank ve Beşiktaş oldu

2011-2012 sezonu TVF Plaj Voleybolu Ligi sona erdi. Erkeklerde Halkbank şampiyon olurken, Bayanlar-
da mutlu sona Beşiktaş ulaştı.

Son gün karşılaşmalarında Halkbank Ziraat Bankası’nı (21-12, 21-16), Balnak da Beşiktaş’ı 2-0 (21-18, 21-
14) mağlup etti.

Karşılaşmalardan sonra yapılan ödül töreninde erkeklerde şampiyon Halkbankası’nın 
kupa ve para ödülü çekini Türkiye Voleybol Federasyonu (TVF) Başkan Vekili Sela-
hattin Şahin verdi. İkinci Ziraat Bankası’nın ödüllerini TVF Yönetim Kurulu Üyesi 

Nazmi Bayamlıoğlu takdim etti. Erkeklerle üçüncü Beşiktaş’ın ödüllerini TVF Ge-
nel Sekreteri Sinem Mavili, dördüncü Balnakspor’un 
ödüllerini de TVF Plaj Voleybolu Koordinatörü Yaşar 
Yılmaz sundu.

Bayanlarda Beşiktaş

2011-2012 sezonunda Bayanlar kategorisinde şampi-
yonluğu, son maçında Balnak’a yenilmesine rağmen 
Beşiktaş kazandı.

Beşiktaş’ın kupa ve para ödülü çekini Türkiye Voleybol 
Federasyonu (TVF) Başkan Vekili Selahattin Şahin takdim etti. İkin-

ci Balnak’ın ödüllerini TVF Yönetim Kurulu Üyesi Nazmi Bayamlıoğlu 
verdi. Erkeklerde üçüncü sırayı alan Çankaya Belediyesi’nin ödüllerini 
TVF Genel Sekreteri Sinem Mavili, dördüncü Tirebolu’nun ödüllerini de 
TVF Plaj Voleybolu Koordinatörü Yaşar Yılmaz sundu.

Türkiye Voleybol Federasyonu birincilere 20 bin, ikincilere 12 bin 500, 
üçüncülere 7 bin 500, dördüncülere de 5’er bin lira para ödülü verdi.
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Her insan, hayatında bir kere bile olsa, bir hedef seçmiştir. 
Seçenekleri olan da olmayan da hedef seçmede kendine 
göre bir plan yapmış, onu gerçekleştirmeye çalışmıştır.

Türk voleybolunun tarihine bakarsak, 2000’li yıllara dek hiç 
bir zaman uzun vadeli hedeflere el uzatamadığımızı görürüz. 

Bunun sebepleri daima Federasyon Başkanlarına ve yöne-
tim kurulu üyelerine sorulmuştur. Onların da cevapları ”Pa-
rasızlık”, “Kötü ve bilinçsiz organizasyonlaşma” ve “Kulüp-
lerin Federasyona karşı takındıkları tavırlar” olmuştur.

Federasyon aldığı kararların arkasında durursa, yani verdiği 
sözü tutarsa, kulüpler de bu çatının altında, değişik katlarda 
mücadelesini devam ettirir ve verilen kararlara saygı duyar.

Son yıllarda yaşanan 2+1  yabancı oyuncu sınırlaması  Fede-
rasyonun, Türkiye voleybolunun bir hedefidir. Hepiniz bili-
yorsunuz; bazı kulüplerimiz bu karara karşı gelmiş, ortaya 
üzücü bir durum çıkmıştı. Fakat kararından dönmeyen Fe-
derasyon, hedefini hepimize bildirdi. İşin açıkçası, hedef, 
yeni ve genç yeteneklere daha çok fırsat tanınması, onların 
olgunlaşmalarının sağlanmasıydı!

Yazıma 2+1 ile başlamamın sebebi, İsveç’te yapılan genel ku-
ruldan sonra yeniden İsveç Voleybol Federasyonu Başkanı 
seçilmem. İsveç voleybolunun geleceğini hedeflemek va-
zifesi, bu kongrede bana verildi. Liglerin düzenlenmesi, ya-
bancı oyuncu adedinin sınırlanması ve ekonomik durumun 
düzeltilmesi en önemli vazifelerimden olacak.

İsveç’teki  lige 2+1 engelini getirdiğimizde, İsveç Voleybol 
Ligi otomatikman bugün olduğundan daha kötüye dönüşe-
cek! Bu kesinlikle böyle olacak. Buna rağmen, yeni yetişen 
genç çocukların takımlarında oynaması, ligin kalitesinin bir 
veya iki sezon şimdikinden aşağı düşecek olması benim he-
defimi değiştirmeyecek. 

Çünkü bu kararımı bugünkü İsveç Ligine bakarak aldım. 
Avusturalya Milli Takımının ilk altısına giren 5 oyuncu İsveç 
Ligindeki bir takımda forma giyiyor. Bu takım İsveç Şampi-
yonluğunu kazandı. Bunun ülke voleyboluna bir yarar getir-
mediğini ispat etmem gerekiyor. Dikkat ettinizse, lige 2+1 
engelini getirmek istediğimi bildirdim; İsveç’te, halihazırda 
aynı anda 4 yabancı oyuncunun oynaması izni var. Fakat 
eğer, beşinci yabancınız libero ise o da aynı anda oyunda 
olabiliyor! Bunu 2012/2013 sezonunda kesinlikle değiştirece-
ğim. 

İsveç’te ligden düşme var. Fakat, İkinci Ligi kazanan ve ikinci 
gelen ekipler, şu veya bu sebeplerden Birinci Lige çıkmak 
istemez ise düşen kulüpler kümede kalıyor. Bunu maalasef 
korumak lazım, çünkü her kulüp, bilhassa seyahat maliyeti 
yüksek olan Birinci Lige çıkıp bir iki maç sonra ligi terkeder-
se, lig fikstürü darmadağın oluyor. 

Hedefiniz 
Nedir

Bu yıl Eylül ayında ABD’de FIVB kongresi yapılacak. 
Şimdiki başkan Çinli Jizhong Wei, seçildiğinde, sade-
ce bir dönem başkanlık yapacağını bilirmişti. Avrupa 
Voleybol Konfederasyonunun (CEV), başkan adayı 
olarak gösterdiği Andre Meyer Mart başında adaylı-
ğını geri aldığını bildirdi. Avrupa’daki federasyonların 
kendisini tam olarak desteklemediklerini de sebep 
olarak gösterdi.

Şimdilik FIVB başkanlığı için üç aday var. Bunlardan 
biri Amerikalı eski oyuncu Douglas Beal. Benim en bü-
yük favorim de Beal.

Arkas Spor’un ilk dörde girmesi, Türk voleybolu-
nu kulüp takımları bazında tanıtması açısından çok 
önemliydi. Önümüzdeki yıl iki erkek takımımızın bu 
minvalde yürümesi hepmizin ortak dileği.

Polonya Voleybol Federasyonu, finale hakikaten iyi 
hazırlanmıştı, salonu seyirci ile doldurdu. Maçlar, ortam 
nefisti. Hakem masasının auta çıkan topları itiraz üzerine 
ekrandan inceleyerek karar vermesi voleybola getirilen ye-
niliklerden biri. Olimpiyatlarda da uygulanacak olan kaide 
kalıcı olabilir. Bu da bizim çizgi hakemlerimizin daha da dik-
katli olmalarını gerektirecek.

Bakü’de yapılan Bayanlar Şampiyonlar Ligi Dörtlü Finalleri 
ise o kadar zengin seyirci önünde oynanmadı. Ev sahibi takı-
mın mücadele etmemesi seyirci sayısının Polonya’dakinden 
daha az olmasının temel nedeni idi.

Fenerbahçe Universal’in hak ettiği şampiyonluk, Avrupa’da 
hiç kimseyi şaşırtmadı. Beklenen bir şampiyonluktu ve oldu-
lar. Helal olsun. İki yıldır Şampiyonlar Ligi Şampiyonu olan 
kulüplerimiz en sonunda herhangi bir yabancı oyuncu değil, 
en iyi yabancı oyuncunun bizim ligimizde yer almasının ge-
rektiğini anladılar ve kollarını bu yolda sıvadılar.

Aroma Bayanlar Birinci Ligi artık herhangi bir lig değil, tam 
tersine, kesinlikle Avrupa’nın en iyi iki liginden biri, bunu he-
pimiz kabul edelim.  

Bu arada, Galatasaray bayan takımının CEV Kupası ikinciliği 
de hepimizi biraz üzdü ama daha çok da sevindirdi. Bir kaç 
yıl evvel Türkiye Liginde dördüncü olan bir ekibin İtalyan 
şampiyonuyla başa baş mücadele edeceğini aklımıza bile 
getirmezdik, bunu unutmayın!

Hem İstanbul, hem İtalya’da seyirci muhteşemdi. 

İsveç Liginin Türkiye Ligine benzer olması, 2+1 kuralının 
getirilmesi, İsveç Voleybol Federasyonun önündeki hedef!  
Türkiye Voleybol Federasyonun hedefi ise bayan takımımı-
zın Olimpiyatlara katılması. Arada çok fark var ama hedefler 
belli!

Saffet Eraybar

İsveç Voleybol Federasyonu Başkanı

M
akale
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Türk hakemliğinin
ulu çınarı 

Rıza ORHAN
Hakemlik sorumluluk işidir, 
vicdan işidir, dikkat işidir; 
hakem vakur olmalı, ken-
dine güvenmeli, dirençli 
olmalı diyor, bir bakışta bu 
özelliklerin tamamına sahip 
olduğunu görüyoruz.

Türk voleybol hakemliğinde 
mihenk taşlarından biri. Maç yönetirken de, MHK’yi 
idare ederken de yüzü pek gülmemiş, yaptığı işe 
saygıdan olacak. Hakemlikte ilklerin ismi.

Bizlere ve hakemlere öğretebileceği çok şeyler ola-
bilir diye düşündük ve Rıza Orhan’ı sayfalarımızda 
konuk ettik…

Kendinizi tanıtır mısınız?

Ben Rıza Orhan… 1934 Kayseri doğumluyum. 
İlkokulu Ankara Ulus İlkokulunda, orta ve liseyi 
de Ankara Ticaret Lisesinde okudum. Liseyi 
bitirdiğimde, ticaret lisesi mezunlarının gidebileceği 
tek yüksek okul, Ankara İktisadi ve Ticari İlimler 
Akademisi idi. Gönlümde başka alanlarda eğitim 
almak yattığından, üniversite tahsili yapmadım.

Askerliğimi Konya’da yaptım. Konya Karagücü 
takımını çalıştırdım, Konya Şampiyonu yaptım, 
Federasyon Kupası maçlarına katılmalarını sağladım.

Askerlik dönüşü Devlet Demir Yollarında göreve 
başladım. Demirspor takımında 8 yıl oynadım. Takım 
arkadaşlarım arasında kardeşim, uluslararası hakem 
Tuncer Orhan, milli voleybolcu ve Erkek Milli Takım 
Antrenörü Ender Kurt, Türk voleybolunun saygın 

ismi Cengiz Göllü ile Federasyon Eski Başkanlarından 
Haluk Aykulu vardı. 

Yeri gelmişken, voleybol serüveninizi anlatır 
mısınız?

Voleybola 16 yaşında, Ankara’da, Uluçınar Gençlik ve 
Spor Kulübünde başladım. Burada bir yıl kaldıktan 
sonra, adı Kale İstatistikspor olarak değişen İstatistik 
Spor’a geçtim. Kardeşim Tuncer Orhan da bu kulübe 
geldi, birlikte Kale İstatistikspor’un formasını giydik.

1961 yılında o zamanın İl Temsilcisi rahmetli Orhan 
Cürdaneli ile rahmetli İbrahim Selet ısrarla “Seni hakem 
yapacağız.” dediler. İtiraz etmem bir fayda getirmedi. 
Oyun kurallarını iyi yorumlayan, uygulayan, kurallara 
sıkı sıkıya bağlı hareket eden bir yapım vardı, beni o 
yüzden tercih etmişler. Mecburen kursa katıldım. 1962 
yılında da aday hakem olarak hakemliğe başladım.

Kurs bitiminde hem voleybol oynuyordum, hem de II., 
III. kümelerde maç idare ettiriyorlardı. Benim hakem 
hocam rahmetli İbrahim Selet’tir. Benim dönemimde 
hakemlik yapanlardan kime sorsanız, hoca olarak 
İbrahim Selet yanıtını alırsınız.

Türkiye’nin ilk 10 uluslararası hakeminden biri olan Rıza Orhan, 
hakemlik yaşamını dönemin voleybol yaşantısı ile birleştirerek 
anlattı, nereden nereye yükseldiğimizi gösterdi
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Rıza Orhan ilk 10’da

Hakemlikteki yükselişim çabuk oldu. Her aşama-
da terfiler arasında üçer yıl gerekirken, ben ikin-
ci yılın sonunda terfi ettim. 1965’te ulusal (milli) 
hakem oldum. 1967 senesinde İstanbul’da ulus-
lararası hakem kursuna katıldım. 1968 senesinde 
uluslararası hakem olarak görev aldım. Ben bu tit-
ri aldığımda Türkiye’de 8 uluslararası hakem vardı 
ve ben dokuzuncuydum. Hayatta olan hakemler 
arasında ikinci sıradayım. Birinci sırada dostum ve 
arkadaşım Nevzat Karazincir bulunuyor. Yaş sıra-
lamasının birinci sırasında hepimizin ağabeyi, du-
ayeni, saygıdeğer Necip Doğutürk var; 94 veya 95 
yaşında. Halen voleybolla ilgili. Erol Başkan’ı çok 
seviyor. Ona sık sık mektup yazıyor. Hepsine ce-
vap aldığı için de çok mutlu. 

Milli olduğum 1965 yılından itibaren Zonguldak, 
Samsun, Trabzon, Ordu, Giresun, Erzincan, Is-
parta, Çorum, Hatay, Bolu ile Türkiye’de ilk kez 
ilçe bazında Develi’de (Kayseri) ve 1982’de de 
Ankara’da hakem kursları açtım. 

İlk uluslararası deneyimi ne zaman yaşadınız?

1968 yılında Bulgaristan Varna’da Kore, ABD, Ja-
ponya, Rusya, Romanya ve Bulgaristan bayan 
voleybol takımlarının yer aldığı uluslararası turnu-
vaya Türkiye’den hakem olarak katıldım. Bu tur-
nuvada yaptığım görevlerden sonra 1968 yılında 
uluslararası hakem lisansı ve kokartını aldım.

Yıl 1970, Mustafa Mut’un Federasyon Başkanlı-
ğı zamanıydı. Biz o yıl Sofya’ya gittik. Sofya’da 
kız ve erkek takımları dünya şampiyonası vardı. 
Burada dikkatinizi bir konuya çekmek istiyorum; 
Türkiye’den Dünya Şampiyonasına giden ilk Türk 
hakemi benim. Bir hafta süren elemelerden sonra 
benim kurs arkadaşım Haluk Tuncay da Sofya’ya 
geldi. 

Ne yazık ki, buna rağmen bugüne kadar ne Haluk 
Tuncay ne de ben Voleybol Federasyonu Genel 
Kurul delegesi olabildik. O tarihte, ismini verme-
yeceğim kimi hakemlerin, ulusal hakem sınavla-
rında başarılı olamamış il hakemlerinin delege ol-
duğunu görmek beni çok üzdü. 

Bu durumu bir sohbet sırasında Sayın Erol 
Başkan’a iletmiştim. İlk genel kurulda Ankara’dan 
İsmail Hakkı Esemen ile ben genel kurula katıldık. 
Geç de olsa, Sayın Başkan bu haksızlığı giderdi.

Rıza Orhan’ın ilkleri

Benim başka ilklerim de var. 1982’de Hindistan’da 
yapılan Asya Oyunlarına tarafsız hakem ola-
rak ismen davet edildim. 15 gün orada maç yö-
nettim. Bu maçlardaki başarım nedeniyle bana 
Hindistan’dan, Delhi Büyükelçiliğimizce Dışişleri 
ile Gençlik ve Spor Bakanlığı kanalıyla teşekkür 
mektubu gönderildi. Bugüne kadar da Asya Oyun-
larına Türkiye’den bir hakem gittiğini duymadım.

Şunu da söylemeliyim ki gittiğim Avrupa Şampiyo-
nalarında ve tüm turnuvalarda final maçlarına ben 
çıktım. 17 yıl boyunca gittiğim tüm organizasyon-
larda, yardımcı hakem olarak bile düdük çalmadım, 
hep baş hakem olarak çıktım.

22 yıllık faal hakemlik hayatımın sonunda, Naci 
Bayamlıoğlu Başkanlığı döneminde 1982 ve 1983 
yıllarında, iki dönem MHK Başkanlığı görevini yü-
rüttüm. Bu arada, Türkiye’de hakemliği bıraktıktan 
sonra da Avrupa’da maç yönetmeye davet edildim.

MHK Başkanlığı döneminden söz edersek…

MHK Başkanlığı döneminde uluslararası hakemle-
rin Federasyonun açtığı kurslara katılmalarını sağ-
ladım. Bazı hakemlerimiz işlerinin çokluğunu baha-
ne ederek kurslara katılmıyorlardı. İlk yaptığım iş 
Çanakkale, Batı Karadeniz, Marmara bölgelerinde 
kurs isteyen yerlerin listesini yapmak oldu. 

Bu bölgelerin hakemlerine aralarında anlaşarak bu 
kursların hangisine gideceklerini MHK’ye bildirme-
lerini, katılmamaları halinde ulusal ve uluslararası 
maçlara çıkamayacaklarını bildiren ve üç gün içinde 
cevap isteyen bir mektup yazdım. 

Bu mektuba itiraz geldi önce. Kurslara katılımın 
şart olduğunu, Avrupa maçına gidecek hakemlerin 
buna zaman bulduğunu söyleyerek ısrarcı oldum. 
Sonuçta, arkadaşların tamamı kurslara katıldılar. 
Bu iş ondan sonra rutine bindi.
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Voleybolumuzdaki gelişmeyi nasıl yorumluyor-
sunuz?

Bana belki kızacaklar ama ben onu şöyle anlatı-
yorum: 

Bugüne kadar gelmiş Türkiye Voleybol Federas-
yonu Başkanları içimizden çıkan sporcu veya ha-
kem arkadaşlarımızdı. Ben sadece Sayın Teoman 
Yazgan ile tanışmıyordum. 

Erol Bey, Federasyon başkanları içerisinde milat-
tır. Voleybolun içindeki tüm unsurlara, onların 
gelişimine yaptığı katkıları diğerlerinde görme-
dim. Geçenlerde eski Federasyon Başkanların-
dan Haluk Aykulu ile sohbet ederken, “Sen de 
dahil, tüm başkanların yaptıklarının toplamını 
10’la çarp, Erol Başkan’a yetişemezsiniz.” dedim.

İtiraz etti, “Ne 10’u Rıza, 50 ile çarp!” diye dü-
zeltti beni. 

Beni Erol Başkan’la kimse tanıştırmadı. Üze-
rimde bir vazife, titr de olmamasına rağmen 

gösterdiği saygı, ver-
diği değer herşeyin 
ötesinde. Kendisine 
müteşekkirim, başarı-
larının devamını canı 
gönülden diliyorum. 
Ben Türkiye’ye Erol 
Bey gibi bir Federas-
yon Başkanı geleceği-
ni sanmıyorum. 

Genç hakemlere öne-
rileriniz var mı?

Hakemler mutlaka, 
mümkün olduğu ka-
dar maç seyretmeliler. 

Görüyorum ki, maçlarını yönetip ortadan kaybo-
luyorlar. Oysa, maçları olmasa da sürekli salon-
lara gelmeli, maç izlemeliler. Kendilerini böyle 
yenileyebilir, geliştirebilirler. Biz maçımız bittik-
ten sonra da hocamzın peşinden koşardık, iyi ve 
kötü yanlarımızı sorardık.

Hakemlik sorumluluk işidir. Bir yılın emeği, sizin 
iki düdüğünüzle heba olabilir. 

Selim Sırrı’da maç yönettiğimizde aldığımız para 
ile ancak köfte ekmek yiyebiliyorduk. Deplasma-
na giderken tren parası ödüyorlardı. Şimdikiler 
uçakla gidiyor, lüks otellerde kalıyor. Şimdi ha-
kemlik şahane. Herşeyleri şahane.

Son söz olarak camiamızdaki antrenör, sporcu, 
idareci ve hakem arkadaşlarıma sağlık, mutluluk 
ve başarılar diliyorum.

Bahsetmek istediğim bir konu daha var. Bir İstanbul zi-
yaretim sırasında, bazı hakemler için milli hakem kursu  
tertip edilmesi lazım geldiğinden bahsettiler. 

Federasyon Başkanımızla da konuşarak kursu düzenle-
dik. Yalnız içlerinde kardeşimin de bulunduğu beş ulus-
lararası hakem arkadaşımıza mektup yazarak hakemlere 
sorulmak üzere ikişer adet soru hazırlamalarını istedim. 
10 soruyu bana ayrı ayrı gönderdiler. Sınavda bu soruları 
kullandık. Sınav barajı 70’ti, üzerine çıkamayan milli ola-
mayacaktı.

İmtihanı kimse kazanamadı. Türkiye’de ilk kez benim dö-
nemimde milli hakem sınavında milli olamayan hakemler 
oldu. Büyük bir sansasyon çıktı. İmtihanda, maç oynattı-
ğım bir soru vardı, değeri 20 puan. Bu soruyu yapama-
dıkları için başarılı olamadılar.

Bir karşılatırma yaparsak, hakemlik günümüzde mi 
zor, eskiden mi daha zordu?

Önce şunu iftiharla söyleyeyim, benim düşünceme göre 
Türk hakemliği, Türk 
voleybolunun önün-
dedir. Uluslararası te-
maslarda saygınlığı-
mız her zaman büyük 
olmuştur. Bir örnek 
vereyim, İtalya’ya 
olimpiyat elemeleri-
ne gittik. Ben Yunan-
lı bir hakemla aynı 
odada kaldım. Kıbrıs 
çıkarmasının yapıldı-
ğı günlerde, herkes 
şaşırdı elbette. Daha 
da ilginci Yunan takı-
mı maçını yönetmem 
için bir Türk hakemi olarak beni istiyordu, Akdeniz Oyun-
larında ha keza. Bize bu kadar inanıyorlardı.

Sorunun cevabına gelirsek… Günümüzde hakemlik yap-
mak çok kolay. Kurallar değişti, müsamaha marjı arttı. 
Bugün daha güce dayalı bir voleybol oynanıyor. Eskiden 
biz neye hoşgörülü davanıyorduk, biliyor musun? Adam 
topa planjon yapmış da zor durumda topu oyunda tuta-
bilmişse buna müsamaha gösteriyorduk.

Şimdilerde oyun hızlandı, ayakla da kafa ile de vurabili-
yor sporcular.

Hakemliğimizin sizin döneminizden bu yana geliştiğini 
söyleyebilir miyiz?

Türk voleybol hakemliği eskiden de iyiydi, şimdi de iyi. 
Benim nazarımda böyle.
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İkizler kavramı, dünyanın her yerinde sempati ile bakı-
lan bir olgu. Okulda, mahallede, kursta, oyunda, giyim 
kuşamda farklılıkları var. Aynı spor dalına, aynı takımda 
birlikte yer aldıklarında daha göz önünde, daha sevimli 
oluyorlar. Vakıfbank Türk Telekom ve Milli Takım’ın ikiz-
leri Özge-Gözde bunlara iyi bir örnek.

TVF Spor Lisesi de ikiz kardeşlere sahip: Beyza ve Be-
güm. Çok sevimli, ciddi ve sorumluluk sahibi olarak 
biliniyorlar. İdealleri var, onları gerçekleştirmek için 
Ankara’ya, gurbete gelme kararı vermişler.

Hallerinden genellikle memnunlar. En fazla aile özlemi 
çekiyorlar.

Ah bir de cumartesileri yurda girişler biraz daha geç ola-
bilse!...

Beyza ve Begüm dergimizin konuğu oldular.

 

Sizi tanıyabilir miyiz?

Ben Beyza Güven; 16 yaşındayım. Eskişehirliyim, TVF Gü-
zel Sanatlar ve Spor Lisesinde okuyorum. Okulumuzun 
bize sunduğu olanaklardan biri olan okul pansiyonunda 
kalıyorum. Ailemden uzaktayım ve doğal olarak onları 
özlüyorum. Kim istemez ki ailesinin yanında olmayı? He-
deflerimize ulaşmak için özlem gibi zorlukların üstesin-
den gelmeliyiz.

Ben Begüm Güven. Doğal olarak ben de 16 yaşındayım, 
Eskişehirliyim ve TVF Güzel Sanatlar ve Spor Lisesinde 
okuyorum. Eskişehir’den Ankara’ya okumaya, voleybol 
öğrenmeye geldim. Voleybola başlayalı sekiz yıl oldu. 
Bir ikiz kardeşim var! 

Neden voleybolu seçtiniz?

Begüm Güven: Ailemizle pikniğe gitmiştik. Her Türk aile-
si gibi voleybol oynamaya başladık. Birbirimize parmak 
pas atıyorduk. Birden ısındık, sevdik. Daha sonra babam 
bizi Demirspor’a yazdırdı. İki yıl kadar oraya devam et-
tik. İki yılın sonunda lisanslı olarak DSİ Bentspor’da oy-
nadık. Şimdi de TVF Voleybol İhtisas Kulübündeyiz.

Beyza Güven : İkizimle birlikte voleybola ilk olarak an-
nem sayesinde başladık. Annem voleybola olan yete-
neğimizi  bir hafta sonu piknikte keşfetmişti. İlk olarak 

Begüm ve Beyza Kardeşler ideallerini 
gerçekleştirmek amacıyla TVF Spor Lisesi’ni 
tercih ettiler. 16 yaşındaki ikizler, 8 yıldır 
voleybol oynuyorla

Eskişehir Demirspor kulübünde başladık. Daha 
sonra gelişim sürecimizi DSİ Bentspor Kulübün-
de Kazım Tokat ve Figen Yıldırım hocalarımız eş-
liğinde devam ettirdik. Bizlerin buraya gelmesine 
yardımcı oldukları için onlara teşekkür ediyoruz.

Kariyer planlamanızda iyi bir voleybolcu olmak 
mı var, yoksa değişik bir alanda kariyer de ola-
bilir mi?

Begüm Güven: Hedefimde iyi bir voleybolcu ol-
mak var. Burada, Eskişehir’e oranla daha fazla 
güven içinde olacağımı ve iyi bir takımda forma 
giyeceğimi bildiğimden bu okulu tercih ettim. 
Okulumun, kariyerim için iyi bir başlangıç olaca-
ğına inanıyorum.

Beyza Güven: Benim ilerideki hedefim hem iyi bir 
voleybolcu olmak, hem de iyi bir meslek sahibi 
olmak. İkisini birlikte yürütmek zor olacak. Fakat 
bu idealimin örneklerini de sıklıkla görüyorum. 
Hedeflerime ulaşmak için çok çalışıyorum ve bu 
kadar çalışmanın karşılığını almak isterim.

TVF Spor Lisesinde olmaktan memnunsunuz o 
halde…

Begüm Güven: Derslerim  gayet iyi, aynı zamanda 
öğretmenlerim de çok iyi ve anlayışlılar; burada 
olmaktan çok memnunum. Çünkü kendi isteğim-
le geldim. Eskişehir’den ayrılmak zor oldu ama 
hedeflerim için bu gerekliydi. Türkiye’deki en 
güzel yurtlardan birinde kalıyoruz. Odalarımız üç 
kişilik ve gayet rahat, ama yemekler konusunda 
biraz sıkıntı çekiyorum. Zor olan 15 yaşında ailem-
den ayrıldım ve buraya geldim onları çok özlüyo-
rum. Ama burada bir aile ortamımız var. Ailemizi 
özlediğimizde, özlemimizi birlikte paylaşıyoruz.

İdeallerimiz için 
TVF Spor Lisesindeyiz

Söyleşi

Haber ve Fotoğraflar: Mert Bülent Uçma
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Beyza Güven: TVF Spor Lisesinde olmaktan memnunum; 
bizim okulumuz her  yönüyle çok özel. Okul pansiyonu-
muz da adeta beş yıldızlı otel düzeyinde. Sadece yemek 
konusunda biraz sıkıntılıyız, çünkü hepimiz sporcuyuz 
ve beslenme bizim için çok önemli. Hepimiz ailemiz-
den, evimizden uzaktayız. Bazen, “Keşke şu an evimde 
olsaydım da annem bana yemek yapsaydı, yatağımda 
uyuyabilseydim.” dediğim oluyor.

İkiz olmanın avantajlarını, dezavantajlarını yaşıyor mu-
sunuz?

Begüm Güven: İkiz olduğumuz için çok avantajlıyız.Ben 
hatta bunu bir şans olarak görüyorum. Çünkü diğer ar-
kadaşlarım farklı illerden, tek başına buradalar. Oysa biz 
iki kişi geldik ve bu gerçekten güzel bir duygu. Aramızda 

farklı bir güç olduğunu düşünüyorum. Arkadaş-
larımız, “ Senin canın acıyınca Beyza’nın da canı 
acıyor mu?” gibi meraklı sorular soruyorlar. Ha-
yır, bu bizim için geçerli değil. Bir de iyi yanı var; 
burada birbirimize muhtaç olduğumuz için kavga 
etmiyoruz! Eskişehire gidince dayanışma ihtiyacı 
kalmıyor, o zaman da küçük sürtüşmeler yaşanı-
yor.  

Hocalarımız da genelde bizi karıştırıyor;  o kadar 
alıştım ki Beyza dendiğinde bile dönüp bakıyo-
rum bazen. Hatta ikiz olduğumuzu yeni öğrenen, 
bizi o ana kadar tek kişi sananlar da oluyor.

Beyza Güven: Burada, ikizinle birlikte aynı okulu 
kazanabilmek ayrı bir şans. Elbette, herkes bizim 
kadar şanslı değil maalesef. İkizimle buraya gel-
diğimizde birbirimizin değerini anladık, yanımda 
kimse olmasa bile kardeşim vardı. Eskişehir’den 
buraya okumaya beş kişi geldik. Birbirimizi ön-
ceden tanıyorduk. Dördümüz DSİ Bentspor’dan 
takım arkadaşıydık, bu da bizim için inanılmaz bir 
avantaj oldu. Buraya geldik ve yine takım arkada-
şıyız.  Daha doğrusu biz, artık büyük bir aile gibi 
olduk. Birbirimizin sıkıntılarını, dertlerini, sevinç-
lerini hep birlikte yaşıyoruz; en önemlisi de pay-
laşmayı öğreniyoruz.

Tüm gününüz burada geçiyor. Sıkılmıyor musu-
nuz?  Neler  yapıyorsunuz?

Begüm Güven: Haftanın her günü buradayız, bü-
tün günümüz bu kampüste geçiyor. Doğrusu bu 
biraz sıkıcı, hep aynı şeyleri yapıyoruz. Ama bili-
yoruz ki daha farklı da olamazdı.

Beyza Güven: Bazen hatta çoğu zaman aynı üçlü 
içinde olmak insanı fazlasıyla boğuyor. Okul ant-
renman ve yurt üçlüsünden söz ediyorum. Dışarı 
çıkıp farklı aktiviteler yapabileceğimiz tek günü-
müz cumartesi. Orada da yurda giriş saatimiz ak-
şam 17:00! Biraz erken olduğunu söylemeliyim.
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Kupa Beyi 
FENERBAHÇE GRUNDİG
Erkekler Teledünya Türkiye Kupası karşılaş-
maları, 7-8 Nisan tarihlerinde Eskişehirde, 
Anadolu Üniversitesi 2 Eylül Kampüsü BES-
YO Salonunda oynandı.

Birinci gün eşleşmelerinde Galatasaray 
Yurtiçi Kargo Ziraat Bankası’nı 3-1, Fener-
bahçe Grundig de aynı sonuçla Halkbank’ı 
3-1 yenerek finale yükseldiler.

Ertesi gün oynanan üçüncülük randevu-
sunda Ziraat Bankası ile Halkbank karşı 
karşıya geldi. Bankalar derbisinde 3-1’lik 
skorla gülen Halkbank oldu ve üçüncülüğü 
kazandı.

Final maçında ezeli rekabet bir kez daha 
yaşandı. BESYO Salonu tarihi günlerinden 
birini yaşadı. Tribünlerde yerini alan bin-
lerce seyircinin yanı sıra, Türkiye Voleybol 
Federasyonu Başkanı Erol Ünal Karabıyık, 
Garnizon Komutanı Korgeneral Abidin 
Ünal, Anadolu Üniversitesi Rektörü Prof. 
Dr. Davut Aydın, Eskişehir Gençlik Hizmet-
leri ve Spor İl Müdürü Hüseyin Aksoy, Fe-
nerbahçe Başkanvekili Nihat Özdemir ve 
Fenerbahçe Kulübü Asbaşkanı Ali Koç da 
maçı izleyenler arasındaydı.

Büyük bir saha içi ve tribün çekişmesine sahne olan kar-
şılaşmayı Fenerbahçe Universal 3-1 kazandı, Türkiye Ku-
pasını ikinci kez müzesine götürdü.

Fenerbahçe Grundig’e şampiyonluk kupasını Türkiye 
Voleybol Federasyonu Başkanı Erol Ünal Karabıyık, ma-
dalyaları ise 1. Hava Kuvvetleri Komutanı Korgeneral 
Abidin Ünal ve Anadolu Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. 
Davut Aydın verdi.

İkinci Galatasaray Yurtiçi Kargo’nun şilt ve ödüllerini 
Voleybol Federasyonu Başkan Yardımcısı Ersin Yılmaz, 
Teledünya markası Genel Müdürü Özkan Dalbay ile Es-
kişehir Gençlik Hizmetleri ve Spor İl Müdürü Hüseyin 
Aksoy takdim etti.

Sarı-Lacivertliler, 2011-2012 Teledünya Türkiye Kupası’nı, Eskişehir’de 
oynanan finalde Galatasaray Yurtiçi Kargo’yu 3-1 yenerek kazandı.

1988 - 1999 Sönmez Flament, 1989 - 1990 Eczacıbaşı, 1990 - 
1991 Eczacıbaşı, 1991 - 1992 Halkbank, 1992 - 1993 Halkbank, 
1993 - 1994 Netaş, 1994 - 1995 Eczacıbaşı, 1995 - 1996 Halkbank, 
1996 - 1997 Netaş, 1997 - 1998 Netaş, 1998 - 1999 Netaş, 1999 - 
2000 Arçelik, 2000 - 2001 Arçelik, 2001 - 2002  SSK, 2007 - 2008 
Fenerbahçe, 2008 - 2009 Arkas Spor, 2009 - 2010 Ziraat Bankası, 
2010 - 2011 Arkas Spor, 2011 – 2012 Fenerbahçe.

YILLARA GÖRE ŞAMPİYONLAR 
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FIVB Aday Hakem 
Kursu Ankara’da yapıldı

Son üç yılda ikinci kez düzenlenen kursun direktörlüğünü yapan Sergey 
Titov Türkiye’den müthiş bir organizasyonu tamamlayarak ve iyi intiba ile 

ayrıldığını söyledi

FIVB Aday Hakem Kursu 19-26 
Mart tarihlerinde Türkiye’nin 
ev sahipliğinde Ankara’da ya-
pıldı.

Direktörlüğünü FIVB Hakem 
Komitesi Üyesi Rusya´dan 
Sergey Titov´un, eğitmenliğini 
Polonya´dan Jacek Spisak´ın 
yaptığı kursta Türkiye’yi ulus-
lararası hakemlerimizden Aziz 
Yener temsil etti.

FIVB aday hakemlerin teorik 
bilgiler verilirken, saha deneyi-
mine de tabi tutuldu.

Türkiye Voleybol Federasyonu 
Başkanı Erol Ünal Karabıyık, 
aralarında dört Türk hakemi-
nin de bulunduğu aday hakem-
lerle bir araya gelerek bir süre 
sohbet etti.

FIVB aday hakemlerinin 
Türkiye´den iyi anılarla ve aday 
hakem olma şansını yakalaya-
rak ayrılmaları temennisinde 
bulunan Başkan Karabıyık, tüm 
adaylara hakemlik yaşantıların-
da başarılar dileyerek “Hakem 
şansınız bol olsun!” dedi.

Sertifikalarını aldılar

FIVB Uluslararası aday hakemler 
26 Mart’ta Türkiye Voleybol Fe-
derasyonu Başkan Vekili Selahat-
tin Şahin’in de katıldığı törenle 
kurs bitirme sertifikalarını aldılar. 

Kurs Direktörü Sergey Titov, or-
ganizasyona övgüler yağdırdı 
ve Türkiye’den iyi intiba ve unu-
tulmayacak anılarla ayrıldıklarını 
söyledi.

Kursun verildiği otelden, saha 
deneyimi için seçilen organizas-
yona, ulaşımdan, iletişime kadar 
herşeyin mükemmel olduğunu 
ifade eden Titov, Türkiye’ye ye-
niden gelebilmeyi umut ettiğini 
belirtti.

Törende aday hakemler kurs bi-
tirme sertifikalarını alırken, Tür-
kiye Voleybol Federasyonu Ser-
gey Titov ve kurs eğitmeni Jacek 
Spisak’a birer plaket sundu.

Uluslararası aday hakemler de 
Titov, Spisak ve kursun TVF tem-
silcisi uluslararası hakem Aziz 
Yener’e imzalı birer voleybol 
topu armağan ettiler. 

Kursa katılan hakemler
ve ülkeleri şunlar:

Michail Koutsoulas, Ioannis 
Ioannidis (Yunanistan), Ivan 

Chumak (Rusya), Jaroslow 
Makowski (Polonya), Michael 

Janosch (Avusturya), Mads 
Olsen, Rebecca Borup 

Sorensen (Danimarka), 
Vladimir Cvetkovic (Sırbistan), 

Martin Yankiev, Simeon 
Ivanov (Bulgaristan), Andrea 

Puecher (İtalya), Tabitha 
Cherono Kenduywo (Kenya), 

Andreas Daniel, Christos 
Maifoshis (Kıbrıs Rum Kesimi), 

Ebru Meriçkan, Burhan İlhan, 
Ozan Çağı Sarıkaya, Saadettin 

Deneri (Türkiye), Royi 
Bensimon (İsrail), Kristjan 

Vanaveski (Estonya)
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ECZACIBAŞI VİTRA
Şampiyon bitirdi

 Ligin finalin serisinde 
güçlü rakibi Vakıfbank 

Türk Telekom’u 2-0’la 
geçen Eczacıbaşı Vitra, 
şampiyonluklarına bir 
yenisini ekledi. Finalin 

En Değerli Oyuncusu 
Esra Gümüş oldu

Aroma Bayanlar Birinci Liginde 2011-2012 
sezonun Şampiyonu Eczacıbaşı Vitra oldu.

Normal sezonu 61.20 puanla ikinci sırada 
tamamlayan Turuncu-Beyazlı ekip, Anka-
ra’daki 8’li finallere Nilüfer Belediyesi’ni 
3-1 (15-25, 25-20, 25-14, 25-11) yenerek baş-
ladı.

Gruptaki ikinci sınavında İller Bankası ile 
karşı karşıya gelen Eczacıbaşı Vitra 3-0 
(24-26, 15-25, 19-25) galip gelerek 2’de 2 
yaptı. 

Eczacılı bayanların bir sonraki rakibi Va-
kıfbank Türk Telekom’du. Bir voleybol 
ziyafeti şeklinde geçen maçı, Turuncu-Be-
yazlılar 15-25, 25-17, 25-19, 13-25, 15-12’lik 
set skorlarıyla galip bitierek yarı finalin 
yolunu tuttu.

Yarı finalde rakip, CEV Kupasında ikinci 
Galatasaray’dı. Maç, beklendiği gibi zor-
lu geçti. Fakat daha deneyimli oyuncula-
ra sahip, kadro derinliği rakibine oranla 

daha fazla olan Eczacıbaşı Vitra 25-27, 25-21, 25-
21 ve 25-11’lik set skorlaryla rakibini 3-1 yenerek 
finale çıktı.

Finaldeki rakip, grupta karşılaşıp yendiği Vakıf-
bank Türk Telekom’du.

Başkent Voleybol Salonunu dolduran binlerce 
voleybolsever, son yılların en güzel, heyecanlı ve 
kaliteli maçlarından birine tanık oldu. Maçı 24-26, 
25-18, 25-23, 18-25, 6-15’lik setlerle 3-2 kazanan Ec-
zacıbaşı Vitra 1-0 öne geçti.

İkinci karşılaşma da salonu dolduran Eczacıbaşı 
ve Vakıfbank yandaşlarının tribün coşkusuyla oy-
nandı. 

Voleybolunun gelişimi ile tüm dünyada parmakla 
gösterilen Türkiye’ye yakışır bir final maçı izledik.

Yıldız oyunculardan kurulu iki takım da üst düzey 
performans sergileyerek tribünleri dolduran bin-
leri ve ekranları başında milyonları voleybola do-
yurdular, “Keşke bitmeseydi!” dedirttiler.

Maçın ilk setini 25-21’lik skorla Eczacıbaşı Vitra 
alarak 1-0 öne geçti.
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İkinci sette Vakıfbank Türk Telekom üstünlü-
ğü vardı, 25-21 aldı ve eşitliği sağladı: 1-1

Üçüncü setin başında ivme Eczacıbaşı Vitra’ya 
döndü, seti 25-19 alıp öne geçti: 2-1

Dördüncü sete iyi başlayan taraf Eczacıbaşı 
olsa da Vakıfbank müthiş bir geri dönüşle, 
nefesleri kesen seti 26-24 alıp eşitliği sağla-
dı: 2-2.

Final setinde müthiş bir çekişme ve heyecan vardı. 
Seti 15-9 alan Eczacıbaşı, maçı 3-2 kazanıp şampiyon-
luğa ulaştı.

Şampiyon Eczacıbaşı Vitra´nın şampiyonluk kupasını 
Türkiye Voleybol Federasyonu Başkanı Erol Ünal Ka-
rabıyık verirken, ikinci olan Vakıfbank Türk Telekom’a 
plaketini Aroma Yönetim Kurulu Başkanı Ali Metin 
Duruk takdim etti.

‘EN´ler listesi 
Yapılan oylama sonucunda finalin ‘EN’leri 
şöyle belirlendi:
En iyi pasör: Elif Ağca (Eczacıbaşı VitrA)
En iyi smaçör: Malgorzata Glinka (Vakıfbank 
Türk Telekom)
En iyi libero: Gülden Kayalar Kuzubaşoğlu 
(Eczacıbaşı VitrA)

En iyi blokçu: Büşra Cansu (Eczacıbaşı 
VitrA)
En iyi servis atan: Malgorzata Glinka 
(Vakıfbank Türk Telekom)
En iyi servis karşılayan: Esra Gümüş 
(Eczacıbaşı VitrA)
En Skorer: Malgorzata Glinka (Vakıfbank 
Türk Telekom)
En değerli oyuncu: Esra Gümüş 
(Eczacıbaşı VitrA)
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Eczacıbaşı Spor Kulübü 1966’da kuruldu. Kulübün kuruluş 
amacını anlatmak için size Dr. Nejat F. Eczacıbaşı’nın 
“Kuşaktan Kuşağa “ isimli kitabından bir bölümü aktarmak 
istiyorum ; 

“…Oysa, Türkiye’de amatörce çabalar bir yana, 
profesyonel düzeyde spor yapan kuruluşlar bile 
uluslararası standartlara ulaşamıyor; sporcular, çağın 
istediği nitelikteki ölçülere çıkamıyorlardı. Şakir Eczacıbaşı, 
1966 yılında sporla ilgili olarak bazı düşüncelerini dile 
getirdi. Bu görüşlerden Eczacıbaşı’nın bu alanda da 
öncülük etme olanağı bulunduğu seziliyordu. Kendisini, 
düşüncelerinde bütün içtenliğimle destekledim. Sorun 
Türk gençliğinin yeteneksizliğinden değil, ortamın 
yetersizlik ve olanaksızlıklarından doğmaktaydı. Bilgi ve 
disiplinli çalışmayı yeterli olanaklar ve tesislerle bir araya 
getirince, başarılı olacağımıza inanıyorduk. Eczacıbaşı 
Spor Kulübü 1966’da bu düşünce ve amaçların ışığı altında 
doğdu…”

Bir konu daha var ki; Eczacıbaşı’nın bakış açısını göstermesi 
açısından önemli. 1966’da Levent Kulübü yöneticileri 
toplanmışlar ve o yıllara İstanbul mahalli kümelerinde 
yer alan futbol, basketbol, voleybol takımlarının geleceği 
üstüne konuşuyorlar. Yöneticilerden biri borçlardan 
dolayı kulübü artık yürütemeyeceklerini belirtiyor. Bu 
sırada yöneticilerden biri Eczacıbaşı’nın salon sporlarına 
gireceğini özellikle de voleybol liglerine katılmak için kulüp 
kuracağı haberini veriyor. Kulüp borçlarını kapatıp, kulübü 
satın alabilecekleri teklifini sunuyor. Şakir Eczacıbaşı ile 
görüşüyorlar ancak Şakir Bey “Ben ve yöneticilerimiz üst 
kümelere hazır değiliz. Biz en alt kümelerden başayıp 
hep birlikte öğrene öğrene yükselecek, amaçlarımıza 
varacağız” olumsuz cevabını veriyor. Bu kararın ne 
denli yerinde olduğu ileriki yıllarda kazanılan başarılarla 
ortaya çıkmış ve Eczacıbaşı Kulübü elde ettiği bilgiler 
ve deneyimlerle bir takım ruhu, bir ayrıcalık, bir kurum 
kültürü yaratabilmişti.

1966’dan günümüze kadar uzanan yıllar, Eczacıbaşı 
kardeşlerin inançlarının ne kadar doğru olduğunu 
kanıtladı. Kuruluşu takiben oluşturulan erkek basketbol 
ve voleybol takımları, bayan voleybol takımı, jimnastik ve 
masa tenisi takımları hem yüzlerce sporcu yetiştirdiler, 
hem de uluslararası alanda alınan başarılı sonuçlarla 
ülkemizin gurur kaynağı oldular. 

Eczacıbaşı Spor Kulübü, bugün Birinci Lig ve altyapı 
takımlarıyla bayan voleybolu alanında faaliyetlerine 
devam etmektedir. Kuruluşun temel amacı, çağdaş 
yaşamın vazgeçilmez parçası olan sporu geniş kitlelere 
sevdirmek ve yaymaktır. Bu bağlamda Eczacıbaşı’nın spor 

Dr. Cemil Ergin
Eczacıbaşı Kulüp Müdürü

alanındaki en önemli önceliği genç kızlarımıza 
sporu sevdirmek ve Türk voleyboluna yeni 
yetenekler kazandırmaktır. 

Biz Eczacıbaşı Spor Kulübü olarak bayan 
voleybolunun Türkiye’nin en önde gelen 
spor faaliyetlerinden birisi olacağına ve hem 
kulübümüz hem de milli takımlarımızın bu 
alanda tüm dünyada söz sahibi olacağına inanıyoruz. 
Tıpkı kurucularımızın düşündüğü gibi, yeterli tesis ve 
teknik kadrolarla Türk kızlarının büyük başarılara 
koşacağını biliyor, onlara güveniyoruz. 

Bu inançlar doğrultusunda, öncelikle 1996’da sadece 
bayan voleyboluna odaklanmaya karar verdik. 
İlerleyen yıllarda, ilk olarak büyük bir erozyona 
uğramış, seyirci ve yatırımcı ilgisi tükenmeye yüz 
tutmuş bu spor dalını canlandırmak için çalışmalara 
başladık. Üst yapıya yaptığımız kısa vadeli 
yatırımlarla yetenekli yerli ve yabancı oyuncuları 
transfer ederek geçmiş yıllardaki görkemli Avrupa 
başarılarını elde etmeyi amaçladık. Böylece voleybol 
sporuna olan seyirci ve genel anlamda medya ilgisini 
arttırıp genç oyuncu potansiyelini artıracaktık. 
1999’da Avrupa Kupa Galipleri Kupasını kazanırken 
bu stratejimizin önemli kilometre taşlarından 
bir tanesini yerine getiriyorduk. Türkiye tekrar 
voleybol konuşuyor, kızlarımız medyanın ilgi odağı 
haline geliyordu. 2000 yılında Şampiyonlar Ligi 
Üçüncülüğü Avrupa başarılarımızın sürekliğinin bir 
göstergesi oldu. Eczacıbaşı Bayan Voleybol Takımı 
artık Avrupa kupalarının en önemli takımlarından 
biri haline gelmişti. Bugün daha çok dış transferlerle 
gerçekleştirdiğimiz bu başarı, önümüzdeki yıllarda 
alt yapıdan yetiştirdiğimiz yepyeni yeteneklerle 
sürecek. Böylece sadece Eczacıbaşı değil, Türk Milli 
Takımları da Avrupa ve tüm dünyada söz sahibi 
olacaklar.

Yıllar itibarıyla stratejimiz hiç değişmedi. Hedefimiz 
A Takımının başarılarını alt yapıdan yetiştirdiğimiz 
oyuncularımızın katkılarıyla sürdürmek. Bunun 
için öncelikle 2000-2001 sezonundan itibaren 

Voleybolda bir EKOL: 
ECZACIBAŞI

M
akale
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organizasyonumuzu değiştirdik. A Takımı ve alt yapı 
yönetimini ayırarak alt yapı odaklanmasını artırdık. 
Bu alanın başına Türk voleyboluna, özellikle oyuncu 
yetiştirme konusunda, yıllarca başarıyla hizmet 
etmiş antrenörler atadık. Bugün bu görevi Gökhan 
Sezal sürdürüyor. 

Yıllardır faaliyet gösteren voleybol okulumuz yine 
minik kızlarımıza voleybolu sevdirmeyi ve genel 
spor kültürünü aşılamayı hedefliyor. Alt yapıda 
küçük, yıldız ve gençlerde toplam üç takımla liglerde 
mücadele ediyoruz. Ayrıca yeni yeteneklerin 
keşfedilmesi ve voleybolumuza kazandırılması 
için İstanbul ve çevresinde araştırmalar yapıyoruz. 
Bu faaliyetimizi farklı illerde de yapıyoruz, ancak 
daha geniş düzeyde yapmak istiyoruz. Alt yapıdaki 
hedefimiz çok açık; tıpkı eski günlerimizdeki gibi 
şampiyon kızlar yetiştirmek. Yeni yapılanmamız 
çerçevesinde organizasyonumuzu sadece alt yapı 
ve A Takım ayrımı değil genel anlamda da geliştirdik. 

Günümüzde spor sadece oyuncu yetiştirmek 
ve sonuç almaktan ibaret değil. Başlı başına 
bir iş kolu ve her iş kolu gibi profesyonel satış, 
pazarlama, üretim ve finans yönetimini gerektiriyor. 
Bu açılardan Kulübümüzü ülkemizin en yetkin 
organizasyonlarından birisi haline getirdik. 2000-
2001 sezonundan başlayarak kulübü topluluğun 
diğer kuruluşlarının yönetim ilkeleriyle yönetilen bir 
kurum haline getirdik ve 2000 senesinde bugünkü 
organizasyonumuz ile yönetim anlayışımızı belirledik. 
Her geçen sene profesyonel organizasyonumuzu 
daha da geliştirmeye çalışıyoruz.

Eczacıbaşı iletişim konusunda öncü olmuş, 1972’den 
itibaren Bilgin Peremeci ile Holding bazında 
yürütülmeye başlanan basın ve halkla ilişkiler 
bölümü, 2001’den bu yana Kulübün kendi iletişim 
bölümüyle devam ediyor. İletişimin, medyanın 
önemi her alanda olduğu gibi sportif alanda da ayrı 
bir yer tutmaktadır. 

Eczacıbaşı Spor Kulübü, görkemli geçmişi ve güçlü 
organizasyonuyla geleceğe güvenle bakıyor. 
Amacımız, kitlelere sporu sevdirmek ve yaymak. Bu 
doğrultuda en değerli oyuncuları yetiştirmeye, en 
önemli finalleri kazanmaya önümüzdeki yıllarda da 
devam edeceğiz.

Eczacıbaşı Bayan Voleybol Takımı

Eczacıbaşı, Bayan Voleybol Takımı 1968 yılında 
İstanbul Voleybol Ligi’ne katıldı ve 1970 yılında 
İstanbul Şampiyonu oldu. 

21 Ağustos 1973’te İstanbul Levent’te yıllarca bir çok 
milli sporcunun yetişmesine sahne olan  Eczacıbaşı 
Spor Salonunu hizmete soktu.

Voleybol Takımı, 1972-1973 sezonundan itibaren 
17 kez arka arkaya Türkiye Şampiyonu olarak bir 
rekor kırdı. Toplam 28 Türkiye Şampiyonluğu elde 
etti. Avrupa Kupalarında dokuz kez final oynayan 

Eczacıbaşı Bayan Voleybol Takımı, 1999 yılında 
kazandığı “Avrupa Kupa Galipleri Kupası” ile Türkiye’ye 
voleybolda ilk Avrupa Şampiyonluk Kupasını getiren 
takım oldu. Takım iki kez Avrupa ikincisi oldu, ayrıca üç 
kez Cumhurbaşkanlığı, yedi kez de Türkiye Kupasını, bir 
kez de Süper Kupayı aldı. 

Atatürk’ün 100. doğum yılının kutlandığı 1980’de Avrupa 
İkinciliği’ne erişerek Türk sporunun uluslararası alanda 
sesini duyuran Eczacıbaşı’nın kadın voleybolcuları, Türk 
basın ve yayın organlarınca “Atatürk’ün Kızları” ilan 
edildi. Eczacıbaşı Kadın Voleybol Takımı ayrıca; 1984 
Avrupa dördüncüsü, 1993 Avupa ikincisi, Bursa’da 
Avrupa Kupa Galipleri Kupasında final öncesi oynadığı 
yedi maçı ve dörtlü finalde (13-14 Mart 1999) oynadığı 
iki maçı kazanarak yenilgisiz Şampiyon oldu. 2000’de 
Avrupa üçüncüsü, 17-18 Mart 2001’de ve 16-17 Mart 
2002’de Avrupa dördüncüsü olan Voleybol Takımı, 12-
13 Mart 2005’te Avrupa Top Teams Kupasında üçüncü 
oldu. Eczacıbaşı Kadın Voleybol Takımı, 28-29 Mart 
2009’da Avupa’da dokuzuncu kez dörtlü final oynadı 
ve dördüncü oldu.

İstanbul Levent’te kurulan ve yıllarca bir çok milli 
sporcunun yetişmesine sahne olan  Eczacıbaşı Spor 
Salonu ise 2000-2001’de son sezonunu yaşadı. 
Eczacıbaşı Spor Kulübü, yeni ve modern tesisini 24 
Temmuz 2001’de Ayazağa’da açtı ve 1.700 metrekarelik 
alana kurulu kapalı spor salonunda sporcularıyla birçok 
yeni başarıya imza atıyor.

Türkiye Ligindeki başarıları: 
• 28 yıl Türkiye Şampiyonu  (17’si üst üste olmak üzere) 
• 6 yıl Türkiye İkincisi (1971-1972, 1989-1990, 1990-1991, 

1992-1993, 1997-1998, 2008-2009) 
• 8 yıl Türkiye Üçüncüsü (1969-1970, 1970-1971, 1991-

1992, 1995-1996, 2003-2004, 2004-2005, 2009-2010, 
2010-2011) 

• 7 kez Türkiye Kupasını (1998-1999, 1999-2000, 2000-
2001, 2001-2002, 2002-20031, 2008-2009, 2010-2011)

• 1 kez Süper Kupa’yı (2010-20112) 
• 3 kez Cumhurbaşkanlığı Kupasını (1988-1989, 1990-

1991, 1992-1993) 
• 6 kez Beden Terbiyesi Genel Müdürlüğü Kupasını 

(1972-1973, 1973-1974, 1975-1976, 1976-1977, 1978-
1979, 1979-1980) müzesine götürdü. 

Avrupa Ligindeki başarıları; 
• 1 kez Avrupa Şampiyonu (Kupa Galipleri Kupası 1998-

1999) 
• 2 kez Avrupa İkincisi (Şampiyon Kulüpler Kupası 1979-

1980, Konfederasyon Kupası 1992-1993) 
• 2 kez Avrupa Üçüncüsü (Şampiyon Kulüpler Kupası 

1999-2000, Top Teams Kupası Üçüncüsü 2004-2005) 
• 4 kez Avrupa Dördüncüsü (Şampiyon Kulüpler Kupası 

1983-1984, Şampiyonlar Ligi 2000-2001, 2001-2002, 
2008-2009)

1) 2010-2011 sezonunda 12. kez yapılan Türkiye Kupası maçları, 2002-2003 
sezonundan sonra beş sezon yapılmadı. 
2) 2010-2011 sezonunda, Süper Kupa’nın üçüncüsü düzenlendi.
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Çorum’da
VOLEYBOL atağa  

kalktı
Çorum’un İkinci Ligde bir tem-
silcisi var; Aroma Erkekler İkinci 
Liginde yer alan Sungurluspor.

Bölgesel Lig Erkeklerde Çorum 
İl Özel İdaresi, Bayanlarda da 
Hitit Üniversitesi olmak üzere iki 
takımı bulunuyor. İki takımın da 
hedefi üçüncü lige yükselmek. Ayrıca, Çorum’dan dört 
bölgesel lig takımının çıkması amaçlanıyor.

Şehirde alt yapı çalışmaları tüm hızıyla devam ediyor. 
Alt yapı kaynağının bir parçası okullar. Branşlarında 
uzman 12 voleybol antrenörü çalışmalarını sürdürü-
yor. Okul sporları kategorisinde geçen yıl Mehmet 

Akif  İ.Ö.O. Yıldız Erkek 
Voleybol Takımı yarı 
finalleri geçerek Türki-
ye finallerinde yarıştı, 
Türkiye Dördüncüsü 
oldu. Minikler, yıldızlar 
ve gençler kategorisin-
de her sene en az iki 
Çorum takımı yarı final 
müsabakalarına katıl-
maya hak kazanarak 
istikrar gösteriyor.

Voleybol okulu faali-
yette

Çorum Voleybol İl 
Temsilciliği, yeni bir 
yapılanmaya giderek 
8 antenörün görev al-
dığı Çorum Voleybol 
Okulunu hayata geçir-

Şehir Şehir Voleybol

Gerek izleyici, gerekse oynayanların ilgisi her geçen gün artıyor. Voleybol 
okulu faaliyete geçti. Özellikle kız çocuklarının voleybola ilgisi müthiş

di. Okul, eğitimine 36 sporcuyla başladı. Özellikle kız 
sporcuların yoğun ilgi gösterdiği çalışmalar cumartesi 
ve pazar günleri yapılıyor. Hitit Üniversitesi ile iş birliği 
içerisinde, sporcuların teknik ve fiziksel gelişimlerinin 
takibi de yapılarak eğitime bilimsellik katılıyor.

Kentte, halk voleybola büyük ilgi duyuyor. Bu ilginin il 
yöneticileri tarafından dikkate alındığında voleybolun 
büyük bir sıçrama yapacağına inanılıyor. Bununla ilgili 
en güzel örnek olarak, içinde bulunduğumuz yılda or-
ganize edilen kurumlar arası voleybol turnuvasına 21 
takımın katılması gösteriliyor. 

Protokolün ilgisi
Çorum Voleybol İl Temsilcisi İrfan Kılıçarslan, voley-
bolun sosyalleşmeye de katkısı olduğunu belirterek; 

“Sayın Valimiz Nurullah Çakır başta olmak üzere Bele-
diye Başkanımız, Jandarma Alay komutanımız, Cum-
huriyet Baş Savcımız (Kızı Voleybolcu ) ve özellikle 
kendisi de voleybolcu olan Gençlik Hizmetleri ve Spor 
İl Müdürümüz Haşim Eger, İl Emniyet Müdürü voley-
bol sporuna büyük ilgi duymaktadırlar. Çorum’da ya-
pılan tüm voleybol maçlarına mutlaka teşrif etmekte-
dirler” sözleriyle protokolün ilgisini anlatıyor.
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İsveç Federasyonundan 
inceleme ziyareti

Gezide, Türk Voleybolunun yönetim yapısı, projeleri, tesisleri ve TVF Spor Lisesi 
incelendi. İsveçli konuklar Türkiye ziyaretinden büyük bir memnuniyetle ayrıldı

İsveç Voleybol Federasyonu Başkanı Saffet 
Eraybar ile İsveç Voleybol Lisesi Teknik Koordi-
natörü Jeanette Jonsson ve Federasyon İleti-
şim Strateji Uzmanı Annika Collin´le Ankara´ya 
bir günlük inceleme ziyareti yaptı.

Özellikle TVF Spor Lisesini inceleme amacıyla 
yapılan ziyarette, okulun işleyişi, yapısı, öğren-
ci portföyü hakkında bilgi aldılar. Lise binasını, 
öğrenci pansiyonunu büyük beğeni ile gezen 
İsveç heyeti, lise takımının antrenmanlarını ve 
uygulamalı dersleri de takip etti.

Başkent ve Beştepe Voleybol Salonları, Beşte-
pe Plaj Voleybol Kortları, performans labora-
tuvarı, kondisyon salonu ile Selim Sırrı Tarcan 
Voleybol Salonunu da hayranlıkla incelediler.

Türkiye Voleybol Federasyonu Başkanı Erol 
Ünal Karabıyık´la da bir süre görüşen İsveç 
heyetinde Başkan Saffet Eraybar, “İsveç´te 
voleybolun gelişmesi için projeler ürettiklerini, 
TVF Spor Lisesini de örnek model alarak bir ça-
lışma başlattıklarını söyledi.

Türkiye´nin bir voleybol ülkesi olarak tesisleş-
me ve sportif başarılarda Avrupa´da ön sıra-
larda bulunduğunu hatırlatan Başkan Eraybar, 
“Ziyaretimiz çok yararlı oldu. Arkadaşlarımız 
ve ben, TVF spor Lisesinden salonlara, basınla 
ilişkilerden alt yapı faaliyetlerine, sponsorluk 
faaliyetlerinden TVF organizasyon şemasına 

kadar bir çok konuda bilgi ve fikir sahibi olarak Ankara´dan ayrılı-
yoruz.” dedi.

Yardıma hazırız

Türkiye Voleybol Federasyonu Başkanı Erol Ünal Karabıyık da 
İsveç´e voleybola dair her konuda yardıma ve iş birliğine hazır ol-
duklarını söyledi.

Türkiye´nin voleybolda son yıllarda büyük gelişme gösterdiğini 
kaydeden Başkan Karabıyık, “Bu gelişmede bizim çalışmalarımızın 
yanında, elbette geçmişte konan temellerin de büyük önemi var. 
İsveç Voleybol Federasyonu Başkanı Saffet Eraybar da bu gelinen 
noktaya katkı yapanlardan biri. Ziyaretlerinden büyük memnuni-
yet duyduk. İsveç´e elimizden gelen yardımı yapmaya hazırız” diye 
konuştu.
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7-10 2012 Şubat tarihlerinde ülkenize bir incele-
me ziyaretinde bulunduk. Bu gezide Federas-
yon binanızı, otellerinizi, şahane salonlarınızı 
gördük. Bir o kadar güzeli de Türk voleybolun-
dan bir çok kıymetli insanla tanışmamız oldu.

İsveç Voleybol Federasyonu Başkanlığına se-
çilen Sayın Saffet Eraybar ve Türkiye Voleybol 
Federasyonu Başkanı Sayın Erol Ünal Karabıyık 
sayesinde bu teşvik gezisini gerçekleştirdik.

İsveç’te, 1999 yılından bu yana faaliyet göste-
ren bizim de bir voleybol sitemiz var. İsveç ko-
şullarına göre, Federasyonumuzun büyük mad-
di yardımlarıyla çalışmalarımızı yürütüyoruz.

Bizim sıkıntımız, sadece oyuncu/talebe eksikli-
ği çekmemiz. Sizin liseniz daha kısa zamandır 
faaliyette. Buna karşın oluşturulan yapı, Bir Av-
rupa bir de Dünya Şampiyonu çıkardı. 

Bu dünyadaki diğer federasyonların saatlerce, 
günlerce, aylarca hatta ve hatta yıllarca çalış-
tıktan sonra bunları yapabilmesi bana imkânsız 
görünüyor. 

Biraz da voleybol konuşacak olursak… İsveç 
ve Turkiye’yi aynı teraziye koymamıza im-
kan yok. Bayan voleybolunda siz çok 
ama çok daha ileridesiniz. Dünya 
sıralamasında ilk ona giren bir 
Federasyonsunuz. İstanbul’da 
oynanan Eczacıbaşı-Vakıf-
bank, ardından da Çek Cum-
huriyeti şampiyonu VK 
Modranska PROSTEJOV ile 
Fenerbahçe Universal’in  
karşılaşmalarını seyretme 
olanağını bulduk. Sahadaki 
takımların hiç birinin taraf-
tarı değildim. Yine de ha-
yatımda bu kadar heyecanlı 
maç seyretmediğimi itiraf 
etmeliyim. Bu müsabakalarda 
Türk takımlarının İsveç ta-
kımları ile mukayese-
sini yapmanın imkânı 
olmadığını daha ısınır-
larken anladım. 

İlk Türkiye seyahatim
ve çok faydalı gözlemler
Annika Collin
İsveç Voleybol Federasyonu Basın Koordinatörü

Erkek takımlarının durumlarına da bir göz atacak 
olursak… İsveç takımlarının Türk takımlarına biraz 
daha yakın olduğunu gördüm, tabii izleyebildiğim 
kadarıyla. Mesela Ankara’da iken Tokat ile Çankaya 
belediyelerinin yaptığı, küme düşmeyi yakından ilgi-
lendirdiği bilgisini aldığım bir karşılaşma seyrettik.

Bu takımlar bizim ligde 5-8 oynarlar diye kendi ken-
dime yorum yaptım. Bizde 6 bin lisanslı oyuncu var, 
sizde 29 bin varmış. Bizim bütçemiz sizinkinin 10’da 
biri. Lig takımlarının bazılarının bütçeleri hakkında 
bilgi aldık, duyduğumuz rakamlar korkunç!

Bir gazeteci olarak sizin federasyonunuzun hazırla-
dığı dergi (şu anda içinde bulunduğum), web sitesi-
ni, büyük bir zevkle gördüm. Çok hoşuma gitti! Ben 
de sizden örnek alarak bir kaç yerde bizim web si-
tesinde değişiklikler yapacağım. Ayrıca İstanbul’da 
Şampiyonlar Ligi maçlarını izlerken, bazı gazeteci-
lerle görüştüm, bilgiler aldım. Burada  beni en çok 
üzen hadise, konuştuğum gazetecilerin çoğunun 
yabancı dil bilmemeleri idi. Oysa, onlara soracak o 
kadar çok sorum vardı ki. Araya birilerinin devamlı 
olarak tercüme amacıyla girmeleri konuşmalarımızı 

kısıtladı. 

Bu gezi, benim Türkiye’ye ilk defa 
gelmeme sebep oldu. İnanın 

bana, şimdiden ne zaman bir 
kez daha Türkiye’ye gide-

ceğimizi sormaya başla-
dım. Başta Sayın Erol 

Başkan olmak üzere, 
Federasyon Genel 
Sekreteri Sayın Si-
nem Hanım’a, Dış 
İlişkiler Sorumlusu 
Nilüfer Hanım’a, 
Basın Müşaviri Ha-

san Bey’e, Antrenör 
Kazım Bey’e, Voley-

bol Lisesi müdürü ve 
öğretmenlerine bize 

gösterdikleri saygı, 
konukseverlik ve 

sevgiden dola-
yı çok teşek-
kür ederim.

İzlenim
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Muğla’da 
VOLEYBOL 
seviliyor

Dünyanın cennet köşelerinden biri Muğla, anlatmaya gerek 
yok elbette. 

Biz voleybol açısından bakacağız.

Muğla’da 11 adet spor salonu var. Bunlardan dört tanesi sen-
tetik zemine sahip, diğerlerin tabanları parke. Bu salonların 
toplam seyirci kapasitesi 7 bin 850.

Okullarda yaygın

İlimizde okullarda voleybol oldukça yaygın. Gençler katego-
risinde kız-erkek toplam 54 (618 sporcu), yıldızlar kategori-
sinde kız-erkek toplam 65 (741 sporcu), küçükler kategori-
sinde kız-erkek toplam 50 takım (523 sporcu) var. 

Genel toplama baktığımızda 134 kız takımı, 35 erkek takımı 
olmak üzere 169 takım olduğunu görürüz. Toplam sporcu sa-
yısı ise bin 882.

Okul voleybolunda 2012 yılı içinde yapılan maç sayısı 312.

15 kulüp var

Okulların dışında Muğla’da 15 takım mücadele ediyor. Bu ta-
kımlar; Muğla Belediyespor, Milas Belediyespor, Bodrum İh-
tisas, Muğla Üniversitesi, Muğlaspor, Ortaca Belediyespor, 
Muğla Belediyespor, Milas Labanda, Köyceğiz Belediyespor, 
Fethiye Çiftlik Belediyesi, Fethiye Gençlikspor, Datça Beledi-
yespor, Muğla 75. Yıl İÖO Spor, Bodrum Konacıkspor ve İl 
Özel İdare Spor.

Bu takımlardan Muğlaspor ve Ortaca Belediyespor Aroma 
Bayanlar Üçüncü Liginde yarışıyor. Diğer kulüplerin Muğla 

Bölgesel Ligi başta olmak üzere çeşitli kategorilerde 
takımlara sahip.

Muğla’da lisanslı voleybolcu sayısı 2 bin 500.

2011-2012 sezonundaki faal voleybolcu sayısı ise 341.

85 hakem de maçlarda görev yapıyor.

Muğla’da voleybola ilgi

Muğla’daki takım isimlerine bakıldığında, yerel yöne-
timlerin bu spora büyük ilgi gösterdiğini görebiliriz. 
Yerel yönetimler ve kaymakamlıklar ilçelerinde yap-
tıkları turnuvalarla voleybola katkı veriyorlar. Mar-
maris Belediyesi Spor Oyunları en güzel örnektir. 

Ayrıca Muğla, doğası gereği plaj voleybolu için uy-
gun doğal alanlara sahiptir. Yaz aylarında Marmaris 
Belediyesinin de katkıları ile bir çok plaj voleybolu 
turnuvası düzenlenecektir, bunun programlanması 
şimdiden yapılıyor.

Muğla’da voleybola halkın ilgisi de yadsınamayacak 
düzeyde. Üniversite öğrencileri, veliler ve voleybol-
severler maçlarda tribünleri dolduruyor. Protokolün 
ilgisi de voleybolun gördüğü ilgiyi anlatması açısın-
dan sevindirici. İl milletvekilleri, belediye başkanları 
karşılaşmaları yakından izliyor.

24-25 Ocak 2012 tarihlerinde düzenlenen Marmaris 1. 
Uluslararası Spor Oyunları Geleceğin Sultanları Voley-
bol Turnuvasının gördüğü ilgi, bu sporun Muğla’da 
geleceğinin parlak olduğunun en önemli işareti.

Voleybolu düzenli takip eden medya grubu;

Fethiye Haber Gazetesi, Ortaca Güney Ege gazetesi, 
Muğla Devrim Gazetesi, Muğla Hamle Gazetesi, Mar-
maris Yeni Sayfa Gazetesi, Milas Önder Gazetesi, Mi-
las Medya Gazeteleri, Bodrum Haber Gazetesi.

Şe
hi

r Ş
eh

ir 
Vo

le
yb

ol

Her geçen gün artan bir ivmeye sahip. Okullarda, kulüplerde, plajlarda 
ve tribünlerde gösterilen ilgi sevindirici
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Voleybol Trabzon’da 
herkesin sporu

Her haliyle bir spor kenti olan Trabzon’da voleybolu 
Voleybol İl Temsilcisi Ali Kavaz anlattı.

Trabzon’da futboldan sonra en fazla ilgi gören spor 
dalının voleybol olduğunu söylemek mümkün. Aro-
ma Bayanlar İkinci Liginde mücadele eden Hekimoğlu 
İdmanocağı Spor Kulübü, bu seneyi kaçırsa da hede-
fini Birinci Lig olarak belirlemiş köklü bir kulüptür. Ay-
rıca, bölgesel ligde set vermeden gruplara yükselen 
Darıcaspor Kulübü de Trabzon’un bir başka önemli 
takımı. Bu takımların yanında bir de Trabzonspor’un 
halen yaş grupları kategorisinde mücadele eden ba-
yan voleybol takımı vardır.

Yerel liglerde; kızlar mini voleybolda 6 kulüp, kızlar 
yaş gruplarında 6 kulüp, yıldız erkek ve kızlarda 5’er 
kulüp, gençler kız ve erkeklerde 4’er kulüp varlığını 
sürdürüyor. Adı geçen kulüplerde bin 53 lisanslı spor-
cu kayıtlı. Bunların 204’ü faal olarak voleybol oynuyor.

Okullarda ise; yıldız erkeklerde 11 takım, yıldız kızlarda 
21 takım, genç erkeklerde 12 takım, genç kızlarda 15 
takım, mini voleybol (kızlar ) 15 takım, mini voleybol 
(erkekler) 10 takım ve toplam 830 sporcu voleybolun 
içinde yer aldı.

Okul sporları liseler kızlarda birinci olan Trabzon Spor 
ve Güzel Sanatlar Lisesi Ordu’daki grup müsabakala-
rından yenilgisiz bir üst tura çıkmayı başardı.

Şehirdeki Çamlık İşitme Engelliler Meslek Lsesinin de 
voleybola olan ilgisine değinmeden geçemeyeceğim. 
Erkekler voleybolda Türkiye Şampiyonluğu bulunan 
okulun, halen eğitim gören 2 öğrencisi de Türkiye İşit-
me Engelliler Milli Takımında forma giyiyor.

Her kesimden ilgi büyük

Trabzon’da voleybola ilgi sadece gençler arasında 
değil, büyükler arasında da oldukça yaygındır. Bunu 

da özellikle Merkez, Yomra, Akçaabat, Sürmene, Of, Tonya 
ve Araklı’da geleneksel hale gelmiş kurumlararası voleybol 
turnuvalarından anlayabiliriz.

Ayrıca Karadeniz Teknik Üniversitesi’nin bu yıl 32. kez dü-
zenlediği Spor Şöleninde voleybol vazgeçilmez bir branş 
haline geldi. Bu yılki şölene de 11 erkek 9 bayan takımı ve 
toplamda 210 sporcu katıldı.

Seyirci yönünden olaya baktığımızda, ligde oynayan takım-
larımızla okul maçları oldukça kalabalık tribünler önünde 
oynanıyor. Fakat aynı kalabalık seyirci kitlesini yerel liglerde 
göremiyoruz. 

Kısa tarihçe

Trabzon’da voleybola olan ilgi 2006 yılında Fatih Hastanesi 
erkek takımı ile başladı.  Ekonomik sıkıntıla bu kulübün gü-
nümüze kalmasını engelledi. O yıllarda oynanan Birinci Lig 
maçlarının anılarını halen keyifle anlatmaktayız.

2007 yılında Karadeniz Oyunlarına ev sahipliği yapan 
Trabzon’da voleybol sevgisi had safhaya ulaşmıştır. 

Trabzon aslında voleybolu seviyor, bunu da geçen yıl ilimiz-
de düzenlenen Avrupa Gençlik Oyunlarında (EYOF) çok iyi 
bir şekilde gördük. Özellikle milli takımlarımızın karşılaşma-
larında salon önündeki kalabalık her şeyi anlatıyordu aslın-
da.

Finansman sıkıntısı

Voleybolda, iyi bir iş yapacaksanız finansman sorununun 
çözülmesi gerekiyor. Yeterli kaynak olmayınca bir yere ka-
dar gidilebiliyor. Sonra kişisel çabalarla ilerlemeye çalışılı-
yor. Genel olarak da yük yerel yönetimlerin sırtına biniyor. 
Kimi zaman alt yapıda çalışan sporcu ve antrenörler işlerini 
ücret almadan, sevdikleri için yapıyorlar.

Trabzon’da 1 B klasman, 6 C klasman ulusal; 2 ulusal aday; 
15 il hakem; 20 aday hakem vardır.

Şehir Şehir Voleybol

Minikler, gençler, okullar ve büyükler arasında yaygın bir spor. Futboldan sonra 
ikinci sırada. Salonların ilçelere dağılmış olması da ilgiyi eyleme döküyor
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Yılmak, yorulmak gibi kavramlarla tanışmıyor, so-
rumluluk almaktan kaçınmıyor. Hırslı, en iyi olmak 
istiyor. 

“Ah, boyum biraz daha uzasa!” temennisinde bulu-
nup “Ama kemik yapıma baktılar, uzayacakmışım.” 
diye de umut notu düşüyor.

TVF Spor Lisesi 11. sınıf öğrencisi iken Ankaragücü 
gibi güçlü, ancak zorluklar yaşayan bir kulüp takımı-
nın formasını taşımak kolay değil. Üstelik TVF Spor 
Lisesi Okul Takımı da var. Ankaragücü Genç Takımı-
nın da kaptanı.

Bir de beğeniliyor Havva, hocaları sitayişle bahse-
diyor.

Geleceğinin parlak olacağını, bir yıldız olacağını en 
azından donelere bakarak tahmin ettik ve dergimi-
zin bu sayısına konuk ettik Havva’yı...

Kendini  tanıtır mısın ?

1995 Trabzon doğumluyum. Türkiye Voleybol Fede-
rasyonu Güzel Sanatlar ve Spor Lisesi, 11.sınıf öğ-
rencisiyim. 8 yıldır voleybol oynuyorum.

Voleybola nerede ve nasıl başladın ?

Voleybola babamın teşvikiyle ilk olarak 
okul takımında başladım. Bir süre sonra 
Ankaragücü ile antrenmanlara çıktım ve 
orada lisansiye oldum. O dönem antrenö-
rüm Suat Hoca’nın bende çok eme-
ği var, kendisine çok teşekkür 
ediyorum. Elbette başka antre-
nörlerim de oldu; Sadi Hoca, 
Elif Hoca, Ayşe Hoca, Al-
per Hoca, Akın Hoca... 
Şimdi A takımda Hüse-
yin Abi ve Nahit Abi ile 
beraberiz. 7 yıldır Anka-
ragücü’ndeyim, smaçör 
oynuyorum. Bu sene ilk kez 
A takımında forma giydim.

Bir Yıldız Adayı
Havva UZUN
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TVF Spor Lisesi ile Ankaragücü A ve Yıldız 
Takımlarının smaçörü... Hırsı ve göze hoş 
gelen oyunuyla parlıyor, arkadaşlarının 
“Ravi”si

Haber ve Fotoğraflar: Mert Bülent UÇMA

Ankaragücü A Takımında oynamak senin için ye-
terli mi, başka hedeflerin de var mı?

Hedefim elbette 1. Ligde iyi bir takımda oyna-
mak. Zamanla daha da yükselirim ve umarım ile-
ride Milli Takımda oynarım diye düşünüyorum, 
çünkü bunu çok istiyorum.

Örnek aldığın voleybolcular var mı? 

Sinem Erdoğan, Zennibe Yıldız, Alessya Safra-
nova... En çok bu oyuncuları örnek alıyorum. 
Çalışmalarıyla, hırslarıyla, azimleriyle beni çok 
etkiliyorlar. 

16 yaşında Ankaragücü A takımına yükseldin; his-
lerin, düşüncelerin nelerdir?

Benim için önemli bir şanstı ilk duyduğumda 
çok sevindim. Benden yaşça büyük ablala-
rım ile oynayacaktım. Heyecan vericiydi 

çok güzel bir ortamdı.

Büyük takımlara karşı oynayacağını düşün-
düğün zaman korktun mu ?

Açık konuşmak gerekirse ilk baş-
larda biraz korkum oldu, ama 
zamanla aştım. Zaten büyükle-
rim iyi olduğumu, daha da iyi 

olacağımı söylediler. Antre-
nörlerim, ailem ve arkadaş-
larım bana çok güveniyorlar. 

Ben de çok çalışarak onların 
güvenini boşa çıkarmamaya 
çalıştım, çalışmaya da devam 

edeceğim.

Bir gün aniden A takım 
olduk; gençtik, eli-

mizden gelenin 
fazlasını yaptık. 
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Özel zevklerin var mı?

Sinemaya gitmeyi severim, en son “Fetih 1453” filmini izledim, çok 
başarılı bir filmdi. Tiyatroya gitmeye pek vaktim olmuyor. Yabancı 
müzikleri severim, moralim bozuk olduğunda duygulu ağır tempo-
lu şarkıları da dinlerim.

Kendini eleştirmek istersen hangi tarafını eleştirirdin?

Blok, sıçrama, servis konusunda sıkıntılarım vardı. Antrenmanlar-
da ekstra çalışarak Hüseyin Doğanyüz Hocam ve Akın Abi sayesin-
de bunları düzelttim.

Beşiktaş ile oynadığınız lig maçında yılların tecrübesi, senden ol-
dukça uzun Özlem Özçelik’e blok yaptın o anda ne düşündün?

Hayatımın boyunca unutamayacağım bir maç olacak. O bloğu yap-
tığım anda kendimi çok büyük hissetmiştim. Çünkü çok büyük bir 
oyuncuya yapmıştım o bloğu.

Kariyer planlamanı yaptın mı?

Gazi Üniversitesi Beden Eğitimi ve Spor Yüksekokulunda okumak 
istiyorum.

Beden eğitimi öğretmenliği yapmak istiyorum, bu konuda bece-
rim var. 

TVF Spor Lisesine başlamadan önce voleybolda bu kadar yüksele-
ceğimi tahmin etmediğimden aklımda hemşirelik vardı. Fakat artık 
mesleğim voleybol ve spor olduğu için başka bir alanda kariyer 
yapmayı düşünmüyorum.

Uğurlu sayıların hangisi?

14 numarayı seviyorum uğurlu rakamım, şu an giydiğim forma nu-
maram da 14. 6, 12 gibi başka uğurlu sayılarım da var ama onları 
giymek kısmet olmadı. 

Voleybol başlamak isteyenlere tavsiyelerin neler olurdu?

Voleybol  psikoloji, zeka, akıl, hırs, çok çalışmak ve yetenek iste-
yen bir spor dalı. Bu özellikleri kendilerinde görüyorlarsa, voley-
bola başlamalarını öneriyorum.

Ankaragücü’nü en iyi şekilde 
temsil ettiğimizi düşünüyo-
rum. 

Ligden düştüğünüzde neler 
hissettin?

Çok üzüldüm. Sonuçta 7 yıl-
dır Ankaragücü forması giyi-
yorum, orası benim yuvam 
oldu. Kimse böyle olmasını 
istemezdi ama şartlar sonucu 
bu duruma geldik. 

Maçlara nasıl hazırlanırsın ?

Totemim çok var. Bilekliğim, 
nazar boncuğu kolyem, ço-
raplarım, forma rengim, en 
çok bunlara dikkat ediyorum

Boş zamanın varsa, o anlarda 
neler yapıyorsun?

Genelde evimde dinlenir, maç 
izlerim. Bazen arkadaşlarımla 
birlikte olurum. Yabancı maç-
ları izleyip voleybol kültürü-
mü artırmaya çalışırım.

A takım, genç takım, okul ta-
kımı... Bu yoğunluk seni nasıl 
etkiliyor?

Evet, gerçekten çok yoğu-
num. Bu yoğunluk içinde çe-
şitli sakatlıklar yaşadım. Ama 
çalışmayı seviyorum, yürüte-
biliyorum. Derslerim konu-
sunda hiçbir sıkıntımız olmu-
yor. Okulumuza dışarıdan ge-
len öğretmenlerden takviye 
ders alıyoruz.

Okuldan söz etmişken, neden 
TVF  Spor Lisesini tercih ettin?

Benim için hayatımın şansı di-
yebilirim. Aslında sağlık mes-
lek lisesini istiyordum. Babam 
sayesinde bu liseyi yazdım, 
sınavlara girdim ve başarılı 
oldum. Babama şükranlarımı 
sunuyorum, çok mutluyum 
burada.

Arkadaşlarının sana taktığı 
bir lakabın var mı?

Hem de bir çok lakabım var. 
‘Ravi’ derler. Ankaragücün-
deki antrenörüm Akın Abi 
‘Zıp zıp’ der, Trabzonlu oldu-
ğum için ‘Laz’ da derler, hep-
sini seviyorum ben.
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Avrupa Şampiyonası İkinci Tur eleme 
müsabakaları 11-15 Nisan tarihlerinde 
Ankara’da yapıldı. Türk voleybolunun 
yükselen ivmesi bu elemelerde de kendi-
ni gösterdi. Genç Erkek Milli Takım oyna-
dığı tüm karşılaşmaları kazanarak finalin 
yolunu tutarken, finaller için de ümit ve-
riyordu. Ay-Yıldızlı gençler 5 maçta 15 set 
alıp sadece 3 set verdi.

Genç Erkek Milli Takım, turnuvadaki ilk 
maçında karşılaştığı Avusturya’yı 3-0 ye-
nerken zorlanmadı. İlk seti 25-15, ikinci 
seti de 25-16 kazanan Ay-Yıldızlı genç-
ler, üçüncü seti de 25-20 kazanarak maçı 
3-0’lık sonuçla tamamladı ve turnuvaya 
iyi bir başlangıç yaptı.

İkinci rakip Letonya idi. Genç Erkekler 25-
17, 25-21, 25-21’lik set skorlarıyla 3-0 galip 
gelerek finale bir adım daha yaklaştı. 

Genç Milli Takımımız sıradaki rakibi Slo-
vakya ile yaptığı karşılaşmayı da 3-0 ka-
zandı ve ilk üç sınavını set vermeden 
geçti. Slovakya önünde setleri 25-21 25-20 
25-15 kazanarak Portekiz maçına kayıpsız 
çıktı.

Portekiz karşılaşması beklenenden daha 
zor geçti. Milliler, maçı 3-1 kazanırken, ilk 
setini de vermiş oluyordu. Müsabakanın 

setleri 23-25 14-25 16-25 20-25 sona erdi. Takımımız da 21 
sayı kaydeden Burak Güngör en fazla sayı atan oyuncu 
olurken, Koray Şahin 17, Emre Şenol da 10 sayılık katkı 
yaptı.

Genç Erkek Milli Takımımız Almanya ile yaptığı nefes 
kesen final maçını 3-2 (25-16, 16-25, 24-26, 25-16, 20-18) 
kazanarak Avrupa Şampiyonası finallerine katılma hak-
kı elde etti. Avrupa Şampiyonası finalleri 25 Ağustos-2 
Eylül tarihlerinde Danimarka-Polonya işbirliğinde yapı-
lacak.

Genç Erkek Milli Takım, Ankara’da yapılan Genç Erkekler Avrupa 
Şampiyonası 2. Tur elemelerinde tüm rakiplerini yenerek Polonya-
Avusturya ortaklığında yapılacak finallere kaldı 

Genç erkekler final 
vizesini rahat aldı
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Bursa’da 
VOLEYBOL 
zamanı

Kent, voleybolda istenilen rakamlara doğru ilerliyor. İnşası 
süren voleybol salonu, bu ilerlemeye katkı yapacak.Yeni 
kurulan takımlar üst ligleri zorluyor

Bursa, Türkiye’nin en büyük kentlerinden. Sanayiden 
tarıma, turizme geniş bir üretim yelpazesine sahip. 
Kent bu haliyle zengin. Spor konusunda da önemli 
yatırımlar bulunuyor. Futbolda, basketbolda büyük, 
şampiyonlukları yaşamış kulüpler var.

Voleybol konusunda da son yıllarda bir gelişme yaşa-
nıyor. Bu gelişmeleri Voleybol İl Temsilcisi Ali Bağde 
nakletti.

Bursa’da faal 22 kulüp faaliyet gösteriyor. Bunlardan 
ikisi de Aroma Bayanlar Birinci Liginde yer alan Nilüfer 
Belediyesi ve Bursa Büyükşehir Belediyesi. Üç kulüp 
de Aroma İkinci Ligilerinde yarışıyor. Bursa’nın Aroma 
Üçüncü Lig’de de temsilcileri var. 6 adet bölgesel lig 
takımı da üst kategoriler için mücadele ediyor.

Yerel liglerde genç kızlarda 5, yıldız kızlarda 11, küçük 
kızlarda 10, genç erkeklerde 5, yıldız erkeklerde 6, kü-
çük erkeklerde da 4 takım bulunuyor. 

Bu yıl düzenlenen 1. küme okullararası il birinciliğine 
genç erkeklerde 6, yıldız erkeklerde 13, küçük erkek-
lerde 7, genç kızlarda 6, yıldız kızlarda 13, küçük kızlar-
da ise 21 okul katıldı. 

2. küme okullararası il birinciliğine genç erkeklerde 21, 
yıldız erkeklerde 15, küçük erkeklerde 13, genç kızlarda 
49, yıldız kızlarda 68, küçük kızlarda ise 46 okul mü-
cadele etti. Gençlik Hizmetleri ve Spor İl Müdürlüğün-

den alınan rakamlara göre, voleybolda kayıtlı 
lisanslı sporcu sayısı kızlarda 2 bin 763, erkek-
lerde bin 942, faal olan sporcu sayısı kızlarda 
505, erkeklerde 200. Bu rakamlara okul sporla-
rında lisansı bulunan sporcular dahil değil. 

Bursa’da yerel basının voleybola olan ilgisi üst 
düzeyde değil. Bunun nedeni basın işkolunda 
çalışan personel azlığı ve ilk tercihin daha en-
düstriyel spor olan futbola kayması.

Seyircisi var

Salonlara gelen seyirci sayısı tatmin edici. Ye-
rel liglerde yapılan minik ve küçükler voleybol 
maçlarına ilgi sevindirici nitelikte. Spor yapan 
çocukların aileleri maçlara fazlaca ilgi gösteri-
yor. 

Bursa’da faal olarak 1 uluslararası, 21 ulusal, 28 
il ve 11 aday hakem görev yapıyor. Bu hakemle-
re 8 gözlemci yardımcı oluyor.

Yapımı süren voleybol salonunun Bursa’da vo-
leybolun gelişimine büyük katkı yapacağı, önü-
müzdeki yıllarda şehrin voleybolda sıçrama ya-
pacağına inanılıyor.

Şehir Şehir Voleybol
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TVF Voleybol Okulunda 
talep patlaması

Bir spor salonu ile bir spor dalı birbirine bu kadar mı yakı-
şır, bu kadar mı özdeşleşir; Selim Sırrı’yı voleyboldan ayrı 
düşünmek mümkün mü ortada bu gerçek varken?

Yıllar boyunca voleybola kucak açan Selim Sırrı Tarcan 
Spor Salonu bu şimdi de lig maçı oynatmak kadar ulvi bir 
hizmet veriyor. Türkiye Voleybol Federasyonu tarafından 
üstlenilen, finanse edilen ve yönetilen Voleybol Okulu, 
eğitimini emektar Selim Sırrı Tarcan Voleybol Salonunda 
veriyor.

26 Haziran 2010’da açılan, yaklaşık iki yıldır eğitim veren 
Voleybol Okulunda şu anda 368 çocuk voleybol eğitimi 
alıyor. 2010’da, ilk açıldığında 66 sporcu kayıt yaptırmıştı.

Okulda 2 erkek, 9 kız, 1 küçük kız grubu, 2 mini voleybol 
grubu olmak üzere 14 grup bulunuyor. Bu grupları 7 ant-
renör eğitiyor. Eğitimin bilimsel metodlarla verildiği okul-
da dersler 90-140-200-230 gramlık ve sünger toplarla ya-
pılıyor; grupların özelliklerine göre ayrı toplar kullanılıyor.

Deneyimli antrenörler

TVF Voleybol Okulu Koordinatörlerinden Yücel Sevindi, 
eğitim veren antrenörlerin çok tecrübeli olduklarının al-
tını çizerek; “En az deneyimi olanın 10 yıllık antrenörlük 
geçmişi vardır. Hepsi camiamızda tanınmış, kariyerli, say-
gın insanlar. Ben de 25 yıldır antrenörlük yapıyorum” di-
yerek çalıştırıcıların deneyimleri konusunda bilgi veriyor.

Türkiye Voleybol Federasyonu Başkanı Erol 
Ünal Karabıyık’ın okul konusunda hassas ol-
duğunu belirterek; “2012 Haziranında ikinci 
yılımız doluyor. Başkanımız müthiş ilgili. Bu-
rada gelip çocuklarla ilgileniyor, şakalaşıyor, 
mutlu oluyor. Taleplerimizi, ihtiyaçlarımızı ih-
mal etmiyor, elinden gelenin fazlasını yapıyor, 
yardımını esirgemiyor. Herhangi bir sıkıntımız 
yok başkanımız her konuyu rahatlatıyor. Bir 
konuşmamızda, kayıtları kapatacağımı çün-
kü Selim Sırrı’nın bize yetmediğini söyledim. 
Hemen Beştepe Voleybol Salonunu da açtı 
bize. Laf aramızda ama Milli Takımlardan daha 
çok bizimle ilgileniyor.” sözleriyle Başkan 
Karabıyık’ın ilgisini anlatıyor.

Sosyalleştiriyor

Yücel Sevindi bir gözlemini de paylaşarak; TVF 
Voleybol Okulunun çocukların sosyalleşmesin-
de olumlu etkisinin olduğunu dile getiriyor. 

Yücel Sevindi gözlemlerini şöyle paylaşıyor:

“Okulda doktor raporlu çocuklar, omurgasın-
da kayma olan çocuklarımız var. Okula geldi-
ler, bir süre sora o kaymaların düzelmeye baş-
ladığını biz farkettik. Doktorları da iki günden 
daha fazla voleybol oynamalarını salık vermiş. 

26 Haziran’da 3 yaşına giren okul, Selim Sırrı Tarcan Spor Salonunda 
gece gündüz tahsis edilen antrenman saatleri yetmediğinden eğitimin 
bir kısmını Beştepe Voleybol Salonuna taşıdı. Okul, voleybol eğitiminin 
yanı sıra bir aile ortamı ve sosyalleşme fırsatları da sunuyor
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O çocukların velileri iki günden daha fazla 
gelmek için talepte bulundular, severek ka-
bul ettik.

Tiyatrocu çocuklarımız var. Tiyatro oynayıp 
gösteri biter bitmez makyajlarını dahi sile-
meden antrenmana çıkıyorlar. Velilerimiz 
iyi ilişkiler içinde. Birbiriyle diyalog kurup 
oranize olmuşlar, beni aradılar. Bir tiyatrocu 
gruplarının bulunduğunu, voleybola getir-
mek istediklerini belirttiler. Kayıtları kapat-
mak üzeydik. Başkana sorduk. Başkanımız 
sorun olmayacağını söyledi, Beştepe’yi de 
fethettik ve böylece kayıtları durdurmaktan 
vazgeçtik. Başkanımıza teşekkür ederiz.”

Veliler daha ilgili

Yücel Sevindi Hoca anlatmaya, biz de şa-
şırmaya devam ediyoruz:

Veliler çocuklardan daha fazla ilgili; şimdi 
veliler de grup istiyorlar. Başkanımıza ve Ge-
nel Sekreterimiz Sinem Hanım’a ilettik tabi 
ama yer yok, zaman yok. Salon o kadar yo-
ğun ki, hafta sonları 20:30’dan sonra müsait, 
hafta içi de çalıştıkları için onlar gelemiyor. 
Çocuklar ile beraber tribünde onlar da ant-
renman yapıyorlar. Karışmak istemiyorum 
ama çocuklara tribünden şöyle yap böyle 
yap gibi uyarılarda bulunuyorlar. Yorum ya-
pan veliler bulunduğu gibi, sakince idman-
ları izleyenler de var. Sık sık gelip bizden 
bilgi alıyorlar. Tabi onları kıramıyoruz. Kendi 
çocuklarına bakıyor ve tarafsız olamıyorlar 
ama çocuklar henüz öğrenme aşamasında, 
aceleci davranıyorlar. Veliler kendi evladı ol-
duğu için direkt ona odaklanıyor ve herkes-
ten iyi görüyor, tarafsız bakamıyorlar. Bun-
lar tatlı sıkıntılar aslında. O heyecan bize güç 
veriyor.” 

Yıldızların etkisi

Yıldız Milli Takımın şampiyonluklarından 
sonra talepte yüzde 20’lik bir artış olmuş. Bu 
yoğunluk nedeniyle kayıtları 2000-2005 do-
ğumluları kapsayacak şekilde daraltmışlar. 
“Burada eğitim alan her çocuk voleybolcu 
olamayacak elbette. Voleybolu seven insan-
lar da yetiştirmek bizim amacımız; burada-
ki çocuklar anne baba olduklarında kendi 
çocuklarını voleybolun içine sokacaklar, bu 
böyle sürüp gidecek. Voleybolu sevdirmeye 
çalışıyoruz.”diyerek amaçlarını anlatıyor Yü-
cel Hoca ve ekliyor:

“Buradan sporcu çocuklarımız da çıkıyor. 48 
sporcumuzu değişik kulüplere yönlendirdik. 
Bir şekilde kulüplerde görev alıyorlar. Kulüp-
lerden antrenörler gelip burada seyrediyor 
veya bizden taleplerine uygun sporcular isti-
yorlar. İller Bankası’ndan Vakıfbank’a kadar 

bir dolu kulübe oyuncu yolladık. Göndermeye de devam edi-
yoruz. Amacımız kulüplere destek olmak. Burada mini voley-
bol ve küçük maçları dışında kulüpleşmek gibi bir planımız 
yok. Mini voleybolda çocukları maçlara çıkartarak tecrübesi 
artsın istiyoruz.”

Tam bir aile

Sporculardan birinin dizi dönmüş, spor bu; olacak. Çocuk, 
Milli Takım doktorlarından Dr. İbrahim Yanmış’a yönlendi-
rilmiş. Diğer veliler de çok üzülmüşler bu sakatlığa, ziyare-
tine gitmişler, geçmiş olsun mesajları göndermişler. Koltuk 
değneklerini Yücel Hoca bulmuş. Bu ilgiye çocuğun babası, 
teşekkür edip şu yorumu yapmış: “Biz tam bir aile olmuşuz, 
çocuğum belki bir sakatlık geçirdi ama aile olduğumuzu an-
ladım.”

Bunun dışında yılbaşı kutlamaları, doğum günleri de voleybol 
okulunda birlikte kutlanıyor; çocuklarımız kendi aralarında 
pasta-börek getirip arkadaşlarıyla kutlama yapıyor, herkes 
istediğini konuşuyor. Tam bir aile ortamı yaratılmış özcesi.

Tesis yetersizliği!

Yücel Sevindi Hoca’nın saptamaları ile bitirelim:

“Tek sıkıntımız salon yetersizliği. Bu kadar yoğunluğa yete-
miyor eldekiler. Buranın (Selim Sırrı Tarcan’ın) yıkılma tehli-
kesinin olması da bizi endişelendiriyor doğal olarak; bu ka-
dar çocukla ne yapacağımızı düşünüyoruz. Çünkü müthiş bir 
yapı kuruldu burada. Bu çocukları o kadar emekten, çabadan 
sonra bırakmak çok zor. Buradaki antrenör arkadaşların 
hepsi üzülüyor. Ne olacak bilmiyoruz. Ama yarısını kulüplere 
yönlendiririz, diğer yarısı da ister istemez açıkta kalır. Türk 
Telekom’dan, Emlak Toki’den, SGK’dan gördük; birçok spor-
cu açıkta kaldı. Kimi kulüplerimize biz destek oluyoruz. Bu 
okul ile hem Ankara’daki alt yapı faaliyetlerinin yürümesine 
hem de voleybolcu sayısının artmasına destek oluyoruz. Bu-
rası ticari bir yer değil. Voleybola destek olan bir yer.”

Son sözü de biz söyleyelim: Voleybol Okullu Oluyor...
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Banja Luka, Bosna Hersek’in kuzeybatısında 
bir kent. Erkek Milli Takımlar antrenörü Velj-
ko Basic’in voleybol macerası burada başla-
mış, Fransa-Tunus noktalarını izledikten sonra 
Ankara’da devam ediyor.

Bir günde üç milli takımı dinlenmeden çalıştır-
dığına tanık oldum. Çalışırken çok ciddi, sert ve 
kibar. Mesai saatleri dışında çok daha farklı. Sa-
natçı; heykel ve resim yapıyor. Halen iyi bir sporcu, asansör 
kullanmıyor ve ağırlık merkezinde kendine zaman ayırıyor.

Saygıdeğer eşi ve iki çocuğuyla mutlu bir yaşamları var.

Veljko Basic’le Ankara Kalesinde tarihi bir mekandan devşiril-
miş bir kafede söyleşi yapmak istedik. Kaleyi avcunun içi gibi 
bildiğini orada öğrendim. 

Söyleşiyi çok sevdiği Fransızca dilinde yaptık. Çeviri konusun-
da yardım eden Dış İlişkiler Sorumlumuz Nilüfer Shimonsky’ye 
bir kez daha teşekkür ediyorum.

Veljko Basic’le voleybol, spor, sanat ve hayata dair yaptığımız 
söyleşi…

Voleybola nasıl başladınız, size uy-
gulanan sistemi anlatır mısı-
nız?

16-17 yaşlarındaydım. 
Bosna-Hersek’te, 
yaşadığım Banja-
Luka’ya bir file 
ve bir top 
getirdiler. Fi-
leyi evimin 
yakınlarında 
bir yere kur-
dular. Arka-
daş lar ımla, 
ailemle hep 
birlikte voley-
bol oynamaya 
başladık. Voley-
bolla tanışmam bi-
raz geç olsa da vo-
leybolu sevdim.

Ya sonra?

Söylediğim gibi vo-
leybola ciddi ola-
rak lise hayatımın 
son senesinde 
başladım. Her şey 
çok çabuk gelişti, 

Veljko Basic
Çalışmaktan zevk alıyorum

hemen kulüpler tarafından keşfedil-
dim. Bu arada Belgrad Üniversitesi’ne 
devam ediyordum. Ama Zagrep’te 
çok önemli bir voleybol eğitmeni ile 
tanıştım, beni çalıştırdı, profesyonel 
voleybol hayatımda bana çok etkisi 
oldu. 

Üniversitede ne okudunuz?

Beden eğitimi bölümünü bitirdim. 
Ardından o zamanki Yugoslavya Milli 
Takımı dönemi başladı. 1987 yılında da 
Fransaya’ya göç ettim.

Göç hikayesini biraz anlatır mısınız?

Zagrep’ten Fransa’ya giden arkadaş-
larımız vardı. Bana da “Gelmek ister 
misin?” diye sordular. O zaman evil 
değildik ama konuyu Jasmina’ya sor-

dum. Önceleri karşı çıktı. Buna karşın 
Fransa’ya gittim. 3-4 ay sonra Jas-

mina da arkamdan Fransa’ya 
geldi.

Jasmina ile nasıl tanıştığını-
zı da öğrenmek isterim

Zagrep’te ikimiz de aynı ku-
lübün sporcularıydık. Jasmi-
na bayan ben de erkek ta-
kımında voleybol oynuyor-
duk. Oynadığımız kulübün 
yapısı Federasyona çok ben-
ziyordu. Bir katında ofisler 
vardı. Bir yanda salonumuz, 
diğer yanda da sporcuların 
kaldıkları daireler bulunu-

yordu. Kulüp tesislerinde 
kaldığımız yerler itibarıy-
la birbirimize çok uzak 
sayılmazdık. Tanıştık ve 
ilişkimiz gelişip ilerledi.

Fransa macerasına geri 
dönersek; 1988’den bu 

Erkek Milli Takımlarımızın Baş Antrenörü 
Veljko Basic, sporun bir yaşam tarzı olduğuna 
inanıyor. Gençlerle çalışmaktan büyük zevk 
aldığını, onlara bir şeyler kazandırmaktan 
zevk aldığını söylüyor

Sö
yl
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i
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Nasıl bir voleybol anlayı-
şınız var, neye önem ve-
rirsiniz?

Günümüzde taktik, tek-
nik ve ahlaki açıdan vo-
leybol kuralları hemen 
hemen her yerde aynı. 
Voleybolda en üst sevi-
yeye ulaşmak için bunları 
bilmenin yanı sıra, mantık 
yapısının da gelişmesi ve 
bunları kabul edecek du-
ruma gelmesi lazım. 

Elbette gençlerin uyan-
maları, dikkat etmeleri 
ve bu mantığı öğrenme-
leri gerekiyor. Bazen bu 
mantığı değiştiremiyor-
sunuz. Bu mentaliteyi, 
ahlaki değerleri çocukla-
ra çok küçükken verme-
lisiniz. Bunu salt voley-
bol açısından değil spor-
tif ahlak açısından söylü-
yorum.

Sayın Basic’in ne denli 
emek verdiğini ve çalış-
mayı ne çok sevdiğini 
biliyoruz. Oyuncuları da 
kendisi kadar seviyor mu 
çalışmayı?

Herşeyden önce çalış-
maktan aldığım zevki on-
lara da aktarmayı seviyor, 
buna uğraşıyorum. Her 
sporcunun tepkisi aynı 
olmuyor. Onları, temel antrenman modeli oluşturmak için yönlen-
dirmeye çalışıyorum. Bütün bunları yaparken de çok büyük zevk alı-
yorum. 

Size göre başarının tarifi nedir, başarı sadece kupa kaldırmak mı-
dır? Yoksa, voleybola hevesli sayısını artırmak mıdır?

Elbette kazanınca bir tatmin hissi duyarsınız. Benim için kupa kaldır-
manın ötesinde, üstlendiğim rolü iyi yapmak, görevimi yerine geti-
mek de başarıdır. 

Belirtmeliyim ki, spor sadece kazanmak için yapılmaz. Spor bir ya-
şam tarzıdır. 

Birlikte geçirilen zamanlardan yararlanmak da öyle. Ben, kazanmak-
kaybetmek meselesi olarak görmüyorum sporu. Çalıştığım zaman-
dan faydalanıp en iyi şekilde değerlendirme olarak görüyorum ba-
şarıyı. 

Kaç yıldır bu yüz kompozisyonu ile geziyorsunuz?

1987’den bu yana sakallıyım. Sadece askerde kesmemi istediler. Bir 
kez de Fransa’da şampiyon olursak kesme sözü vermiştim. Şampi-
yon olduk ve beni soyunma odasına atıp sakallarımı kestiler. 

yana Rennes’deyiz, evimiz 
orada. Orada çok iyi karşılan-
dık ve Fransa hayatımız başla-
dı.

Hep aynı yerde mi oynadınız?

Almanya sınırında bulunan 
Toulouse’da da oynadım. Bir 
yıl sonra Brütonya takımına 
geçtim. Orası enteresan bir 
deneyimdi; biraz Türk, biraz 
Bosna mantığının hakim oldu-
ğu bir yaşam tarzı vardı.

Yaş kemale erince oyunculuk 
dönemi kapandı sanırım, nasıl 
oldu?

Bulunduğumuz kulüpte eko-
nomik durum çok iyi değildi 
ve bir antrenörümüz de yok-
tu. Kulüp başkanı bana antre-
nör-oyuncu olarak çalışmam 
önerisini getirdi. Oyunculuğu 
1999-2000 sezonunun sonun-
da bıraktım. O tarihten sonra 
voleybolun içinde sadece ant-
renör olarak bulundum. 

Antrenörlük deneyiminin 
Türkiye’ye gelene kadarki 
bölümünü anlatır mısınız?

Her oyuncu gibi benim de 
oyunculuğu bırakmam zor 
oldu. Antrenörlüğe de tedir-
ginlikle başladım ama sonra 
alıştım; 2005 yılına kadar aynı 
kulüpte antrenör olarak görev 
yaptım. Ardından da Paris ve 
Tours deneyimlerim oldu. Ar-
dından da Tunus Milli Takımı-
nın başına geçtim. 

Ve Türkiye…

Sevdiniz mi burayı?

Hiç yabancılık çekmedim 
Türkiye’de. Türkiye’ye benze-
yen bir ülkeden, Bosna’dan 
olduğum için alışma sürecim 
olmadı. Bosna-Hersek’le bura-
sı hemen hemen aynı. Kendimi 
evde gibi hissediyorum. Ya-
nımda Jasmine de olunca çok 
daha iyi hissediyorum.

Bu arada ülkeniz için söyleme-
den geçemeyeceğim düşünce-
lerim var. Bu ülkenin insanları 
müthiş. 
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Jasmine Basic devreye girerek

Çocuklar, babalarını sakalsız görünce çok korktular, eve 
girmemesini istediler.Çünkü onlar doğduklarında baba-
larının sakalı vardı, hep öyle görmüşlerdi.Doğrusunu 
isterseniz, benim tercihim de sakallı olmasından yana. 

Madame Basic’le devam edelim…

Eşi olarak Veljko’nun en beğendiğiniz yanları neler? 

30 yıldır beraberim, kaliteli bir insan olmasaydı bunca 
yılı birlikte geçirmezdim. Bir insanı 30 senedir seviyorsa-
nız sadece konuşmaktan zevk aldığınızdan olmaz tabi. 
Çok doğru bir insan ve bu benim için çok önemli. Yoksa 
size “30 yıldır çekiyorum.” da diyebilirdim. İş hayatında 
olsun, özel hayatında olsun aldatmacası yok, çok doğru 
bir insan. Sadece çalıştığında zor bir insan olabiliyor ve 
ben buna saygı duyuyorum.

Size yardım eder mi, yemek yapar mı örneğin?

Yemek yapmaya Fransa’da başladı. Bu arada unutma-
dan söylemeliyim ki, yemeklerimiz sizinkilere çok benzi-
yor. Fransa’ya gidince yemek çeşitliliğimiz arttı. Artistik 
duyguları da olduğundan, yemeği sanat olarak görüyor 
ve çok önem veriyor. Tabii lezzeti ve görünüşü de o 
duygularla paralel oluyor. Yemek yaparken değişik şey-
ler denemeye de çalışır, başarılı olur.

Veljko Basic’e dönelim. 

Sanattan söz etmişken, heykel yaptığınızı da biliyo-
ruz…

Fransa’ya gittiğimde, ülkemden ve ailemden ilk kez 
uzak kalmıştım. O arada, çizim yapmaya başladım. Son-
ra bu alanda biraz araştırma yaptım. Artık zevk alarak 
yapıyorum.

Türkiye’yi gezdiniz bolca…

Bir ülkede yaşıyorsanız, orayı iyi tanımanız gerekir. Oku-
yarak bazı bilgiler edinebilirsiniz ama gezerseniz çok 
daha iyi tanırsınız. Bu konuda Jasmine de benim gibi dü-
şünüyor. Gittiğimiz yerlerde insanlarla diyalog, bağlantı 
kurmak çok daha verimli oluyor. Diğer türlü fotoğraf 
olarak görüyorsunuz, gezdiğinizde içinde oluyorsunuz. 

Ayrıca bu ülke coğrafyasının size ne zaman, nerede, 
ne gibi güzellikler yaşatacağını tahmin bile edemiyor-
sunuz; sürekli çok hoş sürprizler sunuyor size. Bir çok 
bölgeyi gezdim ve hep güzelliklerle karşılaştım.

Son sorumuz Madame Basic’e; Türk bayan voleybolu-
nu nasıl değerlendiriyorsunuz?

Ben voleybol oynarken, Yugoslav Milli Takımı ile sizin 
takımınıza karşı oynamıştım. O günlerle kıyaslıyorum 
da kısa bir sürede nasıl bu kadar ilerleme kaydettiniz, 
merak ediyorum. Türk voleybolu artık bir referans nok-
tasında. 

Veljko belki bana kızacak ama bir şey söylemeliyim:

Marco’yu izlediğimde, kızların yüzünde tebessüm gö-
rüyorum. Fakat erkeklerde o tebessümü göremiyorum, 
Veljko kızacak bana ama, böyle. 
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Okulla 
VOLEYBOL 
bir arada yürüyor

Genç Erkek Milli Takımımızın köşe oyuncularından Yiğit Gülmezoğlu, okul başarıları ile dikkat 
çekiyor.

İzmir Tevfik Fikret Fen Lisesinde eğitim gören Yiğit, “Okulla spor/voleybol bir arada yürümez” 
tezine inat başarılı bir öğrenci. 

Yiğit, Tevfik Fikret gibi zorluk derecesi oldukça yüksek bir okulun ilk öğretim  
bölümünü birincilikle bitirmiş. Fen Lisesi kısmında da okul ikincisi. Bu 
başarıları ile hem SBS hem okul burslarından yararlanıyor. Arkas 
Spor’dan lisansiye Yiğit, Fransızca ve İngilizce biliyor. 

“Hayatım spor” diyen Yiğit eskrimde Türkiye birinciliği 
kazanmış. “Ailemde hentbolcu, yüzücü, güreşçi, tenisçi 
vardı ama voleybolcu yoktu. Okulda öğretmenim 
bacaklarımın hızlı olduğunu belirterek voleybola 
başlamamı tavsiye etti. Ben de voleybolu tercih 
ettim. Çok da sevdim” diyerek bilgi veriyor.

“Çok başarılı bir öğrencisin, gelecek planlamanda 
ne olmak var?” sorusuna Yiğit’in verdiği yanıt 
oldukça ilginç:

“Benim tek hedefim var, iyi bir voleybolcu olmak. 
Bunu başarmak için çok çalışıyorum. Pasör olarak 
başladım. Şimdi köşe oyuncusu oldum. Her mevkinin 
hakkını vermek istiyorum. Voleybol tüm zamanımı 
alıyor. Voleyboldan arta kalan zamanlarımda da ders 
çalışıyorum. Zaten gerisi geliyor.”
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Aroma Erkekler İkinci Lig Final Gru-
bu karşılaşmaları 13-14-15 Nisan ta-
rihlerinde Konya Selçuklu Belediye-
si Spor Salonunda yapıldı.

Karşılaşmalar sonunda ilk iki sırayı 
alan Dorçe TED Kolejliler ve Beşik-
taş Erkekler Birinci Ligine yükseldi. 

Final grubunun son gününün ilk 
karşılaşmasında Bornova Anadolu 
Lisesi Yenişehir Belediyesini 3-2 (25-
22, 19-25, 25-15, 16-25, 15-09) mağ-
lup etti.

Grupta sıralamayı belirleyecek mü-
sabakada TED Kolejliler Beşiktaşı 3-0 (25-23, 26-24, 25-
16) yenerek ligin şampiyonu oldu. 

Mutlu sona ulaşan DORÇE TED Kolejliler Spor Kulübü-
ne ödüllerini Spor Genel Müdürü Mehmet Baykan ile 
TVF Başkan Vekili Selahattin Şahin, İkinci Beşiktaş Spor 

Kulübüne ödüllerini Konya Gençlik Hizmetleri ve Spor 
İl Müdürü Ömer Ersöz ile TVF Yönetim Kurulu Üyesi 
Kamuran Yazıcı, üçüncü olan Yenişehir Bld. Spor Ku-
lübüne ödüllerini TVF MHK Üyesi Yaşar Yılmaz ile TVF 
Konya İl Temsilcisi Rasim Acar takdim etti.

KOLEJ VE BEŞİKTAŞ 
Birinci Ligde

SARIYER VE 
BURSA BB 
1. Lig’e Yükseldi

Aroma Bayanlar İkinci Lig Dört-
lü Finalleri 6-7-8 Nisan tarihlerinde 
Eskişehir’de yapıldı. Anadolu Üniversi-
tesi 2 Eylül Kampüsü BESYO Spor Salo-
nunda yapılan Dörtlü Finallere Ankara 
Karayolları, Bursa Büyükşehir, Karşıya-
ka ve Sarıyer Belediye takımları katıldı.

Gelecek sezon Bayanlar 1. Liginde mü-
cadele edecek takımların belirlendiği 
müsabakaların son günüde rakiplerini 
mağlup eden Sarıyer Belediyespor ve 
Bursa Büyükşehir Belediyespor adını 
Bayanlar Birinci Ligi takımları arasına 
yazdırdı. 

Son gün maçlarında Bursa Büyükşe-
hir Belediyespor, Ankara Karayolarını 
3-1 (25-20, 25-20, 20-25, 27-25) mağlup 
ederek 1. Lig’e yükselen ilk ekip olur-
ken, günü diğer maçında Karşıyaka’yı 
3-0 (25-22, 25-22, 25- 14) yenen Sarıyer 
Belediyespor gelecek sezon Bayanlar 
Birinci Liginde mücadele etmeye hak 
kazandı. 

1. Lig’e yükselen Sarıyer Belediyespor 
ve Bursa Büyükşehir Belediyespor’a 
kupa ve madalyalarını Voleybol Fede-
rasyonu Başkanı Erol Ünal Karabıyık 
ve yönetim kururlu üyeleri verdi.
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Plajın centilmeni 
PENTA BİLGİSAYAR

2011-2012 TVF Plaj Voleybolu Ligi erkeklerde Halkbank, bayanlar-
da da Beşiktaş’ın şampiyonluğu ile sona erdi.

Takımların şampiyonluk sevinçlerinin yanında, Penta Bilgisayar 
takımının üçüncülük maçı öncesi gösterdiği tavır, voleybol sporu-
nun fair-play ruhuna ne denli sahip olduğunu bir kez daha gözler 
önüne serdi.

TVF MHK Üyesi ve Turnuva Teknik Delegesi Yaşar Yılmaz, final 
günü yaşanan olayı şöyle anlattı:

“26 Şubat 2012 tarihinde saat 09:30’da oynanması gereken Penta Bil-
gisayar-Balnakspor karşılaşmasına, Balnakspor takımı 09:38’de, yani 8 
dakika geç geldi. Kurallar gereği, Penta Bilgisayar’ın hükmen galip ilan 
edilmesi gerekiyordu. Penta Bilgisayar takımı bu hakkı kullanmayarak 
maçı oynamak istedi. 

Bunun üzerine oynanan müsabakayı Balnakspor kazandı ve TVF Plaj 
Voleybolu Ligini üçüncü olarak bitirdi, Penta Bilgisayar takımı da dör-
düncü oldu.

Penta Bilgisayar takımının bu davranışı ve diğer turnuvalardaki fair-
play davranışları takdire şayandır. Kendilerine teşekkür ediyorum.”
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Midyat 
Voleybolu seviyor

Mardin’in Midyat ilçesin-
de voleybol 150 sporcuyla 
atağa geçmiş bulunuyor.

Voleybol Antrenörü Meh-
met Ali Batıhan, Midyat’ta 
voleybol çalışmalarını şöy-
le anlatıyor:

“Midyat’ta yaklaşık dört 
ay önce voleybol çalış-
malarına başlamış bulun-
maktayız. İlçe genelinde 
voleybol çalışmalarına 
yoğun bir şekilde ilgi var. 
Özellikle ilköğretim çağın-
daki kızlarımız voleybol 
ile bütünleşmiş durumda. 
Başlangıçta 20 kişi ile baş-
ladığımız voleybol çalışma-
larımıza şu an itibariyle 150 sporcu devam 
ediyor. Bunların yüzde 80’inin kız öğren-
ciler olması bize ayrıca mutluluk veriyor. 
İlçemizdeki imkanlar kısıtlı. Yeteri kadar 
malzememiz yok. Reklam da yapamıyoruz. 
Buna rağmen voleybolun katettiği mesafe 
oldukça memnuniyet verici. Elbette geldi-
ğimiz yeri yeterli görmüyor, çok daha ileri 
gideceğimize inanıyoruz. 

Doğu bölgemizin nadide çiçekleri olan kızlarımızı voleybola teş-
vikimiz devam edecektir. 23 Nisan haftasında, yıldızlar kategori-
sinde bir turnuva düzenledik. 8 okulumuzun kız takımı katıldı. Bu 
gelişmenin, Doğu ve Güneydoğuda voleybolun temelinin atılması 
açısından çok önemli olduğunun bilincindeyiz. Çalışmalarımız aynı 
yoğunlukta devam edecektir. Gerek değerli kulüplerimizin ve ge-
rek siz değerli Federasyonumuzun desteklerini esirgemeyecekleri-
nin farkındayız, şimdiden çok çok teşekkürler. Mardin Midyat ilçesi 
olarak voleybolu seviyoruz.

Şe
hi

r Ş
eh

ir 
Vo

le
yb

ol

44



45

Sporcularda sakatlık riski yüksek mi?

Sporcu popülasyonunda, normal popülasyona 
oranla sakatlıklar biraz daha sık görülüyor. Çün-
kü vücudun her bölgesi, özellikle yapılan spora 
özgü olarak daha fazla kullanılıyor. Sporcularda 
ilk sırada, darbelere bağlı sakatlıkların ortaya 
çıkması söz konusu. Beklenmeyen bir basma 
pozisyonu ya da bir hareket, ters yönden gelen 
bir darbe sakatlığa yol açabiliyor. Sporcu sakat-
lıklarını, normal popülasyondaki sakatlıklardan 
ayıran en önemli farklardan biri de aşırı kullanım 
sakatlığı. Aynı hareketi defalarca yaptıkları için 
adalede ve tendonda bazı yıpranmalar söz ko-
nusu olabiliyor. 

Sporcularda hangi tip sakatlıklar görülüyor?

Sporcu sakatlıklarını darbelere ve aşırı kullanıma 
bağlı sakatlıklar olarak iki ayrı grupta topluyo-
ruz. Özellikle aşırı kullanım sakatlıkları, yapılan 
spora göre değişiklik gösteriyor. Örneğin futbol-
da daha çok alt uzuvlara ait sakatlıklar ön plana 
çıkarken; voleybol, basketbol gibi sporlarda üst 
ekstremiteyle ilgili (kol, omuz, bilek, parmak 
vs.) sakatlıklar ortaya çıkıyor. Halter ve güreş 
gibi vücudumuzun farklı bölgelerinin kullanımını 
içeren sporlarda ise gövdeye (kalça ve kasıkla-
ra) ait sakatlıklar görülüyor. Dolayısıyla bu denli 
profesyonelleşen günümüz spor branşlarında 
birçok sakatlık, direkt olarak bazı spor tiplerine 
özgü bir hal almaya başladı. Örneğin voleybolda 
omuz ve omzun belli bölgelerindeki sakatlıklar 
daha da ön plana çıkıyor. Aynı şekilde futbolda 
da benzer durumlar yaşanıyor. Eskiden futbolcu 
sakatlığı denilince akla sadece menisküs yırtığı 
ve bağ yırtığı geliyordu. Bugün stres kırığından 
kasık fıtığına, değişik küçük eklemlerin çıkıkların-
dan kemikle ilgili problemlere kadar çok değişik 
bir yelpaze karşımıza çıkıyor.

Sakatlıkları önlemek mümkün mü?

Sakatlıkların arttığı profesyonel sporlarda, sa-
katlıklardan daha çok bunların önlenmesi konu-
şuluyor. Bu nedenle, her sporcunun vücudunu 
çok iyi tanıması, bilmesi gerekiyor. Bu noktada 
tıp, tüm dallarıyla devreye giriyor. Sporcu sa-
katlıkları, genel olarak toplumda görülen “Şu 
bölgenin sakatlığı, rahatsızlığı” gibi tek bir uz-

Sporcuları korkutan 
SAKATLIKLAR

manlık alanını ilgilendiren değil, çok değişik uzman-
ların beraber ilgilendiği bir alan haline geldi. Çünkü 
biliyoruz ki herhangi bir sporcuda sakatlık olması de-
mek, o sporcunun birkaç haftadan başlayıp birkaç aya 
varabilen sürelerle takımından uzak kalması anlamına 
geliyor. İşin maliyetini düşündüğünüzde, bu kulüpler 
açısından da çok ciddi ekonomik kayıp anlamına geli-
yor. Günümüzde sporcu sakatlıklarının önlenmesi için; 
ortopedistler, fizik tedavi uzmanları, spor hekimleri 
ve diğer ilgili bütün uzmanlık alanlarının yanında, ma-
sörler, fizyoterapistler, osteopatlar bir arada, el birliği 
ile çalışıyorlar. Yani bir sporcunun yürüyüşündeki bir 
bozukluğun, onda 3 ay sonra bir stres kırığına ya da bir 
adale yetmezliğine yol açabileceğini bugün biliyoruz. 
Özellikle sezon başı kontrollerinde, doğru basmadan 
ekstremitenin doğru kullanımına dek birçok faktör-
den emin olmamız gerekiyor. Tüm bunların kontrolü-
nü mutlaka sezon başında ve içinde belli aralarla takip 
etmemiz gerekiyor.

Spor kulüplerine ve sporcuya düşen görevler neler?

Günümüzde birçok branşta her kulüp artık yavaş ya-
vaş bir sağlık kurulu oluşturmaya başladı. Bu sağlık 
kurulunda, bir doktorun yanı sıra fizyoterapist, masör 
gibi yardımcı branşlar da yer alıyor. 

Sporcu sağlığındaki en önemli faktörlerden biri, dü-
zenli kontroller. Yani sakatlık olmasa da o sporcunun 
performansının ve vücut pozisyonlarının belli periyot-
larla mutlaka kontrolden geçirilmesi gerekiyor. Spor-
cunun mümkün olduğu kadar hep aynı kişiler tarafın-
dan kontrol edilmesi her sporcunun dosyası olması 
anlamına geliyor. Bir sporcunun sağlık dosyası olduğu 
zaman, sağlık ekibi değişse bile, o sporcuya ait eski 
bilgilerden hareketle sporcunun yeni durumu hak-
kında doğru bir yaklaşımda bulunma şansı olabiliyor. 
Sporcuya düşen en büyük görev ise; kendi vücudunu 
tanıması ve vücudunun limitleri doğrultusunda hare-
ket etmeyi öğrenmesi. Yani vücudunun onun hayatını 
kazanmadaki sermayesi olduğu bilinciyle, sporcunun 
vücuduna saygı göstermeyi öğrenmesi gerekiyor. Say-
gı göstermek sadece müsabaka sahasına çıkıp elinden 
gelenin en iyisini yapmaya çalışmak değil; vücudunu, 
gerek mental olarak gerek fiziksel olarak hazırlamak 
olarak algılanması anlamına geliyor. Beslenmesinden 
uykusuna, sosyal yaşamından spor yaşamına kadar 
her şeyi kontrol altında tutması, gerekli yerlerden bu-
nun için tıbbi destek alması gerekiyor.

Söyleşi

Prof. Dr. Ömer Faruk Taşer

Acıbadem Fulya Hastanesi Spor Sağlığı Merkezi 
Ortopedi ve Travmatoloji uzmanı
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Karayolları 
Altın Yılını Yaşıyor

Karayolları Genel Müdürlüğü Spor Kulübü 
1991 yılında kuruldu. O tarihten bu güne 
kadar farklı kategorilerde, farklı başarılar 
elde etti. 

Aroma Bayanlar Voleybol 2. Liginde mü-
cadele eden Karayolları Genel Müdürlü-
ğü Spor Kulübü bu sene çok iyi bir sezon 
geçirerek Lig etabını ikinci sırada bitirdi. 
Bursa’da yapılan Play-Off Yarı final müsa-
bakalarında da oldukça başarılı bir grafik 
çizerek Play-Off Final grubuna kalmaya 
hak kazandı. Eskişehir’de yapılan Final mü-
sabakalarında da iyi maçlar çıkaran Kara-
yolları, son güne kadar iddiasını sürdürse 
de son gün, Bursa Büyükşehir Belediyesi-
ne 3-1 kaybederek Birinci Lig şansını kaçır-
dı. Karayolları, birinci lige yükselme çabası 
verirken, iç dinamiklerini harekete geçirdi, 
genç bir ekiple ve alt yapıdan yetiştiridği 
oyuncularına güvenip forma verdi.

Kulübün amacı, alt yapıya önem vererek kendi yetiştirdiği sporcu-
larla ligde oynamak, Milli Takımlara sporcu yetiştirmek. Bu doğ-
rultuda çalışmalarına hız kesmeden devam eden Karayolları Spor 
Kulübünün bir amacı da en kısa zamanda Aroma Bayanlar Voleybol 
1. Liginde mücadele etmek. 

 Alt yapılarda da oldukça başarılı olan kulübün mutad hedefi kü-
çükler, yıldızlar ve genç kategorilerinde Ankara Şampiyonu olmak, 
Türkiye Şampiyonalarında kürsüye çıkmak. 

Tüm takımların altyapısını oluşturan Voleybol Okulunda yaklaşık 
150 öğrenci voleybol eğitimi alıyor. Bu 150 sporcu arasından Minik 
Takım ve Küçük Takımlara oyuncu yetiştiriliyor. Toplam 250 oyun-
cunun eğitim aldığı Ankara kulübü kendine yeter bir yapı oluştur-
manın çabası içinde.

Bu anlamda Karayolları Genel Müdürlüğü Teşkilatı, spor kulübünün 
arkasında durarak voleybolun gelişmesi, ulaşılabilen her çocuğun 
hayatının sporla birliştirilmesi yolunda her türlü katkıyı yapıyor.
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Bu kapsamda düzenlenen organizasyonda basın mensupları ile 
sohbet toplantısına katılan Neslihan Darnel, sporcu bir anne ol-
mayı anlattı. Voleybolun kendisi için bir yaşam biçimi olduğunu 
ifade eden Neslihan Darnel, bugünlere gelmesinde ailesinin, eşi-
nin ve kızının desteklerinin büyük rolü olduğunu söyledi.
Kızı Zeynep’in kendisine çok anlayışlı davrandığını ifade eden Dar-
nel, “Yılın yaklaşık 100 günüm seyahatlerde geçiyor. O henüz anne 
kuzusu ama çok anlayışlı. Zeynep’i hiç arkamda gözü yaşlı bırakma-
dım. Çünkü ne için gittiğimi biliyor.” dedi.
Neslihan Darnel, bir soru üzerine altyapıdan gelen oyuncuların 
aldıkları sonuçlara bakılınca Türk voleybolunun önünün çok açık 
olduğunu, bu anlamda da içinin rahat olduğunu ifade ederek şun-
ları söyledi:
“Ama doyuma ulaşmadan, disiplinli bir şekilde çalışmayı sürdürme-
leri lazım. Zaten önlerine şampiyon olurken yendikleri takımlar çıka-
cak. Disiplini yitirmezlerse, o rakipleri yine geçebilirler.”
Bir soru üzerine takımdaki tek annenin kendisi olduğunu hatırla-
tan Neslihan Darnel, “Tüm takımın annesiyim de denilebilir. Zeynep 
de tüm takımın kızı. Herkesle çok iyi anlaşıyor.” dedi.
Bu kadar ünlü olmasının, örneğin FIVB Heroes projesine seçilme-
sinin işini iyi yapmasından kaynaklandığına işaret eden milli yıldız, 
“Ben sadece voleybol oynuyorum ve elimden geleni yapıyorum. 
Ünlü olmak, tanınmak, seçilmek gibi unsurlar kendiliğinden gelişi-
yor.” dedi.
Kızımla bile konuşmam
Neslihan Darnel, maçlara çıkmadan önce bir uğur deneyip dene-
mediğinin sorulması üzerine şu yanıtı verdi:
“Ben maçlardan önce kızım dahil, hiç kimseyle konuşmam. Zaten ra-
kibin kim olduğunu da hiç düşünmem, benim için farketmez çünkü. 
Maçtan önce birşeyler söylerler, sonra çıkıp oynarım.”

Evlenmeden önce, evliliğinizin işinize 
zarar vereceğini düşündünüz mü soru-
suna Darnel’in yanıtı net oldu:
“Hayır, hiç bir şey düşünmedim. Aşık-
tım ve evlendim. İşimi de seviyorum ve 
devam ediyorum.”
Voleybolu bıraktıktan sonra ne yapma-
yı düşündüğüne dair bir soruyu, “Hiç 
düşünmedim. Ama 20 yıldır voleybolun 
içindeyim. Aklımda başka bir şey yok. 
Yine voleybolla ilgili bir şeyler yapacağı-
mı düşünüyorum.” diyerek cevapladı.
Darnel, sporun meşakkatli bir iş oldu-
ğunu ama insana kattığı çok önemli 
getirileri bulunduğunu belirterek söz-
lerini tamamladı.
“Her zaman söylerim, Takım sporu yap-
mak bir insana çok şey kazandırır. Bu 
sporun içinde olduğum için sevinçliyim. 
Herkese tavsiye ederim.”
FIVB Heroes Kampanyası
“FIVB Kahramanları”, Uluslararası Vo-
leybol Federasyonu tarafından oyun-
cuları bilinçlendirmeyi ve dünya çapın-
da spora ilgiyi artırmayı hedefleyen bir 
resmi imaj kampanyası. “FIVB Kahra-
manları” 19 farklı ülkeden başarıları ile 
öne çıkan 33 salon ve 29 plaj voleybolu 
oyuncusunu içeriyor. 
Proje, Birleşmiş Milletler Örgütünün 
bir partneri olarak, Birleşmiş Milletler 
Milenyum Gelişim Hedeflerinde bulu-
nan cinsiyet eşitliği, çocuk hakları ve 
anne sağlığı gibi konuları destekliyor.
Neslihan Darnel de “FIVB Kahraman-
ları” kapsamında bir voleybol delegesi 
olarak diğer insanlara da örnek olabi-
licek bir model oluşturduğu için FIVB 
Kahramanları arasına seçildi.

FIVB Kahramanı 
Neslihan Darnel

A Bayan Milli Takımımızın yıldız oyuncusu Neslihan Darnel, 
FIVB Kahramanları arasına girdi.
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Ani kalp ölümü
4 belirti ile geliyor 
Kalp hastalıkları geniş bir hastalık 
yelpazesine sahip olsa da, en çok 
korkulan sonuçların başında ani 
kalp ölümleri geliyor. Belirtilerin 
başlamasıyla ölüm arasında en fazla 
bir saatin olması, erken müdahalenin 
önemi kadar erken teşhisin 
gerekliliğini de ön plana çıkarıyor.

Ansızın başlayan bir ağrı, kalpte hissedilen 
çarpıntı… Bazen hayatın kaybedilmesine 
kadar uzanan bu belirtilerin nedeni, ani 

kalp ölümü. Özellikle yaz aylarında aşırı sıcaklar 
nedeniyle gündeme gelen ani kalp ölümleri, tüm 
ölüm nedenleri arasında önemli bir paya sahip. 
Şöyle ki dünyada ani ölümler, tüm ölümlerin yüzde 
12’sini oluşturuyor. Bu ölümlerin yarısı ise kalp 
damar hastalıkları nedeniyle ortaya çıkıyor. Ani kalp 
ölümünün de çeşitli belirtileri olduğunu söyleyen 
Acıbadem Kadıköy Hastanesi Kalp ve Damar 
Cerrahisi uzmanı Prof. Dr. Cem Alhan, önemli 4 
belirtiyi şöyle sıralıyor:

• Göğüs veya sırt ağrısı
• Çarpıntı hissi
• Bası hissi
• Bilinç değişikliği

Bin kişiden birinde ani kalp ölümü
Bu şikayetlerin başlamasından sonraki ilk bir saat 
içinde gelişen hayati kayıplar “ani kalp ölümü” 
olarak tanımlanıyor. Prof. Dr. Cem Alhan, her yıl 
yaklaşık 1000 kişiden birinde ani kalp nedenli ölüme 
rastlandığını belirterek şunları söylüyor: 
“Bilinen kalp damar rahatsızlığı olanlarda ise bu 
oran, 7–8 kat daha fazla. Bu risk özellikle önceden 
kalp krizi geçirmiş olan, kalp kasılmasında 
yetersizlik bulunan veya daha önceden ciddi ritim 
düzensizlikleri atlatmış olan hastalarda daha 
belirgin artıyor.”

Kalp damarındaki tıkanıklık ani ölüme yol 
açıyor
Ani kalp nedenli ölümlerin toplumumuzdaki en sık 
nedeni yine kalp damarlarındaki tıkanıklıklar. Bu 

tıkanıklıkların neden olabileceği kalp krizi, ani ve 
ölümcül ritim bozukluklarına neden olabiliyor ve 
bazen hastaya müdahale etme imkanı bile mümkün 
olamayabiliyor. Fakat kalp damar tıkanıklıkları 
dışında özellikle hipertansiyonu olan hastalarda aort 
damar yırtılmaları da ani ölümlere neden olan bir 
faktör. Özellikle stres faktörünün tetikleyebileceği 
ani tansiyon yükselmeleri bu damar yırtılmalarının 
gelişmesine neden olabiliyor.

Tanı konulmamış hasta oranı yüksek!
Bilinen kalp damar rahatsızlığı olmayan ancak kalp 
hastalıkları açısından risk faktörleri 
bulunan bireylerin de, aslında 
normal kişilere göre daha 
yüksek risk altında olduklarını 
belirten Prof. Dr. Alhan 
aslında toplumumuzda tanı 
konulmamış kalp hastalığı 
oranının yüksek olduğunu 
ifade ediyor. Bu nedenle, en 
azından yakın akrabalarında kalp 
hastalığı ya da sebebi bilinmeyen 
ani ölümler olan, ileri yaşlı, cinsiyeti erkek olan, 
artmış kolesterol düzeyi bulunan, hipertansiyonu 
olan, sigara içen veya şeker hastalığı olan bireylerin 
bu konuda erken tetkik yaptırmalarında fayda var. 
Çünkü erken teşhis, hayat kurtarıyor!
www.ahkalbim.com
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Voleybol Trakya’da 
çok seviliyor
Çorlu, Türkiye’nin büyük ilçelerinden 
biri. Sahip olduğu 190 bin 792 nüfusla 
50 ilin merkezinden daha fazla nüfusa 
sahip. Hal böyle olunca, Sosyal ve kül-
türel hayat da gelişkin. Spor için de aynı 
şeyleri söylemek olası. Öğretmen Metin 
Yıldız, Çorlu’da voleybolun emekçile-
rinden biri. 1996’dan bu yana, Çorlu’da 
voleybolu geliştirmek için emek sarfe-
diyor. Şu anda Mehmet Rüştü Uzel En-
düstri Meslek Lisesi’nde görev yapıyor 
ve voleybolcu yetiştirmenin yanı sıra 
okulunu yarışmalara hazırlıyor.
Metin Yıldız, “Genç erkekler klasmanın-
da ilimizi yıllarca aralıksız temsil ettik. 
Gruplardan çıkarak yarı finallerde müca-
dele ettik. Geniş kitlelere ulaşmak için bu 
yıl içinde Çorlu Belediyesi tarafından bir 
spor salonu hizmete açıldı. Geleceğin yıl-

dızlarını yetiştirmek amacıyla 
alt yapı faaliyetlerine başladık. 
Çorlu Belediyesi bünyesi altın-
da genç ve başarılı sporcuları 
topladık. 2001-2004 doğumlu 
60 sporcumuz var.  Trakya böl-
gesinde voleybol çok seviliyor. 
Bir çok öğretmen arkadaşı-
mız voleybol için hizmet veri-
yor. Hedefimiz beş yıl içinde 
Çorlu’yu voleybolda derece 
yaparak Türkiye’ye tanıtmak 
ve milli takımlara sporcu yetiş-
tirmek. Bu konuda bize maddi 
ve manevi desteğini esirge-
meyen tüm arkadaşlarıma ve 
Çorlu Belediyesine teşekkür 
ederiz.” diyerek Çorlu’da vo-
leybolun özetini yapıyor.

Kısa Kısa
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Milliyet Oscarlarında voleybolun gecesi

Milliyet Gazetesi’nin 58. Geleneksel Yılın 
Sporcusu Anketinde, “Yılın Spor Adamı”, 
“Yılın Antrenörü” ve “Yılın Takımı” dalların-
da birincilik; “Yılın Sporcusu” dalında Nes-
lihan Darnel’le ikincilik, “Yılın Antrenörü” 
dalında üçüncülük elde ederek aslan payını 
alan voleybolun ödülleri, Esma Sultan Yalı-
sında düzenlenen törenle verildi.
Milliyet Oscarlarında voleybolun gecesi

Milliyet Gazetesi’nin 58. Geleneksel Yılın 
Sporcusu Anketinde, “Yılın Spor Adamı”, 
“Yılın Antrenörü” ve “Yılın Takımı” dalların-
da birincilik; “Yılın Sporcusu” dalında Nes-

lihan Darnel’le ikincilik, “Yılın Antrenörü” 
dalında üçüncülük elde ederek aslan payını 
alan voleybolun ödülleri, Esma Sultan Yalı-
sında düzenlenen törenle verildi.

Başkan Karabıyık gururlu

Başkanlık koltuğuna oturduğu günden bu 
yana Türk voleybolunda tarihi başarıların 
elde edilmesinde büyük rol oynayan Türkiye 
Voleybol Federasyonu Başkanı Erol Ünal Ka-
rabıyık, Yılın Spor Adamı ödülünü Beşiktaş 
Kulüp Başkanı Fikret Orman’dan aldı.

Yıldız Kız Voleybol Milli Takımı’nın Dünya 
ve Avrupa şampiyonluğuna ulaşmasının en 
önemli mimarlarından Antrenör Şahin Çat-

ma, Yılın Antrenörü ödülünü Voleybol Federasyonu Başkanı Erol 
Ünal Karabıyık’ın elinden almanın mutluluğunu yaşadı. Bu katego-
ride üçüncü gelen Vakıfbank Kadın Voleybol Takım Antrenörü Gi-
ovanni Giudetti’nin ödülünü Vakıfbank Voleybol Şube Sorumlusu 
Ramazan Yıldırım’a teslim etti.
Yılın Sporcusu Anketinde ikinci sırada yer alan Filenin Sultanları’nın 
sayı makinesi Neslihan Darnel’e plaketini Gençlik Spor Genel Mü-
dür Yardımcısı Tamer Taşpınar verdi. 

Filenin yıldızları

2011 yılında Türk Voleybolunun genç filizleri, Yıldız Kız Milli Ta-
kımı muhteşem bir sezon geçirdi. Ankara’da yapılan Dünya 
Şampiyonası’nda omuzlarına şampiyonluk apoleti takarken 
Avrupa’nın da zirvesine isimlerini yazdırdılar. Yılın Takımı olarak 
ananos edildiğinde podyuma davetlilerin coşkulu alkışları arasında 
çıkan Filenin Yıldız Sultanları, birincilik ödüllerini duayen spor ya-
zarı ve Türkiye Milli Olimpiyat Komitesi eski başkanlarından Togay 
Bayatlı’nın elinden aldılar.

Milliyet Ödülleri
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2011 yılını başarılarla dolu geçiren Türk Vo-
leybolunun bu performansı, çeşitli kurum 
ve kuruluşlar tarafından verilen ödüllerle 
takdir ediliyor.
Türk voleybolunu taltif eden kuruluşlar-
dan biri de Fevziye Mektepleri Vakfı (FMV) 
Işık Okulları oldu. FMV Işık Okulları Spora 
Işık Tutanlar 2011 Ödülleri arasına voleybol 
dört ayrı kategoride girdi.
Türkiye Voleybol Federasyonu Başkanı Erol Ünal Ka-
rabıyık Yılın Spor Adamı, Avrupa Şampiyonu ve Dünya 
İkincisi Vakıfbank Türk Telekom, Dünya Şampiyonu Yıl-
dız Kız Milli Takımının Antrenörü Şahin Çatma Yılın Tek-
nik Direktörü, Dünya ve Avrupa Şampiyonu Yıldız Kız 
Milli Takımı 126. Yıl Özel Ödülüne layık görüldü.
2011 yılı Spora Işık Tutanlar ödülleri İstanbul’da yapılan 
törenle dağıtıldı.

Dünya Voleybol Federasyonları Birliği (FIVB) İsviçre’nin 
Lozan şehrinde toplandı. Önemli konuların görüşüldü-
ğü toplantıda genç ve yıldız dünya şampiyonalarının ev 
sahiplerini belirlenirken, turnuvalar hakkında önemli 
kararlar da aldı.
Buna göre toplantıda , Gençler ve Yıldızlar Dünya Şam-
piyonalarının 16 takımdan 20 takıma çıkarılması karar-
laştırıldı, karar ev sahibi ülkeler tarafından da onaylan-
dı. Yeni turnuva formülüne göre maç sayısı 64’ten 70’e 
çıkacak. Toplam turnuva süresi yine 10 gün olarak belir-
lendi.
FIVB toplantısında 2013 Organizasyonlarının ev sahipleri de belli oldu. Buna göre, 2013 Genç Erkekler Dünya 
Şampiyonası Türkiye’de yapılacak.
Genç Bayanlar Dünya Şampiyonası ise Çek Cumhuriyeti’nde düzenlenecek. Ayrıca, Yıldız Erkekler Dünya 
Şampiyonası Meksika ve Yıldız Kızlar Dünya Şampiyonası Tayland’da organize edilecek.

İsveç Voleybol Federasyonu Başkanı Saffet Eraybar, 
olağan genel kurulda yapılan seçimle bu göreve yeni-
den seçildi. 
Seçime tek aday olarak katılan Eraybar, İsveç Voleybol 
Federasyonu tüzüğüne göre bir yıl boyunca İsveç Fe-
derasyonunu yönetecek.
Başkan Eraybar, TVF Basın Bürosuna yaptığı açıkla-
mada zor bir görev üslendiğini ifade ederek; “Katı-
lımın yüksek olduğu bir kongre olması beni sevindiri-

yor. Yapacağımız işleri 
şekillendirip bir sıraya 
koyduk. Öncelikli hede-
fimiz ekonomik durumu 
düzeltmek. Ardından da 
ligin yeniden düzenlen-
mesi işini ele alacağız. 
Yabancı oyuncu sayısın-
da Türkiye’de olduğu gibi 
(2+1) düzenleme yapmak 
da planlarımızda var. Çok 
önem verdiğimiz konu-
lardan biri de sloganımız 

olan HEP BERABER’i hayata geçirip, herkes tara-
fından kullanılmasını sağlamak” diyerek düşünce-
lerini aktardı.

Voleybola bir ödül 
de FMV’den geldi

Genç Erkekler Dünya 
Şampiyonası Türkiye’de

Eraybar bir yıl daha İsveç 
Federasyon Başkanı

Kı
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a

Bu yılın ödül alanları şöyle:

• Yılın Sporcusu: Gülsüm Tatar (Boks Dünya ve Avrupa Şampiyonu)
• Yılın En İyi Futbolcusu: Alex De Souza
• Yılın Takımı: Vakıfbank Türk Telekom (Avrupa Şampiyonu ve 

Dünya Kulüpler İkincisi)
• Yılın Spor Adamı: Erol Ünal Karabıyık (Türkiye Voleybol Federas-

yonu Başkanı)
• Yılın Teknik Direktörü: Şahin Çatma (Yıldız Kız Voleybol Takımı 

Dünya Şampiyonu)
• Dünyada Yılın Sporcusu: Lionel Messi (Barcelona)
• Yılın Spor Yazarı: Hıncal Uluç (Fotomaç Gazetesi)
• Yılın Spor Programı: Maraton (Lig Tv)
• Yılın Genç Yetenek Ödülü: Hazal Sarıkaya (Yüzme)
• 126. Yıl Özel Ödülü: Takım bazında Dünya Şampiyonu Yıldız Kız 

Milli Takımı, Ferdi bazda Kayak Milli Takım merhum sporcusu Aslı 
Nemutlu.

• Hizmet Ödülü: Fatih Terim (Galatasaray Futbol Takımı Teknik 
Direktörü)

• Hayat Boyu Başarı Ödülü: Naim Süleymanoğlu (Dünya ve Olimpi-
yat Şampiyonu halterci)

• Başarı Ödülü: Abdullah Avcı (A Milli Takım Teknik Direktörü)
• Onur Ödülü: Sinan Erdem (Türkiye Milli Olimpiyat Komitesi 

merhum Başkanı)
• Fair Play Ödülü: Erhan Yavuz (Jokey)
• Efsane Golcüler Ödülü: Feyyaz Uçar, Aykut Kocaman, Tanju 

Çolak, Ali Gültiken, Rıdvan Dilmen, Hami Mandıralı.
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Voleybolda rekabet arttı, 
çıta yükseldi
Aroma Bayanlar Voleybol Birinci Liginde 2011-2012 sezo-
nunu şampiyon tamamlayan Eczacıbaşı Vitra’da Kulüp 
Başkanı Faruk Eczacıbaşı, Türkiye’nin kadınlar voleybolun-
da üst düzey bir noktaya geldiğini belirterek, “Bu sistemi 
devam ettirebildiğimiz takdirde Avrupa’da da dünyada da 
başarılı olabiliriz” dedi.
Uzun yıllar tek başlarına başarılar elde ettiklerini, ancak lig-
de artık çok güçlü takımların bulunduğunu hatırlatan Ec-
zacıbaşı, “Biz Eczacıbaşı olarak uzun yıllar şampiyonlukları 
tek başımıza aldık. Körlerin içinde tek gözlü gibiydik. An-
cak bundan sonra böyle olmayacak. Kıran kırana maçlar, 
kıran kırana finaller yaşanacak. Her geçen sene bayanlar 
voleybolunun daha üst noktalara tırmandığını göreceğiz’’ 
diye konuştu. Faruk Eczacıbaşı, sözlerini şöyle tamamladı; 
“Çıta çok yükseldi. Bütün takımları denk görüyorum. Bu 
sene biz şampiyon olduk, gelecek yıl başkası olabilir; ama 
umarım biz oluruz. Bu yol zorlu olacak. Fakat bu yol, bize 
kendimizi Avrupa ve dünya çapında göstermemiz için çok 
güzel bir yol. Bu sistemin başarılı ve güzel işlediğini tüm 
dünyaya göstermemiz gerekiyor.’’

“Gelin olmuyorum, 
voleybol oynuyorum”
Güroymak Gençlik Hizmetleri ve Spor Müdürlü-
ğü, erken yaşta evliliklerin önüne geçmek için, 
genç kızlara yönelik hazırlanan ’’Gelin Olmuyo-
rum Voleybol Oynuyorum’’ projesi hazırladı.
Projeyle, genç kızların erken yaşta evlendirilme-
sinin önüne geçilmesi, eğitim ve sportif faaliyet-
lere katılması amaçlanıyor.
Güroymak Gençlik Hizmetleri ve Spor Müdürü 
Şahin Kardaş, erken yaşta evlilikleri ortadan kal-
dırmak amacıyla, ’’Gelin Olmuyorum Voleybol 
Oynuyorum’’ projesini hazırladıklarını söyledi.
Projeyi SODES’e sunduklarını ifade eden Kar-
daş, şunları kaydetti:
“İlçede 4 yıldır bölgesel liglere katılan bayan vo-
leybol takımımız bulunuyor. Takımda 20 genç 
kızımız var. Diğer kızlarımızı da voleybola teşvik 
etmek amacıyla ‘Gelin Olmuyorum Voleybol Oy-
nuyorum’ projemizi hazırladık. Kızlarımızı genç 
yaşlarda sportif faaliyetlere çekmek istiyoruz. 
Kızlarımızı eğitim ve sosyal aktivite anlamında 
belirli bir yerlere getirmeyi planlıyoruz.’’
Bölgede özellikle kız çocuklarının ilköğretimden 
sonra evlendirildiğine dikkati çeken Kardaş, ko-
nuşmasını şöyle sürdürdü:  
“Projenin kabul görmesiyle bayan voleybol takı-
mımıza, 40 genç kızımızı dahil edeceğiz. Ardın-
dan, daha farklı projeler de yapacağız. Bayan 
futbol takımını da kurmayı planlıyoruz. Bunu da 
başaracağımıza inanıyorum.’’
Voleybol takımındaki kızların tamamının Güroy-
maklı olduğunu belirten Kardaş, play-off’a çık-
tıklarını ve Erzincan’daki maçlara katıldıklarını 
kaydetti.

Yıldızlara bir ödül de 
TASKK’tan
Türkiye’nin en büyük sivil toplum kuruluşla-
rından biri olan Türkiye Amatör Spor Kulüpleri 
Konfederasyonu (TASSK), amatör sporun gelişi-
mi için gönül verenleri ve başarı gösteren spor-
cularını ödüllendirdi.
Türkiye Amatör Spor Kulüpleri Konfederasyo-
nu (TASKK), bu yıl da gelenekselleşen “2011 En 
11 Spor Ödülleri’ni, “TASKK Onur Kurulu Özel 
Ödülleri’ni ve 81 İlde En İyi Spor Yöneticileri 
Ödülleri’ni sahiplerine teslim etti.
İstanbul Lütfi Kırdar Kongre Merkezi’nde Genç-
lik ve Spor Bakanı Suat Kılıç, İstanbul Valisi Hü-
seyin Avni Mutlu, Spor Genel Müdürü ve TASSK 
Başkanı Mehmet Baykan, Spor Genel Müdür 

Yardımcısı Tamer Taşpınar  ve tüm amatör spor dallarına ait fede-
rasyon başkanlarının katılımıyla gerçekleştirilen ödül töreninde, 
Türkiye amatör sporuna destek veren isimler ve amatör kulüpler-
de spor hayatına başlayarak bugün profesyonel olmayı başarmış 
sporcular ödüllendirildi.

 İmkân verilirse başarı gelir

Gençlik ve Spor Bakanı Suat Kılıç yaptığı konuşmada, “Avrupanın 
ve dünyanın her yerinde başarılı olan ve bizi gururlandıran tüm 
sporcuları tebrik ediyorum. İmkân verilirse bu millet sporda başa-
rıyı getirir, bu genetik olarak insanımızın yapısında var. Tükiye’nin 
son 10 yılında spordan gelen bir Başbakan var, bu sporun her ala-
nında kendini hissettiriyor. Asıl hedefimiz spor yapan bir toplum 
yaratmak olmalı. İster öğrenci ister çiftçi ister iş adamı ister ev 
kadını olsun spor yapan bir toplum yaratmak zorundayız. Araş-
tırmalar gösteriyorki spora yapılan 1 liralık harcama 3 liralık sağlık 
hizmeti olarak geri dönüyor. Toplum olarak, başkanlık olarak, yö-
neticiler olarak bunu hedeflememiz lazım” dedi.

Kısa Kısa
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Biraz yakın tarih bilgisi...

2011 fena geçmemişti, Allah’a şükür.

Yıldız Sultanlar marifetiyle ufak tefek bir Avrupa 
Şampiyonluğu, minyon bir Dünya Şampiyonluğu, ef-
ten püften bir Olimpik Gençlik Üçüncülüğü, Filenin 
Yıldız Aslanları pençesiyle pötikare bir Olimpik Genç-
lik Şampiyonluğu, Filenin Sultanları eliyle mikrosko-
bik bir Avrupa Üçüncülüğü..

Kıt kanaat işte. Bunlar da başarı mı allâsen?

Yine de Allah bereket versin. Kendi yağımızda kavru-
lup gittik işte.

Biraz da çok daha yakın tarih ve çok yakın gelecek 
bilgisi...

Yani 2012 mevzuları...

Filenin Genç Aslanları Avrupa Şampiyonası için bir 
vize daha aldı.

Filenin Sultanları “Olimpiyatlar Sultan görsün.” deyip 
Kıta Elemesine geleni gideni çitiledi, bir vize de o aldı.

Plajın Aslanları Olimpiyat için diş gösterdi Alanya’nın 
kumunda.

Filenin Sultanları hem Dünya Grand Prix’sinde, hem 
Avrupa Liginde uçanı kaçanı tebasına katmakla 
meşgûl.

Filenin Aslanları, süt emecek kadar gençleştirilmiş 
kadrolarıyla yenile yenile yenmesini öğrendiler de 
“Yahu, Avrupa Ligi Finalinde ilk gün Çeklerle karşı-
laşmasak.” diye sızlanırlarken şimdi “Koyverin, gelen 
gelsin.” demeye başladılar.

Aha, Haziran’ın sonunda onlar da Avrupa Ligi Şampi-
yonluğu için ter döktüler ve bize Avrupa İkinciliğine 
sevinme hakkı bile vermediler. Bir sayıyla Arupa Ligi 
Şampiyonluğu kaçtı çünkü. Tek bir sayıyla...

Filenin Genç Sultanları Ağustos’ta Avrupa Şampiyon-
luğu tacı giyme törenlerine katılacak Ankara’da.

İzmir Atatürk Voleybol Kompleksine kavuştu Türk 
Voleybolu.

Bugün yarın Bursa Cengiz Göllü Voleybol Kompleksi-
ne de kavuşmuş olacak.
Oldu mu sana dört büyük şehirde dört büyük ulusla-
rarası kompleks?
Oldu.
Dünya Şampiyonası, Avrupa Şampiyonası da düzenle-
yebilir misin artık?
Düzenleyebilirsin.

Dur daha... Alt yapı var sırada... Derin dalga geliyor 
kıyıya doğru. Türk Voleybolu, topraktan aksi aksi baş 
veren filizlerin istilasına uğrayacak beş vakte kadar. 
Bu derin dalga tsunami gibi vuracak voleybol yurdu-
nun kıyılarına; ama yıkmayacak; sporcu profilini yuka-
rıya doğru tırmandıracak.

Sezgin KAYMAZ
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Sonrasında Olimpiyatlara gidecek Sultanlarımız. 
Olimpiyatlar Sultan görecek, evet.

Seyreyle şenliği.

Biraz da kehanet şimdi...

Biz, bugün, yarın ve öbürgün, ağzımızla kuş tutsak, 
yine ağzımızla yolup ayıklayıp pişirip ikram etsek dahi 
gölgesiyle dalaşan üç beş kurnazın heder etme çaba-
larına malzeme olmaya devam edeceğiz.

Kurnaz, fermuarı açık kalmış çadırdan çıkar gibi çıka-
cak her yerden ve; “Bu federasyonun otuz sekiz yan-
lışını saydım, sekiz de doğrusunu.” diyecek.

Artık ona acımaktan yorulduğumuz için bıkkın bıkkın 
güleceğiz.

Fırlayacak yırtık jartiyerden fırlar gibi, “Federasyon 
halkı kandırıyor. İzmir’dekiler Filenin Sultanları değii-
il.” diye bağrışacak.

Haydi buyur. Ne diyeceksin? “Filenin Sultanlarının 
Türk Bayan Voleybol Milli Takımları olduğunu biliyor-
duk da, isim tescilli olduklarını bilmiyorduk. Durumu 
ne edip de düzeltsek ki? Meselâ “İsminiz Eda değil-
se sizden sultan olmaz Özge, Gözde ve Büşra. Kusu-
ra bakma.” mı diyecektik koskoca saltanata? İçlerin-
de Genç Milli Takım yaşında kaç tane vardı ki hapşera-
nın buyurduğu gibi “Genç Sultanlar” diyecektik? De-
sek asıl o yalan olacaktı. O zaman halkı kandırmış ola-
caktık asıl. Öyle ya; Grand Prix’dekiler sultan olduğu-
na göre Avrupa Ligindekiler halayık mı olacaktı?

Dediğim gibi, o şahıs ve onun gibileri için üzülmekten 
çok yorgun düştük. Durum murum düzeltmeyeceğiz 
bu yüzden. Hazin hazin güleceğiz.

Bir de medet umanlar var bu kurnazlardan. Onların 
vaziyeti daha hazin.

“Aloo... Sayın Kurnaz... Var ya, nooldu biliyo mu-
sun...” deyip mahalle karıları gibi dedikodu yetişti-
ren, “Bir dost.” diyerek telefonu kapattıktan sonra 
ahizenin ağızlığına sardıkları beyaz mendilleri ceple-
rine devşiren kurnazlardan tutun, alenen ulaklığa so-
yunmuş kurnazlara kadar ne çeşit kurnaz ararsanız 
hepsinden var.
Biz sanki bilmiyoruz.
Biliyoruz da çok umurumuzdaydı sanki.
Ne ettik ki biz bunlara?
Göreve geldik.
Düşündük.
Eksikleri saptadık.

Araştırdık, soruşturduk, meselelerle çözümler arasın-
da ilişki kurduk.

Çözümsüzlüğe sebep olacak her türlü illiyet bağın-
dan kurtulduk.
Üretime geçtik.
İş üretimine.

Ürettik de ürettik. Önümüze çıkan engellerin yüzde 
birini rüyasında görse altını ıslatacak Kurnaz Bey, biz 
ürettikçe bizden nefret etti.

Doğal karşıladık.

Çünkü ortaya eleştirilebilecek konular atıyor, taşla-
nabilecek sırça saraylar dikiyor, ağızları sulandırabile-
cek variyetler yaratıyor, adamı imrendirecek, yutkun-
maktan umsuruk edecek başarılar, kıskançlıktan çatır 
çatır çatlatacak tesisler, alt yapıda her derde deva fi-
danlar üretiyorduk. Uslu durmuyorduk biz hiç.

Duracağa da benzemiyoruz doğrusu.

Tarih bilgisi ve kehanetten sonra felsefe ile devam et-
mek isterim.

Şöyle...

İnsanoğlu, yine insanoğlunu göstererek bana şunla-
rı söyledi:

“Korkunç bir düşmanım var. Adam kendini nerede 
olsa benim kadar kuvvetli, benim kadar dikkatli, be-
nim kadar canlı gösteriyor. Durmadan beni gözet-
liyor. Şöyle bir toparlanayım desem hemen karşıma 
dikiliyor. Gözüme uyku girmez oldu; çünkü onun da 
uyuduğu yok. Benim kadar sakin, benim kadar azimli. 

Hücum etmesini bekliyorum; ama bekle bekle, ta-
hammülüm de kalmıyor giderek. Dayanamayıp ben 
hücum ediyorum, kolumu kaldırıyorum; tam zamanı-
nı kollamış gibi o da kaldırıyor. Sanki ben ne düşün-
sem o da aynı zamanda aynı şeyi düşünüyor. Benden 
nefret ediyor, her şeyimiz aynı olduğuna göre hisle-
rimiz de aynıdır; kendimden biliyorum. Kavgalı oldu-
ğumuzdan beri nefretini daha iyi hissediyorum. Bana 
benziyor diye seveyim diyorum, aklıma bir soru ge-
liveriyor hemen: İnsanoğlu benzerlerini sevebilir mi?

Vaktiyle bana; aynı şeyleri düşünenlerin iyi anlaşabi-
leceklerini söylemişlerdi. Ama düşüncelerimiz eğer 
isteklerimizse, aynı şeyleri düşündüğümüzde ortaya 
bir kavga, çekişme çıkmaz mı? Ne düşünüyorsun bu 
amansız düşmanım hakkında?”

Üzülerek ve acıyarak dinlemiştim onu; cevap verme-
yecektim aslında ama dayanamadım. 

“Ne düşünebilirim ki...” dedim ona, “... bu gösterdi-
ğin şey senin gölgen yahu...”

Fransız deneme yazarı ve filozof Emile-Auguste 
Chartier’yi anasım gelmiş demek ki. 

“Eskiler yıldızların bir çember etrafında döndüğünü 
sanırlarmış; bu yüzden de işleri pek öyle kötü gitmez-
miş.” diyen filozofu.

Yani; “Azıcık aşım - kaygısız başım!” kâinatında bö-
bürlene böbürlene dolaşan zevât-ı kirâm, aş çoğalıp 
başın kaygısı artar artmaz “Küçük dağları ben yarat-
tım!” deme şansını hepten kaybedeceği için varlığını 
önemli gösterecek sebepler aramaya koyulur. Lâkin, 
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cidden önemsiz biridir, bu yüzden dişe dokunur bir 
sebep bulamaz. Bulamayınca da çaresiz, önemli ola-
bilmenin, en azından kendini önemli hissedebilmenin 
tek kuytusuna sığınır: Kavgaya...” diyen filozofu.

“Alain” adıyla maruf Emile-Auguste Chartier, kav-
ga ve savaşların, insanoğlundaki ahlâki sorumluluk 
duygusunu ve vicdani umdeleri zedelediğini ileri sü-
ren, çekişme ve sürtüşmenin her türlüsünün insan-
lığı dibe çektiğini iddia eden, çağdaşlarının aksine, 
gelişmenin anasının çatışma değil “karılma - kaynaş-
ma” olduğunu cansiperâne savunan bir barış dostu, 
bir derviş Avrupalıdır.

 Mal varlığı, mülk varlığı, varlık ve marka değeri, spor-
cu ve başarı üretme potansiyeli bakımından dünya-
nın en büyük voleybol federasyonu olduk biz. Bir 
defa duydunuz, gördünüz mü bu Federasyonun Baş-
kanının; “Biz yaptık!” dediğini?

Dünyanın en büyük Voleybol Federasyonunun Baş-
kanının, “Bizim Başkan”ın öncellerine teşekkür et-
mediği, geçmiş Federasyon personeli dahil tüm ca-
miaya şükranlarını sunmadığı bir tek başarı, bir tek 
açılış, bir tek imza töreni, bir tek röportaj hatırlıyor 
musunuz?

“Onların yapamadığını ben yaptım.” dedi mi hiç 
Başkan?

Hem üretip hem koruyup kollayıp; hem de koruyup 
kollamasını bilenlere ardına kadar açmadı mı Fede-
rasyonun kapılarını? 

Baktığınız zaman Türkiye Voleybol Federasyonuna; 
o devasa tabelanın harf aralarında “Mal sa-
hibi, mülk sahibi, hani bunun ilk sahi-
bi?” yazısını görmediniz mi hiç?

Başkandan; “Ya benimsin, ya top-
rağın!” arabeskinin bir gamını, 
bırakınız gamı, bir notasını işi-
tebildiniz mi siz? Odasının ka-
pısını da cep telefonunun nu-
marası gibi 24 saat açık tut-
madı mı dosta düşmana?

Hiç bir şey yapamıyorsan, bu mütevazı ustanın terini 
silmek, hadi onu da yapamadın diyelim, bu görkem-
li yapının harcına karılarak gerçekten var olmak yeri-
ne, varmış gibi yapabilmek için adamın elindeki mala-
ya vurup ya da diktiği binanın önüne çöp döküp kaç-
mak niye?

Senin yıldızın çemberin etrafında dönecek, sini kıçlı 
dünyan da öküzün boynunda duracak kadar küçük-
se; ufkun, bizim göğe dayadığımız hayal merdivenine 
bir basamakcık çıkmayı bile çok görecek kadar darsa, 
otursana oturduğun yerde.

Kurduğun cümlelerin ilk harfinden itibaren minder-
den mindere çalınan sırtına artık rahat huzur versene.

Keyfine baksana küçük dünyanda.

Bu düğünün tadını kaçırmak için çırpınmaktan 
vazgeçsene...

Neyse... Ne bu tipler bu komplekslerinden kurtulabi-
lirler, ne de biz yolumuzdan döneriz.

Ne demiş atalarımız; “Deli deliden, gassal ölüden an-
lar.” Bunların bile dilinden anlayanlar var demek ki... 
Allah’tan hayırlısı.

Aslında bu yazıda voleybol bilgimi konuşturmaya az-
metmiştim. Böylelikle bir nebze de olsa “Voleybola 
dışardan gelen pis herif” imajını yıkabilecek, Voley-
bol Camiasına hayırlı ve uğurlu yorumlarımla yeni bir 
İskele Alabora fenomeni sunabilecektim.

Gelgelelim, dergimizin patronu Hasan, benim voley-
bol yorumları yapacak kadar voleybol öğrenmem için 

gerekli olan altmış seneyi göze alamayıp “Yaza-
caksan yaz şu yazını. Yoksa fena olacak bak!” 

dediği ve mızırdanmalarıma kulak asma-
yıp Alain’i burnuma dayadığı için bu ya-

zıyla kifayet etmek zorunda kaldım.

Bir barış filozofu olan Alain’den 
demlenmişken, çayı Mevlânâ’dan 
içmemek olmaz.

Bir mi taş yontan el ile elmas yon-
tan el?
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Plaket töreninden önce, Başkan Karabıyık ve ve voleybola yaptı-
ğı hizmetleri anlatan bir sunu yapıldı. Sununun fon müziği olarak, 
Karabıyık’ın bestelediği bir eserin kullanılması Başkan Karabıyık’ı 
duygulandırdı.
Sunudan sonra kürsüye çıkan Başkan Erol Ünal Karabıyık, “Voley-
bol için çalışmaktan müziği unuttuğumu hatırladım. Fonda duyun-
ca çok duygulandım” dedi.
Türkiye Voleybol Federasyonu olarak bir çok esere imza atıldığı-
nın, gösterilen slaytta da yer aldığını hatırlatan Başkan Karabıyık, 
“Ama çok köklü bir temel devraldık. Bizden önce göreve gelenler 
çok sağlam bir temel atmışlardı. Biz de onun üstüne çıktık.” diye 
konuştu.
Başkan Karabıyık, başarmak için önce inanmak sonra da çalışmak 
gerektiğini ifade etti.
Konuşmalardan sonra törenin soru-cevap kısmına geçildi.
TRT Spor Spikeri Erdoğan Arıkan, bir öğrencinin, “Türk futbolun-
da eksik olan nedir?” şeklindeki sorusuna “Yönetici eksikliği” yanı-
tını vererek şöyle devam etti:
“Vizyonu, misyonu olan yöneticilerle spor daha da ileri gider. Tür-
kiye Voleybol Federasyonu Başkanı Erol Ünal Karabıyık nitelikli yö-
neticilerin neler yapabileceklerine en iyi örnektir.”
Arıkan, “İsteyip de konuk olarak alamadığınız kimse oldu mu?” 
şeklindeki soruyu, “Benim programım konuklu değil. Sadece çok 
önemli olaylar olduğu zaman konuk alıyorum. Başkan Karabıyık’ı 
hem olimpiyat elemelerinden önce hem de olimpiyat vizesi alın-
dıktan sonra konuk ettim” örneğiyle yanıtladı.

En çok altyapı projelerini önemsiyorum

Başkan Karabıyık, bir öğrencinin sorduğu “Altyapı faaliyetleri 
yapıyor musunuz” şeklindeki soruya ayrıntılı yanıt verdi. “Yaptı-

ğımız işler için en çok altyapı oluştur-
maya önem veriyorum” diyen Başkan 
Erol Ünal Karabıyık sporcu tarama-
ları, il karmaları, TVF Spor Lisesi’nin 
işleyişi hakkında detaylı bilgi vererek, 
“İki jenerasyon sonrasının Yıldız Milli 
Takımı’nın çatısı şimdiden belli. Onları 
dönem dönem kampa alıyoruz, Mil-
li Takım antrenörleri ile çalışıyorlar” 
dedi.
TVF Başkanı Erol Ünal Karabıyık, milli 
takımlarda yer alan sporcuların eğitim-
lerinin de sıkı takip altında olduğunu 
ilave etti.

Ödüller verildi

Mini panelden sonra ödül törenine ge-
çildi.
Türkiye Voleybol Federasyonu Başkanı 
Erol Ünal Karabıyık, okul bünyesinde 
yapılan voleybol turnuvasında ilk üçe 
giren takımların kaptanlarının ödülleri-
ni, Dünya ve Avrupa Şampiyonu Yıldız 
Kız Milli Takımının başarılı liberosu Di-
lara Bağcı ile birlikte verdi.
Erdoğan Arıkan da Türkiye Üçüncüsü 
ve Dünya Beşincisi Masa Tenisi Takımı-
nın ödüllerini takdim etti.
Öğrenciler arasında düzenlenen an-
kette “En Başarılı Federasyon” seçilen 
Türkiye Voleybol Federasyonu adına 
Başkan Erol Ünal Karabıyık ve “En İyi 
Spor Spikeri” olarak seçilen Erdoğan 
Arıkan’ın ödülleri Okul Müdürü Necibe 
Mokan tarafından takdim edildi.

En Başarılısı 
Voleybol

Ankara ve Türkiye’nin en prestijli okullarından Zübeyde Hanım Kız Teknik 
ve Meslek Lisesi öğrencileri Türkiye Voleybol Federasyonu’nu “En Başarılı 
Federasyon” olarak seçti. TRT spor spikerlerinden Erdoğan Arıkan da “En 
Başarılı Spor Spikeri” olarak ödüllendirdi.
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Ankara Altyapı Ligleri 
Madalyalarını Aldı

2011-2012 Ankara altyapı ligleri madalya tö-
reni Batıkent Spor Salonunda yapıldı.

Türkiye Voleybol Federasyonu Başkanı 
Erol Ünal Karabıyık, Başkan Vekili Ali Ser-
dar Tiryaki ile Yönetim Kurulu üyeleri Naz-
mi Bayamlığolu ve Kamuran Yazıcı’nın da 
katıldığı törenle, voleybolun Ankara’daki 
başarılı takımları bütün bir sezon boyun-
ca verdikleri emeğin karşılığını madalya ve 
kupalarla aldılar, sezonu mutlu bitirmenin 
haklı sevincini yaşadılar.

Tören Ankara İl Temsilcisi Ömer Ünal’ın 
takdim ve teşekkür konuşması ile başladı. 
Ardından A Bayanlar Avrupa Şampiyonası, 
Yıldız Kızlar Avrupa ve Dünya Şampiyona-
ları ile A Bayanlar Olimpiyat elemelerinden 
özetlerin sunulduğu video gösterisi izlen-
di. Ardından da madalya töreni yapıldı.

2011-2012 sezonunda dereceye giren takımlar şöyle:
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Küçük Erkekler

1.TVF Spor Lisesi

2.Çankaya Belediyesi ANKA

3.Eryaman Voleybol

Yıldız Erkekler

1.TVF Spor Lisesi

2.Halkbank

3.TED Kolejliler

Genç Erkekler

1.Ziraat Bankası

2.Maliye Milli Piyango

3.Halkbank

Küçük Kızlar

1.Gazi Üniversitesi

2.Tevfik Fikretliler

3.Vakıfbank

Yıldız Kızlar

1.Vakıfbank

2.Karayolları

3.TED Kolejliler

Genç Kızlar

1.İller Bankası

2.Karayolları

3.Vakıfbank
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Değerli Voleybol Ailesi,

Dergimizin bu sayısında, bir dizi başarı, mücadele öyküsü sıralayabilir; yoğun, 
dolu dolu bir voleybol sezonunun ardından teşekkürlerle, açıklamalarla dolu 
bir özet verebilirdim.

Örneğin, her birine paragraflar, sayfalar ayırmak pahasına, bir sezonunu daha 
geride bırakan Plaj Voleybolu Ligimizden, Avrupa Kupalarında artık neredey-
se birbirleriyle yarışır hâle gelen kulüp takımlarımızdan, Fenerbahçe Univer-
sal Bayan Voleybol Takımının üç yıldır devam eden zirve yürüyüşünü Şampi-
yonlar Ligi Şampiyonluğu ile taçlandırışından uzun uzun söz edebilir,

Alınan Avrupa Kupası sonuçlarını afişe edip bir sene öncekiyle mukayese ede-
rek; Federasyonumuzun 2009’da aldığı “OYUNDA EN FAZLA 2 YABANCI” 
kararının, bazı kulüp ve kişilerin iddia ve kehanet ettiği gibi Türk Voleybolu-
nun uluslararası yüzüne negatif değil, aksine çok pozitif yansıdığından dem 
vurabilirdim.

Lig ve kupa sezonu öyküsünden sonra Milli Takımlarımıza dönüp Ankara’da 
yapılan elemeleri geçerek bir kez daha Avrupa Şampiyonası Finallerine katıl-
ma hakkı elde eden Genç Erkek Milli Takımımızdan bahsedebilir,

Ardından, 1-6 Mayıs tarihlerinde Ankara’da yaşadığımız, Sultanlarımızın ger-
çeğe dönüştürdüğü, takım sporlarının 52 yıllık Olimpiyat rüyasını konu ede-
bilir, Olimpiyat yolculuğuna çıkmayı kafasına koymuş Sultanlarımızın önüne 
dikilen tüm takımları eşi benzeri görülmemiş bir ses duvarıyla çökerten, yüre-
ği sevgi dolu voleybol seyircisine sayfalar dolusu teşekkür edip; organizasyon 
yeteneğiyle dünyaya parmak ısırtarak bir başka başarı öyküsüne daha imza 
atan Türkiye Voleybol Federasyonu personelini uzun uzun övebilir,

Dünya Grand Prix’si ve Avrupa Ligi olmak üzere iki cephede birden savaşan 
Sultanlarımızın ısrarlı yürüyüşlerine, fedakârca mücadele edişlerine övgü 
dolu paragraflar ayırabilir, 

Bir başka Olimpiyat rüyasını gerçeğe dönüştürmek için Alanya’nın sıcak 
kumsallarında ter döken Plaj Voleybolu Erkek Milli Takımlarımızın, filede bir 
kez de Olimpiyat derecesi için yükselecek Sultanlarımızın, hemen ardından 
Ankara’da ve Polonya’da Avrupa Şampiyonluğu için mücadele edecek Genç 
Sultanlarımızın ve Genç Aslanlarımızın nasıl çalıştıklarını anlatabilir,

Bir önceki Liseler Dünya Şampiyonunu yenerek Dünya Üçüncüsü olan TVF 
Spor Lisesi Bayan Voleybol Takımını iltifatlara boğabilirdim.

Uluslararası standartlardaki tesislere erişme taahhüdümüzün üçüncü ayağı 
olan İzmir Atatürk Voleybol Kompleksinin açılışından perspektifler sunup; bir 
kez daha kendi törenine gelirmiş gibi koşarak gelen ve “55 Avrupa Federas-
yonu arasında Türkiye Voleybol Federasyonunun yanına yaklaşabilecek bir 
tek Federasyon yoktur.” diyerek performansımızı dünyaya “RESMEN” bir 
kez daha ilan eden Andre Meyer’e teşekkür edebilir,

Tüm bu başarılarla dolu süreci ödüllendirerek moral ve motivasyonumuzu 
artıran Türkiye Gazeteciler Cemiyetine, Türkiye Spor Yazarları Derneğine, sa-
yamayacağım kadar çok okul ve üniversiteye, Milliyet Gazetesine, Türkiye Ga-
zetesine bir taraftan şükranlarımı sunarken bir taraftan da bu desteklerinin 
bizler için ne kadar önemli ve değerli olduğunu açıklayabilirdim.

Hepsi tamam. Çokça yazıldı, çizildi, her bir başarı, hikâyesiyle, övgüleri ve ba-
şarıya rağmen artık alıştığımız, eleştiri adı altındaki kişiselleştirilmiş saldırılarla 

gazetelere, televizyon ekranlarına, internet 
sitelerine çokça taşındı.

Samimiyetle eleştirenlere de, kutlayıp sevinci-
mize ortak olanlara da teşekkür ediyor; bu ve-
sile ile çok kısa özetlemiş olduğum lige, tesis-
leşmeye ve milli takımlara dönük performan-
sımızın takdirini spor kamuoyuna bırakarak 
bir başka noktaya dikkat çekmek istiyorum: 
SİSTEM...

Türk Voleybolu, evet, kabuk değiştiriyor, ge-
lişiyor, büyüyor; üst düzeydeki ligleri aynı za-
manda dünyanın üst düzeydeki ligleri arasın-
da sayılıyor; milli takımları her kategoride hiç 
doymamacasına başarıdan başarıya koşuyor. 
Türkiye Voleybol Federasyonunun uluslarara-
sı standartların üstündeki tesisleri dört büyük 
şehrimizi kucaklıyor ve elbette tüm bu geliş-
meler beklenti çıtasını, değil sadece voleybol-
da, Türk Spor tarihinde dahi hiç olmadık irtifa-
lara yükseltiyor. Bu çok net durum, geçmişte 
“büyük başarı” sayılan birçok uluslararası 
derecenin bugün vasat bir başarı bile sayılma-
ması sonucunu, bu sonuç da “Nereye kadar?” 
sorusunu doğuruyor.

Örneğin, dünyanın en üstün voleybol ekolle-
rinden olan Bulgaristan ve Sırbistan’ın varlığı-
na rağmen bugün Balkan İkinciliği “başarısız-
lık” sayılabiliyor.

Örneğin, bir zamanlar genç ve yıldız kategori-
lerinde (özellikle erkeklerde) on yıllık dilimler-
le nasip olan Avrupa Şampiyonası katılımları 
bugün “başarı” değil, zorunluluk sınıfından 
sayılıyor.

Avrupa Ligi İkinciliği zaten “başarı” değil. Dün-
ya Grand Prix’sine katılmamak bir “başarısız-
lık” artık.

A Erkeklerde, doğrudan katılımlı 1967 Şam-
piyonasından 2007 yılına kadar rüyasını bile 
göremediğimiz Avrupa Şampiyonasına abone 
sayılıyoruz; katılamazsak bu da başarısızlık sa-
yılacak.

A Bayanlarda Avrupa ve Dünya Şampiyonası 
katılımları ise beklenti çıtasını bile aşmış, ade-
ta kesin kayıt yaptırmışız; katılamazsak büyük 
başarısızlık. Ancak bu çıtanın nereye yükseldi-
ğini gösteren bir başka parametre daha var. 
Artık Avrupa Şampiyonasında da Dünya Şam-
piyonasında da ilk dört dereceye oynaması 
bekleniyor Sultanların. Bu bile belki iyimser bir 
değerlendirme sayılabilir. Avrupa Şampiyo-
nasında bir kez ikincilik, bir kez de üçüncülük 
elde etmişiz çünkü. Olimpiyat katılım çıtası da 
yükseldiğine göre, bir dahaki Olimpiyatlara 
katılmamak demek, gözümüzün üstünde ka-
şımız var demek olacak; öyle görünüyor.

Başyazı

Erol Ünal KARABIYIK
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Kulüplerimiz kanatlanıp uçtu. Hangi kupaya baksanız en az bir 
Türk takımını yarı finale kadar yürümüş görüyorsunuz artık. Alın-
madık kupa bırakmıyor Türk Kulüpleri. Challenge Kupası, Cev Ku-
pası, Şampiyonlar Ligi Kupası, Dünya Kulüpler Kupası bugün Türk 
Kulüplerinin müzelerinde.

TVF Spor Lisesi Dünya Üçüncüsü oldu. Bundan böyle liselerde bı-
rakınız Türkiye İkinciliğini veya Türkiye Şampiyonluğunu, Dünya 
Dördüncülüğü bile başarı sayılmayacak.

Tesislerimiz uluslararası standartları yakalamış, biraz da aşmış 
durumda. Federasyonumuz, Bursa Cengiz Göllü Voleybol Komp-
leksinin de yakın zamanda katılımıyla Ankara, İstanbul, İzmir ve 
Bursa olmak üzere dört büyük şehirde her türlü uluslararası üst 
düzey turnuvayı, Dünya Şampiyonası dahil her türlü şampiyonayı 
göğüsleyebilecek kapasiteye sahip.

Türkiye Voleybol Federasyonu, Ankara’da 7 (Başkent Voleybol 
Salonu, Beştepe Voleybol Salonu, Selim Sırrı Tarcan Voleybol Sa-
lonu, Beştepe Plaj Voleybolu Kortu - Salonu, Başkent Kondisyon 
Merkezi, Volley Hotel Ankara, Olimpik Performans Laboratuvarı), 
İstanbul’da 5 (Burhan Felek Voleybol Salonu, Burhan Felek Plaj 
Voleybolu Kortu - Salonu, TVF 50. Yıl Voleybol Salonu, Burhan Fe-
lek Kondisyon Merkezi, Volley Hotel İstanbul), İzmir’de 4 (Atatürk 
Voleybol Salonu, Atatürk Plaj Voleybolu Kortları, Atatürk Kondis-
yon Merkezi, Volley Hotel İzmir), Bursa’da 3 (TVF Cengiz Göllü Vo-
leybol Salonu, Kondisyon Merkezi, Volley Hotel Bursa) ve nihayet 
Foça’da henüz devir teslim işlemleri yapılamadığı için devralama-
dığımız, ama tahsis protokolünü imzaladığımız Foça (CEV) Plaj Vo-
leybolu Merkezi olmak üzere 20 tesise hükmediyor bugün. Tüm 
bu tesislerde yer alan ve tesisler kadar bakım, hizmet ve personel 
gerektiren idari bina ve ofisleri de sayıya dahil etmiyorum.

Düşününüz; tesisiniz yoksa, eleştirilecek tesisiniz de yok demek-
tir. Bugün 20 tesisiniz var; yani eleştirilecek 20 hedefe sahipsiniz.

Avrupa, Dünya çapında başarılarınız yoksa, başarılı olamadığınız 
turnuvalarda dahi başarısız sayılmazsınız. Ama şimdi Dünya Dör-
düncüsü, Dünya İkincisi, Dünya Şampiyonu olmuş bir Yıldız Bayan 
Takımınız var.

Olimpik Gençlik Şampiyonu ve Avrupa Şampiyonalarına abone ol-
muş bir Yıldız Erkek Takımınız var.

Avrupa Üçüncüsü olmuş bir Genç Bayan Takımınız var.

Dünya Altıncısı, Avrupa İkincisi ve Avrupa Üçüncüsü olmuş, Dünya 
Grand Prix’sinde ilk dörde oynayan bir A Bayan Takımınız var.

Avrupa Şampiyonalarına abone olmuş, bugüne kadar yapılan 5 
Avrupa Ligi Dörtlü Finalinin Dördüne katılmış, iki kez Üçüncülük 
kupasına uzanmış bir A Erkek Takımınız var. 

Artık her geri derecede yerden yere vurulacaksınız demektir.

Geçmişte kulüplü milli takım antrenörleriniz varken bugün A ve 
Genç Milli Takımlarda istihdam ettiğiniz milli takım anrenörleriniz 
var; kadrolu masörleriniz, kondisyonerleriniz, fizyoterapistleriniz 
var.

Spor Genel Müdürlüğünün maaş verdiği personel yapısından 
çoktan sıyrılıp çıkmışsınız. İdari personel, salon ve otel personeli 
olmak üzere tamamen kendi bütçe kaynaklarınızla istihdam etti-
ğiniz (Milli Takm Antrenörleri dahil) 80 personeliniz var.

Bu, eskiye oranla en az yedi misli daha fazla iş üretme anlamına 
geldiği kadar, en az yedi misli daha fazla hata yapma, eleştirile-
cek iş üretme potansiyeline eriştiğiniz anlamına da gelir. Kimse hiç 
tesisiniz yokken 20 personelle iş gördüğünüzü dikkate almaz da 

20 tesisi 80 personelle (Bu sayıya milli takım antrenörleri, 
masör ve fizyoterapistler de dahildir) yaşatmaya çalışır-
ken dev binaların kapı eşiğindeki tozdan dolayı bile suçla-
nır, suçlanmasanız da ayıplanırsınız.

Ankara, İstanbul ve İzmir’de yaz kış açık voleybol okulları-
nız, bu alt yapı ocaklarında gece gündüz demeden voley-
bolcu olarak yetiştirmeye çalıştığınız kızlı erkekli 500’ün 
üzerinde miniğiniz var. Bu okulların masrafları, buralarda 
istihdam ettiğiniz alt yapı uzmanı antrenörleriniz var.

Bu, salt Federasyonunuzun çabalarıyla voleybolu bilen, 
seven yüzlerce çocukluk nüfusu her yıl ülkeye kazandırdı-
ğınız anlamına geldiği kadar, bu çabalara hiç girmediğiniz 
günlere nispetle 500 misli daha fazla eleştirileceğiniz an-
lamına da gelir.

Geçmişte 2 (Bayan/Erkek olmak üzere toplam 4) Liginiz, 
118 Lig takımınız vardı. Bugün 1’i Plaj Voleybolu Ligi olmak 
üzere 6 (Bayan/Erkek olmak üzere toplam 12) Liginiz, 365 
Lig takımınız var.

Yani yapmanız gereken çok daha büyük bir organizasyon, 
sağlamanız gereken çok daha akıl dolu ve akıcı koordinas-
yon, hoşnut etmeniz gereken çok daha fazla kulüp, do-
layısıyla çok daha fazla yeni nesil voleybolcu ve voleybol 
seyircisi, ama bir o kadar da çözülmesi gereken problem 
ve göğüslenmesi gereken eleştiriler...

Geçmişte yoktu; bugün İl Karmalarınız var. Başta Ankara 
ve İstanbul olmak üzere tüm Türkiye’yi okul okul, sınıf sı-
nıf tarayan yetenek avcısı İl Koordinatörleriniz, milli takım 
antrenörleriniz var. Talepleri, istekleri, ihtiyaç ve beklenti-
leri an be an artan, büyüyen binlerce çocuk, binlerce veli, 
binlerce eleştiri demektir bu.

Bugün, önceden voleybol topunu ancak uzaktan göre-
bilmiş 2.000 orta öğretim okulunda topuyla, filesiyle, 
direğiyle 2.000 nizami müsabaka setiniz, 12.000 nizami 
müsabaka topunuz, binlerce ilköğretim okulunda mini 
voleybol setleriniz ve sayısı 100 bini aşmış mini voleybol 
topunuz var. Bir oyuncağın dahi bir çocuğun hayatında 
neler ifade edebildiğini göz önüne alırsanız, bu yüz bin to-
pun voleybol sevgisini nesilden nesile nasıl katlayacağını 
daha iyi takdir edebilirsiniz. Tabii eleştirileri de.

Tüm bu saydıklarım, yapılanların küçük bir kısmıdır. An-
cak, bu yapılanlar sayesindedir ki, Türk Voleybolunun çıta-
sı çok, ama çok yükselmiş vaziyettedir.

Bu nedenle Türk Voleybolu, bugün sisteme ve disipline 
her zamankinden fazla ihitiyaç duymaktadır. İş görme 
performansınızı planlarınız, projeleriniz ve bu tasarımları-
nızı hayata geçirme kararlılığınız belirler. Tamamladığınız 
her işten sonra geriye bakıp gördüğünüz şeye strateji de-
nir.

Plan, proje ve stratejilerinizin koordinasyonu ise 
“SİSTEM”dir.

Türk Voleybolu, bugünkü seviyesine geçmişten bu güne 
görev alan Federasyon Başkanlarının açtığı yolda, attığı 
temelde ilerleyerek sistemli çalışmayla gelmiştir ve Türk 
Voleybol Camiası bu sistemin dejenere edilmesine izin 
vermeyecek kadar sağduyuludur.

Saygılarımla.
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Stoa, eski Yunan’da çarşı-pazar anlamına geliyor. 

Kemeraltı da diyebileceğimiz ‘stoa’nın, kemeraltın-
da toplanan filozoflarca kurulduğu söyleniyor. Stoa-
cılar doğaya uygun yaşamayı felsefe olarak edinmiş 
kısaca. Stoa ekolünün ünlülerinin biri Cicero, diğeri 
Sokrat.

Misal Sokrat… Karısı huysuz, bezdiren bir kadınmış. 
Kayınvalidesi ondan da beter. Tarihin en ünlü feyle-
soflarından Sokrat da çareyi Stoa’ya gidip dükkan 
dükkan dolaşıp esnafla söyleşip dert yanmakta bu-
lurmuş.

Giderek bu bir ekol olmuş. Sokrat ekolünde durma-
dan dır dır edip dert yananlara ‘stoacı’ deniyormuş.

Ortada bir üretim yok yani.

Günümüzde Yunanistan’ın düştüğü durumu bu stoa-
cılık geleneği ile ilişkilendirenler var.

Yargı şöyle: Stoacı gelenekten gelen Yunanlılar, 
Avrupa Birliğine girmenin de etkisiyle sürekli konu-
şup gülüp eğlenerek hayatın geçeceğine inandılar. 
Birçok Avrupa Birliği ülkesinden daha yüksek hayat 
standardına sahiplerdi. Özellikle Almanlar buna kar-
şı çıkıyorlardı. “Onlar üretip tasarruf yaparken Yu-
nanlı siestalarda, gece eğlencelerindeydi!”

Hayatlarını vıdı vıdı ile geçiriyorlardı.

Bu görüşlerin de aslında rivayet olduğu ortaya çıktı.

Durumun böyle olmadığını Prof. Dr. Korkut 
Boratav’ın bir köşe yazısından öğreniyoruz:

“Peki, Yunan halkı, kriz öncesinde hak edilmemiş bir 
rehavet içinde mi yaşamaktaydı?

Almanya’da ‘tembel Yunanlılar’ tevatürü yaygın-
laşınca sağduyulu kişiler uluslararası istatistiklere 
baktılar. Sonuç Almanları yalanladı: Yıllık çalışma sü-
releri bakımından Yunanistan 2 bin 120 saatle OECD 
ülkelerinin ikincisidir; sadece Kore’nin gerisindedir. 
Yıllık ücretli izin ortalama 23 gün; AB’nin en alt sıra-
larında.. Ortalama emeklilik yaşı 61.7; AB ortalaması-
nın üstünde…”

Ben de kendi görüşümü ekleyeyim:

Hasan Kulaç

TVF Basın Danışmanı

Yunanistan’ın üretim sahipleri ve 
emekçileri aklandığına göre, sorumlu-
luk, ülkelerin burjuvalarına veya dev-
letlerine aittir.

Sorabilirsiniz, “Bu kadar vıdı vıdı yap-
tın, voleybol bunun neresinde?”

Size söyleyeyim, voleybol yazının tam 
içinde.

Hatta kopya da vereyim.

Anahtar kelimeler: Üretim ve vıdı vıdı!

“Spesifik olarak voleybol”a gelirsek…

İçinde alın terinin, emeğin bulunduğu, 
şampiyonlukların yer aldığı bir dergi 
hazırladık.

Günümüzün 
‘STOA’cıları

Hayatlarını VIDI VIDI 
ile geçiriyorlardı...

Ed
itö

rd
en
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Avrupa’da tüm rakiplerini yenen, eleme ve final sürecini mükemel bir 
performans sergileyerek noktalayan Sarı-Lacivertli bayanlar Şampiyonlar 
Ligi Şampiyonu oldu

H
asan Kulaç

Fotoğraflar: M
ert Bülent U

çm
a

Değerli büyüğüm, sayın dostum Saf-
fet Eraybar (Ki, kendisi Olimpiyat 
elemelerinde bana yardımcı olmak 
için Ankara’ya gelmişti), yanında bir 
heyetle inceleme ziyaretinde bulun-
du. TVF Voleybol Lisesi, Federasyon, 
salonlar... Voleybola dair her yeri ge-
zip not aldılar. Yanlarında bir kaç ti-
şört getirmişlerdi, Ankara’da çocuk-
lara verdik. Üzerinde şöyle diyordu: 
“Voleybol hayatın gülen yüzüdür.” 

Bu yazıdan bahsettiğimde, Gazi Üni-
veritesi Bayan Takımı Antrenörü Dr. 
Cengiz Akarçeşme de “Bence Voley-
bol su, nefes, hayattır.” betimleme-
sinde bulunmuştu.

Sadede gelirsek, voleybolun yüzü-
müzü güldürmediğini, hayatımızın 
gülen yüzü olmadığını kim söyleye-
bilir? 

Yüzü asla gülmeyen bir kaç 
asık surat var, bunu son dü-
dük çaldığında gördüğümü 
de söyleyemeden geçemeye-
ceğim!

Voleybolun Türk spor yaşa-
mına katkıları tavan yaptı. 
Herkesin ortak görüşü şu: 
“Son yılların en büyük sportif 
olayı, A Bayan Milli Takımı-
mızın Olimpiyatlara katılma 
hakkını elde etmesidir!”

Konumuza dönersek...

2012 Londra Olimpiyatları Av-
rupa Kıta Eleme müsabakala-
rı, 6 günde 32 bin seyircinin 
salonda izlediği bir organi-
zasyondu. CEV’in resmi kayıt-
ları söylüyor bunu.

Olimpiyatlar 
Sultan görecek
2012 Londra Olimpiyat Oyunlarına katılma hakkı kazanarak Türkiye’nin 
52 yıllık özlemini dindiren A Bayan Milli Takım, Londra’nın puslu havasını 
aydınlatan bir ışık olmaya aday
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Salona giremeyenlerin bir kısmı Fe-
derasyona, bir kısmı Sezgin Hoca’ya, 
bir kısmı Sinem Hanım’a, bir kısma 
bana, Orhan’a, Bahri’ye kızdılar, yü-
züme telefon kapatanlar vardı.

Bazıları da tavşan dağa küsmüş mi-
sali gelmemiş!

Açılış Bulgaristan’la

A Bayanlar, kısa bir kamp döneminin 
ardından Bulgaristan maçıyla turnu-
vanın açılışını yaptı. “Bulgaristan mı, 
biz bunları rahat geçeriz!” ön görüş-
leri ile ama büyük ciddiyetle çıktık 
maça!

Bir kaza çok önemli yaralar açardı. 
Milli Takımımız buna izin vermedi. 
Takımımız şu kadroyla mücadele 
etti: Gözde (5), Bahar (11), Neslihan 
(10), Esra (18), Eda (6), Naz (3), Gi-
zem (L), Gülden (L)  69 dakika süren 
ve 3-0 kazandığımız karşılaşmanın 
setleri 25- 21, 25- 17, 25- 15  sona erdi.
Salonun dörtte üçünü dolduran ta-
raftarların desteği ile sahaya çıkan 

Millilerimiz Bulgaristan karşısında adeta şov yaptı. Sporcuları-
mızın hepsi üzerlerine düşen görevleri iyi şekilde yerine geti-
rirken, seyircilerden de maç sonuna kadar büyük alkış aldılar. 

Maç sonrası Kaptan Esra, duygularını şöyle dile getirdi, “Bi-
zim için ilk maç çok önemliydi. Arkadaşlarım da bunun bilin-
cindeydiler. Rakibin oyun taktiğini kısa sürede çözdük. Ona 
göre oynadık. Maçı alırken zorlanmadık. Arkadaşlarımın 
hepsi de görevlerini en iyi şekilde yaptılar. Hepsine teşekkür 
ediyorum. Şimdi yarınki Hırvatistan ile oynayacağımız maça 
bakıyoruz.”

Sırada Hırvatistan vardı

Maratonun ikinci günü rakip 
Hırvatistan, Avrupa Şampiyo-
nasından kalma bir rövanş ta-
lebimiz var. Maçı 3-0 kazana-
rak hem bu rövanş meselesini 
halledip hem de yarı finalin 
kapısını ardına kadar aralıyor-
duk. 

Takımımız karşılaşmayı Gözde 
(13), Bahar (2), Neslihan (13), 
Esra (8), Eda (6), Naz (3), Gi-
zem (L), Gülden (L), Cansu (3) ile oynadı.  

Yeterli taraftar desteğini yine yanında bulan Filenin Sultanları 
Hırvatistan’a nefes aldırmadı. Liberolarımız Gizem ve Gülden 
Hırvatistan karşısında da harikalar yarattı. Milli pasörümüz 
Naz yine klasını konuşturdu. Kaptan Esra manşetleriyle libe-
rolara yardımcı oldu. Smaçlarıyla da takımına sayıları kazan-
dırdı. Neslihan, Gözde ve Eda ile Bahar da hem bloklarıyla, 
hem de smaçlarıyla rakibini dağıttı. 

Sırada Almanya var

Evet, sırada Almanya vardı. Hani şu, hangi spor dalında yen-
sek olay yarattığımız sanayi ve spor devi, disiplin abidesi Al-
manya. Ama kızlarımız dev mev dinlemedi.

Almanya maçında Eda 
(9), Naz (5), Gözde (12), 
Bahar, (10), Neslihan 
(16), Esra (11), Gizem 
(L), Gülden (L) Cansu, 
Neriman (6), Polen (1) 
forma giydi.

3-1 kazandığımız mü-
cadelenin setleri 25- 
18, 16- 25, 23- 25, 28- 
30  sona erdi ve maç 
114 dakika sürdü.

 Ankaralı voleybol se-
verler bu maçta da Fi-
lenin Sultanlarını yalnız 
bırakmadı. Bu büyük 
desteği arkasına alan 
Sultanlar ilk seti kay-

İSTATİSTİK  
SAYI: 75- 53  
RAKİP HATADAN SAYI: 22- 18  
SERVİS: 74- 54  
SERVİSTEN SAYI: 7- 1  
HATALI SERVİS: 10- 13  
HÜCUM: 75- 75  
HÜCUMDAN SAYI: 36- 31  
BLOKTAN SAYI:  
MANŞET: 41- 64  
HATALI MANŞET: 2- 12   

İSTATİSTİK  
SAYI: 75- 53  
RAKİP HATADAN SAYI: 28- 18  
SERVİS: 74- 54  
SERVİSTEN SAYI: 4- 1  
HATALI SERVİS: 8- 15  
HÜCUM: 86- 77  
HÜCUMDAN SAYI: 35- 27  
BLOKTAN SAYI: 9- 7  
MANŞET: 39- 66  
HATALI MANŞET: 4- 15   
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betse de toparlanmayı ba-
şardı.

Ben ikinci set başlar-
ken, üç adım mesafeden 
Neslihan’ı gördüm. “Bizim 
mahallemizde nasıl set 
alırlar?” diyen bir ifadey-
le, bıçkın bir mahalleli gibi 
bakıyordu ki, kaybetme 
ihtimalimiz bana göre kal-
mamıştı, rahatladım.

Sultanlar seti kaybetme-
sine rağmen Ankaralı ta-

raftarlar durmadı. Sürekli tezahürat yaptı. Bu destekle sahaya 
çıkan Sultanlar, Almanlara salonu dar etti; üç set arka arkaya 
alarak Alman takımını şaşkına çevirdi. Takımla taraftar usta işi 
bir birliktelik oluşturdu.

Maç sonrası takım ve taraftarlar büyük sevinç yaşadı. Başkan 
Karabıyık sahaya inip yarı finale yengilisiz ve bir tek set vererek 
çıkan takımı tebrik etti.

Yeni rakip Rusya

Bir günlük dinlenmenin 
ardından başlayan yarı fi-
nallerde rakibimiz Rusya 
idi. Bir zamanların Dünya 
Şampiyonu bir voleybol 
ekolü Rusya…

Olimpiyat yolunda dev bir 
adım daha atmak istiyor-
sak eğer, bu dev rakibi de 
geçmeliydik.

Gözde (13), Bahar (10), 
Neslihan (21), Esra (3), Eda (9), Naz (9), Gizem (L), Gülden (L) 
Polen (2), Özge, Neriman (19) kadrosuyla oynadık maçı.   Mü-

cadele 114 dakika sürdü. Maçı 3-1 (26- 28, 26- 
24, 25- 16, 25- 21) kazandık, finaldeydik.

Yine seyircimiz, yine kızlarımız, yine protokol, 
yine TVF peroneli, yine basınımızla güç oluş-
turduk. Rusya ilk seti alsa da maçın çekişmeye 
açık olduğu belliydi. Kızlarımız yılmadı, biz de 
Anadolu deyimiyle ibiğimizi bırakmadık. Maçın 
son düdüğü çaldığında, planlandığı gibi final-
deydik. Hoş bir duyguydu. Yine tatmak isterim 
doğrusu.

Maç sonu büyük sevinç yaşandı. Başkan Erol 
Ünal Karabıyık sahaya indi sporcuları tek, tek 
tebrik etti. Sporcular final maçını da kazanıp 
Olimpiyatlara gideceğiz sözü verdiler.

Polonya ile final 

Almanya’yı geçen Polonya rakibimiz olmuştu. 
Bir açık hesap da onlarla vardı, 2003’te Anka-

İSTATİSTİK  
SAYI: 75- 53  
RAKİP HATADAN SAYI: 28- 18  
SERVİS: 74- 54  
SERVİSTEN SAYI: 4- 1  
HATALI SERVİS: 8- 15  
HÜCUM: 86- 77  
HÜCUMDAN SAYI: 35- 27  
BLOKTAN SAYI: 9- 7  
MANŞET: 39- 66  
HATALI MANŞET: 4- 15   

İSTATİSTİK  
SAYI: 102- 89  
RAKİP HATADAN SAYI: 16- 35  
SERVİS: 101- 90  
SERVİSTEN SAYI: 6- 2  
HATALI SERVİS: 12- 5  
HÜCUM: 161- 132  
HÜCUMDAN SAYI: 64- 43  
BLOKTAN SAYI: 16- 9  
MANŞET: 85- 89  
HATALI MANŞET: 6- 13   

İSTATİSTİK  
SAYI: 92- 98  
RAKİP HATADAN SAYI: 27- 28  
SERVİS: 93- 97  
SERVİSTEN SAYI: 7- 3  
HATALI SERVİS: 14- 10  
HÜCUM: 125- 128  
HÜCUMDAN SAYI: 45- 52  
BLOKTAN SAYI: 14- 15  
MANŞET: 87- 79  
HATALI MANŞET: 11- 8  
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ra’daki Avrupa Şampiyonasından kalan. 
Sporda kin olmaz ama bu rövanş heyeca-
nıydı.

2003’ten bu yana köprünün altından çok 
sular geçti. Türkiye’nin gidip tatmadığı or-
ganizasyon kalmadı. Sırada Olimpiyat var-
dı ve o tarihi oyunlar Sultanları görecekti. 
Polonya’yı takdir etmekle birlikte işimizin 
Rusya maçından daha kolay olacağına ina-

2003’ten bu yana köprünün altından çok 
sular geçti. Türkiye’nin gidip tatmadığı or-
ganizasyon kalmadı. Sırada Olimpiyat var-
dı ve o tarihi oyunlar Sultanları görecekti. 
Polonya’yı takdir etmekle birlikte işimizin 
Rusya maçından daha kolay olacağına ina-

nanlardandım. Final, 8 bin seyircinin salondan, bir 
kaç bininin dışarıdan, Sports TV ekranlarından mil-
yonların desteği ve dualarıyla başladı.

Öncelikle söylemeliyim ki, çok insan küstürdüm, 
kırdım. Davetiye ve bilet yoktu. Yoktu, çünkü yer 
yoktu. TRT’den Güven Göktaş aradan onca zaman 
geçmesine rağmen halen söyleniyor. 

Vakti çok olan kısa yazarmış; 52 yıllık rüyayı gerçek-
leştiren maçı kısaca özetleyeyim, gerisini fotoğraf-
lara bırakacağım.

3-0 kazandığımız karşılaşmanın setleri 25- 22, 25- 22, 
25-19 sona erdi. Mutluyduk, gururluyduk, Olimpi-
yattaydık. Polonya takımı, “Seyirciyle başedeme-
dik” dese de bizim takımın seyircisi ile ayrısı gay-
rısı yoktu ki, biz böyle bir takımdık. Ben yine gurur 
dolu, ağlıyordum.

2012 Londra Olimpiyatlarına vize alan (A) Milli Ba-
yan Voleybol Takımı, hem Türk voleybol tarihinde 
bir ilke imza attı hem de 52 yıldır takım sporlarında 
olimpiyatlara katılamayan ülkemizin bu özlemine 
son verdi.

Kutlama gecesi pasta 
ile sona erdi. 

Başkan Karabıyık, Motta ile Fidayda 
oynarken, başarmanın haklı sevincini 
yaşıyordu.

• Gözde (10), 
• Bahar (6), 
• Neslihan (14), 
• Esra (2), 
• Eda (7), 
• Naz (6), 

• Gizem (L), 
• Gülden (L) 
• Polen, 
• Özge, 
• Neriman (8) 

BİZE BU ZAFERİ GETİREN KADRO 

8
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Fenerbahçe Universal Avrupa arena-
sının bir numaralı kupası olan Şampi-
yonlar Liginde zorlu final-four sınavı-
na Azerbaycan’ın başkenti Bakü’de 
üst üste olmak üzere üçüncü kez 
çıktı. 

Bu sezon Avrupa’da fırtına gibi esen 
ve oynadığı 12 karşılaşmadan sadece 
birini kaybederek tarihinde üçüncü 
kez dörtlü finallere katılma hakkı ka-
zanan Fenerbahçe daha önce ikinci-
lik ve üçüncülük ile döndüğü bu tur-
nuvadan bu kez şampiyonluk çıkardı. 

Birincisinde (3-4 Nisan 2010) Fransa-
Cannes’da 2., ikincisinde (19-20 Mart 
2011) İstanbul’da 3. olmuştu

Sarı-Lacivertliler Sokolova’ya ilave-
ten, sezon başında Koreli Kim Yo-
ung, Brezilya Milli Takımı kaptanı 
Claudino Fabiana’nın yanı sıra ABD’li 
Logan Tom gibi üç dev oyuncu ile 
anlaşarak gücüne güç kattı; böylece 
bu yenilmez armada oluşturuldu.

Fenerbahçe sezon başında Şampi-
yonlar Ligi B Grubunda yer aldı. Bu 
grupta Alman Dresdner, Fransız 

Mulhouse ile Azerbaycan Lig 
lideri Rabıta Bakü takımlarının 
önünde liderliği yakaladı. 

Sarı Melekler, Play-Off Gru-
bunda Çek Cumhuriyeti tem-
silcisi Prostejov ekibini, çey-
rek finalde tekrar karşısına 
çıkan son Dünya Kulüpler 
Şampiyonu Rabıta Bakü ta-
kımını eleyerek Final-Four’a 
yükseldi. 

Final-Four’da da coştu

Fenerbahçe, Avrupa Şam-
piyonlar Ligi şampiyonlu-
ğu apoletini ilk kez deplas-
manda dost ve kardeş ülke 
Azerbaycan’da taktı. 

Belki, bunu yakalamak kolay 
olmadı. Fakat mücadele vardı, 
cesaretini ortaya koymak var-
dı. Belki de herşeyden daha 
önemlisi forma aşkı vardı. 

Fransa temsilcisi Cannes, 
grupta Eczacıbaşı Vitra’yı, 
çeyrek finalde de Vakıfbank 

Avrupa’da tüm rakiplerini yenen, eleme ve final sürecini mükemel bir 
performans sergileyerek noktalayan Sarı-Lacivertli bayanlar Şampiyonlar 
Ligi Şampiyonu oldu

Ragıp Tekin
M

illiyet Gazetesi Voleybol Yazarı 

Melekler böyle istedi

F.Bahçe Universal 
Şampiyonlar Şampiyonu
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takımlarını kupa dışına itmişti. Bu 
psikolojik neden karşısında Sarı Me-
lekler, stresi yüksek Cannes maçında 
güçlü bir performans ortaya koyarak 
sonuca gitmeyi başardı. 

Azerbaycan Haydar Aliyev Spor 
Kompleksinde 24-25 Mart tarihinde 
oynanan Bayanlar Şampiyonlar Ligi 
yarı final maçında Fenerbahçe, Dün-
ya yıldızı Ekaterina Gamova’nın takı-
mı Rus Dinamo Kazan’ı 3-1 yenerek 
finale yükseldi. 

Sarı Melekler, Dinamo Kazan karşı-
sında oyun disiplininden kopmadan 
mücadeleyi seven bir düzeni salona 
yansıtınca zaferi getirdi. İlk setten 
sonra, rakibin etkili servisine karşı 
alınan yüzdesi yüksek manşetler, 
pasör Naz’a düzgün gelince, o da ta-
kımını yönlendirirken zorluk çekme-
di. Fenerbahçe smaçörleri Shashko-
va (Rusya) ile Logan Tom (ABD) ve 
Eda’nın köşelerden, arka ortadan da 
muhteşem Kim’in ürettiği sayılarla 
oyun anlayışını rakibine kabul ettir-
di. 

Dinamo Kazan antrenörü Rishat Gil-
yazutdinov pasör çaprazı Gamova 

üzerinden hücum yapmak-
ta ısrar edince, Sarı Me-
lekler de bu ısrarı boşa 
çıkartarak aktif bloklar-
da durdurdu. Böylece 

oyundan düşürerek rakibin hücum gücünü zayıflattı. Aktif 
bloklarla rakibini durdurdu. 

Sarı-Lacivertliler finale Brezilyalı antrenör Jose Roberto 
Quimares’in (Ze Roberto) yönetiminde, pasör Naz Ayde-
mir, Logan Tom (ABD), Claudino Fabian (Brezilya), Lioubov 
Shashkova (Rusya), Kim Koung (Kore), Eda Erdem, libero Ni-
han Yeldan’dan oluşan kadrosuyla çıktı. 

Avrupa’nın bir numaralı kupasının finalinde, 6 kez final-four 
oynayan Gürcistan asıllı Victoria Ravva’nın takımı Fransa tem-
silcisi ve lig lideri Cannes ile karşılaştığı liderlik maçında ra-
kibine göz açtırmadı. Fenerbahçe, Kim Koung’un sergilediği 
oyunla birlikte, maçı net bir skorla kazanınca ilk kez şampi-
yonluğa adını yazdırarak mutlu sona ulaştı. 

Bu kupa, Fenerbahçe’nin takım sporlarındaki ilk Avrupa Şam-
piyonluğu olarak kulüp tarihine geçti.

Bu arada; dötlü finalin ev sahibi Azerbaycan Milli Takımı’nın 
baş antrenörü Faig Garaev’in Bakü’de Türk dostlarına göster-
diği ilgi, maçları izleyen voleybol yazarları tarafından takdirle 
karşılandı. 

Kardeş ülke Azerbaycan halkının da büyük destek verdiği Sa-
rı-Lacivertli ekibimiz, finalde hırsı ve kazanma isteğini en gü-
zel şekilde alana yansıtınca,bu zafere şahit olan Azeri ve Türk 
seyircinin coşkulu alkışını aldı. 

İşte, bir şampiyonluğun kısa öyküsü. 

Bu öykünün baş kahramanı Sarı Melekler. 
Şampiyonluğu istemek amaçtı. 

Çünkü, Melekler böyle istedi ; Fenerbahçe Şampiyon

üzerinden hücum yapmak
ta ısrar edince, Sarı Me
lekler de bu ısrarı boşa 
çıkartarak aktif bloklar
da durdurdu. Böylece 

10
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GALATASARAY CEV Kupasında 
Avrupa İkincisi

Galatasaray Bayan Takımı CEV Kupası Finali’nde, 
İstanbul’da 3-1 kazandığı maçın rövanşında Yama-
may Busto Arsizio’ya altın sette kaybetti. 

Temsilcimiz için her şey iyi başlamıştı. Finalin İstan-
bul’daki ayağında rakibini yenmiş, İtalya’daki rövan-

şa umutlu gitimişti. 

İtalya’daki maça da iyi başlayan 
Galatasaray oldu, 4-0 öne geç-

ti. Farkı eriten Yamamay Bus-
to Arsizio, etkili oyununu 

sürdürerek ilk seti 25-19 
önde tamamladı.

İkinci seti de ev sahibi 
İtalyan takımı açık farkla 
25-13 önde tamamlamayı 
başardı ve setlerde 2-0 
öne geçti.

Üçüncü sete de Galatasa-
ray hatalar yaparak başladı. 

Ancak ikinci teknik molaya 16-
15 önde giren Sarı-Kırmızılı ta-

kım, seti 25-23 önde tamamlayarak 
setlerde durumu 2-1’e getirdi.

Dördüncü sette büyük çekişme yaşandı. Saha 
ve seyirci desteğini iyi kullanan Yamamay, 
mücadeleyi 25-23 önde tamamladı ve karşılaş-
madan 3-1 galip ayrılarak, şampiyonluk müca-
delesini altın sete taşıdı.

Galatasaray Bayan 

Voleybol Takımı, 

CEV Kupası finalinde 

İtalya’nın Yamamay 

Busto Arsizio takımına 

altın sette yenilerek 

Avrupa İkincisi oldu

ALTIN SETTE KAYBETTİK 

Altın sete iyi başlayan İtalyan temsilcisi 
4-0 üstünlüğü yakaladı. 

Toparlanan Galatasaray farkı 2’ye 
indirdiyse de sayılar bulan Yamamay Busto 

Arsizio skoru 7-3’e getirdi. Galatasaray’ın ha-
talarının ardından Arsizio, farkı açtı ve 

9-3’lük skorun ardından sarı kırmızılı 
ekibin molası geldi. Farkı 4’e 

indirmeyi başaran Galatasaray, 
skoru 11-7’ye getirse de 

Calderon’un hatasının ardından 
fark tekrardan 5’e çıktı. 

Farkı koruyan Yamamay Busto Arsizio 
altın seti 15-9 önde tamamladı ve 

2011-2012 sezonu 
CEV Kupası’nın sahibi oldu.

GALATASARAY CEV Kupasında 
Avrupa İkincisiAvrupa 
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21 Ocak 2012 tarihinde kaybettiklerimiz sayfasına 
adını üzülerek yazdığımız Oktay Kökden dostla-
rımdan, dostlarından dinlediğim kadarıyla bir gü-
zel insandı. Veya örnek kaptandı. Ya da büyük kap-
tandı. Yeri doldurulmaz bir centilmendi. Müthiş bir 
oyuncuydu. İyi bir aile reisi, iyi bir iş arkadaşı…

Voleybolda Oktay 
KÖKDEN

Voleybolda17Y
I
 L

12

21 Ocak 2012 tarihinde kaybettiklerimiz sayfasına 
adını üzülerek yazdığımız Oktay Kökden dostla-
rımdan, dostlarından dinlediğim kadarıyla bir gü-
zel insandı. Veya örnek kaptandı. Ya da büyük kap-
tandı. Yeri doldurulmaz bir centilmendi. Müthiş bir 
oyuncuydu. İyi bir aile reisi, iyi bir iş arkadaşı…

Günümüz sporcularının örnek alacağı bir kişilik.

Kendisi ile ilgili bir haber yapmayı düşünürken, Kökden’in 
“Voleybolde 17 yıl Oktay Kökden” isimli otobiyografisi eli-
mize geçti.

Oktay Kökden, bize hiç iş bırakmamış, kendi işini kendi gör-
müştü. Voleybol hayatını ayrıntılı ve özet olarak kitapta top-
lamıştı.

Yazılarında değişiklik yapmadan, kendisinin yazdığı şek-
liyle sayfalarımıza taşıdık. Tanımayan nesiller için Oktay 
Kökden’in seyir kitabında şunlar yazılıydı…

Hayat
1946 yılında Afyon’da doğdum.
1953-58 yıllarında Adana Cebesoy İlkokulu’nda okudum.
1958-61 yıllarında Adana Tepebağ Ortaokulu’nda okudum.
1961-65 yıllarında Adana Erkek Lisesi’nde okudum.
1966 yılında İstanbul Fen Fakültesinde okudum.
1967-71 yıllarında Istanbul Şişli İktisadi Ticari İlimler 
Akademisi’nde okudum.
1970 yılında evlendim.
1971 yılında Eczacıbaşı Reçetesiz Mamüller Servisinde göre-
ve başladım.
1975-76 yıllarında Ankara Cumhurbaşkanlığı Muhafız 
Alayı’nda askerlik görevimi yaptım.
1980. Halen Eczacıbaşı Reçetesiz Mamüller Pazarlama Servi-
sinde görev yapmaktayım.

Voleybol
1963 yılında Adana Erkek Lisesi takımında oynadım.
1963-67 yıllarında Adana Şampiyonu Karataş’ta oynadım.
1967-68 ve 1968-69 sezonlarında Rasimpaşa’da yer aldım…
1969-70 sezonunda Eczacıbaşı’na transfer oldum.
1969-70 sezonunda Eczacıbaşı İstanbul II. Küme Şampiyonu 
oldu.
1970-71 sezonunda Eczacıbaşı İstanbul I. Küme Şampiyonu 
oldu.
1971-72 sezonunda Türkiye 4.sü olduk.
1972-73 sezonunda Türkiye 3.sü olduk.
1973-74 sezonunda Türkiye 2.si olduk.
1973-74 sezonunda ilk kez Spor Bakanlığı Kupası’nı kazan-
dık.
1974-75 sezonunda Avrupa Kupa Galipleri Kupası’nda 1. 
turda Aris Bonnevoi (Lüxemburg) eledik.
II. turda Interlance Zaandam (Hollanda) ile oynadık 
ve elendik.

Ka
yb

etti
kl

er
im

iz

Günümüzün sporcularına, gençlerine örnek 
teşkil edecek büyük insan Oktay Kökden’in 
voleybol yaşamı
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1974-75 Türkiye Şampiyonu Muhafızgücü’nde oynadım. 1975-76 
sezonunda ilk defa Deplasmanlı Voleybol Ligi’nde Türkiye Şam-
piyonu olduk.
1976-77 sezonunda Türkiye Deplasmanlı Voleybol Ligi’nde 2. ol-
duk.
1976-77 sezonunda Avrupa Şampiyon Kulüpler Kupasında 1. 
turda PTY Wien Avusturya’yı eledik. II. turda CSKA Moskova ile 
(Rusya) ile oynadık ve elendik.
1976-77 sezonunda Spor Bakanlığı Kupasını kazandık.
1977-78 sezounda Türkiye Deplasmanlı Voleybol Ligi şampiyonu 
olduk.
1977-78 sezonunda Avrupa Kupa Galipleri’nde 1. turda Sant. Cu-
cat (İspanya) ile oynadık.
1977-78 sezonunda Avrupa Kupa Galipleri II. turda Vasas Buda-
pest (Macaristan) ile oynadık.
1977-78 sezonunda Avrupa Kupa Galiplerinde III. turda Deltal-
loyd (Hollanda) ile oynadık ve finale kaldık.
1977-78 sezonunda Assen’de (Hollanda) Avrupa Kupası finalle-
rine katıldık.
1977-78 sezonunda Avrupa Kupa Galipleri finali. 1) Ruda Hvezda 
(Çek.), 2) Azsolsteyn (Polonya), 3) Paoletti, 4) Eczacıbaşı  (Tür-
kiye).
1978-79 sezonunda Türkiye Deplasmanlı Voleybol Ligi’nde Şam-
piyon olduk.
1978-79 sezonunda Avrupa Şampiyon Kulüpler Kupasında 1. tur-
da Dinamo Tiran’ı (Arnavutlk) eledik.
1978-79 sezonunda Avrupa Şampiyon Kulüplerde II. turda 
Rebels-Lier’I (Belçika) eledik.
1978-79 sezonunda Avrupa Şampiyon Kulüpler Kupasında III. 
turda Plomenien (Polonya) ile oyadık ve elendik.
1978-79 sezonunda Spor Bakanlığı Kupası’nı Muhafızgücü’nü 
Ankara’da yenerek kazandık.
1979-80 sezonunda Deplasmanlı Voleybol Ligi’nde Şampiyon ol-
duk.
1979-80 Avrupa Şampiyon Kulüpler Kupası 1. Turunda Biel-
Bienne’i (İsviçre) eledik.
1979-80 Avrupa Şampiyon Kulüpler Kupası II. turunda Kelly-
Girl’ü (İngiltere) eledik.
1979-80 Avrupa Şampiyon Kulüpler Kupası III. turunda Modrica’yı 
(Yuoslavya) eledik ve finale kaldık.

1979-80 Avrupa Şampiyon Kulüpler Kupası finali 
Ankara’da yapıldı. Birinci gün Cilppan Torino (İtal-
ya), ikinci gün C.H. Bratislava (Çekoslovakya) ile 
oynadık.
1979-80 Avrupa Şampiyon Kulüpler finalinde üçün-
cülük maçını Pieksamaky (Finlandiya ile yaptık. 
1979-80 Avrupa Şampiyon Kulüpler Kupası finali:
1) Clippan Torino (İtalya), 2) C.H. Bratislava (Çekos-
lovakya), Eczacıbaşı (Türkiye), 4) Pieksamaky (Fin-
landiya).

Aktif spor yaşantımı noktalarken; yıllarca Türkiye 
Şampiyonluğunu kazanmış, Avrupa Şampiyon Ku-
lüpler Kupası’nda önce dördüncü, 1979-80 sezo-
nunda üçüncü olan Eczacıbaşı voleybol takımının 
kaptanı olarak uzun spor yaşantımda duyduğum 
mutlulukları, tüm sporcu kardeşlerimin tatmalarını 
yürekten dilerim.

Neler söylediler?
Kaptan Oktay Kökden’in kitabında, kendisi hakkında 
görüş bildiren zevatın yazdıkları yazılardan alıntılar 
şöyle:

Büyük Kaptanlar’ın Görevi Bitmez…
… Aradan onbir yıl geçti. Oktay’ın kaptanlık yaptığı 
Eczacıbaşı Voleybol Takımı üçüncü kümeden Avrupa 
finallerine yükseldi, dört kez Türkiye Şampiyonluğu-
nu, beş kez Spor Bakanlığı Kupası’nı kazandı, Avrupa 
üçüncüsü olmayı başardı.

Bugün Oktay voleybol oynamayı bırakıyor. Ama kap-
tanlığı bırakmayacak, teknik sorumlularla birlikte yıl-
larca takımını yönetmeyi sürdürecek.

Şakir Eczacıbaşı
Eczacıbaşı Spor Kulübü Başkanı

Hırs, Azim, Mücadele; İşte Kaptan Oktay…
… Oktay voleybolden oyuncu olarak ayrılırken, mü-
cadelenin güzel örneklerini tüm genç voleybolculara 
miras bıraktı. Genç sporcuların yanında beraber ye-
tişenlerin onun izinde yürümeleri en büyük dileğim.
Cengiz Göllü
Voleybol Milli Takım Antrenörü
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Plajda HALKBANK ve 
BEŞİKTAŞ Şampiyon

Bu yıl ikinci kez düzenlenen TVF Plaj Voleybolu Liginin mutlu 
sona erişen takımları Halkbank ve Beşiktaş oldu

2011-2012 sezonu TVF Plaj Voleybolu Ligi sona erdi. Erkeklerde Halkbank şampiyon olurken, Bayanlar-
da mutlu sona Beşiktaş ulaştı.

Son gün karşılaşmalarında Halkbank Ziraat Bankası’nı (21-12, 21-16), Balnak da Beşiktaş’ı 2-0 (21-18, 21-
14) mağlup etti.

Karşılaşmalardan sonra yapılan ödül töreninde erkeklerde şampiyon Halkbankası’nın 
kupa ve para ödülü çekini Türkiye Voleybol Federasyonu (TVF) Başkan Vekili Sela-
hattin Şahin verdi. İkinci Ziraat Bankası’nın ödüllerini TVF Yönetim Kurulu Üyesi 

Nazmi Bayamlıoğlu takdim etti. Erkeklerle üçüncü Beşiktaş’ın ödüllerini TVF Ge-
nel Sekreteri Sinem Mavili, dördüncü Balnakspor’un 
ödüllerini de TVF Plaj Voleybolu Koordinatörü Yaşar 
Yılmaz sundu.

Bayanlarda Beşiktaş

2011-2012 sezonunda Bayanlar kategorisinde şampi-
yonluğu, son maçında Balnak’a yenilmesine rağmen 
Beşiktaş kazandı.

Beşiktaş’ın kupa ve para ödülü çekini Türkiye Voleybol 
Federasyonu (TVF) Başkan Vekili Selahattin Şahin takdim etti. İkin-

ci Balnak’ın ödüllerini TVF Yönetim Kurulu Üyesi Nazmi Bayamlıoğlu 
verdi. Erkeklerde üçüncü sırayı alan Çankaya Belediyesi’nin ödüllerini 
TVF Genel Sekreteri Sinem Mavili, dördüncü Tirebolu’nun ödüllerini de 
TVF Plaj Voleybolu Koordinatörü Yaşar Yılmaz sundu.

Türkiye Voleybol Federasyonu birincilere 20 bin, ikincilere 12 bin 500, 
üçüncülere 7 bin 500, dördüncülere de 5’er bin lira para ödülü verdi.

kupa ve para ödülü çekini Türkiye Voleybol Federasyonu (TVF) Başkan Vekili Sela
hattin Şahin verdi. İkinci Ziraat Bankası’nın ödüllerini TVF Yönetim Kurulu Üyesi 

Nazmi Bayamlıoğlu takdim etti. Erkeklerle üçüncü Beşiktaş’ın ödüllerini TVF Ge
nel Sekreteri Sinem Mavili, dördüncü Balnakspor’un 
ödüllerini de TVF Plaj Voleybolu Koordinatörü Yaşar 
Yılmaz sundu.

Bayanlarda Beşiktaş

2011-2012 sezonunda Bayanlar kategorisinde şampi
yonluğu, son maçında Balnak’a yenilmesine rağmen yonluğu, son maçında Balnak’a yenilmesine rağmen 
Beşiktaş kazandı.

Beşiktaş’ın kupa ve para ödülü çekini Türkiye Voleybol 
Federasyonu (TVF) Başkan Vekili Selahattin Şahin takdim etti. İkin

ci Balnak’ın ödüllerini TVF Yönetim Kurulu Üyesi Nazmi Bayamlıoğlu 
verdi. Erkeklerde üçüncü sırayı alan Çankaya Belediyesi’nin ödüllerini 
TVF Genel Sekreteri Sinem Mavili, dördüncü Tirebolu’nun ödüllerini de 
TVF Plaj Voleybolu Koordinatörü Yaşar Yılmaz sundu.

Türkiye Voleybol Federasyonu birincilere 20 bin, ikincilere 12 bin 500, 
üçüncülere 7 bin 500, dördüncülere de 5’er bin lira para ödülü verdi.
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Her insan, hayatında bir kere bile olsa, bir hedef seçmiştir. 
Seçenekleri olan da olmayan da hedef seçmede kendine 
göre bir plan yapmış, onu gerçekleştirmeye çalışmıştır.

Türk voleybolunun tarihine bakarsak, 2000’li yıllara dek hiç 
bir zaman uzun vadeli hedeflere el uzatamadığımızı görürüz. 

Bunun sebepleri daima Federasyon Başkanlarına ve yöne-
tim kurulu üyelerine sorulmuştur. Onların da cevapları ”Pa-
rasızlık”, “Kötü ve bilinçsiz organizasyonlaşma” ve “Kulüp-
lerin Federasyona karşı takındıkları tavırlar” olmuştur.

Federasyon aldığı kararların arkasında durursa, yani verdiği 
sözü tutarsa, kulüpler de bu çatının altında, değişik katlarda 
mücadelesini devam ettirir ve verilen kararlara saygı duyar.

Son yıllarda yaşanan 2+1  yabancı oyuncu sınırlaması  Fede-
rasyonun, Türkiye voleybolunun bir hedefidir. Hepiniz bili-
yorsunuz; bazı kulüplerimiz bu karara karşı gelmiş, ortaya 
üzücü bir durum çıkmıştı. Fakat kararından dönmeyen Fe-
derasyon, hedefini hepimize bildirdi. İşin açıkçası, hedef, 
yeni ve genç yeteneklere daha çok fırsat tanınması, onların 
olgunlaşmalarının sağlanmasıydı!

Yazıma 2+1 ile başlamamın sebebi, İsveç’te yapılan genel ku-
ruldan sonra yeniden İsveç Voleybol Federasyonu Başkanı 
seçilmem. İsveç voleybolunun geleceğini hedeflemek va-
zifesi, bu kongrede bana verildi. Liglerin düzenlenmesi, ya-
bancı oyuncu adedinin sınırlanması ve ekonomik durumun 
düzeltilmesi en önemli vazifelerimden olacak.

İsveç’teki  lige 2+1 engelini getirdiğimizde, İsveç Voleybol 
Ligi otomatikman bugün olduğundan daha kötüye dönüşe-
cek! Bu kesinlikle böyle olacak. Buna rağmen, yeni yetişen 
genç çocukların takımlarında oynaması, ligin kalitesinin bir 
veya iki sezon şimdikinden aşağı düşecek olması benim he-
defimi değiştirmeyecek. 

Çünkü bu kararımı bugünkü İsveç Ligine bakarak aldım. 
Avusturalya Milli Takımının ilk altısına giren 5 oyuncu İsveç 
Ligindeki bir takımda forma giyiyor. Bu takım İsveç Şampi-
yonluğunu kazandı. Bunun ülke voleyboluna bir yarar getir-
mediğini ispat etmem gerekiyor. Dikkat ettinizse, lige 2+1 
engelini getirmek istediğimi bildirdim; İsveç’te, halihazırda 
aynı anda 4 yabancı oyuncunun oynaması izni var. Fakat 
eğer, beşinci yabancınız libero ise o da aynı anda oyunda 
olabiliyor! Bunu 2012/2013 sezonunda kesinlikle değiştirece-
ğim. 

İsveç’te ligden düşme var. Fakat, İkinci Ligi kazanan ve ikinci 
gelen ekipler, şu veya bu sebeplerden Birinci Lige çıkmak 
istemez ise düşen kulüpler kümede kalıyor. Bunu maalasef 
korumak lazım, çünkü her kulüp, bilhassa seyahat maliyeti 
yüksek olan Birinci Lige çıkıp bir iki maç sonra ligi terkeder-
se, lig fikstürü darmadağın oluyor. 

Hedefiniz 
Nedir

Bu yıl Eylül ayında ABD’de FIVB kongresi yapılacak. 
Şimdiki başkan Çinli Jizhong Wei, seçildiğinde, sade-
ce bir dönem başkanlık yapacağını bilirmişti. Avrupa 
Voleybol Konfederasyonunun (CEV), başkan adayı 
olarak gösterdiği Andre Meyer Mart başında adaylı-
ğını geri aldığını bildirdi. Avrupa’daki federasyonların 
kendisini tam olarak desteklemediklerini de sebep 
olarak gösterdi.

Şimdilik FIVB başkanlığı için üç aday var. Bunlardan 
biri Amerikalı eski oyuncu Douglas Beal. Benim en bü-
yük favorim de Beal.

Arkas Spor’un ilk dörde girmesi, Türk voleybolu-
nu kulüp takımları bazında tanıtması açısından çok 
önemliydi. Önümüzdeki yıl iki erkek takımımızın bu 
minvalde yürümesi hepmizin ortak dileği.

Polonya Voleybol Federasyonu, finale hakikaten iyi 
hazırlanmıştı, salonu seyirci ile doldurdu. Maçlar, ortam 
nefisti. Hakem masasının auta çıkan topları itiraz üzerine 
ekrandan inceleyerek karar vermesi voleybola getirilen ye-
niliklerden biri. Olimpiyatlarda da uygulanacak olan kaide 
kalıcı olabilir. Bu da bizim çizgi hakemlerimizin daha da dik-
katli olmalarını gerektirecek.

Bakü’de yapılan Bayanlar Şampiyonlar Ligi Dörtlü Finalleri 
ise o kadar zengin seyirci önünde oynanmadı. Ev sahibi takı-
mın mücadele etmemesi seyirci sayısının Polonya’dakinden 
daha az olmasının temel nedeni idi.

Fenerbahçe Universal’in hak ettiği şampiyonluk, Avrupa’da 
hiç kimseyi şaşırtmadı. Beklenen bir şampiyonluktu ve oldu-
lar. Helal olsun. İki yıldır Şampiyonlar Ligi Şampiyonu olan 
kulüplerimiz en sonunda herhangi bir yabancı oyuncu değil, 
en iyi yabancı oyuncunun bizim ligimizde yer almasının ge-
rektiğini anladılar ve kollarını bu yolda sıvadılar.

Aroma Bayanlar Birinci Ligi artık herhangi bir lig değil, tam 
tersine, kesinlikle Avrupa’nın en iyi iki liginden biri, bunu he-
pimiz kabul edelim.  

Bu arada, Galatasaray bayan takımının CEV Kupası ikinciliği 
de hepimizi biraz üzdü ama daha çok da sevindirdi. Bir kaç 
yıl evvel Türkiye Liginde dördüncü olan bir ekibin İtalyan 
şampiyonuyla başa baş mücadele edeceğini aklımıza bile 
getirmezdik, bunu unutmayın!

Hem İstanbul, hem İtalya’da seyirci muhteşemdi. 

İsveç Liginin Türkiye Ligine benzer olması, 2+1 kuralının 
getirilmesi, İsveç Voleybol Federasyonun önündeki hedef!  
Türkiye Voleybol Federasyonun hedefi ise bayan takımımı-
zın Olimpiyatlara katılması. Arada çok fark var ama hedefler 
belli!

Saffet Eraybar

İsveç Voleybol Federasyonu Başkanı

M
akale
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Türk hakemliğinin
ulu çınarı 

Rıza ORHAN
Hakemlik sorumluluk işidir, 
vicdan işidir, dikkat işidir; 
hakem vakur olmalı, ken-
dine güvenmeli, dirençli 
olmalı diyor, bir bakışta bu 
özelliklerin tamamına sahip 
olduğunu görüyoruz.

Türk voleybol hakemliğinde 
mihenk taşlarından biri. Maç yönetirken de, MHK’yi 
idare ederken de yüzü pek gülmemiş, yaptığı işe 
saygıdan olacak. Hakemlikte ilklerin ismi.

Bizlere ve hakemlere öğretebileceği çok şeyler ola-
bilir diye düşündük ve Rıza Orhan’ı sayfalarımızda 
konuk ettik…

Kendinizi tanıtır mısınız?

Ben Rıza Orhan… 1934 Kayseri doğumluyum. 
İlkokulu Ankara Ulus İlkokulunda, orta ve liseyi 
de Ankara Ticaret Lisesinde okudum. Liseyi 
bitirdiğimde, ticaret lisesi mezunlarının gidebileceği 
tek yüksek okul, Ankara İktisadi ve Ticari İlimler 
Akademisi idi. Gönlümde başka alanlarda eğitim 
almak yattığından, üniversite tahsili yapmadım.

Askerliğimi Konya’da yaptım. Konya Karagücü 
takımını çalıştırdım, Konya Şampiyonu yaptım, 
Federasyon Kupası maçlarına katılmalarını sağladım.

Askerlik dönüşü Devlet Demir Yollarında göreve 
başladım. Demirspor takımında 8 yıl oynadım. Takım 
arkadaşlarım arasında kardeşim, uluslararası hakem 
Tuncer Orhan, milli voleybolcu ve Erkek Milli Takım 
Antrenörü Ender Kurt, Türk voleybolunun saygın 

ismi Cengiz Göllü ile Federasyon Eski Başkanlarından 
Haluk Aykulu vardı. 

Yeri gelmişken, voleybol serüveninizi anlatır 
mısınız?

Voleybola 16 yaşında, Ankara’da, Uluçınar Gençlik ve 
Spor Kulübünde başladım. Burada bir yıl kaldıktan 
sonra, adı Kale İstatistikspor olarak değişen İstatistik 
Spor’a geçtim. Kardeşim Tuncer Orhan da bu kulübe 
geldi, birlikte Kale İstatistikspor’un formasını giydik.

1961 yılında o zamanın İl Temsilcisi rahmetli Orhan 
Cürdaneli ile rahmetli İbrahim Selet ısrarla “Seni hakem 
yapacağız.” dediler. İtiraz etmem bir fayda getirmedi. 
Oyun kurallarını iyi yorumlayan, uygulayan, kurallara 
sıkı sıkıya bağlı hareket eden bir yapım vardı, beni o 
yüzden tercih etmişler. Mecburen kursa katıldım. 1962 
yılında da aday hakem olarak hakemliğe başladım.

Kurs bitiminde hem voleybol oynuyordum, hem de II., 
III. kümelerde maç idare ettiriyorlardı. Benim hakem 
hocam rahmetli İbrahim Selet’tir. Benim dönemimde 
hakemlik yapanlardan kime sorsanız, hoca olarak 
İbrahim Selet yanıtını alırsınız.

Türkiye’nin ilk 10 uluslararası hakeminden biri olan Rıza Orhan, 
hakemlik yaşamını dönemin voleybol yaşantısı ile birleştirerek 
anlattı, nereden nereye yükseldiğimizi gösterdi
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Rıza Orhan ilk 10’da

Hakemlikteki yükselişim çabuk oldu. Her aşama-
da terfiler arasında üçer yıl gerekirken, ben ikin-
ci yılın sonunda terfi ettim. 1965’te ulusal (milli) 
hakem oldum. 1967 senesinde İstanbul’da ulus-
lararası hakem kursuna katıldım. 1968 senesinde 
uluslararası hakem olarak görev aldım. Ben bu tit-
ri aldığımda Türkiye’de 8 uluslararası hakem vardı 
ve ben dokuzuncuydum. Hayatta olan hakemler 
arasında ikinci sıradayım. Birinci sırada dostum ve 
arkadaşım Nevzat Karazincir bulunuyor. Yaş sıra-
lamasının birinci sırasında hepimizin ağabeyi, du-
ayeni, saygıdeğer Necip Doğutürk var; 94 veya 95 
yaşında. Halen voleybolla ilgili. Erol Başkan’ı çok 
seviyor. Ona sık sık mektup yazıyor. Hepsine ce-
vap aldığı için de çok mutlu. 

Milli olduğum 1965 yılından itibaren Zonguldak, 
Samsun, Trabzon, Ordu, Giresun, Erzincan, Is-
parta, Çorum, Hatay, Bolu ile Türkiye’de ilk kez 
ilçe bazında Develi’de (Kayseri) ve 1982’de de 
Ankara’da hakem kursları açtım. 

İlk uluslararası deneyimi ne zaman yaşadınız?

1968 yılında Bulgaristan Varna’da Kore, ABD, Ja-
ponya, Rusya, Romanya ve Bulgaristan bayan 
voleybol takımlarının yer aldığı uluslararası turnu-
vaya Türkiye’den hakem olarak katıldım. Bu tur-
nuvada yaptığım görevlerden sonra 1968 yılında 
uluslararası hakem lisansı ve kokartını aldım.

Yıl 1970, Mustafa Mut’un Federasyon Başkanlı-
ğı zamanıydı. Biz o yıl Sofya’ya gittik. Sofya’da 
kız ve erkek takımları dünya şampiyonası vardı. 
Burada dikkatinizi bir konuya çekmek istiyorum; 
Türkiye’den Dünya Şampiyonasına giden ilk Türk 
hakemi benim. Bir hafta süren elemelerden sonra 
benim kurs arkadaşım Haluk Tuncay da Sofya’ya 
geldi. 

Ne yazık ki, buna rağmen bugüne kadar ne Haluk 
Tuncay ne de ben Voleybol Federasyonu Genel 
Kurul delegesi olabildik. O tarihte, ismini verme-
yeceğim kimi hakemlerin, ulusal hakem sınavla-
rında başarılı olamamış il hakemlerinin delege ol-
duğunu görmek beni çok üzdü. 

Bu durumu bir sohbet sırasında Sayın Erol 
Başkan’a iletmiştim. İlk genel kurulda Ankara’dan 
İsmail Hakkı Esemen ile ben genel kurula katıldık. 
Geç de olsa, Sayın Başkan bu haksızlığı giderdi.

Rıza Orhan’ın ilkleri

Benim başka ilklerim de var. 1982’de Hindistan’da 
yapılan Asya Oyunlarına tarafsız hakem ola-
rak ismen davet edildim. 15 gün orada maç yö-
nettim. Bu maçlardaki başarım nedeniyle bana 
Hindistan’dan, Delhi Büyükelçiliğimizce Dışişleri 
ile Gençlik ve Spor Bakanlığı kanalıyla teşekkür 
mektubu gönderildi. Bugüne kadar da Asya Oyun-
larına Türkiye’den bir hakem gittiğini duymadım.

Şunu da söylemeliyim ki gittiğim Avrupa Şampiyo-
nalarında ve tüm turnuvalarda final maçlarına ben 
çıktım. 17 yıl boyunca gittiğim tüm organizasyon-
larda, yardımcı hakem olarak bile düdük çalmadım, 
hep baş hakem olarak çıktım.

22 yıllık faal hakemlik hayatımın sonunda, Naci 
Bayamlıoğlu Başkanlığı döneminde 1982 ve 1983 
yıllarında, iki dönem MHK Başkanlığı görevini yü-
rüttüm. Bu arada, Türkiye’de hakemliği bıraktıktan 
sonra da Avrupa’da maç yönetmeye davet edildim.

MHK Başkanlığı döneminden söz edersek…

MHK Başkanlığı döneminde uluslararası hakemle-
rin Federasyonun açtığı kurslara katılmalarını sağ-
ladım. Bazı hakemlerimiz işlerinin çokluğunu baha-
ne ederek kurslara katılmıyorlardı. İlk yaptığım iş 
Çanakkale, Batı Karadeniz, Marmara bölgelerinde 
kurs isteyen yerlerin listesini yapmak oldu. 

Bu bölgelerin hakemlerine aralarında anlaşarak bu 
kursların hangisine gideceklerini MHK’ye bildirme-
lerini, katılmamaları halinde ulusal ve uluslararası 
maçlara çıkamayacaklarını bildiren ve üç gün içinde 
cevap isteyen bir mektup yazdım. 

Bu mektuba itiraz geldi önce. Kurslara katılımın 
şart olduğunu, Avrupa maçına gidecek hakemlerin 
buna zaman bulduğunu söyleyerek ısrarcı oldum. 
Sonuçta, arkadaşların tamamı kurslara katıldılar. 
Bu iş ondan sonra rutine bindi.
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Voleybolumuzdaki gelişmeyi nasıl yorumluyor-
sunuz?

Bana belki kızacaklar ama ben onu şöyle anlatı-
yorum: 

Bugüne kadar gelmiş Türkiye Voleybol Federas-
yonu Başkanları içimizden çıkan sporcu veya ha-
kem arkadaşlarımızdı. Ben sadece Sayın Teoman 
Yazgan ile tanışmıyordum. 

Erol Bey, Federasyon başkanları içerisinde milat-
tır. Voleybolun içindeki tüm unsurlara, onların 
gelişimine yaptığı katkıları diğerlerinde görme-
dim. Geçenlerde eski Federasyon Başkanların-
dan Haluk Aykulu ile sohbet ederken, “Sen de 
dahil, tüm başkanların yaptıklarının toplamını 
10’la çarp, Erol Başkan’a yetişemezsiniz.” dedim.

İtiraz etti, “Ne 10’u Rıza, 50 ile çarp!” diye dü-
zeltti beni. 

Beni Erol Başkan’la kimse tanıştırmadı. Üze-
rimde bir vazife, titr de olmamasına rağmen 

gösterdiği saygı, ver-
diği değer herşeyin 
ötesinde. Kendisine 
müteşekkirim, başarı-
larının devamını canı 
gönülden diliyorum. 
Ben Türkiye’ye Erol 
Bey gibi bir Federas-
yon Başkanı geleceği-
ni sanmıyorum. 

Genç hakemlere öne-
rileriniz var mı?

Hakemler mutlaka, 
mümkün olduğu ka-
dar maç seyretmeliler. 

Görüyorum ki, maçlarını yönetip ortadan kaybo-
luyorlar. Oysa, maçları olmasa da sürekli salon-
lara gelmeli, maç izlemeliler. Kendilerini böyle 
yenileyebilir, geliştirebilirler. Biz maçımız bittik-
ten sonra da hocamzın peşinden koşardık, iyi ve 
kötü yanlarımızı sorardık.

Hakemlik sorumluluk işidir. Bir yılın emeği, sizin 
iki düdüğünüzle heba olabilir. 

Selim Sırrı’da maç yönettiğimizde aldığımız para 
ile ancak köfte ekmek yiyebiliyorduk. Deplasma-
na giderken tren parası ödüyorlardı. Şimdikiler 
uçakla gidiyor, lüks otellerde kalıyor. Şimdi ha-
kemlik şahane. Herşeyleri şahane.

Son söz olarak camiamızdaki antrenör, sporcu, 
idareci ve hakem arkadaşlarıma sağlık, mutluluk 
ve başarılar diliyorum.

Bahsetmek istediğim bir konu daha var. Bir İstanbul zi-
yaretim sırasında, bazı hakemler için milli hakem kursu  
tertip edilmesi lazım geldiğinden bahsettiler. 

Federasyon Başkanımızla da konuşarak kursu düzenle-
dik. Yalnız içlerinde kardeşimin de bulunduğu beş ulus-
lararası hakem arkadaşımıza mektup yazarak hakemlere 
sorulmak üzere ikişer adet soru hazırlamalarını istedim. 
10 soruyu bana ayrı ayrı gönderdiler. Sınavda bu soruları 
kullandık. Sınav barajı 70’ti, üzerine çıkamayan milli ola-
mayacaktı.

İmtihanı kimse kazanamadı. Türkiye’de ilk kez benim dö-
nemimde milli hakem sınavında milli olamayan hakemler 
oldu. Büyük bir sansasyon çıktı. İmtihanda, maç oynattı-
ğım bir soru vardı, değeri 20 puan. Bu soruyu yapama-
dıkları için başarılı olamadılar.

Bir karşılatırma yaparsak, hakemlik günümüzde mi 
zor, eskiden mi daha zordu?

Önce şunu iftiharla söyleyeyim, benim düşünceme göre 
Türk hakemliği, Türk 
voleybolunun önün-
dedir. Uluslararası te-
maslarda saygınlığı-
mız her zaman büyük 
olmuştur. Bir örnek 
vereyim, İtalya’ya 
olimpiyat elemeleri-
ne gittik. Ben Yunan-
lı bir hakemla aynı 
odada kaldım. Kıbrıs 
çıkarmasının yapıldı-
ğı günlerde, herkes 
şaşırdı elbette. Daha 
da ilginci Yunan takı-
mı maçını yönetmem 
için bir Türk hakemi olarak beni istiyordu, Akdeniz Oyun-
larında ha keza. Bize bu kadar inanıyorlardı.

Sorunun cevabına gelirsek… Günümüzde hakemlik yap-
mak çok kolay. Kurallar değişti, müsamaha marjı arttı. 
Bugün daha güce dayalı bir voleybol oynanıyor. Eskiden 
biz neye hoşgörülü davanıyorduk, biliyor musun? Adam 
topa planjon yapmış da zor durumda topu oyunda tuta-
bilmişse buna müsamaha gösteriyorduk.

Şimdilerde oyun hızlandı, ayakla da kafa ile de vurabili-
yor sporcular.

Hakemliğimizin sizin döneminizden bu yana geliştiğini 
söyleyebilir miyiz?

Türk voleybol hakemliği eskiden de iyiydi, şimdi de iyi. 
Benim nazarımda böyle.

18



19

İkizler kavramı, dünyanın her yerinde sempati ile bakı-
lan bir olgu. Okulda, mahallede, kursta, oyunda, giyim 
kuşamda farklılıkları var. Aynı spor dalına, aynı takımda 
birlikte yer aldıklarında daha göz önünde, daha sevimli 
oluyorlar. Vakıfbank Türk Telekom ve Milli Takım’ın ikiz-
leri Özge-Gözde bunlara iyi bir örnek.

TVF Spor Lisesi de ikiz kardeşlere sahip: Beyza ve Be-
güm. Çok sevimli, ciddi ve sorumluluk sahibi olarak 
biliniyorlar. İdealleri var, onları gerçekleştirmek için 
Ankara’ya, gurbete gelme kararı vermişler.

Hallerinden genellikle memnunlar. En fazla aile özlemi 
çekiyorlar.

Ah bir de cumartesileri yurda girişler biraz daha geç ola-
bilse!...

Beyza ve Begüm dergimizin konuğu oldular.

 

Sizi tanıyabilir miyiz?

Ben Beyza Güven; 16 yaşındayım. Eskişehirliyim, TVF Gü-
zel Sanatlar ve Spor Lisesinde okuyorum. Okulumuzun 
bize sunduğu olanaklardan biri olan okul pansiyonunda 
kalıyorum. Ailemden uzaktayım ve doğal olarak onları 
özlüyorum. Kim istemez ki ailesinin yanında olmayı? He-
deflerimize ulaşmak için özlem gibi zorlukların üstesin-
den gelmeliyiz.

Ben Begüm Güven. Doğal olarak ben de 16 yaşındayım, 
Eskişehirliyim ve TVF Güzel Sanatlar ve Spor Lisesinde 
okuyorum. Eskişehir’den Ankara’ya okumaya, voleybol 
öğrenmeye geldim. Voleybola başlayalı sekiz yıl oldu. 
Bir ikiz kardeşim var! 

Neden voleybolu seçtiniz?

Begüm Güven: Ailemizle pikniğe gitmiştik. Her Türk aile-
si gibi voleybol oynamaya başladık. Birbirimize parmak 
pas atıyorduk. Birden ısındık, sevdik. Daha sonra babam 
bizi Demirspor’a yazdırdı. İki yıl kadar oraya devam et-
tik. İki yılın sonunda lisanslı olarak DSİ Bentspor’da oy-
nadık. Şimdi de TVF Voleybol İhtisas Kulübündeyiz.

Beyza Güven : İkizimle birlikte voleybola ilk olarak an-
nem sayesinde başladık. Annem voleybola olan yete-
neğimizi  bir hafta sonu piknikte keşfetmişti. İlk olarak 

Begüm ve Beyza Kardeşler ideallerini 
gerçekleştirmek amacıyla TVF Spor Lisesi’ni 
tercih ettiler. 16 yaşındaki ikizler, 8 yıldır 
voleybol oynuyorla

Eskişehir Demirspor kulübünde başladık. Daha 
sonra gelişim sürecimizi DSİ Bentspor Kulübün-
de Kazım Tokat ve Figen Yıldırım hocalarımız eş-
liğinde devam ettirdik. Bizlerin buraya gelmesine 
yardımcı oldukları için onlara teşekkür ediyoruz.

Kariyer planlamanızda iyi bir voleybolcu olmak 
mı var, yoksa değişik bir alanda kariyer de ola-
bilir mi?

Begüm Güven: Hedefimde iyi bir voleybolcu ol-
mak var. Burada, Eskişehir’e oranla daha fazla 
güven içinde olacağımı ve iyi bir takımda forma 
giyeceğimi bildiğimden bu okulu tercih ettim. 
Okulumun, kariyerim için iyi bir başlangıç olaca-
ğına inanıyorum.

Beyza Güven: Benim ilerideki hedefim hem iyi bir 
voleybolcu olmak, hem de iyi bir meslek sahibi 
olmak. İkisini birlikte yürütmek zor olacak. Fakat 
bu idealimin örneklerini de sıklıkla görüyorum. 
Hedeflerime ulaşmak için çok çalışıyorum ve bu 
kadar çalışmanın karşılığını almak isterim.

TVF Spor Lisesinde olmaktan memnunsunuz o 
halde…

Begüm Güven: Derslerim  gayet iyi, aynı zamanda 
öğretmenlerim de çok iyi ve anlayışlılar; burada 
olmaktan çok memnunum. Çünkü kendi isteğim-
le geldim. Eskişehir’den ayrılmak zor oldu ama 
hedeflerim için bu gerekliydi. Türkiye’deki en 
güzel yurtlardan birinde kalıyoruz. Odalarımız üç 
kişilik ve gayet rahat, ama yemekler konusunda 
biraz sıkıntı çekiyorum. Zor olan 15 yaşında ailem-
den ayrıldım ve buraya geldim onları çok özlüyo-
rum. Ama burada bir aile ortamımız var. Ailemizi 
özlediğimizde, özlemimizi birlikte paylaşıyoruz.

İdeallerimiz için 
TVF Spor Lisesindeyiz

Söyleşi

Haber ve Fotoğraflar: Mert Bülent Uçma
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Beyza Güven: TVF Spor Lisesinde olmaktan memnunum; 
bizim okulumuz her  yönüyle çok özel. Okul pansiyonu-
muz da adeta beş yıldızlı otel düzeyinde. Sadece yemek 
konusunda biraz sıkıntılıyız, çünkü hepimiz sporcuyuz 
ve beslenme bizim için çok önemli. Hepimiz ailemiz-
den, evimizden uzaktayız. Bazen, “Keşke şu an evimde 
olsaydım da annem bana yemek yapsaydı, yatağımda 
uyuyabilseydim.” dediğim oluyor.

İkiz olmanın avantajlarını, dezavantajlarını yaşıyor mu-
sunuz?

Begüm Güven: İkiz olduğumuz için çok avantajlıyız.Ben 
hatta bunu bir şans olarak görüyorum. Çünkü diğer ar-
kadaşlarım farklı illerden, tek başına buradalar. Oysa biz 
iki kişi geldik ve bu gerçekten güzel bir duygu. Aramızda 

farklı bir güç olduğunu düşünüyorum. Arkadaş-
larımız, “ Senin canın acıyınca Beyza’nın da canı 
acıyor mu?” gibi meraklı sorular soruyorlar. Ha-
yır, bu bizim için geçerli değil. Bir de iyi yanı var; 
burada birbirimize muhtaç olduğumuz için kavga 
etmiyoruz! Eskişehire gidince dayanışma ihtiyacı 
kalmıyor, o zaman da küçük sürtüşmeler yaşanı-
yor.  

Hocalarımız da genelde bizi karıştırıyor;  o kadar 
alıştım ki Beyza dendiğinde bile dönüp bakıyo-
rum bazen. Hatta ikiz olduğumuzu yeni öğrenen, 
bizi o ana kadar tek kişi sananlar da oluyor.

Beyza Güven: Burada, ikizinle birlikte aynı okulu 
kazanabilmek ayrı bir şans. Elbette, herkes bizim 
kadar şanslı değil maalesef. İkizimle buraya gel-
diğimizde birbirimizin değerini anladık, yanımda 
kimse olmasa bile kardeşim vardı. Eskişehir’den 
buraya okumaya beş kişi geldik. Birbirimizi ön-
ceden tanıyorduk. Dördümüz DSİ Bentspor’dan 
takım arkadaşıydık, bu da bizim için inanılmaz bir 
avantaj oldu. Buraya geldik ve yine takım arkada-
şıyız.  Daha doğrusu biz, artık büyük bir aile gibi 
olduk. Birbirimizin sıkıntılarını, dertlerini, sevinç-
lerini hep birlikte yaşıyoruz; en önemlisi de pay-
laşmayı öğreniyoruz.

Tüm gününüz burada geçiyor. Sıkılmıyor musu-
nuz?  Neler  yapıyorsunuz?

Begüm Güven: Haftanın her günü buradayız, bü-
tün günümüz bu kampüste geçiyor. Doğrusu bu 
biraz sıkıcı, hep aynı şeyleri yapıyoruz. Ama bili-
yoruz ki daha farklı da olamazdı.

Beyza Güven: Bazen hatta çoğu zaman aynı üçlü 
içinde olmak insanı fazlasıyla boğuyor. Okul ant-
renman ve yurt üçlüsünden söz ediyorum. Dışarı 
çıkıp farklı aktiviteler yapabileceğimiz tek günü-
müz cumartesi. Orada da yurda giriş saatimiz ak-
şam 17:00! Biraz erken olduğunu söylemeliyim.
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Kupa Beyi 
FENERBAHÇE GRUNDİG
Erkekler Teledünya Türkiye Kupası karşılaş-
maları, 7-8 Nisan tarihlerinde Eskişehirde, 
Anadolu Üniversitesi 2 Eylül Kampüsü BES-
YO Salonunda oynandı.

Birinci gün eşleşmelerinde Galatasaray 
Yurtiçi Kargo Ziraat Bankası’nı 3-1, Fener-
bahçe Grundig de aynı sonuçla Halkbank’ı 
3-1 yenerek finale yükseldiler.

Ertesi gün oynanan üçüncülük randevu-
sunda Ziraat Bankası ile Halkbank karşı 
karşıya geldi. Bankalar derbisinde 3-1’lik 
skorla gülen Halkbank oldu ve üçüncülüğü 
kazandı.

Final maçında ezeli rekabet bir kez daha 
yaşandı. BESYO Salonu tarihi günlerinden 
birini yaşadı. Tribünlerde yerini alan bin-
lerce seyircinin yanı sıra, Türkiye Voleybol 
Federasyonu Başkanı Erol Ünal Karabıyık, 
Garnizon Komutanı Korgeneral Abidin 
Ünal, Anadolu Üniversitesi Rektörü Prof. 
Dr. Davut Aydın, Eskişehir Gençlik Hizmet-
leri ve Spor İl Müdürü Hüseyin Aksoy, Fe-
nerbahçe Başkanvekili Nihat Özdemir ve 
Fenerbahçe Kulübü Asbaşkanı Ali Koç da 
maçı izleyenler arasındaydı.

Büyük bir saha içi ve tribün çekişmesine sahne olan kar-
şılaşmayı Fenerbahçe Universal 3-1 kazandı, Türkiye Ku-
pasını ikinci kez müzesine götürdü.

Fenerbahçe Grundig’e şampiyonluk kupasını Türkiye 
Voleybol Federasyonu Başkanı Erol Ünal Karabıyık, ma-
dalyaları ise 1. Hava Kuvvetleri Komutanı Korgeneral 
Abidin Ünal ve Anadolu Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. 
Davut Aydın verdi.

İkinci Galatasaray Yurtiçi Kargo’nun şilt ve ödüllerini 
Voleybol Federasyonu Başkan Yardımcısı Ersin Yılmaz, 
Teledünya markası Genel Müdürü Özkan Dalbay ile Es-
kişehir Gençlik Hizmetleri ve Spor İl Müdürü Hüseyin 
Aksoy takdim etti.

Sarı-Lacivertliler, 2011-2012 Teledünya Türkiye Kupası’nı, Eskişehir’de 
oynanan finalde Galatasaray Yurtiçi Kargo’yu 3-1 yenerek kazandı.

1988 - 1999 Sönmez Flament, 1989 - 1990 Eczacıbaşı, 1990 - 
1991 Eczacıbaşı, 1991 - 1992 Halkbank, 1992 - 1993 Halkbank, 
1993 - 1994 Netaş, 1994 - 1995 Eczacıbaşı, 1995 - 1996 Halkbank, 
1996 - 1997 Netaş, 1997 - 1998 Netaş, 1998 - 1999 Netaş, 1999 - 
2000 Arçelik, 2000 - 2001 Arçelik, 2001 - 2002  SSK, 2007 - 2008 
Fenerbahçe, 2008 - 2009 Arkas Spor, 2009 - 2010 Ziraat Bankası, 
2010 - 2011 Arkas Spor, 2011 – 2012 Fenerbahçe.

YILLARA GÖRE ŞAMPİYONLAR 
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FIVB Aday Hakem 
Kursu Ankara’da yapıldı

Son üç yılda ikinci kez düzenlenen kursun direktörlüğünü yapan Sergey 
Titov Türkiye’den müthiş bir organizasyonu tamamlayarak ve iyi intiba ile 

ayrıldığını söyledi

FIVB Aday Hakem Kursu 19-26 
Mart tarihlerinde Türkiye’nin 
ev sahipliğinde Ankara’da ya-
pıldı.

Direktörlüğünü FIVB Hakem 
Komitesi Üyesi Rusya´dan 
Sergey Titov´un, eğitmenliğini 
Polonya´dan Jacek Spisak´ın 
yaptığı kursta Türkiye’yi ulus-
lararası hakemlerimizden Aziz 
Yener temsil etti.

FIVB aday hakemlerin teorik 
bilgiler verilirken, saha deneyi-
mine de tabi tutuldu.

Türkiye Voleybol Federasyonu 
Başkanı Erol Ünal Karabıyık, 
aralarında dört Türk hakemi-
nin de bulunduğu aday hakem-
lerle bir araya gelerek bir süre 
sohbet etti.

FIVB aday hakemlerinin 
Türkiye´den iyi anılarla ve aday 
hakem olma şansını yakalaya-
rak ayrılmaları temennisinde 
bulunan Başkan Karabıyık, tüm 
adaylara hakemlik yaşantıların-
da başarılar dileyerek “Hakem 
şansınız bol olsun!” dedi.

Sertifikalarını aldılar

FIVB Uluslararası aday hakemler 
26 Mart’ta Türkiye Voleybol Fe-
derasyonu Başkan Vekili Selahat-
tin Şahin’in de katıldığı törenle 
kurs bitirme sertifikalarını aldılar. 

Kurs Direktörü Sergey Titov, or-
ganizasyona övgüler yağdırdı 
ve Türkiye’den iyi intiba ve unu-
tulmayacak anılarla ayrıldıklarını 
söyledi.

Kursun verildiği otelden, saha 
deneyimi için seçilen organizas-
yona, ulaşımdan, iletişime kadar 
herşeyin mükemmel olduğunu 
ifade eden Titov, Türkiye’ye ye-
niden gelebilmeyi umut ettiğini 
belirtti.

Törende aday hakemler kurs bi-
tirme sertifikalarını alırken, Tür-
kiye Voleybol Federasyonu Ser-
gey Titov ve kurs eğitmeni Jacek 
Spisak’a birer plaket sundu.

Uluslararası aday hakemler de 
Titov, Spisak ve kursun TVF tem-
silcisi uluslararası hakem Aziz 
Yener’e imzalı birer voleybol 
topu armağan ettiler. 

Kursa katılan hakemler
ve ülkeleri şunlar:

Michail Koutsoulas, Ioannis 
Ioannidis (Yunanistan), Ivan 

Chumak (Rusya), Jaroslow 
Makowski (Polonya), Michael 

Janosch (Avusturya), Mads 
Olsen, Rebecca Borup 

Sorensen (Danimarka), 
Vladimir Cvetkovic (Sırbistan), 

Martin Yankiev, Simeon 
Ivanov (Bulgaristan), Andrea 

Puecher (İtalya), Tabitha 
Cherono Kenduywo (Kenya), 

Andreas Daniel, Christos 
Maifoshis (Kıbrıs Rum Kesimi), 

Ebru Meriçkan, Burhan İlhan, 
Ozan Çağı Sarıkaya, Saadettin 

Deneri (Türkiye), Royi 
Bensimon (İsrail), Kristjan 

Vanaveski (Estonya)
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ECZACIBAŞI VİTRA
Şampiyon bitirdi

 Ligin finalin serisinde 
güçlü rakibi Vakıfbank 

Türk Telekom’u 2-0’la 
geçen Eczacıbaşı Vitra, 
şampiyonluklarına bir 
yenisini ekledi. Finalin 

En Değerli Oyuncusu 
Esra Gümüş oldu

Aroma Bayanlar Birinci Liginde 2011-2012 
sezonun Şampiyonu Eczacıbaşı Vitra oldu.

Normal sezonu 61.20 puanla ikinci sırada 
tamamlayan Turuncu-Beyazlı ekip, Anka-
ra’daki 8’li finallere Nilüfer Belediyesi’ni 
3-1 (15-25, 25-20, 25-14, 25-11) yenerek baş-
ladı.

Gruptaki ikinci sınavında İller Bankası ile 
karşı karşıya gelen Eczacıbaşı Vitra 3-0 
(24-26, 15-25, 19-25) galip gelerek 2’de 2 
yaptı. 

Eczacılı bayanların bir sonraki rakibi Va-
kıfbank Türk Telekom’du. Bir voleybol 
ziyafeti şeklinde geçen maçı, Turuncu-Be-
yazlılar 15-25, 25-17, 25-19, 13-25, 15-12’lik 
set skorlarıyla galip bitierek yarı finalin 
yolunu tuttu.

Yarı finalde rakip, CEV Kupasında ikinci 
Galatasaray’dı. Maç, beklendiği gibi zor-
lu geçti. Fakat daha deneyimli oyuncula-
ra sahip, kadro derinliği rakibine oranla 

daha fazla olan Eczacıbaşı Vitra 25-27, 25-21, 25-
21 ve 25-11’lik set skorlaryla rakibini 3-1 yenerek 
finale çıktı.

Finaldeki rakip, grupta karşılaşıp yendiği Vakıf-
bank Türk Telekom’du.

Başkent Voleybol Salonunu dolduran binlerce 
voleybolsever, son yılların en güzel, heyecanlı ve 
kaliteli maçlarından birine tanık oldu. Maçı 24-26, 
25-18, 25-23, 18-25, 6-15’lik setlerle 3-2 kazanan Ec-
zacıbaşı Vitra 1-0 öne geçti.

İkinci karşılaşma da salonu dolduran Eczacıbaşı 
ve Vakıfbank yandaşlarının tribün coşkusuyla oy-
nandı. 

Voleybolunun gelişimi ile tüm dünyada parmakla 
gösterilen Türkiye’ye yakışır bir final maçı izledik.

Yıldız oyunculardan kurulu iki takım da üst düzey 
performans sergileyerek tribünleri dolduran bin-
leri ve ekranları başında milyonları voleybola do-
yurdular, “Keşke bitmeseydi!” dedirttiler.

Maçın ilk setini 25-21’lik skorla Eczacıbaşı Vitra 
alarak 1-0 öne geçti.
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İkinci sette Vakıfbank Türk Telekom üstünlü-
ğü vardı, 25-21 aldı ve eşitliği sağladı: 1-1

Üçüncü setin başında ivme Eczacıbaşı Vitra’ya 
döndü, seti 25-19 alıp öne geçti: 2-1

Dördüncü sete iyi başlayan taraf Eczacıbaşı 
olsa da Vakıfbank müthiş bir geri dönüşle, 
nefesleri kesen seti 26-24 alıp eşitliği sağla-
dı: 2-2.

Final setinde müthiş bir çekişme ve heyecan vardı. 
Seti 15-9 alan Eczacıbaşı, maçı 3-2 kazanıp şampiyon-
luğa ulaştı.

Şampiyon Eczacıbaşı Vitra´nın şampiyonluk kupasını 
Türkiye Voleybol Federasyonu Başkanı Erol Ünal Ka-
rabıyık verirken, ikinci olan Vakıfbank Türk Telekom’a 
plaketini Aroma Yönetim Kurulu Başkanı Ali Metin 
Duruk takdim etti.

‘EN´ler listesi 
Yapılan oylama sonucunda finalin ‘EN’leri 
şöyle belirlendi:
En iyi pasör: Elif Ağca (Eczacıbaşı VitrA)
En iyi smaçör: Malgorzata Glinka (Vakıfbank 
Türk Telekom)
En iyi libero: Gülden Kayalar Kuzubaşoğlu 
(Eczacıbaşı VitrA)

En iyi blokçu: Büşra Cansu (Eczacıbaşı 
VitrA)
En iyi servis atan: Malgorzata Glinka 
(Vakıfbank Türk Telekom)
En iyi servis karşılayan: Esra Gümüş 
(Eczacıbaşı VitrA)
En Skorer: Malgorzata Glinka (Vakıfbank 
Türk Telekom)
En değerli oyuncu: Esra Gümüş 
(Eczacıbaşı VitrA)

dı: 2-2.

En iyi pasör: Elif Ağca (Eczacıbaşı VitrA)
En iyi smaçör: Malgorzata Glinka (Vakıfbank 
Türk Telekom)
En iyi smaçör: Malgorzata Glinka (Vakıfbank 
Türk Telekom)
En iyi smaçör: Malgorzata Glinka (Vakıfbank 

En iyi libero: Gülden Kayalar Kuzubaşoğlu 
(Eczacıbaşı VitrA)
En iyi libero: Gülden Kayalar Kuzubaşoğlu 
(Eczacıbaşı VitrA)
En iyi libero: Gülden Kayalar Kuzubaşoğlu 

En iyi servis atan: Malgorzata Glinka 
(Vakıfbank Türk Telekom)
En iyi servis atan: Malgorzata Glinka 
(Vakıfbank Türk Telekom)
En iyi servis atan: Malgorzata Glinka 

En iyi servis karşılayan: Esra Gümüş 
(Eczacıbaşı VitrA)
En iyi servis karşılayan: Esra Gümüş 
(Eczacıbaşı VitrA)
En iyi servis karşılayan: Esra Gümüş 

En Skorer: Malgorzata Glinka (Vakıfbank 
Türk Telekom)
En Skorer: Malgorzata Glinka (Vakıfbank 
Türk Telekom)
En Skorer: Malgorzata Glinka (Vakıfbank 

En değerli oyuncu: Esra Gümüş 
(Eczacıbaşı VitrA)
En değerli oyuncu: Esra Gümüş 
(Eczacıbaşı VitrA)
En değerli oyuncu: Esra Gümüş 
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Eczacıbaşı Spor Kulübü 1966’da kuruldu. Kulübün kuruluş 
amacını anlatmak için size Dr. Nejat F. Eczacıbaşı’nın 
“Kuşaktan Kuşağa “ isimli kitabından bir bölümü aktarmak 
istiyorum ; 

“…Oysa, Türkiye’de amatörce çabalar bir yana, 
profesyonel düzeyde spor yapan kuruluşlar bile 
uluslararası standartlara ulaşamıyor; sporcular, çağın 
istediği nitelikteki ölçülere çıkamıyorlardı. Şakir Eczacıbaşı, 
1966 yılında sporla ilgili olarak bazı düşüncelerini dile 
getirdi. Bu görüşlerden Eczacıbaşı’nın bu alanda da 
öncülük etme olanağı bulunduğu seziliyordu. Kendisini, 
düşüncelerinde bütün içtenliğimle destekledim. Sorun 
Türk gençliğinin yeteneksizliğinden değil, ortamın 
yetersizlik ve olanaksızlıklarından doğmaktaydı. Bilgi ve 
disiplinli çalışmayı yeterli olanaklar ve tesislerle bir araya 
getirince, başarılı olacağımıza inanıyorduk. Eczacıbaşı 
Spor Kulübü 1966’da bu düşünce ve amaçların ışığı altında 
doğdu…”

Bir konu daha var ki; Eczacıbaşı’nın bakış açısını göstermesi 
açısından önemli. 1966’da Levent Kulübü yöneticileri 
toplanmışlar ve o yıllara İstanbul mahalli kümelerinde 
yer alan futbol, basketbol, voleybol takımlarının geleceği 
üstüne konuşuyorlar. Yöneticilerden biri borçlardan 
dolayı kulübü artık yürütemeyeceklerini belirtiyor. Bu 
sırada yöneticilerden biri Eczacıbaşı’nın salon sporlarına 
gireceğini özellikle de voleybol liglerine katılmak için kulüp 
kuracağı haberini veriyor. Kulüp borçlarını kapatıp, kulübü 
satın alabilecekleri teklifini sunuyor. Şakir Eczacıbaşı ile 
görüşüyorlar ancak Şakir Bey “Ben ve yöneticilerimiz üst 
kümelere hazır değiliz. Biz en alt kümelerden başayıp 
hep birlikte öğrene öğrene yükselecek, amaçlarımıza 
varacağız” olumsuz cevabını veriyor. Bu kararın ne 
denli yerinde olduğu ileriki yıllarda kazanılan başarılarla 
ortaya çıkmış ve Eczacıbaşı Kulübü elde ettiği bilgiler 
ve deneyimlerle bir takım ruhu, bir ayrıcalık, bir kurum 
kültürü yaratabilmişti.

1966’dan günümüze kadar uzanan yıllar, Eczacıbaşı 
kardeşlerin inançlarının ne kadar doğru olduğunu 
kanıtladı. Kuruluşu takiben oluşturulan erkek basketbol 
ve voleybol takımları, bayan voleybol takımı, jimnastik ve 
masa tenisi takımları hem yüzlerce sporcu yetiştirdiler, 
hem de uluslararası alanda alınan başarılı sonuçlarla 
ülkemizin gurur kaynağı oldular. 

Eczacıbaşı Spor Kulübü, bugün Birinci Lig ve altyapı 
takımlarıyla bayan voleybolu alanında faaliyetlerine 
devam etmektedir. Kuruluşun temel amacı, çağdaş 
yaşamın vazgeçilmez parçası olan sporu geniş kitlelere 
sevdirmek ve yaymaktır. Bu bağlamda Eczacıbaşı’nın spor 

Dr. Cemil Ergin
Eczacıbaşı Kulüp Müdürü

alanındaki en önemli önceliği genç kızlarımıza 
sporu sevdirmek ve Türk voleyboluna yeni 
yetenekler kazandırmaktır. 

Biz Eczacıbaşı Spor Kulübü olarak bayan 
voleybolunun Türkiye’nin en önde gelen 
spor faaliyetlerinden birisi olacağına ve hem 
kulübümüz hem de milli takımlarımızın bu 
alanda tüm dünyada söz sahibi olacağına inanıyoruz. 
Tıpkı kurucularımızın düşündüğü gibi, yeterli tesis ve 
teknik kadrolarla Türk kızlarının büyük başarılara 
koşacağını biliyor, onlara güveniyoruz. 

Bu inançlar doğrultusunda, öncelikle 1996’da sadece 
bayan voleyboluna odaklanmaya karar verdik. 
İlerleyen yıllarda, ilk olarak büyük bir erozyona 
uğramış, seyirci ve yatırımcı ilgisi tükenmeye yüz 
tutmuş bu spor dalını canlandırmak için çalışmalara 
başladık. Üst yapıya yaptığımız kısa vadeli 
yatırımlarla yetenekli yerli ve yabancı oyuncuları 
transfer ederek geçmiş yıllardaki görkemli Avrupa 
başarılarını elde etmeyi amaçladık. Böylece voleybol 
sporuna olan seyirci ve genel anlamda medya ilgisini 
arttırıp genç oyuncu potansiyelini artıracaktık. 
1999’da Avrupa Kupa Galipleri Kupasını kazanırken 
bu stratejimizin önemli kilometre taşlarından 
bir tanesini yerine getiriyorduk. Türkiye tekrar 
voleybol konuşuyor, kızlarımız medyanın ilgi odağı 
haline geliyordu. 2000 yılında Şampiyonlar Ligi 
Üçüncülüğü Avrupa başarılarımızın sürekliğinin bir 
göstergesi oldu. Eczacıbaşı Bayan Voleybol Takımı 
artık Avrupa kupalarının en önemli takımlarından 
biri haline gelmişti. Bugün daha çok dış transferlerle 
gerçekleştirdiğimiz bu başarı, önümüzdeki yıllarda 
alt yapıdan yetiştirdiğimiz yepyeni yeteneklerle 
sürecek. Böylece sadece Eczacıbaşı değil, Türk Milli 
Takımları da Avrupa ve tüm dünyada söz sahibi 
olacaklar.

Yıllar itibarıyla stratejimiz hiç değişmedi. Hedefimiz 
A Takımının başarılarını alt yapıdan yetiştirdiğimiz 
oyuncularımızın katkılarıyla sürdürmek. Bunun 
için öncelikle 2000-2001 sezonundan itibaren 

Voleybolda bir EKOL: 
ECZACIBAŞI

M
akale
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organizasyonumuzu değiştirdik. A Takımı ve alt yapı 
yönetimini ayırarak alt yapı odaklanmasını artırdık. 
Bu alanın başına Türk voleyboluna, özellikle oyuncu 
yetiştirme konusunda, yıllarca başarıyla hizmet 
etmiş antrenörler atadık. Bugün bu görevi Gökhan 
Sezal sürdürüyor. 

Yıllardır faaliyet gösteren voleybol okulumuz yine 
minik kızlarımıza voleybolu sevdirmeyi ve genel 
spor kültürünü aşılamayı hedefliyor. Alt yapıda 
küçük, yıldız ve gençlerde toplam üç takımla liglerde 
mücadele ediyoruz. Ayrıca yeni yeteneklerin 
keşfedilmesi ve voleybolumuza kazandırılması 
için İstanbul ve çevresinde araştırmalar yapıyoruz. 
Bu faaliyetimizi farklı illerde de yapıyoruz, ancak 
daha geniş düzeyde yapmak istiyoruz. Alt yapıdaki 
hedefimiz çok açık; tıpkı eski günlerimizdeki gibi 
şampiyon kızlar yetiştirmek. Yeni yapılanmamız 
çerçevesinde organizasyonumuzu sadece alt yapı 
ve A Takım ayrımı değil genel anlamda da geliştirdik. 

Günümüzde spor sadece oyuncu yetiştirmek 
ve sonuç almaktan ibaret değil. Başlı başına 
bir iş kolu ve her iş kolu gibi profesyonel satış, 
pazarlama, üretim ve finans yönetimini gerektiriyor. 
Bu açılardan Kulübümüzü ülkemizin en yetkin 
organizasyonlarından birisi haline getirdik. 2000-
2001 sezonundan başlayarak kulübü topluluğun 
diğer kuruluşlarının yönetim ilkeleriyle yönetilen bir 
kurum haline getirdik ve 2000 senesinde bugünkü 
organizasyonumuz ile yönetim anlayışımızı belirledik. 
Her geçen sene profesyonel organizasyonumuzu 
daha da geliştirmeye çalışıyoruz.

Eczacıbaşı iletişim konusunda öncü olmuş, 1972’den 
itibaren Bilgin Peremeci ile Holding bazında 
yürütülmeye başlanan basın ve halkla ilişkiler 
bölümü, 2001’den bu yana Kulübün kendi iletişim 
bölümüyle devam ediyor. İletişimin, medyanın 
önemi her alanda olduğu gibi sportif alanda da ayrı 
bir yer tutmaktadır. 

Eczacıbaşı Spor Kulübü, görkemli geçmişi ve güçlü 
organizasyonuyla geleceğe güvenle bakıyor. 
Amacımız, kitlelere sporu sevdirmek ve yaymak. Bu 
doğrultuda en değerli oyuncuları yetiştirmeye, en 
önemli finalleri kazanmaya önümüzdeki yıllarda da 
devam edeceğiz.

Eczacıbaşı Bayan Voleybol Takımı

Eczacıbaşı, Bayan Voleybol Takımı 1968 yılında 
İstanbul Voleybol Ligi’ne katıldı ve 1970 yılında 
İstanbul Şampiyonu oldu. 

21 Ağustos 1973’te İstanbul Levent’te yıllarca bir çok 
milli sporcunun yetişmesine sahne olan  Eczacıbaşı 
Spor Salonunu hizmete soktu.

Voleybol Takımı, 1972-1973 sezonundan itibaren 
17 kez arka arkaya Türkiye Şampiyonu olarak bir 
rekor kırdı. Toplam 28 Türkiye Şampiyonluğu elde 
etti. Avrupa Kupalarında dokuz kez final oynayan 

Eczacıbaşı Bayan Voleybol Takımı, 1999 yılında 
kazandığı “Avrupa Kupa Galipleri Kupası” ile Türkiye’ye 
voleybolda ilk Avrupa Şampiyonluk Kupasını getiren 
takım oldu. Takım iki kez Avrupa ikincisi oldu, ayrıca üç 
kez Cumhurbaşkanlığı, yedi kez de Türkiye Kupasını, bir 
kez de Süper Kupayı aldı. 

Atatürk’ün 100. doğum yılının kutlandığı 1980’de Avrupa 
İkinciliği’ne erişerek Türk sporunun uluslararası alanda 
sesini duyuran Eczacıbaşı’nın kadın voleybolcuları, Türk 
basın ve yayın organlarınca “Atatürk’ün Kızları” ilan 
edildi. Eczacıbaşı Kadın Voleybol Takımı ayrıca; 1984 
Avrupa dördüncüsü, 1993 Avupa ikincisi, Bursa’da 
Avrupa Kupa Galipleri Kupasında final öncesi oynadığı 
yedi maçı ve dörtlü finalde (13-14 Mart 1999) oynadığı 
iki maçı kazanarak yenilgisiz Şampiyon oldu. 2000’de 
Avrupa üçüncüsü, 17-18 Mart 2001’de ve 16-17 Mart 
2002’de Avrupa dördüncüsü olan Voleybol Takımı, 12-
13 Mart 2005’te Avrupa Top Teams Kupasında üçüncü 
oldu. Eczacıbaşı Kadın Voleybol Takımı, 28-29 Mart 
2009’da Avupa’da dokuzuncu kez dörtlü final oynadı 
ve dördüncü oldu.

İstanbul Levent’te kurulan ve yıllarca bir çok milli 
sporcunun yetişmesine sahne olan  Eczacıbaşı Spor 
Salonu ise 2000-2001’de son sezonunu yaşadı. 
Eczacıbaşı Spor Kulübü, yeni ve modern tesisini 24 
Temmuz 2001’de Ayazağa’da açtı ve 1.700 metrekarelik 
alana kurulu kapalı spor salonunda sporcularıyla birçok 
yeni başarıya imza atıyor.

Türkiye Ligindeki başarıları: 
• 28 yıl Türkiye Şampiyonu  (17’si üst üste olmak üzere) 
• 6 yıl Türkiye İkincisi (1971-1972, 1989-1990, 1990-1991, 

1992-1993, 1997-1998, 2008-2009) 
• 8 yıl Türkiye Üçüncüsü (1969-1970, 1970-1971, 1991-

1992, 1995-1996, 2003-2004, 2004-2005, 2009-2010, 
2010-2011) 

• 7 kez Türkiye Kupasını (1998-1999, 1999-2000, 2000-
2001, 2001-2002, 2002-20031, 2008-2009, 2010-2011)

• 1 kez Süper Kupa’yı (2010-20112) 
• 3 kez Cumhurbaşkanlığı Kupasını (1988-1989, 1990-

1991, 1992-1993) 
• 6 kez Beden Terbiyesi Genel Müdürlüğü Kupasını 

(1972-1973, 1973-1974, 1975-1976, 1976-1977, 1978-
1979, 1979-1980) müzesine götürdü. 

Avrupa Ligindeki başarıları; 
• 1 kez Avrupa Şampiyonu (Kupa Galipleri Kupası 1998-

1999) 
• 2 kez Avrupa İkincisi (Şampiyon Kulüpler Kupası 1979-

1980, Konfederasyon Kupası 1992-1993) 
• 2 kez Avrupa Üçüncüsü (Şampiyon Kulüpler Kupası 

1999-2000, Top Teams Kupası Üçüncüsü 2004-2005) 
• 4 kez Avrupa Dördüncüsü (Şampiyon Kulüpler Kupası 

1983-1984, Şampiyonlar Ligi 2000-2001, 2001-2002, 
2008-2009)

1) 2010-2011 sezonunda 12. kez yapılan Türkiye Kupası maçları, 2002-2003 
sezonundan sonra beş sezon yapılmadı. 
2) 2010-2011 sezonunda, Süper Kupa’nın üçüncüsü düzenlendi.
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Çorum’da
VOLEYBOL atağa  

kalktı
Çorum’un İkinci Ligde bir tem-
silcisi var; Aroma Erkekler İkinci 
Liginde yer alan Sungurluspor.

Bölgesel Lig Erkeklerde Çorum 
İl Özel İdaresi, Bayanlarda da 
Hitit Üniversitesi olmak üzere iki 
takımı bulunuyor. İki takımın da 
hedefi üçüncü lige yükselmek. Ayrıca, Çorum’dan dört 
bölgesel lig takımının çıkması amaçlanıyor.

Şehirde alt yapı çalışmaları tüm hızıyla devam ediyor. 
Alt yapı kaynağının bir parçası okullar. Branşlarında 
uzman 12 voleybol antrenörü çalışmalarını sürdürü-
yor. Okul sporları kategorisinde geçen yıl Mehmet 

Akif  İ.Ö.O. Yıldız Erkek 
Voleybol Takımı yarı 
finalleri geçerek Türki-
ye finallerinde yarıştı, 
Türkiye Dördüncüsü 
oldu. Minikler, yıldızlar 
ve gençler kategorisin-
de her sene en az iki 
Çorum takımı yarı final 
müsabakalarına katıl-
maya hak kazanarak 
istikrar gösteriyor.

Voleybol okulu faali-
yette

Çorum Voleybol İl 
Temsilciliği, yeni bir 
yapılanmaya giderek 
8 antenörün görev al-
dığı Çorum Voleybol 
Okulunu hayata geçir-

Şehir Şehir Voleybol

Gerek izleyici, gerekse oynayanların ilgisi her geçen gün artıyor. Voleybol 
okulu faaliyete geçti. Özellikle kız çocuklarının voleybola ilgisi müthiş

di. Okul, eğitimine 36 sporcuyla başladı. Özellikle kız 
sporcuların yoğun ilgi gösterdiği çalışmalar cumartesi 
ve pazar günleri yapılıyor. Hitit Üniversitesi ile iş birliği 
içerisinde, sporcuların teknik ve fiziksel gelişimlerinin 
takibi de yapılarak eğitime bilimsellik katılıyor.

Kentte, halk voleybola büyük ilgi duyuyor. Bu ilginin il 
yöneticileri tarafından dikkate alındığında voleybolun 
büyük bir sıçrama yapacağına inanılıyor. Bununla ilgili 
en güzel örnek olarak, içinde bulunduğumuz yılda or-
ganize edilen kurumlar arası voleybol turnuvasına 21 
takımın katılması gösteriliyor. 

Protokolün ilgisi
Çorum Voleybol İl Temsilcisi İrfan Kılıçarslan, voley-
bolun sosyalleşmeye de katkısı olduğunu belirterek; 

“Sayın Valimiz Nurullah Çakır başta olmak üzere Bele-
diye Başkanımız, Jandarma Alay komutanımız, Cum-
huriyet Baş Savcımız (Kızı Voleybolcu ) ve özellikle 
kendisi de voleybolcu olan Gençlik Hizmetleri ve Spor 
İl Müdürümüz Haşim Eger, İl Emniyet Müdürü voley-
bol sporuna büyük ilgi duymaktadırlar. Çorum’da ya-
pılan tüm voleybol maçlarına mutlaka teşrif etmekte-
dirler” sözleriyle protokolün ilgisini anlatıyor.
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İsveç Federasyonundan 
inceleme ziyareti

Gezide, Türk Voleybolunun yönetim yapısı, projeleri, tesisleri ve TVF Spor Lisesi 
incelendi. İsveçli konuklar Türkiye ziyaretinden büyük bir memnuniyetle ayrıldı

İsveç Voleybol Federasyonu Başkanı Saffet 
Eraybar ile İsveç Voleybol Lisesi Teknik Koordi-
natörü Jeanette Jonsson ve Federasyon İleti-
şim Strateji Uzmanı Annika Collin´le Ankara´ya 
bir günlük inceleme ziyareti yaptı.

Özellikle TVF Spor Lisesini inceleme amacıyla 
yapılan ziyarette, okulun işleyişi, yapısı, öğren-
ci portföyü hakkında bilgi aldılar. Lise binasını, 
öğrenci pansiyonunu büyük beğeni ile gezen 
İsveç heyeti, lise takımının antrenmanlarını ve 
uygulamalı dersleri de takip etti.

Başkent ve Beştepe Voleybol Salonları, Beşte-
pe Plaj Voleybol Kortları, performans labora-
tuvarı, kondisyon salonu ile Selim Sırrı Tarcan 
Voleybol Salonunu da hayranlıkla incelediler.

Türkiye Voleybol Federasyonu Başkanı Erol 
Ünal Karabıyık´la da bir süre görüşen İsveç 
heyetinde Başkan Saffet Eraybar, “İsveç´te 
voleybolun gelişmesi için projeler ürettiklerini, 
TVF Spor Lisesini de örnek model alarak bir ça-
lışma başlattıklarını söyledi.

Türkiye´nin bir voleybol ülkesi olarak tesisleş-
me ve sportif başarılarda Avrupa´da ön sıra-
larda bulunduğunu hatırlatan Başkan Eraybar, 
“Ziyaretimiz çok yararlı oldu. Arkadaşlarımız 
ve ben, TVF spor Lisesinden salonlara, basınla 
ilişkilerden alt yapı faaliyetlerine, sponsorluk 
faaliyetlerinden TVF organizasyon şemasına 

kadar bir çok konuda bilgi ve fikir sahibi olarak Ankara´dan ayrılı-
yoruz.” dedi.

Yardıma hazırız

Türkiye Voleybol Federasyonu Başkanı Erol Ünal Karabıyık da 
İsveç´e voleybola dair her konuda yardıma ve iş birliğine hazır ol-
duklarını söyledi.

Türkiye´nin voleybolda son yıllarda büyük gelişme gösterdiğini 
kaydeden Başkan Karabıyık, “Bu gelişmede bizim çalışmalarımızın 
yanında, elbette geçmişte konan temellerin de büyük önemi var. 
İsveç Voleybol Federasyonu Başkanı Saffet Eraybar da bu gelinen 
noktaya katkı yapanlardan biri. Ziyaretlerinden büyük memnuni-
yet duyduk. İsveç´e elimizden gelen yardımı yapmaya hazırız” diye 
konuştu.
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7-10 2012 Şubat tarihlerinde ülkenize bir incele-
me ziyaretinde bulunduk. Bu gezide Federas-
yon binanızı, otellerinizi, şahane salonlarınızı 
gördük. Bir o kadar güzeli de Türk voleybolun-
dan bir çok kıymetli insanla tanışmamız oldu.

İsveç Voleybol Federasyonu Başkanlığına se-
çilen Sayın Saffet Eraybar ve Türkiye Voleybol 
Federasyonu Başkanı Sayın Erol Ünal Karabıyık 
sayesinde bu teşvik gezisini gerçekleştirdik.

İsveç’te, 1999 yılından bu yana faaliyet göste-
ren bizim de bir voleybol sitemiz var. İsveç ko-
şullarına göre, Federasyonumuzun büyük mad-
di yardımlarıyla çalışmalarımızı yürütüyoruz.

Bizim sıkıntımız, sadece oyuncu/talebe eksikli-
ği çekmemiz. Sizin liseniz daha kısa zamandır 
faaliyette. Buna karşın oluşturulan yapı, Bir Av-
rupa bir de Dünya Şampiyonu çıkardı. 

Bu dünyadaki diğer federasyonların saatlerce, 
günlerce, aylarca hatta ve hatta yıllarca çalış-
tıktan sonra bunları yapabilmesi bana imkânsız 
görünüyor. 

Biraz da voleybol konuşacak olursak… İsveç 
ve Turkiye’yi aynı teraziye koymamıza im-
kan yok. Bayan voleybolunda siz çok 
ama çok daha ileridesiniz. Dünya 
sıralamasında ilk ona giren bir 
Federasyonsunuz. İstanbul’da 
oynanan Eczacıbaşı-Vakıf-
bank, ardından da Çek Cum-
huriyeti şampiyonu VK 
Modranska PROSTEJOV ile 
Fenerbahçe Universal’in  
karşılaşmalarını seyretme 
olanağını bulduk. Sahadaki 
takımların hiç birinin taraf-
tarı değildim. Yine de ha-
yatımda bu kadar heyecanlı 
maç seyretmediğimi itiraf 
etmeliyim. Bu müsabakalarda 
Türk takımlarının İsveç ta-
kımları ile mukayese-
sini yapmanın imkânı 
olmadığını daha ısınır-
larken anladım. 

İlk Türkiye seyahatim
ve çok faydalı gözlemler
Annika Collin
İsveç Voleybol Federasyonu Basın Koordinatörü

Erkek takımlarının durumlarına da bir göz atacak 
olursak… İsveç takımlarının Türk takımlarına biraz 
daha yakın olduğunu gördüm, tabii izleyebildiğim 
kadarıyla. Mesela Ankara’da iken Tokat ile Çankaya 
belediyelerinin yaptığı, küme düşmeyi yakından ilgi-
lendirdiği bilgisini aldığım bir karşılaşma seyrettik.

Bu takımlar bizim ligde 5-8 oynarlar diye kendi ken-
dime yorum yaptım. Bizde 6 bin lisanslı oyuncu var, 
sizde 29 bin varmış. Bizim bütçemiz sizinkinin 10’da 
biri. Lig takımlarının bazılarının bütçeleri hakkında 
bilgi aldık, duyduğumuz rakamlar korkunç!

Bir gazeteci olarak sizin federasyonunuzun hazırla-
dığı dergi (şu anda içinde bulunduğum), web sitesi-
ni, büyük bir zevkle gördüm. Çok hoşuma gitti! Ben 
de sizden örnek alarak bir kaç yerde bizim web si-
tesinde değişiklikler yapacağım. Ayrıca İstanbul’da 
Şampiyonlar Ligi maçlarını izlerken, bazı gazeteci-
lerle görüştüm, bilgiler aldım. Burada  beni en çok 
üzen hadise, konuştuğum gazetecilerin çoğunun 
yabancı dil bilmemeleri idi. Oysa, onlara soracak o 
kadar çok sorum vardı ki. Araya birilerinin devamlı 
olarak tercüme amacıyla girmeleri konuşmalarımızı 

kısıtladı. 

Bu gezi, benim Türkiye’ye ilk defa 
gelmeme sebep oldu. İnanın 

bana, şimdiden ne zaman bir 
kez daha Türkiye’ye gide-

ceğimizi sormaya başla-
dım. Başta Sayın Erol 

Başkan olmak üzere, 
Federasyon Genel 
Sekreteri Sayın Si-
nem Hanım’a, Dış 
İlişkiler Sorumlusu 
Nilüfer Hanım’a, 
Basın Müşaviri Ha-

san Bey’e, Antrenör 
Kazım Bey’e, Voley-

bol Lisesi müdürü ve 
öğretmenlerine bize 

gösterdikleri saygı, 
konukseverlik ve 

sevgiden dola-
yı çok teşek-
kür ederim.

İzlenim
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Muğla’da 
VOLEYBOL 
seviliyor

Dünyanın cennet köşelerinden biri Muğla, anlatmaya gerek 
yok elbette. 

Biz voleybol açısından bakacağız.

Muğla’da 11 adet spor salonu var. Bunlardan dört tanesi sen-
tetik zemine sahip, diğerlerin tabanları parke. Bu salonların 
toplam seyirci kapasitesi 7 bin 850.

Okullarda yaygın

İlimizde okullarda voleybol oldukça yaygın. Gençler katego-
risinde kız-erkek toplam 54 (618 sporcu), yıldızlar kategori-
sinde kız-erkek toplam 65 (741 sporcu), küçükler kategori-
sinde kız-erkek toplam 50 takım (523 sporcu) var. 

Genel toplama baktığımızda 134 kız takımı, 35 erkek takımı 
olmak üzere 169 takım olduğunu görürüz. Toplam sporcu sa-
yısı ise bin 882.

Okul voleybolunda 2012 yılı içinde yapılan maç sayısı 312.

15 kulüp var

Okulların dışında Muğla’da 15 takım mücadele ediyor. Bu ta-
kımlar; Muğla Belediyespor, Milas Belediyespor, Bodrum İh-
tisas, Muğla Üniversitesi, Muğlaspor, Ortaca Belediyespor, 
Muğla Belediyespor, Milas Labanda, Köyceğiz Belediyespor, 
Fethiye Çiftlik Belediyesi, Fethiye Gençlikspor, Datça Beledi-
yespor, Muğla 75. Yıl İÖO Spor, Bodrum Konacıkspor ve İl 
Özel İdare Spor.

Bu takımlardan Muğlaspor ve Ortaca Belediyespor Aroma 
Bayanlar Üçüncü Liginde yarışıyor. Diğer kulüplerin Muğla 

Bölgesel Ligi başta olmak üzere çeşitli kategorilerde 
takımlara sahip.

Muğla’da lisanslı voleybolcu sayısı 2 bin 500.

2011-2012 sezonundaki faal voleybolcu sayısı ise 341.

85 hakem de maçlarda görev yapıyor.

Muğla’da voleybola ilgi

Muğla’daki takım isimlerine bakıldığında, yerel yöne-
timlerin bu spora büyük ilgi gösterdiğini görebiliriz. 
Yerel yönetimler ve kaymakamlıklar ilçelerinde yap-
tıkları turnuvalarla voleybola katkı veriyorlar. Mar-
maris Belediyesi Spor Oyunları en güzel örnektir. 

Ayrıca Muğla, doğası gereği plaj voleybolu için uy-
gun doğal alanlara sahiptir. Yaz aylarında Marmaris 
Belediyesinin de katkıları ile bir çok plaj voleybolu 
turnuvası düzenlenecektir, bunun programlanması 
şimdiden yapılıyor.

Muğla’da voleybola halkın ilgisi de yadsınamayacak 
düzeyde. Üniversite öğrencileri, veliler ve voleybol-
severler maçlarda tribünleri dolduruyor. Protokolün 
ilgisi de voleybolun gördüğü ilgiyi anlatması açısın-
dan sevindirici. İl milletvekilleri, belediye başkanları 
karşılaşmaları yakından izliyor.

24-25 Ocak 2012 tarihlerinde düzenlenen Marmaris 1. 
Uluslararası Spor Oyunları Geleceğin Sultanları Voley-
bol Turnuvasının gördüğü ilgi, bu sporun Muğla’da 
geleceğinin parlak olduğunun en önemli işareti.

Voleybolu düzenli takip eden medya grubu;

Fethiye Haber Gazetesi, Ortaca Güney Ege gazetesi, 
Muğla Devrim Gazetesi, Muğla Hamle Gazetesi, Mar-
maris Yeni Sayfa Gazetesi, Milas Önder Gazetesi, Mi-
las Medya Gazeteleri, Bodrum Haber Gazetesi.
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Her geçen gün artan bir ivmeye sahip. Okullarda, kulüplerde, plajlarda 
ve tribünlerde gösterilen ilgi sevindirici
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Voleybol Trabzon’da 
herkesin sporu

Her haliyle bir spor kenti olan Trabzon’da voleybolu 
Voleybol İl Temsilcisi Ali Kavaz anlattı.

Trabzon’da futboldan sonra en fazla ilgi gören spor 
dalının voleybol olduğunu söylemek mümkün. Aro-
ma Bayanlar İkinci Liginde mücadele eden Hekimoğlu 
İdmanocağı Spor Kulübü, bu seneyi kaçırsa da hede-
fini Birinci Lig olarak belirlemiş köklü bir kulüptür. Ay-
rıca, bölgesel ligde set vermeden gruplara yükselen 
Darıcaspor Kulübü de Trabzon’un bir başka önemli 
takımı. Bu takımların yanında bir de Trabzonspor’un 
halen yaş grupları kategorisinde mücadele eden ba-
yan voleybol takımı vardır.

Yerel liglerde; kızlar mini voleybolda 6 kulüp, kızlar 
yaş gruplarında 6 kulüp, yıldız erkek ve kızlarda 5’er 
kulüp, gençler kız ve erkeklerde 4’er kulüp varlığını 
sürdürüyor. Adı geçen kulüplerde bin 53 lisanslı spor-
cu kayıtlı. Bunların 204’ü faal olarak voleybol oynuyor.

Okullarda ise; yıldız erkeklerde 11 takım, yıldız kızlarda 
21 takım, genç erkeklerde 12 takım, genç kızlarda 15 
takım, mini voleybol (kızlar ) 15 takım, mini voleybol 
(erkekler) 10 takım ve toplam 830 sporcu voleybolun 
içinde yer aldı.

Okul sporları liseler kızlarda birinci olan Trabzon Spor 
ve Güzel Sanatlar Lisesi Ordu’daki grup müsabakala-
rından yenilgisiz bir üst tura çıkmayı başardı.

Şehirdeki Çamlık İşitme Engelliler Meslek Lsesinin de 
voleybola olan ilgisine değinmeden geçemeyeceğim. 
Erkekler voleybolda Türkiye Şampiyonluğu bulunan 
okulun, halen eğitim gören 2 öğrencisi de Türkiye İşit-
me Engelliler Milli Takımında forma giyiyor.

Her kesimden ilgi büyük

Trabzon’da voleybola ilgi sadece gençler arasında 
değil, büyükler arasında da oldukça yaygındır. Bunu 

da özellikle Merkez, Yomra, Akçaabat, Sürmene, Of, Tonya 
ve Araklı’da geleneksel hale gelmiş kurumlararası voleybol 
turnuvalarından anlayabiliriz.

Ayrıca Karadeniz Teknik Üniversitesi’nin bu yıl 32. kez dü-
zenlediği Spor Şöleninde voleybol vazgeçilmez bir branş 
haline geldi. Bu yılki şölene de 11 erkek 9 bayan takımı ve 
toplamda 210 sporcu katıldı.

Seyirci yönünden olaya baktığımızda, ligde oynayan takım-
larımızla okul maçları oldukça kalabalık tribünler önünde 
oynanıyor. Fakat aynı kalabalık seyirci kitlesini yerel liglerde 
göremiyoruz. 

Kısa tarihçe

Trabzon’da voleybola olan ilgi 2006 yılında Fatih Hastanesi 
erkek takımı ile başladı.  Ekonomik sıkıntıla bu kulübün gü-
nümüze kalmasını engelledi. O yıllarda oynanan Birinci Lig 
maçlarının anılarını halen keyifle anlatmaktayız.

2007 yılında Karadeniz Oyunlarına ev sahipliği yapan 
Trabzon’da voleybol sevgisi had safhaya ulaşmıştır. 

Trabzon aslında voleybolu seviyor, bunu da geçen yıl ilimiz-
de düzenlenen Avrupa Gençlik Oyunlarında (EYOF) çok iyi 
bir şekilde gördük. Özellikle milli takımlarımızın karşılaşma-
larında salon önündeki kalabalık her şeyi anlatıyordu aslın-
da.

Finansman sıkıntısı

Voleybolda, iyi bir iş yapacaksanız finansman sorununun 
çözülmesi gerekiyor. Yeterli kaynak olmayınca bir yere ka-
dar gidilebiliyor. Sonra kişisel çabalarla ilerlemeye çalışılı-
yor. Genel olarak da yük yerel yönetimlerin sırtına biniyor. 
Kimi zaman alt yapıda çalışan sporcu ve antrenörler işlerini 
ücret almadan, sevdikleri için yapıyorlar.

Trabzon’da 1 B klasman, 6 C klasman ulusal; 2 ulusal aday; 
15 il hakem; 20 aday hakem vardır.

Şehir Şehir Voleybol

Minikler, gençler, okullar ve büyükler arasında yaygın bir spor. Futboldan sonra 
ikinci sırada. Salonların ilçelere dağılmış olması da ilgiyi eyleme döküyor
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Yılmak, yorulmak gibi kavramlarla tanışmıyor, so-
rumluluk almaktan kaçınmıyor. Hırslı, en iyi olmak 
istiyor. 

“Ah, boyum biraz daha uzasa!” temennisinde bulu-
nup “Ama kemik yapıma baktılar, uzayacakmışım.” 
diye de umut notu düşüyor.

TVF Spor Lisesi 11. sınıf öğrencisi iken Ankaragücü 
gibi güçlü, ancak zorluklar yaşayan bir kulüp takımı-
nın formasını taşımak kolay değil. Üstelik TVF Spor 
Lisesi Okul Takımı da var. Ankaragücü Genç Takımı-
nın da kaptanı.

Bir de beğeniliyor Havva, hocaları sitayişle bahse-
diyor.

Geleceğinin parlak olacağını, bir yıldız olacağını en 
azından donelere bakarak tahmin ettik ve dergimi-
zin bu sayısına konuk ettik Havva’yı...

Kendini  tanıtır mısın ?

1995 Trabzon doğumluyum. Türkiye Voleybol Fede-
rasyonu Güzel Sanatlar ve Spor Lisesi, 11.sınıf öğ-
rencisiyim. 8 yıldır voleybol oynuyorum.

Voleybola nerede ve nasıl başladın ?

Voleybola babamın teşvikiyle ilk olarak 
okul takımında başladım. Bir süre sonra 
Ankaragücü ile antrenmanlara çıktım ve 
orada lisansiye oldum. O dönem antrenö-
rüm Suat Hoca’nın bende çok eme-
ği var, kendisine çok teşekkür 
ediyorum. Elbette başka antre-
nörlerim de oldu; Sadi Hoca, 
Elif Hoca, Ayşe Hoca, Al-
per Hoca, Akın Hoca... 
Şimdi A takımda Hüse-
yin Abi ve Nahit Abi ile 
beraberiz. 7 yıldır Anka-
ragücü’ndeyim, smaçör 
oynuyorum. Bu sene ilk kez 
A takımında forma giydim.

Bir Yıldız Adayı
Havva UZUN

Bir Yıldız Adayı
Havva UZUN
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okul takımında başladım. Bir süre sonra 
Ankaragücü ile antrenmanlara çıktım ve 
orada lisansiye oldum. O dönem antrenö-
rüm Suat Hoca’nın bende çok eme-
ği var, kendisine çok teşekkür 
ediyorum. Elbette başka antre-
nörlerim de oldu; Sadi Hoca, 
Elif Hoca, Ayşe Hoca, Al-
per Hoca, Akın Hoca... 
Şimdi A takımda Hüse-
yin Abi ve Nahit Abi ile 
beraberiz. 7 yıldır Anka-
ragücü’ndeyim, smaçör 
oynuyorum. Bu sene ilk kez 
A takımında forma giydim.

TVF Spor Lisesi ile Ankaragücü A ve Yıldız 
Takımlarının smaçörü... Hırsı ve göze hoş 
gelen oyunuyla parlıyor, arkadaşlarının 
“Ravi”si

Haber ve Fotoğraflar: Mert Bülent UÇMA

Ankaragücü A Takımında oynamak senin için ye-
terli mi, başka hedeflerin de var mı?

Hedefim elbette 1. Ligde iyi bir takımda oyna-
mak. Zamanla daha da yükselirim ve umarım ile-
ride Milli Takımda oynarım diye düşünüyorum, 
çünkü bunu çok istiyorum.

Örnek aldığın voleybolcular var mı? 

Sinem Erdoğan, Zennibe Yıldız, Alessya Safra-
nova... En çok bu oyuncuları örnek alıyorum. 
Çalışmalarıyla, hırslarıyla, azimleriyle beni çok 
etkiliyorlar. 

16 yaşında Ankaragücü A takımına yükseldin; his-
lerin, düşüncelerin nelerdir?

Benim için önemli bir şanstı ilk duyduğumda 
çok sevindim. Benden yaşça büyük ablala-
rım ile oynayacaktım. Heyecan vericiydi 

çok güzel bir ortamdı.

Büyük takımlara karşı oynayacağını düşün-
düğün zaman korktun mu ?

Açık konuşmak gerekirse ilk baş-
larda biraz korkum oldu, ama 
zamanla aştım. Zaten büyükle-
rim iyi olduğumu, daha da iyi 

olacağımı söylediler. Antre-
nörlerim, ailem ve arkadaş-
larım bana çok güveniyorlar. 

Ben de çok çalışarak onların 
güvenini boşa çıkarmamaya 
çalıştım, çalışmaya da devam 

edeceğim.

Bir gün aniden A takım 
olduk; gençtik, eli-

mizden gelenin 
fazlasını yaptık. 
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Özel zevklerin var mı?

Sinemaya gitmeyi severim, en son “Fetih 1453” filmini izledim, çok 
başarılı bir filmdi. Tiyatroya gitmeye pek vaktim olmuyor. Yabancı 
müzikleri severim, moralim bozuk olduğunda duygulu ağır tempo-
lu şarkıları da dinlerim.

Kendini eleştirmek istersen hangi tarafını eleştirirdin?

Blok, sıçrama, servis konusunda sıkıntılarım vardı. Antrenmanlar-
da ekstra çalışarak Hüseyin Doğanyüz Hocam ve Akın Abi sayesin-
de bunları düzelttim.

Beşiktaş ile oynadığınız lig maçında yılların tecrübesi, senden ol-
dukça uzun Özlem Özçelik’e blok yaptın o anda ne düşündün?

Hayatımın boyunca unutamayacağım bir maç olacak. O bloğu yap-
tığım anda kendimi çok büyük hissetmiştim. Çünkü çok büyük bir 
oyuncuya yapmıştım o bloğu.

Kariyer planlamanı yaptın mı?

Gazi Üniversitesi Beden Eğitimi ve Spor Yüksekokulunda okumak 
istiyorum.

Beden eğitimi öğretmenliği yapmak istiyorum, bu konuda bece-
rim var. 

TVF Spor Lisesine başlamadan önce voleybolda bu kadar yüksele-
ceğimi tahmin etmediğimden aklımda hemşirelik vardı. Fakat artık 
mesleğim voleybol ve spor olduğu için başka bir alanda kariyer 
yapmayı düşünmüyorum.

Uğurlu sayıların hangisi?

14 numarayı seviyorum uğurlu rakamım, şu an giydiğim forma nu-
maram da 14. 6, 12 gibi başka uğurlu sayılarım da var ama onları 
giymek kısmet olmadı. 

Voleybol başlamak isteyenlere tavsiyelerin neler olurdu?

Voleybol  psikoloji, zeka, akıl, hırs, çok çalışmak ve yetenek iste-
yen bir spor dalı. Bu özellikleri kendilerinde görüyorlarsa, voley-
bola başlamalarını öneriyorum.

Ankaragücü’nü en iyi şekilde 
temsil ettiğimizi düşünüyo-
rum. 

Ligden düştüğünüzde neler 
hissettin?

Çok üzüldüm. Sonuçta 7 yıl-
dır Ankaragücü forması giyi-
yorum, orası benim yuvam 
oldu. Kimse böyle olmasını 
istemezdi ama şartlar sonucu 
bu duruma geldik. 

Maçlara nasıl hazırlanırsın ?

Totemim çok var. Bilekliğim, 
nazar boncuğu kolyem, ço-
raplarım, forma rengim, en 
çok bunlara dikkat ediyorum

Boş zamanın varsa, o anlarda 
neler yapıyorsun?

Genelde evimde dinlenir, maç 
izlerim. Bazen arkadaşlarımla 
birlikte olurum. Yabancı maç-
ları izleyip voleybol kültürü-
mü artırmaya çalışırım.

A takım, genç takım, okul ta-
kımı... Bu yoğunluk seni nasıl 
etkiliyor?

Evet, gerçekten çok yoğu-
num. Bu yoğunluk içinde çe-
şitli sakatlıklar yaşadım. Ama 
çalışmayı seviyorum, yürüte-
biliyorum. Derslerim konu-
sunda hiçbir sıkıntımız olmu-
yor. Okulumuza dışarıdan ge-
len öğretmenlerden takviye 
ders alıyoruz.

Okuldan söz etmişken, neden 
TVF  Spor Lisesini tercih ettin?

Benim için hayatımın şansı di-
yebilirim. Aslında sağlık mes-
lek lisesini istiyordum. Babam 
sayesinde bu liseyi yazdım, 
sınavlara girdim ve başarılı 
oldum. Babama şükranlarımı 
sunuyorum, çok mutluyum 
burada.

Arkadaşlarının sana taktığı 
bir lakabın var mı?

Hem de bir çok lakabım var. 
‘Ravi’ derler. Ankaragücün-
deki antrenörüm Akın Abi 
‘Zıp zıp’ der, Trabzonlu oldu-
ğum için ‘Laz’ da derler, hep-
sini seviyorum ben.
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Avrupa Şampiyonası İkinci Tur eleme 
müsabakaları 11-15 Nisan tarihlerinde 
Ankara’da yapıldı. Türk voleybolunun 
yükselen ivmesi bu elemelerde de kendi-
ni gösterdi. Genç Erkek Milli Takım oyna-
dığı tüm karşılaşmaları kazanarak finalin 
yolunu tutarken, finaller için de ümit ve-
riyordu. Ay-Yıldızlı gençler 5 maçta 15 set 
alıp sadece 3 set verdi.

Genç Erkek Milli Takım, turnuvadaki ilk 
maçında karşılaştığı Avusturya’yı 3-0 ye-
nerken zorlanmadı. İlk seti 25-15, ikinci 
seti de 25-16 kazanan Ay-Yıldızlı genç-
ler, üçüncü seti de 25-20 kazanarak maçı 
3-0’lık sonuçla tamamladı ve turnuvaya 
iyi bir başlangıç yaptı.

İkinci rakip Letonya idi. Genç Erkekler 25-
17, 25-21, 25-21’lik set skorlarıyla 3-0 galip 
gelerek finale bir adım daha yaklaştı. 

Genç Milli Takımımız sıradaki rakibi Slo-
vakya ile yaptığı karşılaşmayı da 3-0 ka-
zandı ve ilk üç sınavını set vermeden 
geçti. Slovakya önünde setleri 25-21 25-20 
25-15 kazanarak Portekiz maçına kayıpsız 
çıktı.

Portekiz karşılaşması beklenenden daha 
zor geçti. Milliler, maçı 3-1 kazanırken, ilk 
setini de vermiş oluyordu. Müsabakanın 

setleri 23-25 14-25 16-25 20-25 sona erdi. Takımımız da 21 
sayı kaydeden Burak Güngör en fazla sayı atan oyuncu 
olurken, Koray Şahin 17, Emre Şenol da 10 sayılık katkı 
yaptı.

Genç Erkek Milli Takımımız Almanya ile yaptığı nefes 
kesen final maçını 3-2 (25-16, 16-25, 24-26, 25-16, 20-18) 
kazanarak Avrupa Şampiyonası finallerine katılma hak-
kı elde etti. Avrupa Şampiyonası finalleri 25 Ağustos-2 
Eylül tarihlerinde Danimarka-Polonya işbirliğinde yapı-
lacak.

Genç Erkek Milli Takım, Ankara’da yapılan Genç Erkekler Avrupa 
Şampiyonası 2. Tur elemelerinde tüm rakiplerini yenerek Polonya-
Avusturya ortaklığında yapılacak finallere kaldı 

Genç erkekler final 
vizesini rahat aldı
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Bursa’da 
VOLEYBOL 
zamanı

Kent, voleybolda istenilen rakamlara doğru ilerliyor. İnşası 
süren voleybol salonu, bu ilerlemeye katkı yapacak.Yeni 
kurulan takımlar üst ligleri zorluyor

Bursa, Türkiye’nin en büyük kentlerinden. Sanayiden 
tarıma, turizme geniş bir üretim yelpazesine sahip. 
Kent bu haliyle zengin. Spor konusunda da önemli 
yatırımlar bulunuyor. Futbolda, basketbolda büyük, 
şampiyonlukları yaşamış kulüpler var.

Voleybol konusunda da son yıllarda bir gelişme yaşa-
nıyor. Bu gelişmeleri Voleybol İl Temsilcisi Ali Bağde 
nakletti.

Bursa’da faal 22 kulüp faaliyet gösteriyor. Bunlardan 
ikisi de Aroma Bayanlar Birinci Liginde yer alan Nilüfer 
Belediyesi ve Bursa Büyükşehir Belediyesi. Üç kulüp 
de Aroma İkinci Ligilerinde yarışıyor. Bursa’nın Aroma 
Üçüncü Lig’de de temsilcileri var. 6 adet bölgesel lig 
takımı da üst kategoriler için mücadele ediyor.

Yerel liglerde genç kızlarda 5, yıldız kızlarda 11, küçük 
kızlarda 10, genç erkeklerde 5, yıldız erkeklerde 6, kü-
çük erkeklerde da 4 takım bulunuyor. 

Bu yıl düzenlenen 1. küme okullararası il birinciliğine 
genç erkeklerde 6, yıldız erkeklerde 13, küçük erkek-
lerde 7, genç kızlarda 6, yıldız kızlarda 13, küçük kızlar-
da ise 21 okul katıldı. 

2. küme okullararası il birinciliğine genç erkeklerde 21, 
yıldız erkeklerde 15, küçük erkeklerde 13, genç kızlarda 
49, yıldız kızlarda 68, küçük kızlarda ise 46 okul mü-
cadele etti. Gençlik Hizmetleri ve Spor İl Müdürlüğün-

den alınan rakamlara göre, voleybolda kayıtlı 
lisanslı sporcu sayısı kızlarda 2 bin 763, erkek-
lerde bin 942, faal olan sporcu sayısı kızlarda 
505, erkeklerde 200. Bu rakamlara okul sporla-
rında lisansı bulunan sporcular dahil değil. 

Bursa’da yerel basının voleybola olan ilgisi üst 
düzeyde değil. Bunun nedeni basın işkolunda 
çalışan personel azlığı ve ilk tercihin daha en-
düstriyel spor olan futbola kayması.

Seyircisi var

Salonlara gelen seyirci sayısı tatmin edici. Ye-
rel liglerde yapılan minik ve küçükler voleybol 
maçlarına ilgi sevindirici nitelikte. Spor yapan 
çocukların aileleri maçlara fazlaca ilgi gösteri-
yor. 

Bursa’da faal olarak 1 uluslararası, 21 ulusal, 28 
il ve 11 aday hakem görev yapıyor. Bu hakemle-
re 8 gözlemci yardımcı oluyor.

Yapımı süren voleybol salonunun Bursa’da vo-
leybolun gelişimine büyük katkı yapacağı, önü-
müzdeki yıllarda şehrin voleybolda sıçrama ya-
pacağına inanılıyor.

Şehir Şehir Voleybol
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TVF Voleybol Okulunda 
talep patlaması

Bir spor salonu ile bir spor dalı birbirine bu kadar mı yakı-
şır, bu kadar mı özdeşleşir; Selim Sırrı’yı voleyboldan ayrı 
düşünmek mümkün mü ortada bu gerçek varken?

Yıllar boyunca voleybola kucak açan Selim Sırrı Tarcan 
Spor Salonu bu şimdi de lig maçı oynatmak kadar ulvi bir 
hizmet veriyor. Türkiye Voleybol Federasyonu tarafından 
üstlenilen, finanse edilen ve yönetilen Voleybol Okulu, 
eğitimini emektar Selim Sırrı Tarcan Voleybol Salonunda 
veriyor.

26 Haziran 2010’da açılan, yaklaşık iki yıldır eğitim veren 
Voleybol Okulunda şu anda 368 çocuk voleybol eğitimi 
alıyor. 2010’da, ilk açıldığında 66 sporcu kayıt yaptırmıştı.

Okulda 2 erkek, 9 kız, 1 küçük kız grubu, 2 mini voleybol 
grubu olmak üzere 14 grup bulunuyor. Bu grupları 7 ant-
renör eğitiyor. Eğitimin bilimsel metodlarla verildiği okul-
da dersler 90-140-200-230 gramlık ve sünger toplarla ya-
pılıyor; grupların özelliklerine göre ayrı toplar kullanılıyor.

Deneyimli antrenörler

TVF Voleybol Okulu Koordinatörlerinden Yücel Sevindi, 
eğitim veren antrenörlerin çok tecrübeli olduklarının al-
tını çizerek; “En az deneyimi olanın 10 yıllık antrenörlük 
geçmişi vardır. Hepsi camiamızda tanınmış, kariyerli, say-
gın insanlar. Ben de 25 yıldır antrenörlük yapıyorum” di-
yerek çalıştırıcıların deneyimleri konusunda bilgi veriyor.

Türkiye Voleybol Federasyonu Başkanı Erol 
Ünal Karabıyık’ın okul konusunda hassas ol-
duğunu belirterek; “2012 Haziranında ikinci 
yılımız doluyor. Başkanımız müthiş ilgili. Bu-
rada gelip çocuklarla ilgileniyor, şakalaşıyor, 
mutlu oluyor. Taleplerimizi, ihtiyaçlarımızı ih-
mal etmiyor, elinden gelenin fazlasını yapıyor, 
yardımını esirgemiyor. Herhangi bir sıkıntımız 
yok başkanımız her konuyu rahatlatıyor. Bir 
konuşmamızda, kayıtları kapatacağımı çün-
kü Selim Sırrı’nın bize yetmediğini söyledim. 
Hemen Beştepe Voleybol Salonunu da açtı 
bize. Laf aramızda ama Milli Takımlardan daha 
çok bizimle ilgileniyor.” sözleriyle Başkan 
Karabıyık’ın ilgisini anlatıyor.

Sosyalleştiriyor

Yücel Sevindi bir gözlemini de paylaşarak; TVF 
Voleybol Okulunun çocukların sosyalleşmesin-
de olumlu etkisinin olduğunu dile getiriyor. 

Yücel Sevindi gözlemlerini şöyle paylaşıyor:

“Okulda doktor raporlu çocuklar, omurgasın-
da kayma olan çocuklarımız var. Okula geldi-
ler, bir süre sora o kaymaların düzelmeye baş-
ladığını biz farkettik. Doktorları da iki günden 
daha fazla voleybol oynamalarını salık vermiş. 

26 Haziran’da 3 yaşına giren okul, Selim Sırrı Tarcan Spor Salonunda 
gece gündüz tahsis edilen antrenman saatleri yetmediğinden eğitimin 
bir kısmını Beştepe Voleybol Salonuna taşıdı. Okul, voleybol eğitiminin 
yanı sıra bir aile ortamı ve sosyalleşme fırsatları da sunuyor
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O çocukların velileri iki günden daha fazla 
gelmek için talepte bulundular, severek ka-
bul ettik.

Tiyatrocu çocuklarımız var. Tiyatro oynayıp 
gösteri biter bitmez makyajlarını dahi sile-
meden antrenmana çıkıyorlar. Velilerimiz 
iyi ilişkiler içinde. Birbiriyle diyalog kurup 
oranize olmuşlar, beni aradılar. Bir tiyatrocu 
gruplarının bulunduğunu, voleybola getir-
mek istediklerini belirttiler. Kayıtları kapat-
mak üzeydik. Başkana sorduk. Başkanımız 
sorun olmayacağını söyledi, Beştepe’yi de 
fethettik ve böylece kayıtları durdurmaktan 
vazgeçtik. Başkanımıza teşekkür ederiz.”

Veliler daha ilgili

Yücel Sevindi Hoca anlatmaya, biz de şa-
şırmaya devam ediyoruz:

Veliler çocuklardan daha fazla ilgili; şimdi 
veliler de grup istiyorlar. Başkanımıza ve Ge-
nel Sekreterimiz Sinem Hanım’a ilettik tabi 
ama yer yok, zaman yok. Salon o kadar yo-
ğun ki, hafta sonları 20:30’dan sonra müsait, 
hafta içi de çalıştıkları için onlar gelemiyor. 
Çocuklar ile beraber tribünde onlar da ant-
renman yapıyorlar. Karışmak istemiyorum 
ama çocuklara tribünden şöyle yap böyle 
yap gibi uyarılarda bulunuyorlar. Yorum ya-
pan veliler bulunduğu gibi, sakince idman-
ları izleyenler de var. Sık sık gelip bizden 
bilgi alıyorlar. Tabi onları kıramıyoruz. Kendi 
çocuklarına bakıyor ve tarafsız olamıyorlar 
ama çocuklar henüz öğrenme aşamasında, 
aceleci davranıyorlar. Veliler kendi evladı ol-
duğu için direkt ona odaklanıyor ve herkes-
ten iyi görüyor, tarafsız bakamıyorlar. Bun-
lar tatlı sıkıntılar aslında. O heyecan bize güç 
veriyor.” 

Yıldızların etkisi

Yıldız Milli Takımın şampiyonluklarından 
sonra talepte yüzde 20’lik bir artış olmuş. Bu 
yoğunluk nedeniyle kayıtları 2000-2005 do-
ğumluları kapsayacak şekilde daraltmışlar. 
“Burada eğitim alan her çocuk voleybolcu 
olamayacak elbette. Voleybolu seven insan-
lar da yetiştirmek bizim amacımız; burada-
ki çocuklar anne baba olduklarında kendi 
çocuklarını voleybolun içine sokacaklar, bu 
böyle sürüp gidecek. Voleybolu sevdirmeye 
çalışıyoruz.”diyerek amaçlarını anlatıyor Yü-
cel Hoca ve ekliyor:

“Buradan sporcu çocuklarımız da çıkıyor. 48 
sporcumuzu değişik kulüplere yönlendirdik. 
Bir şekilde kulüplerde görev alıyorlar. Kulüp-
lerden antrenörler gelip burada seyrediyor 
veya bizden taleplerine uygun sporcular isti-
yorlar. İller Bankası’ndan Vakıfbank’a kadar 

bir dolu kulübe oyuncu yolladık. Göndermeye de devam edi-
yoruz. Amacımız kulüplere destek olmak. Burada mini voley-
bol ve küçük maçları dışında kulüpleşmek gibi bir planımız 
yok. Mini voleybolda çocukları maçlara çıkartarak tecrübesi 
artsın istiyoruz.”

Tam bir aile

Sporculardan birinin dizi dönmüş, spor bu; olacak. Çocuk, 
Milli Takım doktorlarından Dr. İbrahim Yanmış’a yönlendi-
rilmiş. Diğer veliler de çok üzülmüşler bu sakatlığa, ziyare-
tine gitmişler, geçmiş olsun mesajları göndermişler. Koltuk 
değneklerini Yücel Hoca bulmuş. Bu ilgiye çocuğun babası, 
teşekkür edip şu yorumu yapmış: “Biz tam bir aile olmuşuz, 
çocuğum belki bir sakatlık geçirdi ama aile olduğumuzu an-
ladım.”

Bunun dışında yılbaşı kutlamaları, doğum günleri de voleybol 
okulunda birlikte kutlanıyor; çocuklarımız kendi aralarında 
pasta-börek getirip arkadaşlarıyla kutlama yapıyor, herkes 
istediğini konuşuyor. Tam bir aile ortamı yaratılmış özcesi.

Tesis yetersizliği!

Yücel Sevindi Hoca’nın saptamaları ile bitirelim:

“Tek sıkıntımız salon yetersizliği. Bu kadar yoğunluğa yete-
miyor eldekiler. Buranın (Selim Sırrı Tarcan’ın) yıkılma tehli-
kesinin olması da bizi endişelendiriyor doğal olarak; bu ka-
dar çocukla ne yapacağımızı düşünüyoruz. Çünkü müthiş bir 
yapı kuruldu burada. Bu çocukları o kadar emekten, çabadan 
sonra bırakmak çok zor. Buradaki antrenör arkadaşların 
hepsi üzülüyor. Ne olacak bilmiyoruz. Ama yarısını kulüplere 
yönlendiririz, diğer yarısı da ister istemez açıkta kalır. Türk 
Telekom’dan, Emlak Toki’den, SGK’dan gördük; birçok spor-
cu açıkta kaldı. Kimi kulüplerimize biz destek oluyoruz. Bu 
okul ile hem Ankara’daki alt yapı faaliyetlerinin yürümesine 
hem de voleybolcu sayısının artmasına destek oluyoruz. Bu-
rası ticari bir yer değil. Voleybola destek olan bir yer.”

Son sözü de biz söyleyelim: Voleybol Okullu Oluyor...
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Banja Luka, Bosna Hersek’in kuzeybatısında 
bir kent. Erkek Milli Takımlar antrenörü Velj-
ko Basic’in voleybol macerası burada başla-
mış, Fransa-Tunus noktalarını izledikten sonra 
Ankara’da devam ediyor.

Bir günde üç milli takımı dinlenmeden çalıştır-
dığına tanık oldum. Çalışırken çok ciddi, sert ve 
kibar. Mesai saatleri dışında çok daha farklı. Sa-
natçı; heykel ve resim yapıyor. Halen iyi bir sporcu, asansör 
kullanmıyor ve ağırlık merkezinde kendine zaman ayırıyor.

Saygıdeğer eşi ve iki çocuğuyla mutlu bir yaşamları var.

Veljko Basic’le Ankara Kalesinde tarihi bir mekandan devşiril-
miş bir kafede söyleşi yapmak istedik. Kaleyi avcunun içi gibi 
bildiğini orada öğrendim. 

Söyleşiyi çok sevdiği Fransızca dilinde yaptık. Çeviri konusun-
da yardım eden Dış İlişkiler Sorumlumuz Nilüfer Shimonsky’ye 
bir kez daha teşekkür ediyorum.

Veljko Basic’le voleybol, spor, sanat ve hayata dair yaptığımız 
söyleşi…

Voleybola nasıl başladınız, size uy-
gulanan sistemi anlatır mısı-
nız?

16-17 yaşlarındaydım. 
Bosna-Hersek’te, 
yaşadığım Banja-
Luka’ya bir file 
ve bir top 
getirdiler. Fi-
leyi evimin 
yakınlarında 
bir yere kur-
dular. Arka-
daş lar ımla, 
ailemle hep 
birlikte voley-
bol oynamaya 
başladık. Voley-
bolla tanışmam bi-
raz geç olsa da vo-
leybolu sevdim.

Ya sonra?

Söylediğim gibi vo-
leybola ciddi ola-
rak lise hayatımın 
son senesinde 
başladım. Her şey 
çok çabuk gelişti, 

Veljko Basic
Çalışmaktan zevk alıyorum

Veljko Basic
Çalışmaktan zevk alıyorum

hemen kulüpler tarafından keşfedil-
dim. Bu arada Belgrad Üniversitesi’ne 
devam ediyordum. Ama Zagrep’te 
çok önemli bir voleybol eğitmeni ile 
tanıştım, beni çalıştırdı, profesyonel 
voleybol hayatımda bana çok etkisi 
oldu. 

Üniversitede ne okudunuz?

Beden eğitimi bölümünü bitirdim. 
Ardından o zamanki Yugoslavya Milli 
Takımı dönemi başladı. 1987 yılında da 
Fransaya’ya göç ettim.

Göç hikayesini biraz anlatır mısınız?

Zagrep’ten Fransa’ya giden arkadaş-
larımız vardı. Bana da “Gelmek ister 
misin?” diye sordular. O zaman evil 
değildik ama konuyu Jasmina’ya sor-

dum. Önceleri karşı çıktı. Buna karşın 
Fransa’ya gittim. 3-4 ay sonra Jas-

mina da arkamdan Fransa’ya 
geldi.

Jasmina ile nasıl tanıştığını-
zı da öğrenmek isterim

Zagrep’te ikimiz de aynı ku-
lübün sporcularıydık. Jasmi-
na bayan ben de erkek ta-
kımında voleybol oynuyor-
duk. Oynadığımız kulübün 
yapısı Federasyona çok ben-
ziyordu. Bir katında ofisler 
vardı. Bir yanda salonumuz, 
diğer yanda da sporcuların 
kaldıkları daireler bulunu-

yordu. Kulüp tesislerinde 
kaldığımız yerler itibarıy-
la birbirimize çok uzak 
sayılmazdık. Tanıştık ve 
ilişkimiz gelişip ilerledi.

Fransa macerasına geri 
dönersek; 1988’den bu 

Erkek Milli Takımlarımızın Baş Antrenörü 
Veljko Basic, sporun bir yaşam tarzı olduğuna 
inanıyor. Gençlerle çalışmaktan büyük zevk 
aldığını, onlara bir şeyler kazandırmaktan 
zevk aldığını söylüyor

Veljko Basic’le voleybol, spor, sanat ve hayata dair yaptığımız 

Voleybola nasıl başladınız, size uy-
gulanan sistemi anlatır mısı-
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Bosna-Hersek’te, 
yaşadığım Banja-
Luka’ya bir file 
ve bir top 
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leybola ciddi ola-
rak lise hayatımın 
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başladım. Her şey 
çok çabuk gelişti, 
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Zagrep’ten Fransa’ya giden arkadaş
larımız vardı. Bana da “Gelmek ister 
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dum. Önceleri karşı çıktı. Buna karşın 
Fransa’ya gittim. 3-4 ay sonra Jas

mina da arkamdan Fransa’ya 
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kımında voleybol oynuyorkımında voleybol oynuyor
duk. Oynadığımız kulübün 
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diğer yanda da sporcuların 
kaldıkları daireler bulunu

yordu. Kulüp tesislerinde 
kaldığımız yerler itibarıy
la birbirimize çok uzak 
sayılmazdık. Tanıştık ve 
ilişkimiz gelişip ilerledi.
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Nasıl bir voleybol anlayı-
şınız var, neye önem ve-
rirsiniz?

Günümüzde taktik, tek-
nik ve ahlaki açıdan vo-
leybol kuralları hemen 
hemen her yerde aynı. 
Voleybolda en üst sevi-
yeye ulaşmak için bunları 
bilmenin yanı sıra, mantık 
yapısının da gelişmesi ve 
bunları kabul edecek du-
ruma gelmesi lazım. 

Elbette gençlerin uyan-
maları, dikkat etmeleri 
ve bu mantığı öğrenme-
leri gerekiyor. Bazen bu 
mantığı değiştiremiyor-
sunuz. Bu mentaliteyi, 
ahlaki değerleri çocukla-
ra çok küçükken verme-
lisiniz. Bunu salt voley-
bol açısından değil spor-
tif ahlak açısından söylü-
yorum.

Sayın Basic’in ne denli 
emek verdiğini ve çalış-
mayı ne çok sevdiğini 
biliyoruz. Oyuncuları da 
kendisi kadar seviyor mu 
çalışmayı?

Herşeyden önce çalış-
maktan aldığım zevki on-
lara da aktarmayı seviyor, 
buna uğraşıyorum. Her 
sporcunun tepkisi aynı 
olmuyor. Onları, temel antrenman modeli oluşturmak için yönlen-
dirmeye çalışıyorum. Bütün bunları yaparken de çok büyük zevk alı-
yorum. 

Size göre başarının tarifi nedir, başarı sadece kupa kaldırmak mı-
dır? Yoksa, voleybola hevesli sayısını artırmak mıdır?

Elbette kazanınca bir tatmin hissi duyarsınız. Benim için kupa kaldır-
manın ötesinde, üstlendiğim rolü iyi yapmak, görevimi yerine geti-
mek de başarıdır. 

Belirtmeliyim ki, spor sadece kazanmak için yapılmaz. Spor bir ya-
şam tarzıdır. 

Birlikte geçirilen zamanlardan yararlanmak da öyle. Ben, kazanmak-
kaybetmek meselesi olarak görmüyorum sporu. Çalıştığım zaman-
dan faydalanıp en iyi şekilde değerlendirme olarak görüyorum ba-
şarıyı. 

Kaç yıldır bu yüz kompozisyonu ile geziyorsunuz?

1987’den bu yana sakallıyım. Sadece askerde kesmemi istediler. Bir 
kez de Fransa’da şampiyon olursak kesme sözü vermiştim. Şampi-
yon olduk ve beni soyunma odasına atıp sakallarımı kestiler. 

yana Rennes’deyiz, evimiz 
orada. Orada çok iyi karşılan-
dık ve Fransa hayatımız başla-
dı.

Hep aynı yerde mi oynadınız?

Almanya sınırında bulunan 
Toulouse’da da oynadım. Bir 
yıl sonra Brütonya takımına 
geçtim. Orası enteresan bir 
deneyimdi; biraz Türk, biraz 
Bosna mantığının hakim oldu-
ğu bir yaşam tarzı vardı.

Yaş kemale erince oyunculuk 
dönemi kapandı sanırım, nasıl 
oldu?

Bulunduğumuz kulüpte eko-
nomik durum çok iyi değildi 
ve bir antrenörümüz de yok-
tu. Kulüp başkanı bana antre-
nör-oyuncu olarak çalışmam 
önerisini getirdi. Oyunculuğu 
1999-2000 sezonunun sonun-
da bıraktım. O tarihten sonra 
voleybolun içinde sadece ant-
renör olarak bulundum. 

Antrenörlük deneyiminin 
Türkiye’ye gelene kadarki 
bölümünü anlatır mısınız?

Her oyuncu gibi benim de 
oyunculuğu bırakmam zor 
oldu. Antrenörlüğe de tedir-
ginlikle başladım ama sonra 
alıştım; 2005 yılına kadar aynı 
kulüpte antrenör olarak görev 
yaptım. Ardından da Paris ve 
Tours deneyimlerim oldu. Ar-
dından da Tunus Milli Takımı-
nın başına geçtim. 

Ve Türkiye…

Sevdiniz mi burayı?

Hiç yabancılık çekmedim 
Türkiye’de. Türkiye’ye benze-
yen bir ülkeden, Bosna’dan 
olduğum için alışma sürecim 
olmadı. Bosna-Hersek’le bura-
sı hemen hemen aynı. Kendimi 
evde gibi hissediyorum. Ya-
nımda Jasmine de olunca çok 
daha iyi hissediyorum.

Bu arada ülkeniz için söyleme-
den geçemeyeceğim düşünce-
lerim var. Bu ülkenin insanları 
müthiş. 
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Jasmine Basic devreye girerek

Çocuklar, babalarını sakalsız görünce çok korktular, eve 
girmemesini istediler.Çünkü onlar doğduklarında baba-
larının sakalı vardı, hep öyle görmüşlerdi.Doğrusunu 
isterseniz, benim tercihim de sakallı olmasından yana. 

Madame Basic’le devam edelim…

Eşi olarak Veljko’nun en beğendiğiniz yanları neler? 

30 yıldır beraberim, kaliteli bir insan olmasaydı bunca 
yılı birlikte geçirmezdim. Bir insanı 30 senedir seviyorsa-
nız sadece konuşmaktan zevk aldığınızdan olmaz tabi. 
Çok doğru bir insan ve bu benim için çok önemli. Yoksa 
size “30 yıldır çekiyorum.” da diyebilirdim. İş hayatında 
olsun, özel hayatında olsun aldatmacası yok, çok doğru 
bir insan. Sadece çalıştığında zor bir insan olabiliyor ve 
ben buna saygı duyuyorum.

Size yardım eder mi, yemek yapar mı örneğin?

Yemek yapmaya Fransa’da başladı. Bu arada unutma-
dan söylemeliyim ki, yemeklerimiz sizinkilere çok benzi-
yor. Fransa’ya gidince yemek çeşitliliğimiz arttı. Artistik 
duyguları da olduğundan, yemeği sanat olarak görüyor 
ve çok önem veriyor. Tabii lezzeti ve görünüşü de o 
duygularla paralel oluyor. Yemek yaparken değişik şey-
ler denemeye de çalışır, başarılı olur.

Veljko Basic’e dönelim. 

Sanattan söz etmişken, heykel yaptığınızı da biliyo-
ruz…

Fransa’ya gittiğimde, ülkemden ve ailemden ilk kez 
uzak kalmıştım. O arada, çizim yapmaya başladım. Son-
ra bu alanda biraz araştırma yaptım. Artık zevk alarak 
yapıyorum.

Türkiye’yi gezdiniz bolca…

Bir ülkede yaşıyorsanız, orayı iyi tanımanız gerekir. Oku-
yarak bazı bilgiler edinebilirsiniz ama gezerseniz çok 
daha iyi tanırsınız. Bu konuda Jasmine de benim gibi dü-
şünüyor. Gittiğimiz yerlerde insanlarla diyalog, bağlantı 
kurmak çok daha verimli oluyor. Diğer türlü fotoğraf 
olarak görüyorsunuz, gezdiğinizde içinde oluyorsunuz. 

Ayrıca bu ülke coğrafyasının size ne zaman, nerede, 
ne gibi güzellikler yaşatacağını tahmin bile edemiyor-
sunuz; sürekli çok hoş sürprizler sunuyor size. Bir çok 
bölgeyi gezdim ve hep güzelliklerle karşılaştım.

Son sorumuz Madame Basic’e; Türk bayan voleybolu-
nu nasıl değerlendiriyorsunuz?

Ben voleybol oynarken, Yugoslav Milli Takımı ile sizin 
takımınıza karşı oynamıştım. O günlerle kıyaslıyorum 
da kısa bir sürede nasıl bu kadar ilerleme kaydettiniz, 
merak ediyorum. Türk voleybolu artık bir referans nok-
tasında. 

Veljko belki bana kızacak ama bir şey söylemeliyim:

Marco’yu izlediğimde, kızların yüzünde tebessüm gö-
rüyorum. Fakat erkeklerde o tebessümü göremiyorum, 
Veljko kızacak bana ama, böyle. 
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Okulla 
VOLEYBOL 
bir arada yürüyor

Genç Erkek Milli Takımımızın köşe oyuncularından Yiğit Gülmezoğlu, okul başarıları ile dikkat 
çekiyor.

İzmir Tevfik Fikret Fen Lisesinde eğitim gören Yiğit, “Okulla spor/voleybol bir arada yürümez” 
tezine inat başarılı bir öğrenci. 

Yiğit, Tevfik Fikret gibi zorluk derecesi oldukça yüksek bir okulun ilk öğretim  
bölümünü birincilikle bitirmiş. Fen Lisesi kısmında da okul ikincisi. Bu 
başarıları ile hem SBS hem okul burslarından yararlanıyor. Arkas 
Spor’dan lisansiye Yiğit, Fransızca ve İngilizce biliyor. 

“Hayatım spor” diyen Yiğit eskrimde Türkiye birinciliği 
kazanmış. “Ailemde hentbolcu, yüzücü, güreşçi, tenisçi 
vardı ama voleybolcu yoktu. Okulda öğretmenim 
bacaklarımın hızlı olduğunu belirterek voleybola 
başlamamı tavsiye etti. Ben de voleybolu tercih 
ettim. Çok da sevdim” diyerek bilgi veriyor.

“Çok başarılı bir öğrencisin, gelecek planlamanda 
ne olmak var?” sorusuna Yiğit’in verdiği yanıt 
oldukça ilginç:

“Benim tek hedefim var, iyi bir voleybolcu olmak. 
Bunu başarmak için çok çalışıyorum. Pasör olarak 
başladım. Şimdi köşe oyuncusu oldum. Her mevkinin 
hakkını vermek istiyorum. Voleybol tüm zamanımı 
alıyor. Voleyboldan arta kalan zamanlarımda da ders 
çalışıyorum. Zaten gerisi geliyor.”
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Aroma Erkekler İkinci Lig Final Gru-
bu karşılaşmaları 13-14-15 Nisan ta-
rihlerinde Konya Selçuklu Belediye-
si Spor Salonunda yapıldı.

Karşılaşmalar sonunda ilk iki sırayı 
alan Dorçe TED Kolejliler ve Beşik-
taş Erkekler Birinci Ligine yükseldi. 

Final grubunun son gününün ilk 
karşılaşmasında Bornova Anadolu 
Lisesi Yenişehir Belediyesini 3-2 (25-
22, 19-25, 25-15, 16-25, 15-09) mağ-
lup etti.

Grupta sıralamayı belirleyecek mü-
sabakada TED Kolejliler Beşiktaşı 3-0 (25-23, 26-24, 25-
16) yenerek ligin şampiyonu oldu. 

Mutlu sona ulaşan DORÇE TED Kolejliler Spor Kulübü-
ne ödüllerini Spor Genel Müdürü Mehmet Baykan ile 
TVF Başkan Vekili Selahattin Şahin, İkinci Beşiktaş Spor 

Kulübüne ödüllerini Konya Gençlik Hizmetleri ve Spor 
İl Müdürü Ömer Ersöz ile TVF Yönetim Kurulu Üyesi 
Kamuran Yazıcı, üçüncü olan Yenişehir Bld. Spor Ku-
lübüne ödüllerini TVF MHK Üyesi Yaşar Yılmaz ile TVF 
Konya İl Temsilcisi Rasim Acar takdim etti.

KOLEJ VE BEŞİKTAŞ 
Birinci Ligde

Konya İl Temsilcisi Rasim Acar takdim etti.

SARIYER VE 
BURSA BB 
1. Lig’e Yükseldi

Aroma Bayanlar İkinci Lig Dört-
lü Finalleri 6-7-8 Nisan tarihlerinde 
Eskişehir’de yapıldı. Anadolu Üniversi-
tesi 2 Eylül Kampüsü BESYO Spor Salo-
nunda yapılan Dörtlü Finallere Ankara 
Karayolları, Bursa Büyükşehir, Karşıya-
ka ve Sarıyer Belediye takımları katıldı.

Gelecek sezon Bayanlar 1. Liginde mü-
cadele edecek takımların belirlendiği 
müsabakaların son günüde rakiplerini 
mağlup eden Sarıyer Belediyespor ve 
Bursa Büyükşehir Belediyespor adını 
Bayanlar Birinci Ligi takımları arasına 
yazdırdı. 

1. Lig’e Yükseldi
Son gün maçlarında Bursa Büyükşe-
hir Belediyespor, Ankara Karayolarını 
3-1 (25-20, 25-20, 20-25, 27-25) mağlup 
ederek 1. Lig’e yükselen ilk ekip olur-
ken, günü diğer maçında Karşıyaka’yı 
3-0 (25-22, 25-22, 25- 14) yenen Sarıyer 
Belediyespor gelecek sezon Bayanlar 
Birinci Liginde mücadele etmeye hak 
kazandı. 

1. Lig’e yükselen Sarıyer Belediyespor 
ve Bursa Büyükşehir Belediyespor’a 
kupa ve madalyalarını Voleybol Fede-
rasyonu Başkanı Erol Ünal Karabıyık 
ve yönetim kururlu üyeleri verdi.
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Plajın centilmeni 
PENTA BİLGİSAYAR
Plajın centilmeni 
PENTA BİLGİSAYAR
Plajın centilmeni 
PENTA BİLGİSAYAR

2011-2012 TVF Plaj Voleybolu Ligi erkeklerde Halkbank, bayanlar-
da da Beşiktaş’ın şampiyonluğu ile sona erdi.

Takımların şampiyonluk sevinçlerinin yanında, Penta Bilgisayar 
takımının üçüncülük maçı öncesi gösterdiği tavır, voleybol sporu-
nun fair-play ruhuna ne denli sahip olduğunu bir kez daha gözler 
önüne serdi.

TVF MHK Üyesi ve Turnuva Teknik Delegesi Yaşar Yılmaz, final 
günü yaşanan olayı şöyle anlattı:

“26 Şubat 2012 tarihinde saat 09:30’da oynanması gereken Penta Bil-
gisayar-Balnakspor karşılaşmasına, Balnakspor takımı 09:38’de, yani 8 
dakika geç geldi. Kurallar gereği, Penta Bilgisayar’ın hükmen galip ilan 
edilmesi gerekiyordu. Penta Bilgisayar takımı bu hakkı kullanmayarak 
maçı oynamak istedi. 

Bunun üzerine oynanan müsabakayı Balnakspor kazandı ve TVF Plaj 
Voleybolu Ligini üçüncü olarak bitirdi, Penta Bilgisayar takımı da dör-
düncü oldu.

Penta Bilgisayar takımının bu davranışı ve diğer turnuvalardaki fair-
play davranışları takdire şayandır. Kendilerine teşekkür ediyorum.”
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Midyat 
Voleybolu seviyor

Mardin’in Midyat ilçesin-
de voleybol 150 sporcuyla 
atağa geçmiş bulunuyor.

Voleybol Antrenörü Meh-
met Ali Batıhan, Midyat’ta 
voleybol çalışmalarını şöy-
le anlatıyor:

“Midyat’ta yaklaşık dört 
ay önce voleybol çalış-
malarına başlamış bulun-
maktayız. İlçe genelinde 
voleybol çalışmalarına 
yoğun bir şekilde ilgi var. 
Özellikle ilköğretim çağın-
daki kızlarımız voleybol 
ile bütünleşmiş durumda. 
Başlangıçta 20 kişi ile baş-
ladığımız voleybol çalışma-
larımıza şu an itibariyle 150 sporcu devam 
ediyor. Bunların yüzde 80’inin kız öğren-
ciler olması bize ayrıca mutluluk veriyor. 
İlçemizdeki imkanlar kısıtlı. Yeteri kadar 
malzememiz yok. Reklam da yapamıyoruz. 
Buna rağmen voleybolun katettiği mesafe 
oldukça memnuniyet verici. Elbette geldi-
ğimiz yeri yeterli görmüyor, çok daha ileri 
gideceğimize inanıyoruz. 

Doğu bölgemizin nadide çiçekleri olan kızlarımızı voleybola teş-
vikimiz devam edecektir. 23 Nisan haftasında, yıldızlar kategori-
sinde bir turnuva düzenledik. 8 okulumuzun kız takımı katıldı. Bu 
gelişmenin, Doğu ve Güneydoğuda voleybolun temelinin atılması 
açısından çok önemli olduğunun bilincindeyiz. Çalışmalarımız aynı 
yoğunlukta devam edecektir. Gerek değerli kulüplerimizin ve ge-
rek siz değerli Federasyonumuzun desteklerini esirgemeyecekleri-
nin farkındayız, şimdiden çok çok teşekkürler. Mardin Midyat ilçesi 
olarak voleybolu seviyoruz.
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Sporcularda sakatlık riski yüksek mi?

Sporcu popülasyonunda, normal popülasyona 
oranla sakatlıklar biraz daha sık görülüyor. Çün-
kü vücudun her bölgesi, özellikle yapılan spora 
özgü olarak daha fazla kullanılıyor. Sporcularda 
ilk sırada, darbelere bağlı sakatlıkların ortaya 
çıkması söz konusu. Beklenmeyen bir basma 
pozisyonu ya da bir hareket, ters yönden gelen 
bir darbe sakatlığa yol açabiliyor. Sporcu sakat-
lıklarını, normal popülasyondaki sakatlıklardan 
ayıran en önemli farklardan biri de aşırı kullanım 
sakatlığı. Aynı hareketi defalarca yaptıkları için 
adalede ve tendonda bazı yıpranmalar söz ko-
nusu olabiliyor. 

Sporcularda hangi tip sakatlıklar görülüyor?

Sporcu sakatlıklarını darbelere ve aşırı kullanıma 
bağlı sakatlıklar olarak iki ayrı grupta topluyo-
ruz. Özellikle aşırı kullanım sakatlıkları, yapılan 
spora göre değişiklik gösteriyor. Örneğin futbol-
da daha çok alt uzuvlara ait sakatlıklar ön plana 
çıkarken; voleybol, basketbol gibi sporlarda üst 
ekstremiteyle ilgili (kol, omuz, bilek, parmak 
vs.) sakatlıklar ortaya çıkıyor. Halter ve güreş 
gibi vücudumuzun farklı bölgelerinin kullanımını 
içeren sporlarda ise gövdeye (kalça ve kasıkla-
ra) ait sakatlıklar görülüyor. Dolayısıyla bu denli 
profesyonelleşen günümüz spor branşlarında 
birçok sakatlık, direkt olarak bazı spor tiplerine 
özgü bir hal almaya başladı. Örneğin voleybolda 
omuz ve omzun belli bölgelerindeki sakatlıklar 
daha da ön plana çıkıyor. Aynı şekilde futbolda 
da benzer durumlar yaşanıyor. Eskiden futbolcu 
sakatlığı denilince akla sadece menisküs yırtığı 
ve bağ yırtığı geliyordu. Bugün stres kırığından 
kasık fıtığına, değişik küçük eklemlerin çıkıkların-
dan kemikle ilgili problemlere kadar çok değişik 
bir yelpaze karşımıza çıkıyor.

Sakatlıkları önlemek mümkün mü?

Sakatlıkların arttığı profesyonel sporlarda, sa-
katlıklardan daha çok bunların önlenmesi konu-
şuluyor. Bu nedenle, her sporcunun vücudunu 
çok iyi tanıması, bilmesi gerekiyor. Bu noktada 
tıp, tüm dallarıyla devreye giriyor. Sporcu sa-
katlıkları, genel olarak toplumda görülen “Şu 
bölgenin sakatlığı, rahatsızlığı” gibi tek bir uz-

Sporcuları korkutan 
SAKATLIKLAR

Sporcuları korkutan 
SAKATLIKLAR

manlık alanını ilgilendiren değil, çok değişik uzman-
ların beraber ilgilendiği bir alan haline geldi. Çünkü 
biliyoruz ki herhangi bir sporcuda sakatlık olması de-
mek, o sporcunun birkaç haftadan başlayıp birkaç aya 
varabilen sürelerle takımından uzak kalması anlamına 
geliyor. İşin maliyetini düşündüğünüzde, bu kulüpler 
açısından da çok ciddi ekonomik kayıp anlamına geli-
yor. Günümüzde sporcu sakatlıklarının önlenmesi için; 
ortopedistler, fizik tedavi uzmanları, spor hekimleri 
ve diğer ilgili bütün uzmanlık alanlarının yanında, ma-
sörler, fizyoterapistler, osteopatlar bir arada, el birliği 
ile çalışıyorlar. Yani bir sporcunun yürüyüşündeki bir 
bozukluğun, onda 3 ay sonra bir stres kırığına ya da bir 
adale yetmezliğine yol açabileceğini bugün biliyoruz. 
Özellikle sezon başı kontrollerinde, doğru basmadan 
ekstremitenin doğru kullanımına dek birçok faktör-
den emin olmamız gerekiyor. Tüm bunların kontrolü-
nü mutlaka sezon başında ve içinde belli aralarla takip 
etmemiz gerekiyor.

Spor kulüplerine ve sporcuya düşen görevler neler?

Günümüzde birçok branşta her kulüp artık yavaş ya-
vaş bir sağlık kurulu oluşturmaya başladı. Bu sağlık 
kurulunda, bir doktorun yanı sıra fizyoterapist, masör 
gibi yardımcı branşlar da yer alıyor. 

Sporcu sağlığındaki en önemli faktörlerden biri, dü-
zenli kontroller. Yani sakatlık olmasa da o sporcunun 
performansının ve vücut pozisyonlarının belli periyot-
larla mutlaka kontrolden geçirilmesi gerekiyor. Spor-
cunun mümkün olduğu kadar hep aynı kişiler tarafın-
dan kontrol edilmesi her sporcunun dosyası olması 
anlamına geliyor. Bir sporcunun sağlık dosyası olduğu 
zaman, sağlık ekibi değişse bile, o sporcuya ait eski 
bilgilerden hareketle sporcunun yeni durumu hak-
kında doğru bir yaklaşımda bulunma şansı olabiliyor. 
Sporcuya düşen en büyük görev ise; kendi vücudunu 
tanıması ve vücudunun limitleri doğrultusunda hare-
ket etmeyi öğrenmesi. Yani vücudunun onun hayatını 
kazanmadaki sermayesi olduğu bilinciyle, sporcunun 
vücuduna saygı göstermeyi öğrenmesi gerekiyor. Say-
gı göstermek sadece müsabaka sahasına çıkıp elinden 
gelenin en iyisini yapmaya çalışmak değil; vücudunu, 
gerek mental olarak gerek fiziksel olarak hazırlamak 
olarak algılanması anlamına geliyor. Beslenmesinden 
uykusuna, sosyal yaşamından spor yaşamına kadar 
her şeyi kontrol altında tutması, gerekli yerlerden bu-
nun için tıbbi destek alması gerekiyor.

Söyleşi

Prof. Dr. Ömer Faruk Taşer

Acıbadem Fulya Hastanesi Spor Sağlığı Merkezi 
Ortopedi ve Travmatoloji uzmanı
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Karayolları 
Altın Yılını Yaşıyor

Karayolları Genel Müdürlüğü Spor Kulübü 
1991 yılında kuruldu. O tarihten bu güne 
kadar farklı kategorilerde, farklı başarılar 
elde etti. 

Aroma Bayanlar Voleybol 2. Liginde mü-
cadele eden Karayolları Genel Müdürlü-
ğü Spor Kulübü bu sene çok iyi bir sezon 
geçirerek Lig etabını ikinci sırada bitirdi. 
Bursa’da yapılan Play-Off Yarı final müsa-
bakalarında da oldukça başarılı bir grafik 
çizerek Play-Off Final grubuna kalmaya 
hak kazandı. Eskişehir’de yapılan Final mü-
sabakalarında da iyi maçlar çıkaran Kara-
yolları, son güne kadar iddiasını sürdürse 
de son gün, Bursa Büyükşehir Belediyesi-
ne 3-1 kaybederek Birinci Lig şansını kaçır-
dı. Karayolları, birinci lige yükselme çabası 
verirken, iç dinamiklerini harekete geçirdi, 
genç bir ekiple ve alt yapıdan yetiştiridği 
oyuncularına güvenip forma verdi.

Kulübün amacı, alt yapıya önem vererek kendi yetiştirdiği sporcu-
larla ligde oynamak, Milli Takımlara sporcu yetiştirmek. Bu doğ-
rultuda çalışmalarına hız kesmeden devam eden Karayolları Spor 
Kulübünün bir amacı da en kısa zamanda Aroma Bayanlar Voleybol 
1. Liginde mücadele etmek. 

 Alt yapılarda da oldukça başarılı olan kulübün mutad hedefi kü-
çükler, yıldızlar ve genç kategorilerinde Ankara Şampiyonu olmak, 
Türkiye Şampiyonalarında kürsüye çıkmak. 

Tüm takımların altyapısını oluşturan Voleybol Okulunda yaklaşık 
150 öğrenci voleybol eğitimi alıyor. Bu 150 sporcu arasından Minik 
Takım ve Küçük Takımlara oyuncu yetiştiriliyor. Toplam 250 oyun-
cunun eğitim aldığı Ankara kulübü kendine yeter bir yapı oluştur-
manın çabası içinde.

Bu anlamda Karayolları Genel Müdürlüğü Teşkilatı, spor kulübünün 
arkasında durarak voleybolun gelişmesi, ulaşılabilen her çocuğun 
hayatının sporla birliştirilmesi yolunda her türlü katkıyı yapıyor.
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Bu kapsamda düzenlenen organizasyonda basın mensupları ile 
sohbet toplantısına katılan Neslihan Darnel, sporcu bir anne ol-
mayı anlattı. Voleybolun kendisi için bir yaşam biçimi olduğunu 
ifade eden Neslihan Darnel, bugünlere gelmesinde ailesinin, eşi-
nin ve kızının desteklerinin büyük rolü olduğunu söyledi.
Kızı Zeynep’in kendisine çok anlayışlı davrandığını ifade eden Dar-
nel, “Yılın yaklaşık 100 günüm seyahatlerde geçiyor. O henüz anne 
kuzusu ama çok anlayışlı. Zeynep’i hiç arkamda gözü yaşlı bırakma-
dım. Çünkü ne için gittiğimi biliyor.” dedi.
Neslihan Darnel, bir soru üzerine altyapıdan gelen oyuncuların 
aldıkları sonuçlara bakılınca Türk voleybolunun önünün çok açık 
olduğunu, bu anlamda da içinin rahat olduğunu ifade ederek şun-
ları söyledi:
“Ama doyuma ulaşmadan, disiplinli bir şekilde çalışmayı sürdürme-
leri lazım. Zaten önlerine şampiyon olurken yendikleri takımlar çıka-
cak. Disiplini yitirmezlerse, o rakipleri yine geçebilirler.”
Bir soru üzerine takımdaki tek annenin kendisi olduğunu hatırla-
tan Neslihan Darnel, “Tüm takımın annesiyim de denilebilir. Zeynep 
de tüm takımın kızı. Herkesle çok iyi anlaşıyor.” dedi.
Bu kadar ünlü olmasının, örneğin FIVB Heroes projesine seçilme-
sinin işini iyi yapmasından kaynaklandığına işaret eden milli yıldız, 
“Ben sadece voleybol oynuyorum ve elimden geleni yapıyorum. 
Ünlü olmak, tanınmak, seçilmek gibi unsurlar kendiliğinden gelişi-
yor.” dedi.
Kızımla bile konuşmam
Neslihan Darnel, maçlara çıkmadan önce bir uğur deneyip dene-
mediğinin sorulması üzerine şu yanıtı verdi:
“Ben maçlardan önce kızım dahil, hiç kimseyle konuşmam. Zaten ra-
kibin kim olduğunu da hiç düşünmem, benim için farketmez çünkü. 
Maçtan önce birşeyler söylerler, sonra çıkıp oynarım.”

Evlenmeden önce, evliliğinizin işinize 
zarar vereceğini düşündünüz mü soru-
suna Darnel’in yanıtı net oldu:
“Hayır, hiç bir şey düşünmedim. Aşık-
tım ve evlendim. İşimi de seviyorum ve 
devam ediyorum.”
Voleybolu bıraktıktan sonra ne yapma-
yı düşündüğüne dair bir soruyu, “Hiç 
düşünmedim. Ama 20 yıldır voleybolun 
içindeyim. Aklımda başka bir şey yok. 
Yine voleybolla ilgili bir şeyler yapacağı-
mı düşünüyorum.” diyerek cevapladı.
Darnel, sporun meşakkatli bir iş oldu-
ğunu ama insana kattığı çok önemli 
getirileri bulunduğunu belirterek söz-
lerini tamamladı.
“Her zaman söylerim, Takım sporu yap-
mak bir insana çok şey kazandırır. Bu 
sporun içinde olduğum için sevinçliyim. 
Herkese tavsiye ederim.”
FIVB Heroes Kampanyası
“FIVB Kahramanları”, Uluslararası Vo-
leybol Federasyonu tarafından oyun-
cuları bilinçlendirmeyi ve dünya çapın-
da spora ilgiyi artırmayı hedefleyen bir 
resmi imaj kampanyası. “FIVB Kahra-
manları” 19 farklı ülkeden başarıları ile 
öne çıkan 33 salon ve 29 plaj voleybolu 
oyuncusunu içeriyor. 
Proje, Birleşmiş Milletler Örgütünün 
bir partneri olarak, Birleşmiş Milletler 
Milenyum Gelişim Hedeflerinde bulu-
nan cinsiyet eşitliği, çocuk hakları ve 
anne sağlığı gibi konuları destekliyor.
Neslihan Darnel de “FIVB Kahraman-
ları” kapsamında bir voleybol delegesi 
olarak diğer insanlara da örnek olabi-
licek bir model oluşturduğu için FIVB 
Kahramanları arasına seçildi.

FIVB Kahramanı 
Neslihan Darnel

A Bayan Milli Takımımızın yıldız oyuncusu Neslihan Darnel, 
FIVB Kahramanları arasına girdi.
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Ani kalp ölümü
4 belirti ile geliyor 
Kalp hastalıkları geniş bir hastalık 
yelpazesine sahip olsa da, en çok 
korkulan sonuçların başında ani 
kalp ölümleri geliyor. Belirtilerin 
başlamasıyla ölüm arasında en fazla 
bir saatin olması, erken müdahalenin 
önemi kadar erken teşhisin 
gerekliliğini de ön plana çıkarıyor.

Ansızın başlayan bir ağrı, kalpte hissedilen 
çarpıntı… Bazen hayatın kaybedilmesine 
kadar uzanan bu belirtilerin nedeni, ani 

kalp ölümü. Özellikle yaz aylarında aşırı sıcaklar 
nedeniyle gündeme gelen ani kalp ölümleri, tüm 
ölüm nedenleri arasında önemli bir paya sahip. 
Şöyle ki dünyada ani ölümler, tüm ölümlerin yüzde 
12’sini oluşturuyor. Bu ölümlerin yarısı ise kalp 
damar hastalıkları nedeniyle ortaya çıkıyor. Ani kalp 
ölümünün de çeşitli belirtileri olduğunu söyleyen 
Acıbadem Kadıköy Hastanesi Kalp ve Damar 
Cerrahisi uzmanı Prof. Dr. Cem Alhan, önemli 4 
belirtiyi şöyle sıralıyor:

• Göğüs veya sırt ağrısı
• Çarpıntı hissi
• Bası hissi
• Bilinç değişikliği

Bin kişiden birinde ani kalp ölümü
Bu şikayetlerin başlamasından sonraki ilk bir saat 
içinde gelişen hayati kayıplar “ani kalp ölümü” 
olarak tanımlanıyor. Prof. Dr. Cem Alhan, her yıl 
yaklaşık 1000 kişiden birinde ani kalp nedenli ölüme 
rastlandığını belirterek şunları söylüyor: 
“Bilinen kalp damar rahatsızlığı olanlarda ise bu 
oran, 7–8 kat daha fazla. Bu risk özellikle önceden 
kalp krizi geçirmiş olan, kalp kasılmasında 
yetersizlik bulunan veya daha önceden ciddi ritim 
düzensizlikleri atlatmış olan hastalarda daha 
belirgin artıyor.”

Kalp damarındaki tıkanıklık ani ölüme yol 
açıyor
Ani kalp nedenli ölümlerin toplumumuzdaki en sık 
nedeni yine kalp damarlarındaki tıkanıklıklar. Bu 

tıkanıklıkların neden olabileceği kalp krizi, ani ve 
ölümcül ritim bozukluklarına neden olabiliyor ve 
bazen hastaya müdahale etme imkanı bile mümkün 
olamayabiliyor. Fakat kalp damar tıkanıklıkları 
dışında özellikle hipertansiyonu olan hastalarda aort 
damar yırtılmaları da ani ölümlere neden olan bir 
faktör. Özellikle stres faktörünün tetikleyebileceği 
ani tansiyon yükselmeleri bu damar yırtılmalarının 
gelişmesine neden olabiliyor.

Tanı konulmamış hasta oranı yüksek!
Bilinen kalp damar rahatsızlığı olmayan ancak kalp 
hastalıkları açısından risk faktörleri 
bulunan bireylerin de, aslında 
normal kişilere göre daha 
yüksek risk altında olduklarını 
belirten Prof. Dr. Alhan 
aslında toplumumuzda tanı 
konulmamış kalp hastalığı 
oranının yüksek olduğunu 
ifade ediyor. Bu nedenle, en 
azından yakın akrabalarında kalp 
hastalığı ya da sebebi bilinmeyen 
ani ölümler olan, ileri yaşlı, cinsiyeti erkek olan, 
artmış kolesterol düzeyi bulunan, hipertansiyonu 
olan, sigara içen veya şeker hastalığı olan bireylerin 
bu konuda erken tetkik yaptırmalarında fayda var. 
Çünkü erken teşhis, hayat kurtarıyor!
www.ahkalbim.com
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Voleybol Trakya’da 
çok seviliyor
Çorlu, Türkiye’nin büyük ilçelerinden 
biri. Sahip olduğu 190 bin 792 nüfusla 
50 ilin merkezinden daha fazla nüfusa 
sahip. Hal böyle olunca, Sosyal ve kül-
türel hayat da gelişkin. Spor için de aynı 
şeyleri söylemek olası. Öğretmen Metin 
Yıldız, Çorlu’da voleybolun emekçile-
rinden biri. 1996’dan bu yana, Çorlu’da 
voleybolu geliştirmek için emek sarfe-
diyor. Şu anda Mehmet Rüştü Uzel En-
düstri Meslek Lisesi’nde görev yapıyor 
ve voleybolcu yetiştirmenin yanı sıra 
okulunu yarışmalara hazırlıyor.
Metin Yıldız, “Genç erkekler klasmanın-
da ilimizi yıllarca aralıksız temsil ettik. 
Gruplardan çıkarak yarı finallerde müca-
dele ettik. Geniş kitlelere ulaşmak için bu 
yıl içinde Çorlu Belediyesi tarafından bir 
spor salonu hizmete açıldı. Geleceğin yıl-

dızlarını yetiştirmek amacıyla 
alt yapı faaliyetlerine başladık. 
Çorlu Belediyesi bünyesi altın-
da genç ve başarılı sporcuları 
topladık. 2001-2004 doğumlu 
60 sporcumuz var.  Trakya böl-
gesinde voleybol çok seviliyor. 
Bir çok öğretmen arkadaşı-
mız voleybol için hizmet veri-
yor. Hedefimiz beş yıl içinde 
Çorlu’yu voleybolda derece 
yaparak Türkiye’ye tanıtmak 
ve milli takımlara sporcu yetiş-
tirmek. Bu konuda bize maddi 
ve manevi desteğini esirge-
meyen tüm arkadaşlarıma ve 
Çorlu Belediyesine teşekkür 
ederiz.” diyerek Çorlu’da vo-
leybolun özetini yapıyor.

Kısa Kısa
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Milliyet Oscarlarında voleybolun gecesi

Milliyet Gazetesi’nin 58. Geleneksel Yılın 
Sporcusu Anketinde, “Yılın Spor Adamı”, 
“Yılın Antrenörü” ve “Yılın Takımı” dalların-
da birincilik; “Yılın Sporcusu” dalında Nes-
lihan Darnel’le ikincilik, “Yılın Antrenörü” 
dalında üçüncülük elde ederek aslan payını 
alan voleybolun ödülleri, Esma Sultan Yalı-
sında düzenlenen törenle verildi.
Milliyet Oscarlarında voleybolun gecesi

Milliyet Gazetesi’nin 58. Geleneksel Yılın 
Sporcusu Anketinde, “Yılın Spor Adamı”, 
“Yılın Antrenörü” ve “Yılın Takımı” dalların-
da birincilik; “Yılın Sporcusu” dalında Nes-

lihan Darnel’le ikincilik, “Yılın Antrenörü” 
dalında üçüncülük elde ederek aslan payını 
alan voleybolun ödülleri, Esma Sultan Yalı-
sında düzenlenen törenle verildi.

Başkan Karabıyık gururlu

Başkanlık koltuğuna oturduğu günden bu 
yana Türk voleybolunda tarihi başarıların 
elde edilmesinde büyük rol oynayan Türkiye 
Voleybol Federasyonu Başkanı Erol Ünal Ka-
rabıyık, Yılın Spor Adamı ödülünü Beşiktaş 
Kulüp Başkanı Fikret Orman’dan aldı.

Yıldız Kız Voleybol Milli Takımı’nın Dünya 
ve Avrupa şampiyonluğuna ulaşmasının en 
önemli mimarlarından Antrenör Şahin Çat-

ma, Yılın Antrenörü ödülünü Voleybol Federasyonu Başkanı Erol 
Ünal Karabıyık’ın elinden almanın mutluluğunu yaşadı. Bu katego-
ride üçüncü gelen Vakıfbank Kadın Voleybol Takım Antrenörü Gi-
ovanni Giudetti’nin ödülünü Vakıfbank Voleybol Şube Sorumlusu 
Ramazan Yıldırım’a teslim etti.
Yılın Sporcusu Anketinde ikinci sırada yer alan Filenin Sultanları’nın 
sayı makinesi Neslihan Darnel’e plaketini Gençlik Spor Genel Mü-
dür Yardımcısı Tamer Taşpınar verdi. 

Filenin yıldızları

2011 yılında Türk Voleybolunun genç filizleri, Yıldız Kız Milli Ta-
kımı muhteşem bir sezon geçirdi. Ankara’da yapılan Dünya 
Şampiyonası’nda omuzlarına şampiyonluk apoleti takarken 
Avrupa’nın da zirvesine isimlerini yazdırdılar. Yılın Takımı olarak 
ananos edildiğinde podyuma davetlilerin coşkulu alkışları arasında 
çıkan Filenin Yıldız Sultanları, birincilik ödüllerini duayen spor ya-
zarı ve Türkiye Milli Olimpiyat Komitesi eski başkanlarından Togay 
Bayatlı’nın elinden aldılar.

Milliyet Ödülleri
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2011 yılını başarılarla dolu geçiren Türk Vo-
leybolunun bu performansı, çeşitli kurum 
ve kuruluşlar tarafından verilen ödüllerle 
takdir ediliyor.
Türk voleybolunu taltif eden kuruluşlar-
dan biri de Fevziye Mektepleri Vakfı (FMV) 
Işık Okulları oldu. FMV Işık Okulları Spora 
Işık Tutanlar 2011 Ödülleri arasına voleybol 
dört ayrı kategoride girdi.
Türkiye Voleybol Federasyonu Başkanı Erol Ünal Ka-
rabıyık Yılın Spor Adamı, Avrupa Şampiyonu ve Dünya 
İkincisi Vakıfbank Türk Telekom, Dünya Şampiyonu Yıl-
dız Kız Milli Takımının Antrenörü Şahin Çatma Yılın Tek-
nik Direktörü, Dünya ve Avrupa Şampiyonu Yıldız Kız 
Milli Takımı 126. Yıl Özel Ödülüne layık görüldü.
2011 yılı Spora Işık Tutanlar ödülleri İstanbul’da yapılan 
törenle dağıtıldı.

Dünya Voleybol Federasyonları Birliği (FIVB) İsviçre’nin 
Lozan şehrinde toplandı. Önemli konuların görüşüldü-
ğü toplantıda genç ve yıldız dünya şampiyonalarının ev 
sahiplerini belirlenirken, turnuvalar hakkında önemli 
kararlar da aldı.
Buna göre toplantıda , Gençler ve Yıldızlar Dünya Şam-
piyonalarının 16 takımdan 20 takıma çıkarılması karar-
laştırıldı, karar ev sahibi ülkeler tarafından da onaylan-
dı. Yeni turnuva formülüne göre maç sayısı 64’ten 70’e 
çıkacak. Toplam turnuva süresi yine 10 gün olarak belir-
lendi.
FIVB toplantısında 2013 Organizasyonlarının ev sahipleri de belli oldu. Buna göre, 2013 Genç Erkekler Dünya 
Şampiyonası Türkiye’de yapılacak.
Genç Bayanlar Dünya Şampiyonası ise Çek Cumhuriyeti’nde düzenlenecek. Ayrıca, Yıldız Erkekler Dünya 
Şampiyonası Meksika ve Yıldız Kızlar Dünya Şampiyonası Tayland’da organize edilecek.

İsveç Voleybol Federasyonu Başkanı Saffet Eraybar, 
olağan genel kurulda yapılan seçimle bu göreve yeni-
den seçildi. 
Seçime tek aday olarak katılan Eraybar, İsveç Voleybol 
Federasyonu tüzüğüne göre bir yıl boyunca İsveç Fe-
derasyonunu yönetecek.
Başkan Eraybar, TVF Basın Bürosuna yaptığı açıkla-
mada zor bir görev üslendiğini ifade ederek; “Katı-
lımın yüksek olduğu bir kongre olması beni sevindiri-

yor. Yapacağımız işleri 
şekillendirip bir sıraya 
koyduk. Öncelikli hede-
fimiz ekonomik durumu 
düzeltmek. Ardından da 
ligin yeniden düzenlen-
mesi işini ele alacağız. 
Yabancı oyuncu sayısın-
da Türkiye’de olduğu gibi 
(2+1) düzenleme yapmak 
da planlarımızda var. Çok 
önem verdiğimiz konu-
lardan biri de sloganımız 

olan HEP BERABER’i hayata geçirip, herkes tara-
fından kullanılmasını sağlamak” diyerek düşünce-
lerini aktardı.

Voleybola bir ödül 
de FMV’den geldi

Genç Erkekler Dünya 
Şampiyonası Türkiye’de

Eraybar bir yıl daha İsveç 
Federasyon Başkanı
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Bu yılın ödül alanları şöyle:

• Yılın Sporcusu: Gülsüm Tatar (Boks Dünya ve Avrupa Şampiyonu)
• Yılın En İyi Futbolcusu: Alex De Souza
• Yılın Takımı: Vakıfbank Türk Telekom (Avrupa Şampiyonu ve 

Dünya Kulüpler İkincisi)
• Yılın Spor Adamı: Erol Ünal Karabıyık (Türkiye Voleybol Federas-

yonu Başkanı)
• Yılın Teknik Direktörü: Şahin Çatma (Yıldız Kız Voleybol Takımı 

Dünya Şampiyonu)
• Dünyada Yılın Sporcusu: Lionel Messi (Barcelona)
• Yılın Spor Yazarı: Hıncal Uluç (Fotomaç Gazetesi)
• Yılın Spor Programı: Maraton (Lig Tv)
• Yılın Genç Yetenek Ödülü: Hazal Sarıkaya (Yüzme)
• 126. Yıl Özel Ödülü: Takım bazında Dünya Şampiyonu Yıldız Kız 

Milli Takımı, Ferdi bazda Kayak Milli Takım merhum sporcusu Aslı 
Nemutlu.

• Hizmet Ödülü: Fatih Terim (Galatasaray Futbol Takımı Teknik 
Direktörü)

• Hayat Boyu Başarı Ödülü: Naim Süleymanoğlu (Dünya ve Olimpi-
yat Şampiyonu halterci)

• Başarı Ödülü: Abdullah Avcı (A Milli Takım Teknik Direktörü)
• Onur Ödülü: Sinan Erdem (Türkiye Milli Olimpiyat Komitesi 

merhum Başkanı)
• Fair Play Ödülü: Erhan Yavuz (Jokey)
• Efsane Golcüler Ödülü: Feyyaz Uçar, Aykut Kocaman, Tanju 

Çolak, Ali Gültiken, Rıdvan Dilmen, Hami Mandıralı.
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Voleybolda rekabet arttı, 
çıta yükseldi
Aroma Bayanlar Voleybol Birinci Liginde 2011-2012 sezo-
nunu şampiyon tamamlayan Eczacıbaşı Vitra’da Kulüp 
Başkanı Faruk Eczacıbaşı, Türkiye’nin kadınlar voleybolun-
da üst düzey bir noktaya geldiğini belirterek, “Bu sistemi 
devam ettirebildiğimiz takdirde Avrupa’da da dünyada da 
başarılı olabiliriz” dedi.
Uzun yıllar tek başlarına başarılar elde ettiklerini, ancak lig-
de artık çok güçlü takımların bulunduğunu hatırlatan Ec-
zacıbaşı, “Biz Eczacıbaşı olarak uzun yıllar şampiyonlukları 
tek başımıza aldık. Körlerin içinde tek gözlü gibiydik. An-
cak bundan sonra böyle olmayacak. Kıran kırana maçlar, 
kıran kırana finaller yaşanacak. Her geçen sene bayanlar 
voleybolunun daha üst noktalara tırmandığını göreceğiz’’ 
diye konuştu. Faruk Eczacıbaşı, sözlerini şöyle tamamladı; 
“Çıta çok yükseldi. Bütün takımları denk görüyorum. Bu 
sene biz şampiyon olduk, gelecek yıl başkası olabilir; ama 
umarım biz oluruz. Bu yol zorlu olacak. Fakat bu yol, bize 
kendimizi Avrupa ve dünya çapında göstermemiz için çok 
güzel bir yol. Bu sistemin başarılı ve güzel işlediğini tüm 
dünyaya göstermemiz gerekiyor.’’

“Gelin olmuyorum, 
voleybol oynuyorum”
Güroymak Gençlik Hizmetleri ve Spor Müdürlü-
ğü, erken yaşta evliliklerin önüne geçmek için, 
genç kızlara yönelik hazırlanan ’’Gelin Olmuyo-
rum Voleybol Oynuyorum’’ projesi hazırladı.
Projeyle, genç kızların erken yaşta evlendirilme-
sinin önüne geçilmesi, eğitim ve sportif faaliyet-
lere katılması amaçlanıyor.
Güroymak Gençlik Hizmetleri ve Spor Müdürü 
Şahin Kardaş, erken yaşta evlilikleri ortadan kal-
dırmak amacıyla, ’’Gelin Olmuyorum Voleybol 
Oynuyorum’’ projesini hazırladıklarını söyledi.
Projeyi SODES’e sunduklarını ifade eden Kar-
daş, şunları kaydetti:
“İlçede 4 yıldır bölgesel liglere katılan bayan vo-
leybol takımımız bulunuyor. Takımda 20 genç 
kızımız var. Diğer kızlarımızı da voleybola teşvik 
etmek amacıyla ‘Gelin Olmuyorum Voleybol Oy-
nuyorum’ projemizi hazırladık. Kızlarımızı genç 
yaşlarda sportif faaliyetlere çekmek istiyoruz. 
Kızlarımızı eğitim ve sosyal aktivite anlamında 
belirli bir yerlere getirmeyi planlıyoruz.’’
Bölgede özellikle kız çocuklarının ilköğretimden 
sonra evlendirildiğine dikkati çeken Kardaş, ko-
nuşmasını şöyle sürdürdü:  
“Projenin kabul görmesiyle bayan voleybol takı-
mımıza, 40 genç kızımızı dahil edeceğiz. Ardın-
dan, daha farklı projeler de yapacağız. Bayan 
futbol takımını da kurmayı planlıyoruz. Bunu da 
başaracağımıza inanıyorum.’’
Voleybol takımındaki kızların tamamının Güroy-
maklı olduğunu belirten Kardaş, play-off’a çık-
tıklarını ve Erzincan’daki maçlara katıldıklarını 
kaydetti.

Yıldızlara bir ödül de 
TASKK’tan
Türkiye’nin en büyük sivil toplum kuruluşla-
rından biri olan Türkiye Amatör Spor Kulüpleri 
Konfederasyonu (TASSK), amatör sporun gelişi-
mi için gönül verenleri ve başarı gösteren spor-
cularını ödüllendirdi.
Türkiye Amatör Spor Kulüpleri Konfederasyo-
nu (TASKK), bu yıl da gelenekselleşen “2011 En 
11 Spor Ödülleri’ni, “TASKK Onur Kurulu Özel 
Ödülleri’ni ve 81 İlde En İyi Spor Yöneticileri 
Ödülleri’ni sahiplerine teslim etti.
İstanbul Lütfi Kırdar Kongre Merkezi’nde Genç-
lik ve Spor Bakanı Suat Kılıç, İstanbul Valisi Hü-
seyin Avni Mutlu, Spor Genel Müdürü ve TASSK 
Başkanı Mehmet Baykan, Spor Genel Müdür 

Yardımcısı Tamer Taşpınar  ve tüm amatör spor dallarına ait fede-
rasyon başkanlarının katılımıyla gerçekleştirilen ödül töreninde, 
Türkiye amatör sporuna destek veren isimler ve amatör kulüpler-
de spor hayatına başlayarak bugün profesyonel olmayı başarmış 
sporcular ödüllendirildi.

 İmkân verilirse başarı gelir

Gençlik ve Spor Bakanı Suat Kılıç yaptığı konuşmada, “Avrupanın 
ve dünyanın her yerinde başarılı olan ve bizi gururlandıran tüm 
sporcuları tebrik ediyorum. İmkân verilirse bu millet sporda başa-
rıyı getirir, bu genetik olarak insanımızın yapısında var. Tükiye’nin 
son 10 yılında spordan gelen bir Başbakan var, bu sporun her ala-
nında kendini hissettiriyor. Asıl hedefimiz spor yapan bir toplum 
yaratmak olmalı. İster öğrenci ister çiftçi ister iş adamı ister ev 
kadını olsun spor yapan bir toplum yaratmak zorundayız. Araş-
tırmalar gösteriyorki spora yapılan 1 liralık harcama 3 liralık sağlık 
hizmeti olarak geri dönüyor. Toplum olarak, başkanlık olarak, yö-
neticiler olarak bunu hedeflememiz lazım” dedi.

Kısa Kısa

Yıldızlara bir ödül de 

Voleybolda rekabet arttı, 
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Biraz yakın tarih bilgisi...

2011 fena geçmemişti, Allah’a şükür.

Yıldız Sultanlar marifetiyle ufak tefek bir Avrupa 
Şampiyonluğu, minyon bir Dünya Şampiyonluğu, ef-
ten püften bir Olimpik Gençlik Üçüncülüğü, Filenin 
Yıldız Aslanları pençesiyle pötikare bir Olimpik Genç-
lik Şampiyonluğu, Filenin Sultanları eliyle mikrosko-
bik bir Avrupa Üçüncülüğü..

Kıt kanaat işte. Bunlar da başarı mı allâsen?

Yine de Allah bereket versin. Kendi yağımızda kavru-
lup gittik işte.

Biraz da çok daha yakın tarih ve çok yakın gelecek 
bilgisi...

Yani 2012 mevzuları...

Filenin Genç Aslanları Avrupa Şampiyonası için bir 
vize daha aldı.

Filenin Sultanları “Olimpiyatlar Sultan görsün.” deyip 
Kıta Elemesine geleni gideni çitiledi, bir vize de o aldı.

Plajın Aslanları Olimpiyat için diş gösterdi Alanya’nın 
kumunda.

Filenin Sultanları hem Dünya Grand Prix’sinde, hem 
Avrupa Liginde uçanı kaçanı tebasına katmakla 
meşgûl.

Filenin Aslanları, süt emecek kadar gençleştirilmiş 
kadrolarıyla yenile yenile yenmesini öğrendiler de 
“Yahu, Avrupa Ligi Finalinde ilk gün Çeklerle karşı-
laşmasak.” diye sızlanırlarken şimdi “Koyverin, gelen 
gelsin.” demeye başladılar.

Aha, Haziran’ın sonunda onlar da Avrupa Ligi Şampi-
yonluğu için ter döktüler ve bize Avrupa İkinciliğine 
sevinme hakkı bile vermediler. Bir sayıyla Arupa Ligi 
Şampiyonluğu kaçtı çünkü. Tek bir sayıyla...

Filenin Genç Sultanları Ağustos’ta Avrupa Şampiyon-
luğu tacı giyme törenlerine katılacak Ankara’da.

İzmir Atatürk Voleybol Kompleksine kavuştu Türk 
Voleybolu.

Bugün yarın Bursa Cengiz Göllü Voleybol Kompleksi-
ne de kavuşmuş olacak.
Oldu mu sana dört büyük şehirde dört büyük ulusla-
rarası kompleks?
Oldu.
Dünya Şampiyonası, Avrupa Şampiyonası da düzenle-
yebilir misin artık?
Düzenleyebilirsin.

Dur daha... Alt yapı var sırada... Derin dalga geliyor 
kıyıya doğru. Türk Voleybolu, topraktan aksi aksi baş 
veren filizlerin istilasına uğrayacak beş vakte kadar. 
Bu derin dalga tsunami gibi vuracak voleybol yurdu-
nun kıyılarına; ama yıkmayacak; sporcu profilini yuka-
rıya doğru tırmandıracak.

Sezgin KAYMAZ
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Sonrasında Olimpiyatlara gidecek Sultanlarımız. 
Olimpiyatlar Sultan görecek, evet.

Seyreyle şenliği.

Biraz da kehanet şimdi...

Biz, bugün, yarın ve öbürgün, ağzımızla kuş tutsak, 
yine ağzımızla yolup ayıklayıp pişirip ikram etsek dahi 
gölgesiyle dalaşan üç beş kurnazın heder etme çaba-
larına malzeme olmaya devam edeceğiz.

Kurnaz, fermuarı açık kalmış çadırdan çıkar gibi çıka-
cak her yerden ve; “Bu federasyonun otuz sekiz yan-
lışını saydım, sekiz de doğrusunu.” diyecek.

Artık ona acımaktan yorulduğumuz için bıkkın bıkkın 
güleceğiz.

Fırlayacak yırtık jartiyerden fırlar gibi, “Federasyon 
halkı kandırıyor. İzmir’dekiler Filenin Sultanları değii-
il.” diye bağrışacak.

Haydi buyur. Ne diyeceksin? “Filenin Sultanlarının 
Türk Bayan Voleybol Milli Takımları olduğunu biliyor-
duk da, isim tescilli olduklarını bilmiyorduk. Durumu 
ne edip de düzeltsek ki? Meselâ “İsminiz Eda değil-
se sizden sultan olmaz Özge, Gözde ve Büşra. Kusu-
ra bakma.” mı diyecektik koskoca saltanata? İçlerin-
de Genç Milli Takım yaşında kaç tane vardı ki hapşera-
nın buyurduğu gibi “Genç Sultanlar” diyecektik? De-
sek asıl o yalan olacaktı. O zaman halkı kandırmış ola-
caktık asıl. Öyle ya; Grand Prix’dekiler sultan olduğu-
na göre Avrupa Ligindekiler halayık mı olacaktı?

Dediğim gibi, o şahıs ve onun gibileri için üzülmekten 
çok yorgun düştük. Durum murum düzeltmeyeceğiz 
bu yüzden. Hazin hazin güleceğiz.

Bir de medet umanlar var bu kurnazlardan. Onların 
vaziyeti daha hazin.

“Aloo... Sayın Kurnaz... Var ya, nooldu biliyo mu-
sun...” deyip mahalle karıları gibi dedikodu yetişti-
ren, “Bir dost.” diyerek telefonu kapattıktan sonra 
ahizenin ağızlığına sardıkları beyaz mendilleri ceple-
rine devşiren kurnazlardan tutun, alenen ulaklığa so-
yunmuş kurnazlara kadar ne çeşit kurnaz ararsanız 
hepsinden var.
Biz sanki bilmiyoruz.
Biliyoruz da çok umurumuzdaydı sanki.
Ne ettik ki biz bunlara?
Göreve geldik.
Düşündük.
Eksikleri saptadık.

Araştırdık, soruşturduk, meselelerle çözümler arasın-
da ilişki kurduk.

Çözümsüzlüğe sebep olacak her türlü illiyet bağın-
dan kurtulduk.
Üretime geçtik.
İş üretimine.

Ürettik de ürettik. Önümüze çıkan engellerin yüzde 
birini rüyasında görse altını ıslatacak Kurnaz Bey, biz 
ürettikçe bizden nefret etti.

Doğal karşıladık.

Çünkü ortaya eleştirilebilecek konular atıyor, taşla-
nabilecek sırça saraylar dikiyor, ağızları sulandırabile-
cek variyetler yaratıyor, adamı imrendirecek, yutkun-
maktan umsuruk edecek başarılar, kıskançlıktan çatır 
çatır çatlatacak tesisler, alt yapıda her derde deva fi-
danlar üretiyorduk. Uslu durmuyorduk biz hiç.

Duracağa da benzemiyoruz doğrusu.

Tarih bilgisi ve kehanetten sonra felsefe ile devam et-
mek isterim.

Şöyle...

İnsanoğlu, yine insanoğlunu göstererek bana şunla-
rı söyledi:

“Korkunç bir düşmanım var. Adam kendini nerede 
olsa benim kadar kuvvetli, benim kadar dikkatli, be-
nim kadar canlı gösteriyor. Durmadan beni gözet-
liyor. Şöyle bir toparlanayım desem hemen karşıma 
dikiliyor. Gözüme uyku girmez oldu; çünkü onun da 
uyuduğu yok. Benim kadar sakin, benim kadar azimli. 

Hücum etmesini bekliyorum; ama bekle bekle, ta-
hammülüm de kalmıyor giderek. Dayanamayıp ben 
hücum ediyorum, kolumu kaldırıyorum; tam zamanı-
nı kollamış gibi o da kaldırıyor. Sanki ben ne düşün-
sem o da aynı zamanda aynı şeyi düşünüyor. Benden 
nefret ediyor, her şeyimiz aynı olduğuna göre hisle-
rimiz de aynıdır; kendimden biliyorum. Kavgalı oldu-
ğumuzdan beri nefretini daha iyi hissediyorum. Bana 
benziyor diye seveyim diyorum, aklıma bir soru ge-
liveriyor hemen: İnsanoğlu benzerlerini sevebilir mi?

Vaktiyle bana; aynı şeyleri düşünenlerin iyi anlaşabi-
leceklerini söylemişlerdi. Ama düşüncelerimiz eğer 
isteklerimizse, aynı şeyleri düşündüğümüzde ortaya 
bir kavga, çekişme çıkmaz mı? Ne düşünüyorsun bu 
amansız düşmanım hakkında?”

Üzülerek ve acıyarak dinlemiştim onu; cevap verme-
yecektim aslında ama dayanamadım. 

“Ne düşünebilirim ki...” dedim ona, “... bu gösterdi-
ğin şey senin gölgen yahu...”

Fransız deneme yazarı ve filozof Emile-Auguste 
Chartier’yi anasım gelmiş demek ki. 

“Eskiler yıldızların bir çember etrafında döndüğünü 
sanırlarmış; bu yüzden de işleri pek öyle kötü gitmez-
miş.” diyen filozofu.

Yani; “Azıcık aşım - kaygısız başım!” kâinatında bö-
bürlene böbürlene dolaşan zevât-ı kirâm, aş çoğalıp 
başın kaygısı artar artmaz “Küçük dağları ben yarat-
tım!” deme şansını hepten kaybedeceği için varlığını 
önemli gösterecek sebepler aramaya koyulur. Lâkin, 
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cidden önemsiz biridir, bu yüzden dişe dokunur bir 
sebep bulamaz. Bulamayınca da çaresiz, önemli ola-
bilmenin, en azından kendini önemli hissedebilmenin 
tek kuytusuna sığınır: Kavgaya...” diyen filozofu.

“Alain” adıyla maruf Emile-Auguste Chartier, kav-
ga ve savaşların, insanoğlundaki ahlâki sorumluluk 
duygusunu ve vicdani umdeleri zedelediğini ileri sü-
ren, çekişme ve sürtüşmenin her türlüsünün insan-
lığı dibe çektiğini iddia eden, çağdaşlarının aksine, 
gelişmenin anasının çatışma değil “karılma - kaynaş-
ma” olduğunu cansiperâne savunan bir barış dostu, 
bir derviş Avrupalıdır.

 Mal varlığı, mülk varlığı, varlık ve marka değeri, spor-
cu ve başarı üretme potansiyeli bakımından dünya-
nın en büyük voleybol federasyonu olduk biz. Bir 
defa duydunuz, gördünüz mü bu Federasyonun Baş-
kanının; “Biz yaptık!” dediğini?

Dünyanın en büyük Voleybol Federasyonunun Baş-
kanının, “Bizim Başkan”ın öncellerine teşekkür et-
mediği, geçmiş Federasyon personeli dahil tüm ca-
miaya şükranlarını sunmadığı bir tek başarı, bir tek 
açılış, bir tek imza töreni, bir tek röportaj hatırlıyor 
musunuz?

“Onların yapamadığını ben yaptım.” dedi mi hiç 
Başkan?

Hem üretip hem koruyup kollayıp; hem de koruyup 
kollamasını bilenlere ardına kadar açmadı mı Fede-
rasyonun kapılarını? 

Baktığınız zaman Türkiye Voleybol Federasyonuna; 
o devasa tabelanın harf aralarında “Mal sa-
hibi, mülk sahibi, hani bunun ilk sahi-
bi?” yazısını görmediniz mi hiç?

Başkandan; “Ya benimsin, ya top-
rağın!” arabeskinin bir gamını, 
bırakınız gamı, bir notasını işi-
tebildiniz mi siz? Odasının ka-
pısını da cep telefonunun nu-
marası gibi 24 saat açık tut-
madı mı dosta düşmana?

Hiç bir şey yapamıyorsan, bu mütevazı ustanın terini 
silmek, hadi onu da yapamadın diyelim, bu görkem-
li yapının harcına karılarak gerçekten var olmak yeri-
ne, varmış gibi yapabilmek için adamın elindeki mala-
ya vurup ya da diktiği binanın önüne çöp döküp kaç-
mak niye?

Senin yıldızın çemberin etrafında dönecek, sini kıçlı 
dünyan da öküzün boynunda duracak kadar küçük-
se; ufkun, bizim göğe dayadığımız hayal merdivenine 
bir basamakcık çıkmayı bile çok görecek kadar darsa, 
otursana oturduğun yerde.

Kurduğun cümlelerin ilk harfinden itibaren minder-
den mindere çalınan sırtına artık rahat huzur versene.

Keyfine baksana küçük dünyanda.

Bu düğünün tadını kaçırmak için çırpınmaktan 
vazgeçsene...

Neyse... Ne bu tipler bu komplekslerinden kurtulabi-
lirler, ne de biz yolumuzdan döneriz.

Ne demiş atalarımız; “Deli deliden, gassal ölüden an-
lar.” Bunların bile dilinden anlayanlar var demek ki... 
Allah’tan hayırlısı.

Aslında bu yazıda voleybol bilgimi konuşturmaya az-
metmiştim. Böylelikle bir nebze de olsa “Voleybola 
dışardan gelen pis herif” imajını yıkabilecek, Voley-
bol Camiasına hayırlı ve uğurlu yorumlarımla yeni bir 
İskele Alabora fenomeni sunabilecektim.

Gelgelelim, dergimizin patronu Hasan, benim voley-
bol yorumları yapacak kadar voleybol öğrenmem için 

gerekli olan altmış seneyi göze alamayıp “Yaza-
caksan yaz şu yazını. Yoksa fena olacak bak!” 

dediği ve mızırdanmalarıma kulak asma-
yıp Alain’i burnuma dayadığı için bu ya-

zıyla kifayet etmek zorunda kaldım.

Bir barış filozofu olan Alain’den 
demlenmişken, çayı Mevlânâ’dan 
içmemek olmaz.

Bir mi taş yontan el ile elmas yon-
tan el?
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Baktığınız zaman Türkiye Voleybol Federasyonuna; 
o devasa tabelanın harf aralarında “Mal sa-
hibi, mülk sahibi, hani bunun ilk sahi-

 yazısını görmediniz mi hiç?

Başkandan; “Ya benimsin, ya top-
rağın!” arabeskinin bir gamını, 
bırakınız gamı, bir notasını işi-
tebildiniz mi siz? Odasının ka-
pısını da cep telefonunun nu-
marası gibi 24 saat açık tut-
madı mı dosta düşmana?madı mı dosta düşmana?

gerekli olan altmış seneyi göze alamayıp “Yaza
caksan yaz şu yazını. Yoksa fena olacak bak!” 

dediği ve mızırdanmalarıma kulak asma
yıp Alain’i burnuma dayadığı için bu ya

zıyla kifayet etmek zorunda kaldım.

Bir barış filozofu olan Alain’den 
demlenmişken, çayı Mevlânâ’dan 
içmemek olmaz.

Bir mi taş yontan el ile elmas yon
tan el?
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Plaket töreninden önce, Başkan Karabıyık ve ve voleybola yaptı-
ğı hizmetleri anlatan bir sunu yapıldı. Sununun fon müziği olarak, 
Karabıyık’ın bestelediği bir eserin kullanılması Başkan Karabıyık’ı 
duygulandırdı.
Sunudan sonra kürsüye çıkan Başkan Erol Ünal Karabıyık, “Voley-
bol için çalışmaktan müziği unuttuğumu hatırladım. Fonda duyun-
ca çok duygulandım” dedi.
Türkiye Voleybol Federasyonu olarak bir çok esere imza atıldığı-
nın, gösterilen slaytta da yer aldığını hatırlatan Başkan Karabıyık, 
“Ama çok köklü bir temel devraldık. Bizden önce göreve gelenler 
çok sağlam bir temel atmışlardı. Biz de onun üstüne çıktık.” diye 
konuştu.
Başkan Karabıyık, başarmak için önce inanmak sonra da çalışmak 
gerektiğini ifade etti.
Konuşmalardan sonra törenin soru-cevap kısmına geçildi.
TRT Spor Spikeri Erdoğan Arıkan, bir öğrencinin, “Türk futbolun-
da eksik olan nedir?” şeklindeki sorusuna “Yönetici eksikliği” yanı-
tını vererek şöyle devam etti:
“Vizyonu, misyonu olan yöneticilerle spor daha da ileri gider. Tür-
kiye Voleybol Federasyonu Başkanı Erol Ünal Karabıyık nitelikli yö-
neticilerin neler yapabileceklerine en iyi örnektir.”
Arıkan, “İsteyip de konuk olarak alamadığınız kimse oldu mu?” 
şeklindeki soruyu, “Benim programım konuklu değil. Sadece çok 
önemli olaylar olduğu zaman konuk alıyorum. Başkan Karabıyık’ı 
hem olimpiyat elemelerinden önce hem de olimpiyat vizesi alın-
dıktan sonra konuk ettim” örneğiyle yanıtladı.

En çok altyapı projelerini önemsiyorum

Başkan Karabıyık, bir öğrencinin sorduğu “Altyapı faaliyetleri 
yapıyor musunuz” şeklindeki soruya ayrıntılı yanıt verdi. “Yaptı-

ğımız işler için en çok altyapı oluştur-
maya önem veriyorum” diyen Başkan 
Erol Ünal Karabıyık sporcu tarama-
ları, il karmaları, TVF Spor Lisesi’nin 
işleyişi hakkında detaylı bilgi vererek, 
“İki jenerasyon sonrasının Yıldız Milli 
Takımı’nın çatısı şimdiden belli. Onları 
dönem dönem kampa alıyoruz, Mil-
li Takım antrenörleri ile çalışıyorlar” 
dedi.
TVF Başkanı Erol Ünal Karabıyık, milli 
takımlarda yer alan sporcuların eğitim-
lerinin de sıkı takip altında olduğunu 
ilave etti.

Ödüller verildi

Mini panelden sonra ödül törenine ge-
çildi.
Türkiye Voleybol Federasyonu Başkanı 
Erol Ünal Karabıyık, okul bünyesinde 
yapılan voleybol turnuvasında ilk üçe 
giren takımların kaptanlarının ödülleri-
ni, Dünya ve Avrupa Şampiyonu Yıldız 
Kız Milli Takımının başarılı liberosu Di-
lara Bağcı ile birlikte verdi.
Erdoğan Arıkan da Türkiye Üçüncüsü 
ve Dünya Beşincisi Masa Tenisi Takımı-
nın ödüllerini takdim etti.
Öğrenciler arasında düzenlenen an-
kette “En Başarılı Federasyon” seçilen 
Türkiye Voleybol Federasyonu adına 
Başkan Erol Ünal Karabıyık ve “En İyi 
Spor Spikeri” olarak seçilen Erdoğan 
Arıkan’ın ödülleri Okul Müdürü Necibe 
Mokan tarafından takdim edildi.

En Başarılısı 
Voleybol

Ankara ve Türkiye’nin en prestijli okullarından Zübeyde Hanım Kız Teknik 
ve Meslek Lisesi öğrencileri Türkiye Voleybol Federasyonu’nu “En Başarılı 
Federasyon” olarak seçti. TRT spor spikerlerinden Erdoğan Arıkan da “En 
Başarılı Spor Spikeri” olarak ödüllendirdi.
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Ankara Altyapı Ligleri 
Madalyalarını Aldı

2011-2012 Ankara altyapı ligleri madalya tö-
reni Batıkent Spor Salonunda yapıldı.

Türkiye Voleybol Federasyonu Başkanı 
Erol Ünal Karabıyık, Başkan Vekili Ali Ser-
dar Tiryaki ile Yönetim Kurulu üyeleri Naz-
mi Bayamlığolu ve Kamuran Yazıcı’nın da 
katıldığı törenle, voleybolun Ankara’daki 
başarılı takımları bütün bir sezon boyun-
ca verdikleri emeğin karşılığını madalya ve 
kupalarla aldılar, sezonu mutlu bitirmenin 
haklı sevincini yaşadılar.

Tören Ankara İl Temsilcisi Ömer Ünal’ın 
takdim ve teşekkür konuşması ile başladı. 
Ardından A Bayanlar Avrupa Şampiyonası, 
Yıldız Kızlar Avrupa ve Dünya Şampiyona-
ları ile A Bayanlar Olimpiyat elemelerinden 
özetlerin sunulduğu video gösterisi izlen-
di. Ardından da madalya töreni yapıldı.

2011-2012 sezonunda dereceye giren takımlar şöyle:
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Küçük Erkekler

1.TVF Spor Lisesi

2.Çankaya Belediyesi ANKA

3.Eryaman Voleybol

Yıldız Erkekler

1.TVF Spor Lisesi

2.Halkbank

3.TED Kolejliler

Genç Erkekler

1.Ziraat Bankası

2.Maliye Milli Piyango

3.Halkbank

Küçük Kızlar

1.Gazi Üniversitesi

2.Tevfik Fikretliler

3.Vakıfbank

Yıldız Kızlar

1.Vakıfbank

2.Karayolları

3.TED Kolejliler

Genç Kızlar

1.İller Bankası

2.Karayolları

3.Vakıfbank
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